
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 7499, 7561, 7619
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 4ο Δηµοτικό Σχολείο Αλίµου, το 13ο Δηµοτικό
Σχολείο Καλλιθέας, το 10ο Δηµοτικό Σχολείο Χαϊδαρίου, το
2ο Δηµοτικό Σχολείο Κισσάµου Χανίων, το Δηµοτικό Σχολείο
Αγίου Μάµαντος Ρεθύµνου, το Δηµοτικό Σχολείο Νεάπολης
Λακωνίας, το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Πύργου και το 4ο Δηµο-
τικό Σχολείο Ηγουµενίτσας, σελ. 7514, 7518, 7519, 7521,
7562, 7567, 7574, 7579

3. Κατάθεση Εκθέσεων Ειδικής Μόνιµης Επιτροπής:  
Η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολο-

γίας καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτήσεις της εισαγγελι-
κής αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης
κατά Βουλευτών, σελ. 7520

4. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη: 
Αιτήσεις άρσης ασυλίας Βουλευτών: Συζήτηση και λήψη

απόφασης, σύµφωνα µε το άρθρο 62 του Συντάγµατος και
τα άρθρα 43Α και 83 του Κανονισµού της Βουλής, για τις αι-
τήσεις άρσης της ασυλίας των Βουλευτών κ.κ. Θεόδωρου
Φορτσάκη, Νικολάου Φίλη και Αριστείδη Φωκά, σελ. 7539 -
7546

5. Ονοµαστική ψηφοφορία επί των αιτήσεων άρσης ασυ-
λίας των Βουλευτών, σελ. 7539 - 7551

6. Επιστολικές ψήφοι επί της ονοµαστικής ψηφοφορίας για
τις αιτήσεις άρσης της ασυλίας των Βουλευτών, σελ. 7539 -
7545

7. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη:  
Εκλογή Αντιπροέδρου της Βουλής, σελ. 7558 - 7560
8. Ονοµαστική ψηφοφορία για την εκλογή του Ζ' Αντιπρο-

έδρου της Βουλής, σελ. 7558 - 7560
9. Επιστολικές ψήφοι επί της ονοµαστικής ψηφοφορίας για

την εκλογή του Ζ' Αντιπροέδρου, σελ. 7552 - 7557
10. Ανακοινώνεται ότι κατόπιν του αποτελέσµατος της διε-

ξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας για το αξίωµα του Ζ' Αν-
τιπροέδρου της Βουλής εκλέγεται ο Βουλευτής κ. Γεώργιος
Μαυρωτάς, σελ. 7558

11. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 7512, 7514, 7515,
7516, 7517, 7519, 7520, 7525, 7527, 7531, 7539, 7558, 7562,
7567, 7569, 7570, 7573, 7574, 7577, 7578, 7582

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση αναφορών µε αριθµό από 1193 έως 1214,

σελ. 7500 – 7506 2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις
Βουλευτών , σελ.7507 - 7511

3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-
ρασκευής 17 Μαΐου 2019 και της Παρασκευής 10 Μαΐου
2019, σελ. 7512

4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων:
i. µε θέµα: «Εξόντωση των βιοκαλλιεργητών στον Νοµό Κιλ-

κίς», σελ. 7512
ii. µε θέµα: «Βατερλώ µε το Μέτρο 11 για τις Βιολογικές

Καλλιέργειες! Στην Ανατολική Μακεδονία και Θράκη εγκρί-
θηκαν µόνο 119 αιτήσεις!!», σελ. 7513

iii. µε θέµα: «αδικηµένη και παραγκωνισµένη η Περιφέρεια
Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης στις πιστώσεις για τις
βιολογικές καλλιέργειες», σελ. 7513

iv. µε θέµα: «Βιολογικές Αγορές», σελ. 7516
β) Προς την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, µε θέµα:

«Εφαρµογή Οργανισµού Μουσείου Ακρόπολης», σελ. 7517

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων, των

τροπολογιών και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Υγείας: «Κύρωση της σύµβασης δωρεάς µεταξύ του
Ελληνικού Δηµοσίου, του Γενικού Νοσοκοµείου Παίδων Πεν-
τέλης και των συνεκτελεστών της διαθήκης της Ελισάβετ Πα-
παγιαννοπούλου», σελ. 7519 – 7538, 7561 - 7585

2. Κατάθεση Εκθέσεων Διαρκούς Επιτροπής: 
Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει

τις εκθέσεις της επί των σχεδίων νόµων του Υπουργείου Πε-
ριβάλλοντος και Ενέργειας:

Α. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης του Αζερµπαϊ-
τζάν για την προστασία του περιβάλλοντος», σελ. 7571

Β. «Κύρωση του Πρωτοκόλλου της Ναγκόγια σχετικά µε
την πρόσβαση στους γενετικούς πόρους και τον δίκαιο και
ισότιµο καταµερισµό των οφελών που απορρέουν από τη
χρησιµοποίησή τους, στη Σύµβαση των Ηνωµένων Εθνών για
τη Βιοποικιλότητα», σελ. 7571

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Μ. , σελ. 7566 - 7619
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 7499 - 7523
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 7523 - 7566

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί των αιτήσεων άρσης ασυλίας:
ΦΙΛΗΣ Ν. , σελ. 7539
ΦΟΡΤΣΑΚΗΣ Θ. , σελ. 7539

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΓΕΡΜΕΝΗΣ Γ. , σελ. 7562
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Μ. , σελ. 7567, 7569, 7570, 7573, 

7574, 7577, 7578, 7582
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 7562
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 7512, 7514, 7515, 7516, 

7517, 7519, 7520
ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ Η. , σελ. 7519, 7562
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 7525, 7527, 7531, 7539, 

7558, 7562
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 7562
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 7519, 7567
ΜΑΝΤΑΣ Χ. , σελ. 7562, 7570
ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ Κ. , σελ. 7573, 7574, 7582
ΣΤΡΑΤΗΣ Κ. , σελ. 7517                                                                               
ΦΩΤΗΛΑΣ Ι. , σελ. 7570

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ Γ. , σελ. 7512, 7513
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ Α. , σελ. 7514, 7515, 7516
ΚΟΚΚΑΛΗΣ Β. , σελ. 7513, 7514, 7515, 7516, 

7517
ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ Δ. , σελ. 7514, 7515, 7516
ΞΥΔΑΚΗΣ Ν. , σελ. 7517, 7518

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’

Πέµπτη 16 Μαΐου 2019



ΣΤΡΑΤΗΣ Κ. , σελ. 7518, 7519
ΤΣΙΡΩΝΗΣ Ι. , σελ. 7516, 7517

Δ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας:
ΓΕΡΜΕΝΗΣ Γ. , σελ. 7523
ΔΕΔΕΣ Ι. , σελ. 7520, 7574
ΔΗΜΑΡΑΣ Γ. , σελ. 7526
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 7565
ΚΑΒΑΔΕΛΛΑΣ Δ. , σελ. 7526
ΚΑΛΟΓΗΡΟΥ Μ. , σελ. 7527
ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ Η. , σελ. 7563, 7570
ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ Γ. , σελ. 7561
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 7531
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ι. , σελ. 7563, 7569, 7571                                                  
ΚΟΥΒΕΛΗΣ Φ. , σελ. 7519
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 7562
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 7524, 7577
ΜΑΝΤΑΣ Χ. , σελ. 7573, 7574, 7577
ΜΑΥΡΩΤΑΣ Γ. , σελ. 7525, 7578
ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ Κ. , σελ. 7522, 7568, 7575, 7576, 

7577, 7580, 7581, 7582
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 7563, 7568, 7570, 7574, 

7576, 7577, 7579, 7580, 
7581, 7582

ΠΑΛΛΗΣ Γ. , σελ. 7561
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 7565, 7576, 7577
ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ Α. , σελ. 7526
ΠΙΤΣΙΟΡΛΑΣ Α. , σελ. 7562
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 7532, 7534, 7536, 7538, 

7567, 7568, 7569, 7570, 
7574

ΣΤΑΘΑΚΗΣ Γ. , σελ. 7525, 7529
ΦΩΤΗΛΑΣ Ι. , σελ. 7521, 7574

ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 7517, 7518



Αθήνα, σήµερα στις 16 Μαΐου 2019, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.48’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 15 Μαΐου
2019 εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΡΚΕ’ συνεδριάσεώς του, της Τε-
τάρτης 15 Μαΐου 2019, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο
των σχεδίων νόµων: α) «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Δηµοκρατίας της Βόρειας Μακε-
δονίας σχετικά µε την εγκατάσταση συνοριακού σηµείου
διέλευσης στην περιοχή της Λίµνης Πρέσπας και άλλες διατά-

ξεις», β) «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας και της Δηµοκρατίας της Βόρειας Μακεδονίας σχετικά
µε την εγκατάσταση νέου συνοριακού σηµείου διέλευσης ανά-
µεσα στις δύο χώρες, το οποίο θα συνδέει τους Προµάχους,
στην Ελληνική Δηµοκρατία και το Μάιντεν (Majden) στη Δηµο-
κρατία της Βόρειας Μακεδονίας», καθώς και της πρότασης του
Προέδρου της Βουλής: «Για την τροποποίηση διατάξεων του Κα-
νονισµού της Βουλής Μέρος Κοινοβουλευτικό (ΦΕΚ 106 Α’ / 24-
6-1987), όπως ισχύει».) 

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βουλής
κ. Αναστασία (Νατάσα) Γκαρά, Βουλευτή Έβρου, τα ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Δ’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’

Πέµπτη 16 Μαΐου 2019 



7500 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
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7502 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7504 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7506 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’ - 16 ΜΑΪΟΥ 2019 7507

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ



7508 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7510 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πριν εισέλθουµε στη συζήτηση των προγραµµατισµένων για
σήµερα επικαίρων ερωτήσεων, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 17 Μαΐου
2019 και της Παρασκευής 10 Μαΐου 2019.

Α’
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-

γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 520/14-5-2019 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αλέξανδρου Τριανταφυλλίδη προς τον Υπουργό Οικονοµίας και
Ανάπτυξης, µε θέµα: «Προστασία πολιτών-δανειοληπτών από την
καταχρηστική λειτουργία δικηγορικών γραφείων ως εισπρακτι-
κών εταιρειών».

2. Η µε αριθµό 515/14-5-2019 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αττικής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Μπούρα προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Κτηµατογρά-
φηση Δηµοτικής Ενότητας Μεγάρων».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 521/14-5-2019 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Χανίων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αντωνίου
Μπαλωµενάκη προς τον Υπουργό Οικονοµίας και Ανάπτυξης, µε
θέµα: «Ανάγκη νοµοθετικής ρύθµισης των συµβάσεων δικαιόχρη-
σης (franchising)».

2. Η µε αριθµό 516/14-5-2019 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αττικής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Βλάχου προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Εκπόνηση
συγκεκριµένου σχεδίου και χρονοδιαγράµµατος για την αντιµε-
τώπιση των προβληµάτων της περιοχής της Ανατολικής Αττικής
που επλήγη από τη φωτιά της 23ης και 24ης Ιουλίου».

Β’
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-

γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 498/2-5-2019 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Αχαΐας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης κ. Θεόδωρου Παπαθε-
οδώρου προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµά-
των, µε θέµα: «Νέες εκκρεµότητες και αναπάντητα ερωτήµατα
για το Ελληνικό Σχολείο του Μονάχου».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 501/3-5-2019 επίκαιρη ερώτηση του Ε’ Αντιπρο-
έδρου της Βουλής και Βουλευτή Δωδεκανήσου της Δηµοκρατι-
κής Συµπαράταξης κ. Δηµητρίου Κρεµαστινού προς τον
Υπουργό Οικονοµίας και Ανάπτυξης, µε θέµα: «Ταλαιπωρία λόγω
έργων στο αεροδρόµιο “ΔΙΑΓΟΡΑΣ” της Ρόδου».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα διαβάσω τώρα τις επίκαιρες
ερωτήσεις που δεν θα συζητηθούν στη σηµερινή συνεδρίαση. 

Η δεύτερη µε αριθµό 510/9-5-2019 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου (Α’) του Βουλευτή Β’ Αθηνών της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης κ. Γεωργίου - Δηµητρίου Καρρά προς τον Υπουργό Υπο-
δοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Θα ξεπαγώσει η επέκταση της
Γραµµής 2 του µετρό στο Ίλιον;», δεν θα συζητηθεί εξαιτίας κω-
λύµατος του Υπουργού κ. Χρήστου Σπίρτζη, λόγω επίσηµου τα-
ξιδιού στη Θεσσαλονίκη.

Η δεύτερη µε αριθµό 517/14-5-2019 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου (Α’) του Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή
Δωδεκανήσου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης κ. Δηµητρίου
Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε
θέµα: «Καµµία απολύτως εξέλιξη στο δωδεκαθέσιο Δηµοτικό
Σχολείο Αρχαγγέλου Ρόδου», δεν θα συζητηθεί εξαιτίας κωλύ-
µατος του Υπουργού κ. Χρήστου Σπίρτζη, λόγω επίσηµου ταξι-
διού στη Θεσσαλονίκη.

Η δεύτερη µε αριθµό 505/6-5-2019 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου (Β’) του Βουλευτή Β’ Αθηνών της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης κ. Ανδρέα Λοβέρδου προς τον Υπουργό Υποδοµών και
Μεταφορών, µε θέµα: «Εµπαιγµός εννέα αδειούχων επαγγελµα-

τιών ΤΑΧΙ µε έδρα τον πρώην Δήµο Ερινεού Αχαΐας και των κα-
τοίκων της περιοχής», δεν θα συζητηθεί εξαιτίας κωλύµατος του
Υπουργού κ. Χρήστου Σπίρτζη, λόγω επίσηµου ταξιδιού στη Θεσ-
σαλονίκη.

Η τρίτη µε αριθµό 519/14-5-2019 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου (Α’) του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς την Υπουργό Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, µε
θέµα: «Εργαζόµενοι µέσω προγράµµατος ΟΑΕΔ απασχόλησης
µακροχρόνια ανέργων πενήντα πέντε έως εξήντα επτά ετών στο
Πανεπιστηµιακό Νοσοκοµείο Ιωαννίνων», δεν θα συζητηθεί εξαι-
τίας κωλύµατος του Υφυπουργού Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Κωνσταντίνου Μπάρκα,
λόγω φόρτου εργασίας.

Η τρίτη µε αριθµό 518/14-5-2019 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου (Α’) του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Γιάννη Δελή προς την Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, µε θέµα:
«Προβλήµατα εργαζόµενων στο Κέντρο Κοινωνικής Πρόνοιας
Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας», δεν θα συζητηθεί εξαιτίας
κωλύµατος της Αναπληρώτριας Υπουργού Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Θεανούς Φωτίου,
λόγω φόρτου εργασίας.

Η τρίτη µε αριθµό 502/3-5-2019 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου (Β’) του Βουλευτή Α’ Πειραιώς του Λαϊκού Συνδέσµου -
Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Κούζηλου προς τον Υπουργό Εξωτερι-
κών, µε θέµα: «Τη συνδιαχείριση του Αιγαίου προωθεί η Κυβέρ-
νηση», δεν θα συζητηθεί.

Για τις µαταιωθείσες υπάρχει και η σχετική επιστολή του Γενι-
κού Γραµµατέα της Κυβέρνησης.

Ξεκινάµε, λοιπόν, µε τις τέσσερις επίκαιρες ερωτήσεις που θα
συζητηθούν. Σε όλες θα απαντήσει ο Υφυπουργός Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Βασίλειος Κόκκαλης. Οι τρεις είναι
από συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Γεωργίου Γεωρ-
γαντά, Βουλευτή του Νοµού Κιλκίς, κ. Αναστασίου Δηµοσχάκη,
Βουλευτή του Νοµού Έβρου, και κ. Δηµητρίου Κυριαζίδη, Βου-
λευτή Δράµας. 

Ξεκινάµε µε την πρώτη µε αριθµό 513/14-5-2019 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου (Α’) του Βουλευτή Κιλκίς της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Γεωργίου Γεωργαντά προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Εξόντωση των βιοκαλλιερ-
γητών στον Νοµό Κιλκίς».

Ορίστε, κύριε Γεωργαντά, έχετε τον λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, για να δικαιολογήσω και τον τίτλο της επίκαι-

ρης ερώτησής µου, σας λέω ένα νούµερο: εξακόσιοι τριάντα πα-
λιοί βιοκαλλιεργητές είχαν υποβάλει αίτηση για την ένταξή τους
στο νέο πρόγραµµα και από αυτούς εγκρίθηκαν οι αιτήσεις των
τριάντα. Στους εξακόσιους τριάντα, οι τριάντα! Το λέω αυτό για
να γίνει κατανοητό τι συµβαίνει αυτή τη στιγµή στο Κιλκίς.

Κύριε Υπουργέ, σε ένα πρόγραµµα αγροτοπεριβαλλοντικό στο
οποίο η σκοπιµότητα είναι διττή, από τη µία να έχουµε µια ανα-
βάθµιση του περιβάλλοντος και από την άλλη µια ενίσχυση των
αγροτών που επιθυµούν να ασχοληθούν µε τη βιοκαλλιέργεια, η
Κυβέρνησή σας απέτυχε παντελώς. Δυστυχώς, ενώ είχαν υπο-
βληθεί ενστάσεις µε τον τρόπο µε τον οποίο έχουν καθοριστεί
τα κριτήρια γι’ αυτό το νέο πρόγραµµα, δεν εισακούστηκαν και
είχαµε αυτό το αποτέλεσµα, χαρακτηριστική περίπτωση του
οποίου είναι το Κιλκίς. Δεν έχουµε ούτε τις µεγάλες εκτάσεις,
που έπρεπε να είναι ένας στόχος, λόγω της περιβαλλοντικής κα-
τεύθυνσης του µέτρου, αλλά ούτε και µεγάλο αριθµό αγροτών
συµµετεχόντων.

Γιατί έγινε αυτό; Γιατί για πρώτη φορά κάνατε το εξής: είχαµε
µια πολύ µεγάλη απόκλιση στις τιµές ενισχύσεις. Κάποιες καλ-
λιέργειες ενισχύονται µε 60 ευρώ το στρέµµα, κάποιες µε 10
ευρώ. Ταυτόχρονα, δεν είχαµε µια υποχρεωτική ποσόστωση των
καλλιεργητών, του κάθε καλλιεργητή, µε αποτέλεσµα ένας καλ-
λιεργητής να µπορεί να υποβάλει αίτηση µόνο για µία καλλιέρ-
γεια και συνήθως βέβαια επιλέγεται η καλλιέργεια µε τη
µεγαλύτερη ενίσχυση, κάτι που είχε ως αποτέλεσµα τελικά λίγα
πρόσωπα, λίγα άτοµα να έχουν το κέρδος από αυτό το µέτρο.
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Θα πω χαρακτηριστικά ότι για την πενταετία στους παλιούς καλ-
λιεργητές προβλέπεται στην κεντρική Μακεδονία µια ενίσχυση
του ποσού των 12 εκατοµµυρίων ευρώ το οποίο, κύριε Υπουργέ,
θα κατανεµηθεί περίπου σε εκατό άτοµα. Θα κατανεµηθούν 12
εκατοµµύρια ευρώ σε εκατό άτοµα! Αν αυτό δεν είναι αποτυχία
του µέτρου, τότε ποια είναι; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό θέλω ακόµα, κύριε Πρόεδρε. 
Επίσης, είχαµε µια προνοµιακή αντιµετώπιση των περιοχών

που βρίσκονται εντός «NATURA» ή κοντά σε «NATURA», που είχε
το δικαίωµα όποιος έχει µια καλλιέργεια µέσα σε τέτοια περιοχή
να εντάξει και τις υπόλοιπες καλλιέργειές του και το αποτέλεσµα
είναι αυτή τη στιγµή να έχουµε έναν δραµατικό αποκλεισµό αν-
θρώπων που επένδυσαν δέκα και δώδεκα χρόνια πάνω στη βιο-
καλλιέργεια µε χωράφια τα οποία αυτή τη στιγµή δεν µπορούν
να ανταποκριθούν στις συµβατικές καλλιέργειες.

Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα µια πρώτη τοποθέτησή
σας, έτσι ώστε να δούµε µε ποιον τρόπο θα λυθεί αυτό. Οφείλω,
βέβαια, να πω ότι όλα αυτά είναι σφάλµατα της προηγούµενης
πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου, αλλά είναι σε εσάς η ευθύνη
να το αποκαταστήσετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Βουλευτά, όντως η βιολογική γεωργία είναι ένα από τα
σηµαντικότερα µέτρα του Προγράµµατος Αγροτικής Ανάπτυξης
το οποίο αναφέρετε µε την επίκαιρη ερώτησή σας. Από τα νού-
µερα τα οποία θα σας παραθέσω αποδεικνύεται ότι έχουµε
εξαντλήσει και εξαντλούµε όλα τα περιθώρια, ώστε να ωφελη-
θούν όσο γίνεται περισσότεροι παραγωγοί και όσο γίνεται περισ-
σότεροι βιοκαλλιεργητές και δη οι παλιοί.

Με την πρώτη πρόσκληση κατανεµήθηκαν συνολικά 223 εκα-
τοµµύρια ευρώ και µε τη δεύτερη πρόσκληση 120 εκατοµµύρια
ευρώ. Στη δεύτερη πρόσκληση η κεντρική Μακεδονία είχε για
τους παλαιούς βιοκαλλιεργητές, για τους οποίους υποβάλατε και
την επίκαιρη ερώτηση, 10.395.000 ευρώ.

Όσον αφορά τα κριτήρια, όντως τα κριτήρια ευνοούν την πα-
λαιότητα στην άσκηση της βιολογικής γεωργίας, χωρίς βέβαια
αυτό να σηµαίνει ότι υπάρχουν και αδικίες, όπως είπατε, ή το
νεαρό της ηλικίας. Ευνοούν, επίσης, τις εκµεταλλεύσεις σε ορει-
νές και µειονεκτικές περιοχές, χωρίς όµως να ευνοούν τις µεγά-
λες εκµεταλλεύσεις, καθώς πάνω από τα 60 στρέµµατα όλες οι
εκµεταλλεύσεις λαµβάνουν τα ίδια µόρια στο συγκεκριµένο κρι-
τήριο. Επιπλέον, ευνοούν τους κατ’ επάγγελµα αγρότες και µά-
λιστα τους οργανωµένους αγρότες, αυτούς οι οποίοι είναι σε
συνεταιρισµούς.

Να πούµε ότι η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας έχει λάβει
σε ποσοστό 20% γενικά, από όλους τους πόρους για το συγκε-
κριµένο µέτρο. Έχουµε υπερδεσµεύσει άλλα 80 εκατοµµύρια
ευρώ, τα οποία θα διοχετευθούν σε περιφέρειες, όπως είναι και
η δικιά σας, όπως είναι και η Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας
- Θράκης. Προηγείται η Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας -
Θράκης και αµέσως µετά η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας ή
η Περιφέρεια Δυτικής Μακεδονίας, στην οποία έχουµε τέτοιου
είδους αδικίες, ειδικά για τους παλιούς βιοκαλλιεργητές. Η ανα-
κοίνωση θα γίνει την άλλη εβδοµάδα, 21 µε 22 Μαΐου. Έχουµε
συγκεκριµένη στόχευση στις περιφέρειες -όπως είναι η δικιά
σας- και στους νοµούς, προκειµένου να αρθούν αυτές οι αδικίες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Γεωργαντά,
έχετε τον λόγο. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι ευχάριστο
που αναγνωρίζετε ότι πράγµατι το πρόγραµµα δηµιούργησε αδι-
κίες. Δυστυχώς, πρέπει αυτές οι αδικίες να αποκατασταθούν όσο
το δυνατόν περισσότερο, αν είναι στο 100%. Δεν είναι εφικτό
αυτό µε την ανακοίνωση την οποία κάνετε, αλλά θα ήθελα να πω
το εξής: Θα πρέπει πράγµατι στοχευµένα σε περιοχές της
χώρας, όπως είναι η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας, η οποία
συµµετέχει στο αγροτικό ΑΕΠ της χώρας µε το µεγαλύτερο πο-
σοστό, να υπάρχει εκείνη η κατεύθυνση των χρηµάτων η οποία

θα αποκαταστήσει όσο το δυνατόν περισσότερο αυτή την αδικία.
Επαναλαµβάνω την είχαµε επισηµάνει, αλλά δεν έγινε παλαι-
ότερα. Τα κριτήρια ήταν λάθος από την αρχή και ήταν βέβαιο ότι
θα οδηγηθούµε σε αυτή την αποτυχία, η οποία δεν έχει να κάνει
απλά µε το ότι κάποιοι καλλιεργητές, οι οποίοι καθάρισαν τα χω-
ράφια τους εδώ και δέκα, δώδεκα χρόνια, καλούνται τώρα να κά-
νουν πάλι συµβατικές καλλιέργειες, όπως δεν έχει να κάνει µόνο
µε την επίπτωση στο περιβάλλον. Έχει να κάνει µε το ότι, για να
αποκαταστήσουν τα χωράφια και να τα φέρουν σε τέτοια κατά-
σταση στην οποία να µπορούν να καλλιεργήσουν συµβατικές
καλλιέργειες, πρέπει για δύο-τρία χρόνια να χρησιµοποιήσουν
µεγάλη ποσότητα λιπασµάτων, από ό,τι καταλαβαίνετε. Είναι
πραγµατικά άδικο και για το περιβάλλον µας και για τους ίδιους
να υποχρεωθούν σε µια τέτοια δαπάνη, η οποία βεβαίως δεν εξυ-
πηρετεί κανέναν.

Θα παρακαλούσα, λοιπόν, πράγµατι µε όποιον τρόπο και
όποια µεθοδολογία αξιολογήσει το Υπουργείο σας, να γίνει αυτή
η στοχευµένη αποκατάσταση στην κεντρική Μακεδονία και στο
Κιλκίς. Στο Κιλκίς ιδίως, που έχουµε µεγάλες παραγωγές µε
αγροτικό σιτάρι, το οποίο είναι το λιγότερο επιδοτούµενο τελικά,
έχουν ανοιχτεί αγορές, έχουν γίνει συνεργασίες, έχουν γίνει συµ-
βόλαια. Αυτά τα δύο χρόνια της καθυστέρησης, που δεν προχω-
ράει το πρόγραµµα, κάποιοι συνεχίζουν και κάνουν βιολογικές
καλλιέργειες, συνεχίζουν χωρίς επιδότηση, χωρίς ενίσχυση και
πωλούν τα προϊόντα τους και πραγµατικά έχει ανοιχτεί µια αγορά
η οποία είναι πολύ σηµαντική για το Κιλκίς, το οποίο δεν έχει άλ-
λωστε δυναµικές καλλιέργειες.

Τα λάθη τα οποία έγιναν είναι λάθη τα οποία οφείλονται και σε
ιδεοληψία ενός συγκεκριµένου Υφυπουργού. Αυτά τα λάθη αυτή
τη στιγµή έχουν φέρει σε πολύ δυσχερή θέση όλους τους αν-
θρώπους στην κεντρική Μακεδονία, αλλά και σε υπόλοιπα σηµεία
της χώρας. Θα παρακαλέσω πραγµατικά να προσπαθήσετε, έτσι
ώστε να επιτευχθεί ο στόχος αυτού του µέτρου, ο οποίος είναι
πολλοί συµµετέχοντες και µεγάλες εκτάσεις. Δεν µπορεί να
έχουµε µόνο 5% επιτυχία σε µια περιοχή σαν την κεντρική Μα-
κεδονία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κι εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε συνάδελφε.
Ορίστε, κύριε Κόκκαλη, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριε Βουλευτά, όπως σας ανέφερα, αξιοποι-
ούµε στο µέγιστο τις δυνατότητες του Προγράµµατος Αγροτικής
Ανάπτυξης. Για αυτόν τον λόγο έχουν εκδοθεί δύο προσκλήσεις
µόνο για το µέτρο της βιολογικής γεωργίας. 

Κάποιος ο οποίος δεν δουλεύει µπορεί να µην κάνει λάθη. Πι-
θανόν σε κάποιες περιφέρειες να υπάρχουν κάποιες αδικίες. Για
αυτό ήρθαµε τώρα µε τα 80 εκατοµµύρια που έχουµε υπερδε-
σµεύσει και στοχευµένα θα πάνε στις περιφέρειες, µε προτεραι-
ότητα στους παλαιούς βιοκαλλιεργητές και στις περιφέρειες µε
χαµηλά ποσοστά ένταξης. Δηλαδή, εκεί που υπήρχαν πολλές αι-
τήσεις µε λίγους δικαιούχους. Επαναλαµβάνω, αξιοποιούµε στο
µέγιστο. Μόνο και µόνο από τα νούµερα και από τα χρήµατα που
έχουν καταβληθεί από την πρώτη πρόσκληση προκύπτει ότι αξιο-
ποιούµε στο µέγιστο τις δυνατότητες του Προγράµµατος Αγρο-
τικής Ανάπτυξης. 

Οι ανακοινώσεις δεν θα γίνουν µετά από µήνες. Θα γίνουν την
άλλη εβδοµάδα, κύριε Βουλευτά, όσον αφορά στη στήριξη των
περιφερειών, επαναλαµβάνω µε προτεραιότητα εκεί που είχαµε
χαµηλά ποσοστά ένταξης, πολλές αιτήσεις και λίγοι δικαιούχοι.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τώρα θα συζητηθούν

από κοινού οι ερωτήσεις των κυρίων Δηµοσχάκη και Κυριαζίδη,
δηλαδή η πρώτη µε αριθµό 514/14-5-2019 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου (Α’) του Βουλευτή Έβρου της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Αναστασίου Δηµοσχάκη προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «“Βατερλό” µε το Μέτρο 11
για τις βιολογικές καλλιέργειες! Στην ανατολική Μακεδονία και
Θράκη εγκρίθηκαν µόνο εκατόν δεκαεννέα αιτήσεις!!», καθώς και
η πρώτη µε αριθµό 6077/27-2-2019 ερώτηση του κύκλου αναφο-
ρών και ερωτήσεων (Α’) του Βουλευτή Δράµας της Νέας Δηµο-
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κρατίας κ. Δηµητρίου Κυριαζίδη προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Αδικηµένη και παραγκωνι-
σµένη η Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης στις πι-
στώσεις για τις βιολογικές καλλιέργειες».

Ορίστε, κύριε Δηµοσχάκη, έχετε τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Πράγµατι, κύριε Πρόεδρε, οι βιολογικές καλλιέργειες της Κυ-

βέρνησης σε ό,τι αφορά στον προγραµµατισµό είναι ένα πραγ-
µατικό βατερλό. Αποφασίσατε τη διάθεση στις δεκατρείς
περιφέρειες των 120 εκατοµµυρίων ευρώ, εκ των οποίων για την
Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης 5,9 εκατοµµύρια
ευρώ. Αυτό αντιστοιχεί στο 4,9% στο συνολικό ποσοστό των πι-
στώσεων. Αδικήσατε κατάφορα µια περιφέρεια η οποία διαθέτει
το 11,5% της καλλιεργήσιµης γης στην επικράτειά µας. Εξαιρέ-
σατε, επίσης, χωρίς αιτία από τις καλλιέργειές µας το βαµβάκι,
τη ροδιά, τα πυρηνόκαρπα, την ακτινιδιά, τον ηλίανθο, τα µηλο-
ειδή και τα αρωµατικά φαρµακευτικά φυτά. Ως γνωστόν, όλα
αυτά αναπτύσσονται στην Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας
και Θράκης και ιδιαίτερα στον Έβρο. Φυσικά δεν ξεχάσατε τα
εσπεριδοειδή, τα αµπέλια, τις ελιές, τα ψυχανθή φυτά. Είναι τυ-
χαίο; Θα ήθελα όµως και µια αιτιολόγηση, κύριε Υφυπουργέ,
πάνω σ’ αυτό το θέµα. 

Σας το επεσήµανα στην γραπτή ερώτηση που κατέθεσα στις
27 Φεβρουαρίου, την οποία συνυπέγραψαν οι συνάδελφοί µου,
ο κ. Δηµήτρης Κυριαζίδης από τη Δράµα και ο κ. Νίκος Παναγιω-
τόπουλος από την Καβάλα. Φυσικά, όπως πάντα, δεν απάντησε
ο Υπουργός, περιφρονώντας για µία ακόµα φορά η Κυβέρνησή
σας διά του Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης τον κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο.

Κύριε Υφυπουργέ, σε όλη τη χώρα κατατέθηκαν τριάντα επτά
χιλιάδες οκτακόσιες είκοσι έξι αιτήσεις. Εγκρίνατε τρεις χιλιάδες
εξακόσιες εβδοµήντα επτά απ’ αυτές. Δηλαδή το ποσοστό είναι
9,5% πανελλαδικά. Στην Ανατολική Μακεδονία και Θράκη κατα-
τέθηκαν τέσσερις χιλιάδες επτακόσιες εβδοµήντα πέντε αιτή-
σεις. Εγκρίνατε, κύριε Πρόεδρε, τις εκατόν δεκαεννιά και στις
δύο δράσεις. Δηλαδή, 2,5% συνολικά, ενώ στην υπόλοιπη χώρα
9,5%. Επίσης, στον Έβρο κατατέθηκαν χίλιες πεντακόσιες αιτή-
σεις και εγκρίνατε τις είκοσι. Δηλαδή, κοντά στο 1%. Σε όλη τη
χώρα 9,5%, στον Έβρο 1%. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θέλετε να ακούσετε πόσες εγκρίνατε στον βόρειο Έβρο, που
ο κάµπος του αποτελεί πηγή πλούτου στη χώρα µας; Καµµία.
Κύριε Υφυπουργέ, καµµία! Εκτός αν στον χάρτη σας φαίνεται ότι
ο βόρειος Έβρος δεν είναι στην ελληνική επικράτεια. Δηλώνω
ότι µετά τον κάµπο της Λάρισας η πλέον καλλιεργούµενη και πα-
ραγωγική περιοχή είναι η πεδιάδα του Έβρου, κάτι που ξέρετε
κι εσείς καλά, γιατί κατάγεστε από τη Λάρισα. 

Καταθέτω στα Πρακτικά της Βουλής δύο πίνακες όχι για να
µελετηθούν, αλλά για να αναγνωστούν. Αντιλαµβάνεται κανείς
το µέγεθος της αδικίας. Ανισοτιµία παντού. Για αυτό διαµαρτύ-
ροµαι έντονα εδώ, στην Ολοµέλεια, απέναντι στον Υφυπουργό
και απέναντι στο Προεδρείο της Βουλής των Ελλήνων. Είπατε ότι
θα αυξήσετε το αρχικό ποσό, διότι τώρα καταλάβατε και θυµη-
θήκατε ότι έχετε εκλογές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Δηµοσχάκη,
δεν µπορώ να σας αφήσω άλλο. Κλείστε, παρακαλώ. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρό-
εδρε. Κλείνω. 

Επίσης, µπορείτε να µας εξηγήσετε γιατί το Υπουργείο απέ-
τυχε παταγωδώς σε ένα µείζον θέµα, το οποίο βάζει τα θεµέλια
για την επόµενη πενταετία στο θέµα των βιολογικών καλλιερ-
γειών; Ό,τι αποφασίσετε, αυτό θα εφαρµοστεί και από την επό-
µενη Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος (Τάσος) Δηµο-
σχάκης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-

δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι µία
µαθήτριες και µαθητές και ένας συνοδός εκπαιδευτικός από το
4ο Δηµοτικό Σχολείο Αλίµου.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει, παιδιά.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Κυριαζίδη, έχετε τον λόγο να αναπτύξετε την ερώτησή
σας, µε µια ανοχή και για εσάς.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ειλικρινά δεν περίµενα ότι σήµερα θα υπάρξει απάντηση για

ένα τεράστιο πρόβληµα που βασανίζει την ανατολική Μακεδονία
και Θράκη και ειδικότερα τον νοµό µου που κατ’ εξοχήν είναι
αγροτοκτηνοτροφικός. Προφανώς κάτι ήθελε να µας πει ο
παρών Υπουργός.

Πριν ξεκινήσω την ανάπτυξη της ερώτησης, θα ήθελα, κύριε
Πρόεδρε, απευθυνόµενος προς εσάς, προς τον παρόντα
Υπουργό και µέλος της Κυβέρνησης, να απευθύνω µια έκκληση
για διασφάλιση µιας οµαλής εκλογικής περιόδου, διότι βλέπουµε
ότι τα πράγµατα δεν εξελίσσονται οµαλά. Θα έκανα και µια ιδιαί-
τερη έκκληση για µια οµαλή εκλογική διαδικασία σε κάθε επί-
πεδο, κύριε Υπουργέ. 

Πέντε µήνες πέρασαν, κύριε Υπουργέ, προκειµένου να έχω µια
απάντηση. Αρχικά ήταν γραπτή. Σήµερα έρχεστε εδώ, θα έλεγα,
αιφνιδιαστικά. Προφανώς θέλατε να ανακοινώσετε αυτά τα επι-
πλέον 80 εκατοµµύρια που προστίθενται σε ένα ζήτηµα που
αφορά στις βιολογικές καλλιέργειες της χώρας. Για όλη την Ελ-
λάδα 120 εκατοµµύρια για το Πρόγραµµα 11.1. Θα πω στη συ-
νέχεια και για το 11.2. Κατανέµετε στην ανατολική Μακεδονία και
Θράκη περίπου 6 εκατοµµύρια, 4,9% της διαθέσιµης πίστωσης.

Τουναντίον, βλέπουµε αναλογικά σε άλλες περιφέρειες της
χώρας ότι τα ποσά που κατανέµετε είναι διπλάσια ή τριπλάσια.
Δεν µπορούµε να εξηγήσουµε γιατί γίνεται αυτό. Βλέπουµε
πράγµατι ότι στη Στερεά Ελλάδα προφανώς ο κ. Αποστόλου µε-
λέτησε κανονικά το πρόγραµµα, προκειµένου να διασφαλίσει την
περιφέρειά του, όπως και στην Πελοπόννησο. Δεν καταφέροµαι
κατά των εκεί καλλιεργητών, αλλά βλέπουµε αυτή την αδικία και
τη διάσταση του ζητήµατος.

Κύριε Υπουργέ, υπήρχαν δύο εκκλήσεις από την Ανατολική
Μακεδονία και Θράκη, την περιφέρεια εννοώ, από πλευράς του
περιφερειάρχη. Τον Γενάρη σάς έκανε έκκληση γι’ αυτή τη µη
ορθή κατανοµή, για το άδικο και χωρίς οποιαδήποτε διαβού-
λευση και παρά τις εκκλήσεις, τις προειδοποιήσεις, προχωρή-
σατε σε αυτή την άδικη κατανοµή. Το ίδιο κάνατε και στη
συνέχεια, τον Απρίλιο, που λάβατε νέο έγγραφο, προκειµένου
επιτέλους να αντιληφθείτε αυτή την αδικία. Οµολογήσατε βε-
βαίως ότι υπήρξαν αδικίες, αλλά αυτό δεν µπορεί να συνεχιστεί,
κύριε Υπουργέ.

Εν πάση περιπτώσει, πιστεύω στον άλλο προγραµµατισµό να
υπάρξει µία καλύτερη κατανοµή, µία πιο ορθή κατανοµή, ανά-
λογα µε τα στρέµµατα, και αυτά που υπάρχουν και αυτά που καλ-
λιεργούνται, έτσι ώστε να µη συνεχιστεί αυτή η αδικία και η µη
ορθή κατανοµή από πλευράς του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης, του οποίου προΐσταστε αυτή τη στιγµή.

Θέλω να σηµειώσω ότι η προεκλογική κατανοµή που θα κά-
νετε, τουλάχιστον να έχει αυτό το στοιχείο της ορθής κατανοµής,
προκειµένου σε ένα σηµείο να διορθώσει τις αδικίες που από
πλευράς σας έχουν διαπραχθεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Κόκκαλη, θα

έχετε την ανοχή, να απαντήσετε και στους δύο συναδέλφους. Αν
υπάρχει κάτι εξειδικευµένο για κάθε νοµό, να κάνετε ονοµαστική
αναφορά, γιατί τα τοπικά µέσα ενηµέρωσης θα πρέπει να ξέρουν
η απάντησή σας ποιον εκ των δύο νοµών αφορά, εκεί που υπάρ-
χει διαφοροποίηση.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, επειδή η ερώτηση ήταν κοινή
και αφορούσε την Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θρά-
κης, θα αναφερθώ ενιαία στην Περιφέρεια της Ανατολικής Μα-
κεδονίας και Θράκης για το µέτρο της βιολογικής γεωργίας.
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Κύριοι Βουλευτές, κατ’ αρχάς, όντως µεταφέρετε τις ανησυ-
χίες των βιοκαλλιεργητών. Σε κάποιον, όµως, ο οποίος παρακο-
λουθεί τώρα έχει µείνει από την πρωτολογία σας η εντύπωση της
αδικίας στην κατανοµή των πόρων στη βιολογική γεωργία.
Άκουσα πριν και από τον κ. Δηµοσχάκη, αλλά κι από σας, κύριε
Κυριαζίδη, ότι αδικήθηκε η Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας
και Θράκης, µε το ποσό των 5.900.000 ευρώ. Σωστά; Εγώ αυτό
άκουσα.

Κύριοι Βουλευτές, η βιολογική γεωργία είχε δύο προσκλήσεις.
Αυτή είναι η δεύτερη. Η πρώτη πρόσκληση κατανεµήθηκε στην
περιφέρειά σας, την οποία εκπροσωπείτε σε διαφορετικούς νο-
µούς, ποσό 79,5 εκατοµµυρίων ευρώ, που αντιστοιχεί στο 30%
των κατανεµηµένων πόρων. Το µεγαλύτερο ποσοστό σε όλη τη
χώρα. Στη δεύτερη πρόσκληση, ποσό σχεδόν 6 εκατοµµύρια.
Άρα να βγει ένα συµπέρασµα. Δεν µπορούµε να λέµε ότι αδική-
θηκε η Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης. Ίσως
δεν θα έπρεπε να πείτε ότι αδικήθηκε η περιφέρεια µας, αλλά ότι
τα κριτήρια ήταν διαφορετικά και εντάχθηκαν λίγοι, όχι όµως ότι
αδικήθηκε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Θα τα πούµε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Τα στοιχεία µιλούν από µόνα τους. Στην πρώτη
79 εκατοµµύρια και σχεδόν 6 εκατοµµύρια στη δεύτερη, ποσο-
στό 30%. Η µεγαλύτερη σε όλη τη χώρα.

Είπε ο κ. Δηµοσχάκης ότι από τους τέσσερις χιλιάδες επτακό-
σιους εβδοµήντα πέντε ενετάχθησαν οι εκατόν δεκαεννέα. Στη
δεύτερη πρόσκληση, κύριε Βουλευτά. Στην πρώτη έχουν ενταχ-
θεί σε όλη την περιφέρεια σχεδόν οι µισοί, δηλαδή από τους
οκτώ χιλιάδες διακόσιους πενήντα έναν αιτούντες στην πρώτη,
έχουν ενταχθεί οι τρεις χιλιάδες τετρακόσιοι ογδόντα, σχεδόν οι
µισοί στην πρώτη πρόσκληση. Στη δεύτερη έχουµε µια ένταξη
χαµηλή. Γι’ αυτό ανέφερα πριν και στον κ. Γεωργαντά, ενώ είναι
από άλλη περιφέρεια, ότι αυτά τα 80 εκατοµµύρια θα έρθουν
στοχευµένα µε προτεραιότητα στις περιφέρειες που υπήρχε χα-
µηλό ποσοστό ένταξης, λίγοι δικαιούχοι, πάρα πολλές αιτήσεις.

Συνεπώς να ξεκαθαρίζουµε τα πράγµατα. Δεν αδικήθηκε κα-
θόλου η Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης, κάτι
που λένε τα ίδια τα νούµερα. Πρώτη και δεύτερη πρόσκληση
είναι πρώτοι στην κατανοµή. Να το ξεκαθαρίζουµε.

Δεύτερον, τα 80 εκατοµµύρια θα πάνε στοχευµένα, επαναλαµ-
βάνω, στις περιφέρειες, όπως είναι η δική σας την οποία εκπρο-
σωπείτε, στην οποία είχαµε χαµηλό ποσοστό ένταξης, σύµφωνα
µε τη δεύτερη πρόσκληση, επαναλαµβάνω.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ξεκινάµε µε την ίδια

σειρά, δηλαδή πρώτος ο κ. Δηµοσχάκης.
Ορίστε, κύριε Δηµοσχάκη, έχετε τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, στο

Βελβεντό Κοζάνης, λίγο πριν το Πάσχα ο Υπουργός συνοδεύοντας
τον Πρωθυπουργό της χώρας στη συγκεκριµένη περιφέρεια, απο-
δείχθηκε γαλαντόµος και έταξε λεφτά, έταξε διπλασιασµό του
προϋπολογισµού για τις βιολογικές καλλιέργειες για τη δυτική Μα-
κεδονία. Δηλαδή, η δυτική Μακεδονία πήρε επιπλέον 15,7 εκατοµ-
µύρια ευρώ, η Ανατολική Μακεδονία και Θράκη πήρε ακόµα 5,9
εκατοµµύρια ευρώ. Διπλασιάζεται, σύµφωνα µε προφορική σας
δέσµευση. Και από ό,τι φαίνεται τώρα πλέον, µας είπατε ότι έχετε
ένα ποσό των 80 εκατοµµυρίων, το οποίο και θα κατανείµετε.

Ελπίζω στη δεύτερη κατανοµή να είσαστε απόλυτα ακριβής,
να είσαστε δίκαιοι και δεν θέλω να είσαστε γαλαντόµοι απέναντι
µας. Σε ό,τι αφορά αυτό που είπατε στο πρώτο στάδιο και στο
δεύτερο στάδιο, αυτά είναι δικά σας µυθεύµατα. Διότι, το πρώτο
στάδιο αφορά την πρώτη δράση αυτών που είχαν εγκριθεί κατά
τα παρελθόντα έτη. Μη βάζετε ανόµοια πράγµατα στο ίδιο κα-
λάθι. Η δεύτερη φάση αφορά τα ποσά για τα οποία συζητούµε,
για τα ποσοστά τα οποία σας ανέφερα. Συνεπώς µην παραπλα-
νάτε την Ολοµέλεια, µην παραπλανάτε τον λαό, µην παραπλα-
νάτε τους συναδέλφους σας.

Θέλω να σας πω ότι σύµφωνα µε την Ελληνική Στατιστική
Αρχή, η Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης διαθέτει
πενήντα µία χιλιάδες, εννιακόσιες πενήντα δύο γεωργικές εκµε-
ταλλεύσεις, δηλαδή το 7,25% της χώρας. Έχουµε περιφέρειες,

όπως αυτή της δυτικής Μακεδονίας, που προείπα, του βορείου
Αιγαίου µε 3,31% η πρώτη και µε 4,21% η δεύτερη σε ό,τι αφορά
τις γεωργικές εκµεταλλεύσεις. Τα δύο ποσά τα οποία έχετε απο-
φασίσει για τη δεύτερη φάση, για τη δεύτερη δράση, είναι πολ-
λαπλάσια από αυτά τα οποία διαθέτετε για την Ανατολική
Μακεδονία και Θράκη.

Επίσης, εδώ είναι το έγγραφο της Περιφέρειας Ανατολικής Μα-
κεδονίας και Θράκης το οποίο σάς το κατέθεσε την Τρίτη 3 Ια-
νουαρίου του 2019 ο περιφερειάρχης µε τους συνεργάτες του.
Με πόνο ψυχής γνωστοποιούν τα στοιχεία και εσείς δεν το λαµ-
βάνετε υπ’ όψιν σας. Σας το καταθέτω για τα Πρακτικά της Βου-
λής.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος (Τάσος) Δηµο-
σχάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έτσι, κύριε Υφυπουργέ, στοχοποιείτε τον Έβρο, στοχοποιείτε
την ανατολική µακεδονική Θράκη, διότι σας είπα ότι δεν είστε δί-
καιος. 

Επίσης, µιας και συζητούµε για τον Έβρο και τη Θράκη παρεµ-
πιπτόντως, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να αναφερθώ σε δύο θέ-
µατα, τα οποία είναι καυτά και µας αφορούν. Εδώ µέσα στην
Αίθουσα, πριν από έναν µήνα είχα πει στον κύριο Υφυπουργό ότι
θα πρέπει να λάβει υπ’ όψιν τούς βαµβακοκαλλιεργητές οι οποίοι
έχουν µηδαµινή έως µηδενική απόδοση στο βαµβάκι, διότι κατα-
στράφηκαν όλες οι εκτάσεις µας.

Δυστυχώς δεν µε ακούσατε. Είναι τριάντα οι τραγικές φιγού-
ρες της καταστροφής αυτής. Θα τους συµπεριλάβετε, έστω και
τώρα προεκλογικά; Διότι έχετε πάρει το κολάι, όπως λέµε στα
χωριά µας.

Δεύτερον, καταστράφηκαν τα σιτηρά µας. Καταστράφηκαν...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Δηµοσχάκη,

αυτή είναι άλλη ερώτηση τώρα που κάνετε.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Παρεµπιπτόντως,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν υπάρχει παρεµ-

πιπτόντως, ολοκληρώστε.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Ένα λεπτό.
Έχουµε απώλεια εισοδήµατος. Εσείς στηρίζεστε µόνο στις ευ-

ρωπαϊκές πιστώσεις. Σε ό,τι αφορά τη συνδεδεµένη ενίσχυση -
µιλάµε τώρα για το βαµβάκι- τι θα κάνετε για την απώλεια
εισοδήµατος σε ό,τι αφορά τα σιτηρά και το βαµβάκι όπου, ως
γνωστόν, έχουµε καταστροφή; Θέλω να το καταλάβετε αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Δηµοσχάκη,
δεν µπορώ να σας αφήσω άλλο. Κλείστε.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Τα θέµατά µας θα
πρέπει να τα βλέπετε και από εθνική µατιά και σκοπιά. Αυτή πρέ-
πει να είναι η Κυβέρνηση της χώρας και έτσι πρέπει να βλέπει
τον Έβρο, την ανατολική Μακεδονία και Θράκη και τα νησιά της
χώρας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Κυριαζίδη,
έχετε τον λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, µας προκαλέσατε και οφείλω να αναφερθώ.

Καθυστερήσατε στην απορρόφηση των κονδυλίων και το πρό-
γραµµα 2014-2020 αργήσατε να το υλοποιήσετε και αναγκαστικά
µεταφέρετε την υλοποίηση του προηγούµενου προγράµµατος -
που από πλευράς µας είχε συγκροτηθεί και σταλεί, προς ικανο-
ποίηση- στο νέο πρόγραµµα, χάνοντας έτσι οι αγρότες περίπου
2,5 δισεκατοµµύρια, µε δική σας ευθύνη. Αυτά τα οποία θα
έπρεπε να υλοποιηθούν µέχρι το 2014 αναγκαστήκατε να τα µε-
ταφέρετε τώρα. Για αυτό αναφέρθηκε ο συνάδελφος στο προ-
ηγούµενο πρόγραµµα. Μεταφέρατε τα εγκεκριµένα για την
περίοδο αυτή, προκειµένου πράγµατι καθυστερηµένα να ικανο-
ποιηθούν οι καλλιεργητές.

Αυτή είναι µία σκληρή πραγµατικότητα, γιατί για τους παλιούς
καλλιεργητές από τις χίλιες τετρακόσιες πενήντα τρεις αιτήσεις
εγκρίνατε µόνο δεκαεννέα και από τους νέους, τρεισήµισι χιλιά-
δες περίπου αιτήσεις, εγκρίνατε µόνο τις εκατό. Αυτή είναι η
σκληρή πραγµατικότητα σε ό,τι αφορά την ανατολική Μακεδονία
και την Θράκη.
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Θα σας καταθέσω και τον πίνακα πώς κατανέµεται σε όλη τη
χώρα αυτό που κι εσείς αναγνωρίσατε, ότι υπήρξαν αδικίες. Πε-
ριµένουµε στη συνέχεια να υπάρξει αυτή η αποκατάσταση.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Κυριαζίδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όµως, το ίδιο, κύριε Υπουργέ, συνέβη και µε το µέτρο 11.2 και
για την κτηνοτροφία. Εντάξατε σε όλη τη χώρα, από τις συγκε-
κριµένες περιφέρειες µόνο δύο και εξαιρέσατε πάλι µόνο την
Ανατολική Μακεδονία και Θράκη. Ξέρετε, ο νοµός µου ζει από
την αγροτιά και από την κτηνοτροφία κατά 80%. Αποστερήσατε
δηλαδή από τις συγκεκριµένες καλλιέργειες, και την αγροτική
και την κτηνοτροφική, τη δυνατότητα επιβίωσης. Οι συµπατριώ-
τες µου προγραµµάτισαν, ήρθαν σε επαφή και συµφωνία µε πι-
στοποιηµένες εταιρείες και οργανισµούς προκειµένου να
προγραµµατίσουν τις καλλιέργειές τους. Κι εσείς τώρα τους
έχετε αφοπλίσει γιατί δεν γνωρίζουν τι µέλλει γενέσθαι και είναι
εκτεθειµένοι προς κάθε πλευρά.

Προέρχεστε από µία κατ’ εξοχήν αγροτική περιοχή. Αντιλαµ-
βάνεστε τον αγρότη και τον κτηνοτρόφο. Βεβαίως πλέον είναι
αργά, το αντιλαµβάνεστε κι εσείς. Όλο αυτό θα το αντιληφθείτε
και θα πάρετε το «ευχαριστήριο» για τα 80 εκατοµµύρια στις 26
του µήνα, κύριε Υπουργέ. Διότι, δυστυχώς, εγκαταλείψατε και
ξεχάσατε αυτόν τον κόσµο, που αποτελεί την πρωτογενή παρα-
γωγή του τόπου µας, που τόσο πολύ την έχουµε ανάγκη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο για πέντε λεπτά και αν χρειαστεί και λίγο παραπάνω
γιατί απαντάτε σε δύο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ξεκινήσω τη δευτερολογία µου µε µία ρητορική ερώτηση,
µία διαπίστωση. Εµείς αναγνωρίσαµε και αναγνωρίζουµε ότι πι-
θανόν εµφιλοχωρούν κάποια λάθη και κάποιες αδικίες στο πρό-
γραµµα της βιολογικής...

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Μακάρι, κύριε Υπουργέ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κάποιες αδικίες. Εσείς έχετε καταλάβει το πρό-
βληµα; Το έχετε αντιληφθεί; Δεν είναι τεχνικό έργο να λέµε: «Η
πρώτη φάση, η δεύτερη φάση, πρώτο στάδιο, δεύτερο στάδιο».
Έχετε αντιληφθεί τι ρωτάτε;

Πρώτον, δεν είναι το 2014. Είναι το 2017 η πρώτη πρόσκληση
και η δεύτερη πρόσκληση… Να εξηγούµαι, το πρόβληµα, εάν δεν
το έχετε καταλάβει είναι ότι στην πρώτη πρόσκληση, που ήταν
το 2017, είχαµε τη µισή απορρόφηση, τα λένε τα νούµερα. Στη
δεύτερη, όµως, δεν είχαµε...

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Αργήσατε, κύριε Υπουργέ, να δώ-
σετε τα κονδύλια της πρώτης περιόδου της µέχρι το 2014...

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Σας παρακαλώ, δεν σας διέκοψα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συνεχίστε, κύριε
Υπουργέ.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Από τα νούµερα τα οποία παρέθεσα προκύπτει
ότι η Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης έχει πάρει
τα περισσότερα χρήµατα, αλλά στη δεύτερη πρόσκληση είχαµε
µικρή απορρόφηση. Εκεί οφείλατε να επικεντρώσετε, να εστιά-
σετε τα βέλη σας και να πείτε: «Κύριε Υπουργέ, γιατί ενώ είχαµε
πάρει στην πρώτη πρόσκληση του 2017 τα περισσότερα χρή-
µατα, στη δεύτερη ήταν µόνο 119;», µε την ερώτησή σας. Γι’
αυτό ρωτάω, έχετε καταλάβει το πρόβληµα;

Είπαµε, στη δεύτερη πρόσκληση είχαµε λίγους δικαιούχους,
για αυτό και τα 80 εκατοµµύρια ευρώ θα πάνε στοχευµένα σε πε-
ριφέρειες που είχαµε λίγους δικαιούχους.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Τι ποσοστό, κύριε Υπουργέ;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Θα ανακοινωθούν την άλλη εβδοµάδα. Θα µου
επιτρέψετε.

Δεύτερον, επειδή αναφέρθηκε ο κ. Δηµοσχάκης, µπορώ να
απαντήσω, κύριε Πρόεδρε, σε οτιδήποτε έχει να κάνει µε την
αγροτική παραγωγή και όχι µόνο.

Με δικιά µου απόφαση, κύριε Δηµοσχάκη, µείωσα κατά 95%
το πλαφόν στη συνδεδεµένη βάµβακος για τον Έβρο. Είναι έτσι;
Έχουν αποµείνει τριάντα παραγωγοί. Θα το εξετάσουµε.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Θα το λύσετε!
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Από την άλλη, όµως, µας λέτε «Τώρα που πή-
ρατε το κολάι», δηλαδή αφ’ ενός µας λέτε «βοηθήστε τους», αφ’
ετέρου ότι είναι προεκλογική παροχή. Διαλέξτε. Θέλετε να βοη-
θήσουµε; Αν θέλετε να βοηθήσουµε τους βαµβακοπαραγωγούς,
µην µας καταγγέλλετε ταυτόχρονα ότι είναι προεκλογική πα-
ροχή. Συνέλθετε.

Οι βαµβακοπαραγωγοί, όµως, και όλοι οι άλλοι αγρότες γνω-
ρίζουν ποιος ψήφισε το ακατάσχετο στις 7.500 ευρώ. Ποιος το
ψήφισε; Αυτή η Κυβέρνηση το ψήφισε.

Κύριε Δηµοσχάκη και κύριε Κυριαζίδη, αναδεικνύετε θέµατα,
και καλά κάνετε, αλλά αυτή η Κυβέρνηση ψήφισε το ακατάσχετο
στις 7.500 ευρώ, όταν ο Αρχηγός σας από τούτο εδώ το Βήµα,
τον Φεβρουάριο του 2017 προέτρεψε τον ΟΓΑ, τα ασφαλιστικά
ταµεία να συµψηφίσουν τις οφειλές µε τους αγρότες. Αυτή είναι
η πολιτική του πρωτογενή τοµέα για τους αδύναµους;

Άρα δεν µπορείτε αφ’ ενός να λέτε τώρα που πήρατε το κολάι
βοηθήστε τους µε ένα de minimus και αφ’ ετέρου να λέτε ότι τα
κάνουµε προεκλογικά. Διαλέξτε τι θέλετε, ποια είναι η υπεύθυνη
στάση ενός κόµµατος. Πρώτον αυτό.

Δεύτερον, σας απέδειξα ότι η περιφέρειά σας έχει πάρει τα
µεγαλύτερα ποσά, αλλά στη δεύτερη πρόσκληση -την οποία
οφείλατε να εντοπίσετε και να αναδείξετε αυτή την αδικία, γι’
αυτό ρώτησα αν γνωρίζετε πραγµατικά το πρόβληµα- στη δεύ-
τερη πρόσκληση, όντως, είχαµε λίγη συµµετοχή. Και οφείλατε
να ρωτήσετε: «Γιατί, κύριε Υπουργέ, ενώ στην πρώτη πρόσκληση
σχεδόν µπήκαν οι µισοί, στη δεύτερη είχαµε αυτή τη χαµηλή
απορρόφηση»; Και σας απαντώ: λόγω κριτηρίων, γι’ αυτό και θα
υπάρξει στοχευµένη στήριξη στην Περιφέρεια Ανατολικής Μα-
κεδονίας και Θράκης.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστούµε.
Να περάσουµε τώρα στην τελευταία ερώτηση προς τον κ. Κόκ-

καλη.
Θα συζητηθεί, λοιπόν, η πρώτη µε αριθµό 503/6-5-2019 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου (Β’) του Βουλευτή Β’ Αθηνών του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ιωάννη Τσιρώνη προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Βιο-
λογικές Αγορές».

Κύριε Τσιρώνη, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πριν ξεκινήσω την ερώτησή µου, γιατί το θεωρώ λιγάκι προ-

σωπικό, θέλω να υπενθυµίσω, επειδή ήµουν εγώ που το χειρί-
στηκα και αναφέρθηκα εµµέσως, ότι το Πρόγραµµα Βιολογικής
Γεωργίας 2014 - 2020 σχεδιάστηκε το 2013 και εγκρίθηκε από
την Ευρωπαϊκή Επιτροπή το καλοκαίρι του 2014, όταν εµείς δεν
ήµασταν κυβέρνηση.

Εάν, λοιπόν, οι Βουλευτές της Αντιπολίτευσης έχουν τόση µε-
γάλη ευαισθησία και προσοχή όσο είναι στην αντιπολίτευση, ενώ
όταν είναι στην κυβέρνηση αδιαφορούν παντελώς για τον σχε-
διασµό, καλά θα κάνουν να κάτσουν πολλά χρόνια στην αντιπο-
λίτευση, γιατί εκεί πέρα τους βλέπω πιο προσεκτικούς.

Προχωράω, λοιπόν, στην ερώτησή µου. Με τον ν.4492/17, κύριε
Υπουργέ, επιτέλους θεσπίσαµε τις αγορές βιοκαλλιεργητών. Ξέρω
ότι είναι επιβεβληµένο να υπάρχουν αγορές βιοκαλλιεργητών,
γιατί για τον καταναλωτή δεν υπάρχει καµµία απολύτως εµπιστο-
σύνη να λειτουργούν οι πάγκοι των βιοκαλλιεργητών πλάι στους
πάγκους παραδοσιακών προϊόντων, γιατί είναι προφανές ότι εύ-
κολα υποθέτουν ότι µπορεί να γίνει µεταφορά προϊόντων και να
πουλάνε συµβατικά αντί για βιολογικά.

Γι’ αυτό πρέπει να είναι χωριστές αγορές και ο µόνος τρόπος,
επειδή είναι χύµα το προϊόν, να έχει εµπιστοσύνη ο καταναλωτής
ότι δεν γίνεται λαθροχειρία είναι να λειτουργούν οι αγορές εντε-
λώς ανεξάρτητα. Επί χρόνια λειτουργούσαν παράνοµα και επι-
τέλους τις θεσπίσαµε. Εκκρεµούσε µία υπουργική απόφαση,
ίσως και κάποια τροπολογία. Αυτό έπρεπε να έχει γίνει ήδη από
το καλοκαίρι του 2018, όπου, όµως, ήταν µεγάλος ο φόρτος -το
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παραδέχοµαι- του τµήµατος, γιατί έβγαζε το δεύτερο πρό-
γραµµα. Ωστόσο, από τότε έχουν περάσει οκτώ µήνες και ακόµα
δεν έχουµε την υπουργική απόφαση για να υλοποιηθεί ο νόµος.

Ερωτώ, λοιπόν και απαντήστε µου µε χρονοδιάγραµµα: πότε
επιτέλους θα έχουµε την ολοκλήρωση του θεσµού, την υπουρ-
γική απόφαση και τυχόν την τροπολογία, ώστε επιτέλους να λει-
τουργήσουν οι βιολογικές αγορές; Είναι απλή η ερώτηση, θέλω
απλώς το χρονοδιάγραµµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υφυπουργέ,

έχετε τον λόγο. To the point παρακαλώ, διότι το ερώτηµα είναι
συγκεκριµένο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Είναι συγκεκριµένο και ούτως ή άλλως το έχει
χειριστεί και ο κ. Τσιρώνης µε ιδιαίτερη θέρµη το θέµα των βιο-
λογικών, όχι µόνο της βιολογικής γεωργίας.

Κατ’ εξουσιοδότηση του ν.4492/17 ετοιµάστηκε, όντως, η σχε-
τική υπουργική απόφαση, αλλά εντόπισαν οι νοµικοί σύµβουλοι
του Υπουργείου κάποιες ασάφειες, γι’ αυτό και προωθήθηκε η
σύνταξη τροπολογίας. Είναι έτοιµη η σύνταξη της τροπολογίας,
κύριε Τσιρώνη, έχει αποσταλεί στη Διεύθυνση Βιολογικής Γεωρ-
γίας και στη Διεύθυνση Νοµοθετικής Πρωτοβουλίας για τις νο-
µοτεχνικές και ουσιαστικές παρατηρήσεις τους κατόπιν
ενσωµάτωσης των παρατηρήσεων του συναρµόδιου Υπουργείων
Εσωτερικών και πριν αποσταλεί στη Γενική Γραµµατεία της Κυ-
βέρνησης θα πρέπει να εισαχθεί για εξέταση και στη Μόνιµη Επι-
τροπή Ελέγχου Αρµοδιοτήτων Οργανισµών Τοπικής
Αυτοδιοίκησης.

Επαναλαµβάνω: Έχει συνταχθεί η τροπολογία, έχει προωθηθεί
στη Διεύθυνση Νοµοθετικής Πρωτοβουλίας. Γνωρίζετε τις δια-
δικασίες. Ευελπιστούµε εντός δέκα ηµερών να έχουν τελειώσει
οι διαδικασίες και να έχει ενσωµατωθεί στο νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης, το οποίο θα έρθει προς ψή-
φιση περίπου στις αρχές Ιουνίου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία. Δώσατε συγ-
κεκριµένη απάντηση.

Βέβαια µιας και θα πάρει τον λόγο ο κ. Τσιρώνης, θα ήθελα να
ρωτήσω το εξής. Έχει γίνει διαβούλευση -κάνω εγώ τώρα λίγο
τον δικηγόρο του διαβόλου ως παλιός δήµαρχος- µε τους δή-
µους αν έχουν χώρους για να γίνουν ξεχωριστές βιολογικές αγο-
ρές και ποιες µέρες, για να µην έχουµε «εµφύλιο πόλεµο» -εγώ
είµαι υπέρ της ερώτησής σας- µεταξύ των κλασικών λαϊκών αγο-
ρών και των βιολογικών; Έχετε εικόνα, κύριε Τσιρώνη;

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Απαντώ και σε εσάς ότι ποτέ οι δήµοι δεν είχαν πρόβληµα και

έχει γίνει εκτεταµένη διαβούλευση πολύ πριν τον νόµο -και µάλι-
στα άργησε ο νόµος το 2017. Η διαβούλευση αυτή έγινε επί
πάνω από έναν χρόνο από το 2016, για το θεσµικό πλαίσιο. Τυ-
πικές είναι οι εκκρεµότητες που ανέφερε ο κύριος Υπουργός και
τις γνωρίζω. Ωστόσο οφείλω να επισηµάνω και µάλιστα να το-
νίσω ότι οι βιολογικές αγορές κατά κανόνα λειτουργούν παρα-
µονή της κανονικής λαϊκής, ώστε ό,τι αγοράσουν οι καταναλωτές
στην βιολογική να µη χρειάζεται να το αγοράσουν την επόµενη
µέρα στη συµβατική αγορά.

Θα ήθελα όµως να επισηµάνω ότι αυτοί οι χρόνοι, αυτές όλες
οι διερευνήσεις που ανέφερε ο κύριος Υπουργός, δεν καλύπτουν
τους βιοκαλλιεργητές που νιώθουν ότι εµπαίζονται. Ξέρουµε
πολύ καλά, κύριε Υπουργέ, ότι υπάρχει πολύ µεγάλη κωλυσιερ-
γία στις υπηρεσίες, γιατί υπήρχε πίεση να µη λειτουργήσουν
ποτέ αγορές βιολογικών προϊόντων και εν γένει υπάρχει πολιτική
πίεση να µη λειτουργήσουν ούτε αγορές παραγωγών, η απευ-
θείας σχέση παραγωγού –καταναλωτή. Είναι τα γνωστά συµφέ-
ροντα τα οποία κινούνται στον χώρο των λαϊκών αγορών, που
δεν επιθυµούν να θεσµοθετηθεί το µέτρο και γι’ αυτό εκκρεµεί
και γι’ αυτό υπάρχει κωλυσιεργία.

Οι παρατηρήσεις που µου επισηµάνατε είναι γνωστές. Ωστόσο
οι χρόνοι, από το καλοκαίρι που θα έπρεπε να έχουµε την υπουρ-
γική απόφαση να κοντεύουµε στο επόµενο καλοκαίρι, για να γίνει
µία τροπολογία και µία υπουργική απόφαση νοµίζω ότι δεν κα-
λύπτονται. Εγώ κρατάω τη δέσµευσή σας και µε καλύπτει ότι

τουλάχιστον αρχές Ιουνίου θα έχουµε, επιτέλους, ολοκλήρωση
του θεσµικού πλαισίου, να λειτουργήσουν οι άνθρωποι νόµιµα,
γιατί αλλιώς καταλαβαίνετε ότι οι άνθρωποι νιώθουν ότι εµπαί-
ζονται.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστώ.
Ορίστε, κύριε Κόκκαλη, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Απαντώντας στη στοχευµένη ερώτηση µε στοχευµένη απάν-

τηση σάς έθεσα το χρονοδιάγραµµα στην πρωτολογία µου. Να
απαντήσω,, όµως και στην ερώτηση του κυρίου Προέδρου, ότι η
συγκεκριµένη τροπολογία είναι έτοιµη -είναι και στη διάθεσή
σας- να εισαχθεί για εξέταση στη Μόνιµη Επιτροπή Ελέγχου Αρ-
µοδιοτήτων Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Ευελπιστούµε
και αισιοδοξούµε ότι αρχές Ιουνίου θα είναι ενσωµατωµένη ήδη
στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης ή σε κά-
ποιο άλλο νοµοσχέδιο. 

Επειδή ακριβώς ήταν στοχευµένη η ερώτηση, κύριε Τσιρώνη,
νοµίζω ότι και η απάντηση είναι συγκεκριµένη και στοχευµένη.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Στον προβληµατισµό

που διατύπωσα δεν άκουσα απάντηση, αν έχουν δώσει χώρους
οι δήµοι, γιατί εδώ µιλάµε για χωριστή αγορά, όπως είπε ο κ. Τσι-
ρώνης. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Άλλη µέρα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Άλλη µέρα ακριβώς.

Αυτό προσέξτε το, µην µπλέξουµε µετά σε άλλου είδους «εµφύ-
λιο πόλεµο». 

Κύριε Στρατή, επειδή ο κ. Ξυδάκης έχει καθυστερήσει λίγο,
γιατί έτυχε να είναι µπροστά του µία πορεία της ΠΟΕΔΗΝ, αλλά
µπαίνει τώρα στη Βουλή, θα έχετε την καλοσύνη να κάνουµε µία
προσωρινή διακοπή για να µην του µαταιώσουµε την ερώτηση,
γιατί και εσείς ήρθατε -και έρχεστε πάντα οφείλω να το πω- και
ο κ. Ξυδάκης δεν έφταιγε για την καθυστέρηση;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΤΡΑΤΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Αθλητισµού): Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Διακόπτουµε, λοιπόν,
για πέντε λεπτά για να έρθει ο κ. Ξυδάκης, να ολοκληρώσουµε
τον κοινοβουλευτικό έλεγχο και να προχωρήσουµε µετά στη νο-
µοθετική εργασία.

(ΔΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συνεχίζουµε µε την
τελευταία επίκαιρη ερώτηση που θα συζητηθεί σήµερα, η οποία
είναι η πρώτη µε αριθµό 504/6-5-2019 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου (Β’) του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικολάου Ξυδάκη προς την Υπουργό
Πολιτισµού και Αθλητισµού, µε θέµα: «Εφαρµογή Οργανισµού
Μουσείου Ακρόπολης».

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Αθλητισµού, κ.
Κωνσταντίνος Στρατής.

Κύριε Ξυδάκη, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΞΥΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, για

την κατανόηση και την εν γένει διευθέτηση της συνεδρίασης.
Είναι γνωστό σε όσους έχουν ασχοληθεί µε τη δηµόσια διοί-

κηση από θέσεις ευθύνης και στους πολιτικούς προϊσταµένους
των Υπουργείων, ότι έχουµε πολλούς εποπτευόµενους οργανι-
σµούς του κράτους, όπως νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου,
ανώνυµες εταιρείες του δηµοσίου, οι οποίοι επί πολλά έτη λει-
τουργούν µε βάση τον ιδρυτικό νόµο, αλλά χωρίς να έχουν εσω-
τερικό κανονισµό, οργανόγραµµα, αυτό που λέγεται συνοπτικά
οργανισµός. Αυτό προκαλεί σοβαρές δυσλειτουργίες. Δηµιουρ-
γεί περιθώρια πολλών αυθαιρεσιών κατά την τοποθέτηση προ-
σωπικού, εφόσον δεν είναι σαφώς περιγεγραµµένες οι οργανικές
θέσεις και το καθηκοντολόγιο και δηµιουργεί και πολλές δυσκο-
λίες κατά την οικονοµική διαχείριση.

Ένα παράδειγµα είναι το εµβληµατικό για το ελληνικό κράτος
Μουσείο Ακροπόλεως, για το οποίο, µε πολύ κόπο, πολύ χρήµα,
µεγάλες φιλοδοξίες και µε λάµψη κατά τη λειτουργία του, από
το 2009 που εγκαινιάστηκε έως σήµερα, δέκα χρόνια, έχουµε µία
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παρατήρηση. Δεν έχει οργανισµό. Δεν εφαρµόζεται ο οργανι-
σµός. Το 2013, µετά από αρκετά χρόνια, τέσσερα χρόνια…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν έχει οργανισµό ή
δεν εφαρµόζεται; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΞΥΔΑΚΗΣ: Δεν έχει εφαρµοστεί.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Έχει, όµως, οργανι-

σµό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΞΥΔΑΚΗΣ: Το 2013 απέκτησε, µε προεδρικό διά-

ταγµα.
Έχουµε, λοιπόν, µία πρώτη παρατήρηση ότι τέσσερα χρόνια,

από το 2009 έως το 2013 δεν είχε οργανισµό. Είναι πολύ δύσκο-
λες οι διαδικασίες. Τον Μάρτιο του 2013 αποκτά οργανισµό και
τώρα, Μάιο του 2019, έξι χρόνια µετά, δεν έχει εφαρµοστεί. Ο
δε οργανισµός, ειδικά του Μουσείου Ακροπόλεως, είναι εξαιρε-
τικά µεγάλος, λεπτοµερής και βαρύς, είναι υπερφιλόδοξος. Έχει
µία θέση γενικού διευθυντού, πέντε διευθύνσεις και δεκάδες τα-
µεία και αυτοτελείς διευθύνσεις. Το ουσιαστικότερο είναι ότι
αυτός ο µεγάλος οργανισµός, µε τους εκατοµµύρια επισκέπτες
και τη µεγάλη διεθνή λάµψη, διοικείται από ένα διοικητικό συµ-
βούλιο, το οποίο δεν έχει καµµία αρµοδιότητα να κάνει αυτή την
διαχείριση. 

Ερωτώ, λοιπόν, τον παριστάµενο Υπουργό: Τι πρόκειται να
γίνει; Θα λειτουργούν δεκάδες οργανισµοί µόνο στο Υπουργείο
Πολιτισµού και άλλες εκατοντάδες οργανισµοί σε άλλα Υπουρ-
γεία και το Μουσείο Ακροπόλεως, χωρίς γενικό διευθυντή, χωρίς
πέντε διευθυντές, οικονοµικών υπηρεσιών, προβολής, διαχείρι-
σης, εκµετάλλευσης;

Πώς λειτουργεί; Λειτουργεί µε την σοφία του Προέδρου του
κ. Παντερµαλή, του οποίου η θητεία παρετάθη και για να παρα-
ταθεί αναγκαστήκαµε να µεταβάλουµε τον ιδρυτικό νόµο του
µουσείου; Δεν αµφιβάλλω για την αξία και την αγάπη του κ. Παν-
τερµαλή για το µουσείο, αλλά είναι ο πρόεδρος. Δεν είναι ούτε
γενικός διευθυντής, ούτε προϊστάµενος λογιστηρίου, ούτε προ-
ϊστάµενος εισιτηρίων και υποδοχής κοινού.

Πιστεύω ότι είναι ένα µελανό σηµείο για την ελληνική διοίκηση,
ένα µελανό σηµείο που δείχνει την αδράνεια και την ολιγωρία
της πολιτικής ηγεσίας επί σειρά ετών, όχι µόνο της παρούσας
Κυβέρνησης, αλλά και όλων των παρελθουσών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Στρατή, έχετε
τον λόγο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΤΡΑΤΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Αθλητισµού): Είναι εύστοχη η ερώτηση του αγαπητού Βουλευτή,
του Νίκου Ξυδάκη. Μας δίνει αφορµή να αναφερθούµε ευρύτερα
στο ζήτηµα του Μουσείου της Ακρόπολης και στο αρκετά εκτε-
ταµένο και συγκροτηµένο έργο που έχει επιτελεστεί σχετικά µε
το µεγαλύτερο µουσείο της χώρας, τουλάχιστον από τον Οκτώ-
βριο που ανέλαβα την συναρµοδιότητα και άρα έχω και µία πιο
ενεργή εµπλοκή στα πράγµατα.

Να θυµίσουµε ότι το Μουσείο της Ακρόπολης αποτελεί νοµικό
πρόσωπο δηµοσίου δικαίου, το οποίο διαχειρίζεται το µουσείο,
δηλαδή τις εκθέσεις και τα έσοδά του. Ένα από τα ζητήµατα που
εντοπίσαµε είναι ότι δεν είχε εφαρµοστεί ποτέ ένα άλλο σηµείο
του ιδρυτικού του νόµου, που προβλέπει ότι µέρος των εσόδων
του θα πρέπει να κατευθύνονται προς το Υπουργείο Πολιτισµού
-και είναι λογικό-, για να ενισχύει τη δράση και των µικρότερων
µουσείων της χώρας.

Αυτό έγινε πολύ γρήγορα, έως τα τέλη του 2018. Ήταν µε
κοινή υπουργική απόφαση του Υπουργείου Πολιτισµού µε το
Υπουργείο Οικονοµικών. Αποφασίστηκε αφ’ ενός να αυξηθεί το
εισιτήριο, το οποίο ήταν αρκετά χαµηλό, ήταν µόλις 5 ευρώ. Επο-
µένως µε την ολοκλήρωση των δέκα ετών λειτουργίας έχουµε
µία επικαιροποίηση της τιµολογιακής πολιτικής. Και µάλιστα,
αυτά τα 10 ευρώ είναι για την περίοδο της υψηλής επισκεψιµό-
τητας. Άρα θα παραµείνει 5 ευρώ το υπόλοιπο διάστηµα του
έτους, ενισχύοντας, αν θέλετε, τον πολιτιστικό τουρισµό στην πε-
ρίοδο τη χειµερινή, της χαµηλότερης επισκεψιµότητας, ακριβώς
για να προσελκύσουµε περισσότερο κόσµο στην Αθήνα εκτός
περιόδου και να επιµηκύνουµε την τουριστική περίοδο. 

Από τα συνολικά αυξηµένα έσοδα, ένα 30% -είναι µεγάλο πο-
σοστό το 30%- από φέτος πηγαίνει στο Υπουργείο Πολιτισµού
και ενισχύει τα υπόλοιπα µουσεία. Άρα ένα σηµαντικό βήµα έγινε.

Είπαµε να ξεκινήσουµε από αυτό για να προλάβουµε τη φετινή
σεζόν και να µην το παραπέµψουµε στις καλένδες από το 2020
και µετά. Αυτό ήταν το πρώτο βήµα. 

Το δεύτερο βήµα είναι, προφανώς, η αντιµετώπιση του µεγά-
λου δοµικού προβλήµατος που είχε το µουσείο, που ήταν ότι
δέκα χρόνια µετά τα εγκαίνιά του -εννιά χρόνια πέρσι, δέκα θα
κλείσουν φέτος- εξακολουθούσε να λειτουργεί µε Οργανισµό
Ανέγερσης, δηλαδή µε το προσωπικό να µην είναι τοποθετηµένο
στο µουσείο το ίδιο, αλλά σε έναν άλλο φορέα που ήταν αρµό-
διος για την ανέγερση του µουσείου.

Αντιµετωπίσαµε και αυτό το ζήτηµα. Ψηφίσαµε νοµοθετική
ρύθµιση η οποία οδηγεί σε λύση και εκκαθάριση τον Οργανισµό
Ανέγερσης και διασώζει τις θέσεις εργασίας, για τις οποίες ήδη
έχουν ολοκληρωθεί οι διοικητικές διαδικασίες εντός του µου-
σείου κι έχουν µεταφερθεί στο µουσείο. Αυτό το διάστηµα ολο-
κληρώνονται όλες οι διαδικασίες που χρειάζονται για
αναγνωρίσεις προϋπηρεσίας, για αναγνωρίσεις µεταπτυχιακών
και για µετατάξεις, έτσι ώστε να αποκατασταθεί µία δίκαιη υπη-
ρεσιακή ιεραρχία µέσα στο Μουσείο.

Εποµένως έχει δίκιο ο κ. Ξυδάκης, το αµέσως επόµενο βήµα,
κι έχουµε ήδη συζητήσει γι’ αυτό µε το Διοικητικό Συµβούλιο και
τον Πρόεδρο του Μουσείου της Ακρόπολης, θα είναι η τοποθέ-
τηση των διευθυντών από το προσωπικό που έχει πλέον αποκτή-
σει το µουσείο. Γιατί ως τώρα δεν είχε τέτοιο προσωπικό.

Υπάρχει και το ζήτηµα του γενικού διευθυντή. Προφανώς θα
εφαρµοστεί ο νόµος και σε αυτό, µε πρόσκληση, έτσι ώστε, σύµ-
φωνα µε τις διατάξεις του νόµου, να έρθει ένας γενικός διευθυν-
τής ο οποίος θα αναλάβει όλη τη διοικητική ιεραρχία το επόµενο
διάστηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία τριάντα
ένας µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους
από το 13ο Δηµοτικό Σχολείο Καλλιθέας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Ξυδάκη, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΞΥΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, µου λέτε ότι θα αρχίσει να εφαρµόζεται ο ορ-

γανισµός. Δεν έχει αρχίσει. Αυτό συγκρατώ. 
Άρα, ακόµα είµαστε στην κατάσταση 2009 - 2013. Το 2019,

δέκα χρόνια µετά, δεν έχει Οργανισµό το Μουσείο Ακροπόλεως.
Νοµίζω ότι είναι πολύ µεγάλη ευθύνη και του διοικητικού συµ-
βουλίου. Θα έπρεπε να µην κοιµούνται οι Υπουργοί από τις οχλή-
σεις του διοικητικού συµβουλίου για να εφαρµοστεί ο
οργανισµός. Αυτό επιτάσσει το καλό του µουσείου.

Θα ήθελα, λοιπόν, σε επέκταση, αφού διαπιστώνουµε ότι δεν
υπάρχει Οργανισµός του Μουσείου Ακροπόλεως, να ρωτήσω αν
υπάρχει Οργανισµός στο Ταµείο Αρχαιολογικών Πόρων, το οποίο
ιδρύθηκε µε νόµο του 1976, όταν δεν υπήρχε καν µηχανοργά-
νωση. Τι γίνεται εκεί; Είχα µία πληροφορία. Ξέραµε ότι το φθινό-
πωρο του 2015 θα υπήρχε σχέδιο οργανισµού, µία πρόταση, ένα
draft να συζητούµε. Υπήρχε ένα σχέδιο οργανισµού το καλοκαίρι
του 2016. Είµαστε καλοκαίρι του 2019. Υπάρχει καµµία σκέψη
εκεί να αποκτήσει έναν οργανισµό αυτό το µεγάλο ταµείο, το
οποίο διαχειρίζεται 80 - 100 εκατοµµύρια τον χρόνο; Δεν έχει τί-
ποτε. Δεν έχει µηχανογραφικό κέντρο, δεν έχει οικονοµικό διευ-
θυντή, δεν έχει διευθυντή εµπορικής εκµετάλλευσης. Δεν έχει
διευθυντή. Διοικείται κι εκεί από ένα διοικητικό συµβούλιο.

Έχει Οργανισµό το Ελληνικό Φεστιβάλ, η µεγάλη ανώνυµος
εταιρεία του ελληνικού δηµοσίου; Έχει Οργανισµό η Εθνική Λυ-
ρική Σκηνή; Μιλάω για τους µεγάλους, προβεβληµένους οργα-
νισµούς, οι οποίοι χαίρουν της εκτίµησης και παιδαγωγούν τον
ελληνικό λαό και διαχειρίζονται, επίσης, πάρα πολλά χρήµατα
του ελληνικού δηµοσίου, του Έλληνα φορολογουµένου. 

Με ποιους τρόπους προχωρούν αυτοί οι µεγάλοι καλλιτεχνικοί
οργανισµοί; Προχωρούν χωρίς εσωτερικό κανονισµό, χωρίς ορ-
γανόγραµµα ή µε κάποια προεδρικά διατάγµατα ή βασιλικά δια-
τάγµατα της δεκαετίας του 1960 και του 1970; Σε µερικούς από
αυτούς τους εποπτευόµενους οργανισµούς νοµίζω ότι δεν υπάρ-
χει καν τίποτε. Δεν υπάρχει καθηκοντολόγιο, δεν υπάρχει περι-
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γραφή θέσεων. Τι γίνεται µε αυτή την κατάσταση;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει ο κ.

Στρατής.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΤΡΑΤΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και

Αθλητισµού): Να ξεκινήσω µε το Μουσείο της Ακρόπολης. Όχι,
το Μουσείο της Ακρόπολης δεν είναι εκεί που ήταν πριν από δέκα
χρόνια, γιατί αυτή τη στιγµή έχει προσωπικό. Τακτοποιούνται τα
διοικητικά θέµατα του προσωπικού, έτσι ώστε να αποκατασταθεί
µια ιεραρχία βάσει της οποίας θα γίνουν τοποθετήσεις, για να
µην υπάρξουν αδικίες. Και είναι -αν θέλετε- κάτι που το έχουµε
και στο Υπουργείο Πολιτισµού.

Ξέρετε ότι αυτή την περίοδο ολοκληρώνονται οι αναγνωρίσεις
προϋπηρεσίας, που θα δώσουν τη δυνατότητα σε κόσµο, που
δεν έχει αναγνωρισµένη προϋπηρεσία, να ενταχθεί στους υπο-
ψήφιους για τοποθετήσεις σε προϊσταµένους εφορειών αρχαι-
οτήτων και τµηµατάρχες και µετά θα ακολουθήσει το επόµενο
βήµα. Στο Μουσείο της Ακρόπολης, µάλιστα, ίσως είµαστε πιο
κοντά σε σχέση µε το πού έχει βρεθεί το Υπουργείο, λόγω της
πανσπερµίας των συµβάσεων και πολλών διοικητικών ζητηµάτων.

Εποµένως έχουν γίνει πάρα πολλά βήµατα τουλάχιστον το τε-
λευταίο εξάµηνο στο Μουσείο της Ακρόπολης. Και αυτό µας
κάνει αρκετά αξιόπιστους να πούµε ότι µέσα στο καλοκαίρι θα
έχουν προχωρήσει και τα ζητήµατα της στελέχωσης των θέσεων
ευθύνης του οργανισµού.

Όσον αφορά το Ταµείο Αρχαιολογικών Πόρων παρουσιάζουµε
το επόµενο διάστηµα ένα σχέδιο οργανογράµµατος, το οποίο ξε-
περνάει κατά πολύ οποιαδήποτε επεξεργασία έχει γίνει στο πα-
ρελθόν, έχοντας µια συσσωρευµένη πια εµπειρία, που έχει όχι
µόνο γενικό διευθυντή, αλλά έχει και ξεχωριστή δοµή για τις δι-
οικητικοοικονοµικές υπηρεσίες, έχει ειδικό εµπορικό τµήµα,
τµήµα παραγωγής πολιτιστικών προϊόντων και ένα τµήµα ανά-
πτυξης, ξεχωρίζοντας το τι θα κάνει το διοικητικό συµβούλιο και
τι θα κάνει η διοίκηση µε τον γενικό διευθυντή. Εποµένως αντι-
µετωπίζουµε και αυτό το ζήτηµα.

Όσον αφορά τους εποπτευόµενους φορείς του Υπουργείου,
η ενηµέρωση που έχω από την Υπουργό είναι ότι ολοκληρώνεται,
τουλάχιστον, ένας πρώτος γύρος οργανογραµµάτων για επο-
πτευόµενους φορείς του Υπουργείου, που θα προχωρήσει το
επόµενο διάστηµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επι-
καίρων ερωτήσεων. 

Θα διακόψουµε µέχρι τις 11.15’, για να συνεχίζουµε µε τη νο-
µοθετική εργασία.

Καληµερίζω τον κ. Κουβέλη, που ως παλαιός κοινοβουλευτικός
έρχεται εγκαίρως, στην ώρα του. Δεν µπορούµε, όµως, να ξεκι-
νήσουµε, κύριε Κουβέλη, πριν έρθει το αρµόδιο Υπουργείο!

(ΔΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, συνεχίζεται η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στη συµπληρωµατική ηµερήσια διάταξη της 
ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση
της σύµβασης δωρεάς µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου, του Γε-
νικού Νοσοκοµείου Παίδων Πεντέλης και των συνεκτελεστών της
διαθήκης της Ελισάβετ Παπαγιαννοπούλου».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 13 Μαΐου 2019 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία συνε-
δρίαση ενιαία επί της αρχής, των άρθρων και των τροπολογιών.

Το Σώµα συµφωνεί;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Το Σώµα συνεφώ-

νησε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-

γίας της Βουλής, σαράντα µαθήτριες και µαθητές και τρεις εκ-
παιδευτικοί συνοδοί από το 10ο Δηµοτικό Σχολείο Χαϊδαρίου.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο επί της διαδικασίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Λαµ-
προύλη, έχετε τον λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, συζητάµε µία κύρωση. Είναι γνωστό το αποτέ-
λεσµα στην επιτροπή και οι τοποθετήσεις των κοµµάτων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Είναι µεν κύρωση,
αλλά δεν είναι κύρωση σύµβασης. Είναι νοµοσχέδιο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ναι, άλλο θέλω να πω. 

Θεωρώ ότι είναι ένα ζήτηµα για το οποίο στην επιτροπή, όπως
εκφράστηκε, δεν υπάρχουν ιδιαίτερες αντιρρήσεις. Όµως, αυτό
που βλέπουµε από χθες το βράδυ έως και σήµερα πριν ξεκινήσει
η διαδικασία, είναι µια βροχή τροπολογιών.

Θα παρακαλέσω το Προεδρείο να λάβει υπ’ όψιν του παλαι-
ότερες αποφάσεις της Διάσκεψης των Προέδρων και υλοποί-
ησης των αντίστοιχων αποφάσεων εκ µέρους των
προεδρευόντων, όποιοι ήταν στο Προεδρείο, και να µη γίνουν
δεκτές νέες τροπολογίες, είτε βουλευτικές είτε υπουργικές, από
τη στιγµή, που ξεκίνησε η διαδικασία του νοµοσχεδίου που συ-
ζητούµε σήµερα εν προκειµένω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εννοείτε από αυτή τη
στιγµή και µετά;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Από αυτή τη στιγµή και µετά. Ο γέγονε γέγονε, δηλαδή, αλλά
από εδώ και πέρα µην έχουµε ως τις 15.00’ και 16.00’ να έρχονται
τροπολογίες την τελευταία στιγµή, διότι η πρακτική αυτό απο-
δεικνύει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Λαµπρούλη,
µέχρι στιγµής δεν έχει ενηµερωθεί το Προεδρείο για κατάθεση
επιπλέον τροπολογιών.

Έχετε καθίσει σε αυτή την καρέκλα συχνά. Δεν µπορώ να σας
διαβεβαιώσω εγώ, βέβαια, µέχρι το απόγευµα που θα τελει-
ώσουµε τι θα γίνει. Πάντως µέχρι αυτή τη στιγµή δεν έχουµε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Εγώ έθεσα το ζήτηµα από την έναρξη της συνεδρίασης και µετά.
Είναι έντεκα τροπολογίες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Το κατάλαβα πλήρως
το ζήτηµά σας.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον
λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τι θέλετε να πείτε;
Έχετε τον λόγο.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, επ’ αυτού, για την κα-
τάθεση τροπολογίας. Έχουµε καταθέσει µία και έρχεται τώρα
στην Αίθουσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κοιτάξτε, ο κ. Λαµ-
προύλης κατά κύριο λόγο µιλάει για τις υπουργικές τροπολογίες.
Δεν σηµαίνει ότι εξαιρεί και τις βουλευτικές, αλλά ο λόγος που
έθεσε το θέµα, και έχει απόλυτα δίκιο, και ήταν οµόφωνη η από-
φαση, αν θυµάµαι καλά, στη Διάσκεψη των Προέδρων, είναι η
βροχή υπουργικών τροπολογιών και όχι τόσο για τους συναδέλ-
φους.

Τον λόγο έχει ο κ. Κουβέλης για πέντε λεπτά.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι τροπολογίες είναι δύο, ενσω-

µατωµένες βέβαια σε ενιαίο κείµενο, οι οποίες αφορούν η µεν
πρώτη την παράταση της προθεσµίας για την εγγραφή στο Ηλε-
κτρονικό Μητρώο Τουριστικών Σκαφών και η δεύτερη για την εν-
σωµάτωση της Διεύθυνσης Εσωτερικών Υποθέσεων του
Υπουργείου Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής σε ενιαία διεύ-
θυνση µαζί µε την Διεύθυνση του Υπουργείου Προστασίας του
Πολίτη.

Σε ό,τι αφορά την παράταση της προθεσµίας εγγραφής στο
Ηλεκτρονικό Μητρώο Τουριστικών Σκαφών πρέπει να επισηµάνω
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ότι τα αποτελέσµατα µέχρι τώρα είναι πολύ σηµαντικά. Δηλαδή
έχουν εγγραφεί στο ηλεκτρονικό µητρώο τρεις χιλιάδες τριακό-
σια εβδοµήντα εννέα επαγγελµατικά σκάφη σε σύνολο περίπου
πέντε χιλιάδων διακοσίων. Επίσης, έχουν εγγραφεί διακόσια
εβδοµήντα ηµερόπλοια σε σύνολο περίπου επτακοσίων ηµερό-
πλοιων. 

Η εγγραφή στο Ηλεκτρονικό Μητρώο Τουριστικών Σκαφών
είναι µια πολύ σηµαντική υπόθεση, διότι αφορά στην εξασφάλιση
της νοµιµότητας, στην προστασία της εργασίας στη θάλασσα
και, βεβαίως, θέτει εκποδών µια σειρά από γραφειοκρατική ζη-
τήµατα τα οποία, επειδή δεν υπήρχε το ηλεκτρονικό µητρώο,
ήσαν πάντοτε παρόντα και δυσχέραιναν εξαιρετικά και τη λει-
τουργία των τουριστικών σκαφών, αλλά και τις ίδιες τις υπηρε-
σίες οι οποίες έχουν την κατά νόµο εποπτεία.

Με την τροπολογία ζητώ να εγκρίνετε µια παράταση µέχρι τις
15 Σεπτεµβρίου, προκειµένου να εξασφαλιστεί η εγγραφή των
πλοίων που δεν έχουν εγγραφεί. 

Σε ό,τι αφορά την άλλη τροπολογία, η οποία έχει σχέση µε την
ενσωµάτωση της Διεύθυνσης Εσωτερικών Υποθέσεων στην
υπάρχουσα Διεύθυνση του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη:
Με αυτό επιδιώκεται η εξασφάλιση µιας ενιαίας δράσης και συµ-
περιφοράς, εξοικονόµηση και χρηµάτων και γενικότερα δαπανών
και, βεβαίως, αυτό το καινούργιο Σώµα, αυτή η καινούργια διεύ-
θυνση, όπως θα προκύψει από την ενσωµάτωση της Διεύθυνσης
Εσωτερικών Υποθέσεων του Υπουργείου Ναυτιλίας στην αντί-
στοιχη του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη, εξασφαλίζει τον
έλεγχο πράξεων και παραλείψεων που αναφέρονται µε διάφο-
ρους χαρακτηρισµούς στην υπόθεση της διαφθοράς.

Βεβαίως, η επιµέρους Διεύθυνση Εσωτερικών Υποθέσεων του
Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη είµαι βέβαιος πως γνωρί-
ζετε ότι δεν αφορά µόνο στα στελέχη, δεν αφορά µόνο σε εκεί-
νους που ανήκουν στην Ελληνική Αστυνοµία, αλλά εκτείνεται σε
κάθε φυσικό πρόσωπο και γενικότερα και σε νοµικά πρόσωπα
ιδιωτικού δικαίου. 

Κατά συνέπεια η αρµοδιότητα αυτή εξακολουθεί να παραµένει
στην επιµέρους, αν θέλετε, λειτουργία της Διεύθυνσης Εσωτε-
ρικών Υποθέσεων αναφορικά µε το Υπουργείο Προστασίας του
Πολίτη. 

Η δε άλλη δραστηριότητα και η αρµοδιότητα, κατά συνέπεια,
αφορά στα στελέχη τα οποία υπηρετούν τόσο στο Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη, βεβαίως µε αναφορά όχι µόνο στην Ελ-
ληνική Αστυνοµία αλλά και στην Πυροσβεστική και βεβαιότατα
και στα στελέχη του Λιµενικού Σώµατος.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κι εγώ, κύριε Κου-

βέλη.
Η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολογίας

καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτήσεις της εισαγγελικής αρχής
για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευ-
τών. 

Μόλις ανέβει ο κ. Δέδες στο Βήµα, τον οποίο και καλώ, σας
παρακαλώ, ανοίξτε την ηλεκτρονική εγγραφή. Θα πάµε µε την
κανονική διαδικασία και µόλις κατέβει ο κ. Φωτήλας θα κλείσει η
ηλεκτρονική εγγραφή.

Κύριε Δέδε, έχετε τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΔΕΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Καληµέρα, κύριοι συνάδελφοι και κύριοι Υπουργοί. 
Επειδή σήµερα θα ψηφίσουµε για την Κύρωση Σύµβασης Δω-

ρεάς µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου, του Γενικού Νοσοκοµείου
Παίδων Πεντέλης και συνεκτελεστών της διαθήκης της Ελισάβετ
Παπαγιαννοπούλου, θα ήθελα επ’ ευκαιρία να σας θυµίσω -να
θυµίσω και στον ελληνικό λαό- τα εξής πεπραγµένα που έχουν
πραγµατοποιηθεί κατά τη διάρκεια της Κυβέρνησής µας υπό την
καθοδήγηση του Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας από τους συγ-
κεκριµένους Υπουργούς.

Ας αρχίσουµε από τον Ιανουάριο του 2018. Τον Ιανουάριο του
2018 ψηφίσαµε στο Κοινοβούλιο µια κύρωση, δωρεά της Εθνικής
Τράπεζας της Ελλάδας, του Ιδρύµατος Ελληνικής Τράπεζας της
Ελλάδας, που ήταν της τάξεως των 30 εκατοµµυρίων ευρώ. Αυτά
τα χρήµατα περιήλθαν στο ελληνικό δηµόσιο µε µορφή δωρεάς
για να αναµορφωθεί ένα µέρος της νέας πτέρυγας του «Ευαγ-

γελισµού», του µεγάλου γενικού νοσοκοµείου της Αθήνας και
όλης της Ελλάδας, του µεγαλύτερου νοσοκοµείου, υπό την έν-
νοια ότι διαµορφώθηκαν οι χώροι, έτσι ώστε να δηµιουργηθεί µια
κεντρική βιβλιοθήκη του «Ευαγγελισµού», που είναι η µεγαλύ-
τερη βιβλιοθήκη αυτή τη στιγµή για τον ιατρικό κόσµο της χώρας
και είναι ένα πολύ σηµαντικό έργο.

Βέβαια, µαζί µε αυτή τη δωρεά χρησιµοποιήθηκαν και χρήµατα
από αυτή τη δωρεά για συµπλήρωµα της υλικοτεχνικής δοµής
του «Ευαγγελισµού», κυρίως σε ιατροτεχνολογικό εξοπλισµό. 

Περαιτέρω είχαµε, µετά από αυτή τη δωρεά της Εθνικής Τρα-
πέζης της Ελλάδας, στο τέλος του Σεπτεµβρίου του 2018 δύο
µεγάλες προσφορές υπό την έννοια της δωρεάς από το Ίδρυµα
«ΣΤΑΥΡΟΣ ΝΙΑΡΧΟΣ». Το Ίδρυµα αυτό διέθεσε στο ελληνικό
κράτος περίπου 200 έως 250 εκατοµµύρια ευρώ για δύο µεγάλες
ουσιαστικά δοµές, να κατασκευαστούν δύο µεγάλες δοµές. 

Η πρώτη δοµή είναι το καινούργιο νοσοκοµείο της Κοµοτηνής,
ένα νοσοκοµείο το οποίο θα αναβαθµίσει ουσιαστικά το επίπεδο
της υγείας της περιοχής από τη µια πλευρά και από την άλλη,
είναι ένα έργο το οποίο εξέλιπε τόσα χρόνια από τη βόρεια Ελ-
λάδα και δη από την περιοχή της Θεσσαλονίκης. Ήταν ένα γενικό
νοσοκοµείο παίδων, το οποίο ουσιαστικά ήταν επιβεβληµένο να
δηµιουργηθεί, έτσι ώστε να υπάρχει µια δοµή για τα παιδιά µας
στη βόρεια Ελλάδα.

Από ό,τι θυµάµαι, στην περιοχή της Θεσσαλονίκης ήταν διά-
σπαρτα µικρά παιδιατρικά τµήµατα της τάξεως των δέκα, δεκα-
πέντε κλινών στα νοσοκοµεία, όπως ήταν το ΑΧΕΠΑ και το
«Ιπποκράτειο». Αυτά, παρ’ ότι λειτουργούσαν σωστά, δεν είχαν
τη δοµή ενός γενικού νοσοκοµείου παίδων, έτσι ώστε να παρέ-
χουν ολοκληρωµένη προστασία και υγεία για όλα τα παιδιά της
βόρειας Ελλάδας και µε αυτή τη µεγάλη δωρεά του Ιδρύµατος
«ΣΤΑΥΡΟΣ ΝΙΑΡΧΟΣ» κατέστη δυνατό.

Επίσης, κατά την ίδια περίοδο ψηφίσαµε τον Σεπτέµβριο του
2018 µια δωρεά του Ιδρύµατος «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΩΝΑΣΗΣ» της τά-
ξεως των 70 εκατοµµυρίων ευρώ, έτσι ώστε να συµπληρωθεί στο
πρόγραµµα δηµιουργίας του Ωνάσειου Καρδιοχειρουργικού Κέν-
τρου ένα µεταµοσχευτικό τµήµα το οποίο εξέλειπε από την Ελ-
λάδα και έτσι δηµιουργήθηκε και αυτό. Επίσης, παράλληλα,
δηµιουργήθηκε µε αυτά τα χρήµατα και ένα καρδιοχειρουργικό
παιδιατρικό τµήµα στο Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο. 

Αυτό καταδεικνύει τα εξής, αγαπητοί συνάδελφοι: Επειδή αυτά
τα ιδρύµατα είδαν, αξιολόγησαν και βαθµολόγησαν ουσιαστικά
το πρόγραµµα αναµόρφωσης του Εθνικού Συστήµατος Υγείας
από το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας και είδαν, επίσης, ότι
υπήρχε µια στόχευση αφ’ ενός, αλλά και ένα σοβαρό πρόγραµµα
αντιµετώπισης των προβληµάτων του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας, αποφάσισαν να καταθέσουν στον ελληνικό λαό δίκην δω-
ρεάς αυτά τα χρήµατα. 

Ως εκ τούτου, λοιπόν, θεωρούµε ότι πρέπει να ευχαριστή-
σουµε αυτά τα ιδρύµατα και παρακαλούµε όποιες -είναι δυνα-
τόν- άλλες υποθέσεις τέτοιου τύπου να είναι ευπρόσδεκτες. Ως
Κοινοβούλιο τους ευχαριστούµε.

Σήµερα, λοιπόν, ερχόµαστε να κυρώσουµε τη σύµβαση δω-
ρεάς µιας θανούσης υπό την έννοια µιας διαθήκης που άφησε.
Ήταν η συγχωρεµένη Ελισάβετ Παπαγιαννοπούλου, η οποία είχε
έναν ιδιόκτητο χώρο στην Αθήνα, στη Φιλοθέη, έναν χώρο µε ένα
οικόπεδο περίπου οκτακοσίων εβδοµήντα οκτώ τετραγωνικών
µέτρων και µια διώροφη διπλοκατοικία, την οποία θέλησε να την
δώσει υπό τύπον διαθήκης στο Νοσοκοµείο Παίδων της Πεντέ-
λης. 

Αυτό επετεύχθη και αυτή η διαθήκη εξετιµήθη περίπου στο
1.150.000 ευρώ, τα οποία διαθέτει η θανούσα ως διαθήκη, από
τα οποία το 90%, δηλαδή περίπου 1.010.000 ευρώ, διατίθεται για
την αναδιαµόρφωση, αναδιαρρύθµιση και ανακαίνιση της παιδια-
τρικής του δευτέρου ορόφου του Νοσοκοµείου Παίδων Πεντέ-
λης και της νευρολογικής κλινικής του δευτέρου ορόφου και το
υπόλοιπο 10%, δηλαδή το εναποµείναν αποθεµατικό αυτό ποσό
είναι για την αντιµετώπιση απρόβλεπτων κατά την εκτέλεση του
έργου και για την καλυτέρευση του συνόλου του έργου µέχρι την
παράδοσή του τελειωτικά. 

Αυτή η σύµβαση, αγαπητοί συνάδελφοι, που καλούµαστε να
κυρώσουµε, περιέχει αναλυτικά την οργάνωση, την υποστήριξη,

7520 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



τον συντονισµό και γενικά όλες τις κινήσεις που θα απαιτηθούν
για την πλήρη αποπεράτωση του έργου στα δεκαέξι άρθρα που
περικλείει αυτό το νοµοσχέδιο.

Είναι σηµαντικό, αγαπητοί συνάδελφοι, και ιδίως σ’ αυτές τις
εποχές που ζούµε, να βλέπουµε ανθρώπους, συµπολίτες µας να
διαθέτουν περιουσιακά τους στοιχεία για το κοινωνικό καλό. Επί-
σης, είναι σηµαντικό σε αυτή την εποχή της πιο άγριας εξατοµί-
κευσης, όπως την έχει επιβάλει ο νεοφιλελευθερισµός, να
βλέπουµε ότι οι αξίες της προσφορές για το κοινό όφελος δεν
έχουν χαθεί. Άρα, λοιπόν, θα πρέπει να παρακινήσουµε και να
παρακινηθούν και άλλοι πολίτες υπό αυτή την έννοια και να κά-
νουν δωρεές στο ελληνικό κράτος.

Επίσης, θα ήθελα -και µου δίδεται η ευκαιρία- να σας θυµίσω
ότι αυτή τη στιγµή γίνονται διάφορες εργασίες υπό την έννοια
ενός µεγάλου έργου. Δηλαδή, ουσιαστικά ένα µεγάλο διαµάντι
της δοµής της υγείας, όπως είναι το «Ερρίκος Ντυνάν», περιέρ-
χεται από την ιδιοκτησία της Τραπέζης Πειραιώς στο ελληνικό
δηµόσιο και δη στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Αυτή η Κυβέρνηση, λοιπόν, παρ’ ότι µέσα σε αυτή τη λαίλαπα
των µνηµονίων έχει κατορθώσει αντί να συρρικνώνει, αντί να κλεί-
νει δοµές ή να προσπαθεί να µειώσει τµήµατα, να συρρικνώνει
αυτά τα τµήµατα τα ιατρικά, απεναντίας επεκτείνει το έργο και
αναµορφώνει το εθνικό σύστηµα υγείας. Αυτή τη στιγµή µάλιστα
έχει προχωρήσει στην εµπέδωση της πρωτοβάθµιας περίθαλψης
υγείας µε τις τοπικές µονάδες υγείας, τα λεγόµενα ΤΟΜΥ και
έχουµε προχωρήσει.

Χθες έγιναν τα εγκαίνια στον Πειραιά του 125ου ΤΟΜΥ, έτσι
ώστε να προσπαθήσουµε να ορίσουµε την πρωτοβάθµια περί-
θαλψη υγείας, δηλαδή την αγωγή υγείας, την πρόληψη, για να
καλύψουµε και µε τον ηλεκτρονικό φάκελο όλον τον πληθυσµό,
µε αποτέλεσµα και στόχο να µειώσουµε το κόστος της θερα-
πείας εφόσον θα έχουµε αυξηµένη φροντίδα για την πρωτοβάθ-
µια φροντίδα υγείας, δηλαδή για την πρόληψη.

Άρα, λοιπόν, θα πρέπει να δούµε συνολικά το πρόγραµµα του
Υπουργείου Υγείας, που δεν είναι ιδεοληπτική κατάσταση, είναι
ένα πρόγραµµα µε στόχευση και µε προγραµµατισµό που θα
πρέπει να το αγκαλιάσει ο ελληνικός λαός, µε την έννοια ότι θα
πρέπει να περιορίσουµε τη φαρµακευτική δαπάνη και να ενταχ-
θούν πάρα πολλά φάρµακα-σκευάσµατα γενόσηµα. Αυτή τη
στιγµή στην Ελλάδα έχουν κατανάλωση γενοσήµων περίπου στο
20%-22%, ενώ στην Κεντρική Ευρώπη και δη στη Γερµανία έχουν
φθάσει περίπου στο 45%-47%. Με αυτό θα µειώσουµε τη φαρ-
µακευτική δαπάνη µέσω της χρήσης των γενοσήµων και ουσια-
στικά θα υπάρξει δηµοσιονοµικός χώρος ως προς τη
φαρµακευτική δαπάνη για τις λεγόµενες ακριβές θεραπείες, που
σήµερα η ελληνική κοινωνία -και επειδή η επιστήµη έχει προχω-
ρήσει πολύ- θα πρέπει να τις εντάξει στη χρήση των ασθενών. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, που µου δώσατε τον χρόνο να µι-
λήσω δι’ ολίγων για το πρόγραµµα του Υπουργείου Υγείας και
Πρόνοιας. Πιστεύουµε ότι όλο το Κοινοβούλιο θα πρέπει να ευ-
χαριστήσει γι’ αυτή τη δωρεά της θανούσης Ελισάβετ Παπαγιαν-
νοπούλου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα µαθήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί
από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Κισσάµου Χανίων.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Προχωράµε τώρα µε τον γενικό εισηγητή της Νέας Δηµοκρα-
τίας, Βουλευτής Αχαΐας, κ. Ιάσονα Φωτήλα, για δεκαπέντε λεπτά.

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, δεν θα τα
χρειαστώ όλα, θα χρειαστώ λιγότερα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εγώ βάζω δεκα-
πέντε.

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ήδη στη συνεδρίαση της επιτροπής σε σχέση

µε το εν λόγω νοµοσχέδιο δήλωσα ότι δεν έχω σκοπό να αντιπα-
ρατεθώ και να προβώ σε καµµία πολιτική αντιπαράθεση µε εσάς,
διότι δεν προσφέρεται ούτε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο για κάτι
τέτοιο, αλλά ούτε και ο απαιτούµενος σεβασµός απέναντι στη
δωρήτρια, της οποίας δεν πρέπει σε καµµία περίπτωση να απα-
ξιώσουµε τη δωρεά. 

Σας ζήτησα να µην κάνετε κι εσείς το ίδιο µε έναν τρόπο, δη-
λαδή να µην απαξιώσετε τη δωρεά και τους δωρητές, φέρνοντας
µία σειρά από άσχετες τροπολογίες και φέρνοντας έτσι σε πρώτη
µοίρα τις τροπολογίες και σε δεύτερη µοίρα την ίδια τη δωρεά.
Αυτό είναι το νοµοσχέδιο της δωρεάς. Ελάχιστες σελίδες. Αυτό
είναι οι τροπολογίες. Πέντε φορές περισσότερες από την ίδια στη
σύµβαση την οποία ερχόµαστε σήµερα να κυρώσουµε.

Ξέρετε, αυτό έγινε το τελευταίο εικοσιτετράωρο. Όλο το
βράδυ έρχονταν τροπολογίες. Σήµερα που µιλάµε, ακόµη και
τώρα, έρχονται τροπολογίες. Και το πιθανότερο είναι ότι µέχρι
να τελειώσουµε τη συνεδρίαση θα έχουν έρθει και άλλες τροπο-
λογίες. Άσχετες τροπολογίες. Τροπολογίες που δεν έχουν καν
να κάνουν µε το Υπουργείο Υγείας. 

Νοµίζω ότι θα πρέπει κάποια στιγµή κάτι να κάνετε, γιατί υπο-
τίθεται ότι είστε το νέο και το φρέσκο και αυτό είναι απλά η αν-
τιγραφή των πιο κακών πρακτικών του παρελθόντος. Αυτό κάνετε
και τίποτα άλλο. 

Τώρα, είπα ότι από την επιτροπή το µόνο που πρέπει να κά-
νουµε επί της ουσίας σε αυτό το νοµοσχέδιο είναι να πούµε ένα
µεγάλο «ναι» απέναντι σε αυτή τη δωρεά και ένα µεγάλο «ευχα-
ριστώ» απέναντι στην Ελισάβετ Παπαγιαννοπούλου, µια γυναίκα
που πραγµατικά συνέδεσε το όνοµά της µε έννοιες, όπως αν-
θρωπισµός, κοινωνική προσφορά, εθελοντισµός. Και πρέπει να
πούµε ότι δεν είναι η πρώτη δωρεά που κάνει η Ελισάβετ Παπα-
γιαννοπούλου. Έχει κάνει µια σειρά από δωρεές, αυτή είναι η τε-
λευταία δωρεά. Έχει ξοδέψει ένα τεράστιο µέρος της µεγάλης
περιουσίας της, για να προσφέρει στο κοινωνικό σύνολο κι εµείς
ερχόµαστε σήµερα εδώ, για να συζητήσουµε κατά κανόνα όχι
για τη δωρεά αλλά για χίλιες άσχετες τροπολογίες. Σεβαστείτε
και την κοινοβουλευτική διαδικασία, αλλά και τον ίδιο τον δωρητή
και την οικογένειά του.

Για τις τροπολογίες θα µιλήσει ο Κοινοβουλευτικός µας Εκ-
πρόσωπος. Ακόµη τις µελετάµε. Πού να σας προλάβουµε άλλω-
στε; Μία µόνο παρατήρηση θέλω να κάνω, σχετικά µε µία
τροπολογία που έρχεται για την παράταση του προγράµµατος
«ΦΙΛΟΣ». Να θυµίσω ότι είναι ένα πρόγραµµα, το οποίο ξεκίνησε
τα δύο πρώτα χρόνια µε ευρωπαϊκά κονδύλια, συνεχίζεται τα
επόµενα µε κονδύλια από τον κρατικό προϋπολογισµό µε συνε-
χόµενες παρατάσεις, χωρίς διαδικασία ΑΣΕΠ. Αυτό πρέπει να το
πούµε. Διότι έχετε περάσει αυτή την καραµέλα, το ότι γίνεται µε
το ΑΣΕΠ. Το έχω πει πάλι, αλλά να το ξαναπώ για να µε καταλά-
βουν όλοι. Άλλο διαδικασία ΑΣΕΠ, άλλο εποπτεία ΑΣΕΠ. Η δια-
φορά είναι ότι διαδικασία ΑΣΕΠ σηµαίνει ότι το ΑΣΕΠ θα θέσει
τα κριτήρια, ενώ εποπτεία σηµαίνει ότι ο Υπουργός θα θέσει τα
κριτήρια και το ΑΣΕΠ απλώς θα πρέπει να δει αν τηρούνται τα
κριτήρια που έθεσε ο Υπουργός.

Γιατί, αλήθεια, αυτή η τροπολογία έρχεται ως βουλευτική;
Είναι µια παράταση του προγράµµατος «ΦΙΛΟΣ», προκειµένου
να καλυφθούν οι ανάγκες των µεταναστών και των προσφύγων.
Γιατί δεν έρχεται η υπουργική; Δεν θέλει και µεγάλη φιλοσοφία
για να το καταλάβουµε. Διότι η υπουργική τροπολογία θα έπρεπε
να συνοδεύεται και από µία έκθεση του Λογιστηρίου, για να µας
λέει πόσο κοστίζει, να µας λέει πόσο θα το πληρώσουµε. Διότι
πλέον όπως είπα δεν είναι ευρωπαϊκά τα κονδύλια. Είναι κονδύ-
λια από τον κρατικό κορβανά, ενώ έτσι βουλευτική τη φέρνουµε
χωρίς να χρειάζεται να πούµε πόσο θα µας κοστίσει, χωρίς να
έχουµε κάνει καν µια έρευνα, για να δούµε πόσο είναι αυτό. Να
κάνουµε µια µελέτη κόστους οφέλους. Εµείς οι φιλελεύθεροι
λέµε για µελέτες κόστους οφέλους, εσείς δεν ξέρω πώς το λέτε.

Λέω, λοιπόν, ότι θα έπρεπε να µη τι άλλο να την φέρετε εσείς,
κύριε Πολάκη αυτή την τροπολογία. Αλήθεια δεν το σκεφθήκατε
εσείς; Το σκεφθήκανε κάποιοι Βουλευτές σας; Εσείς δεν σκε-
φθήκατε ότι θα πρέπει να παραταθεί αυτή η σύµβαση όπως λέτε,
προκειµένου να καλυφθούν οι ανάγκες των προσφύγων και των
µεταναστών. 
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Το ξεχάσατε και ήρθαν κάποιοι Βουλευτές σας να σας το θυ-
µίσουν; Δεν σας τιµά και πάρα πολύ αυτό.

Κλείνω λέγοντας ένα µεγάλο ναι και ένα µεγάλο ευχαριστώ
στη δωρεά και στην οικογένεια. Μόνο θα ήθελα να επιστήσω την
προσοχή, διότι ως νοµικός και όσοι είµαστε νοµικοί, γνωρίζουµε
ότι όταν µια τέτοια πράξη συνδέεται µε δικαιώµατα, θίγει και
αφορά και τρίτους, κάτι το οποίο η αρµόδια επιστηµονική υπη-
ρεσία λέει ρητά ότι συµβαίνει, θα πρέπει να είµαστε πολύ προ-
σεκτικοί, ούτως ώστε να µη φτάσουµε να περιµένουµε
αποφάσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας για να λύσουν τα
συγκεκριµένα θέµατα, χάνοντας έτσι ιδιαίτερο χρόνο και λεφτά
και απαξιώνοντας εν τέλει την ίδια τη δωρεά, η οποία δεν θα µπο-
ρέσει να λειτουργήσει. Ναι, λοιπόν, προσέξτε πώς θα κάνετε τη
δουλειά, ούτως ώστε να µη χάσουµε στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας χρόνο και τέλος πάντων να µην αργήσει αυτή η δωρεά να
ξεκινήσει και να τελειώσει, γιατί πρέπει να γίνει σε είκοσι µήνες.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Προχωράµε µε τους
ειδικούς αγορητές. Καλώ στο Βήµα τον κ. Κωνσταντίνο Μπαρ-
γιώτα, ειδικό αγορητή από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη.

Κανένας άλλος Υπουργός για τροπολογία δεν έχει έρθει. 
Ελάτε, κύριε Μπαργιώτα. Έχετε δεκαπέντε λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Δεν θα χρειαστώ όλο τον

χρόνο, κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ. Και δεν θα χρειαστώ, κυρίως,
γιατί µε αυτό το µπάχαλο που δηµιουργήθηκε µε τις τροπολο-
γίες, θα επιφυλαχτώ για να τοποθετηθώ και να µιλήσω για τις
τροπολογίες, που δεν έχω προλάβει καν να διαβάσω, σε δεύτερο
χρόνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ούτως ή άλλως σας
λέω ότι οι γενικοί εισηγητές και οι αγορητές θα έχετε δευτερο-
λογίες. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Ευχαριστώ.
Όσον αφορά το υποτιθέµενο αντικείµενο της σηµερινής συζή-

τησης που είναι η δωρεά, έχουµε –νοµίζω- εξαντλήσει τη συζή-
τηση ήδη από τις επιτροπές. Είναι µια καλοδεχούµενη δωρεά για
το νοσοκοµείο. Πέρα από τις ευχαριστίες και -αν θέλετε- τους
επαίνους προς ανθρώπους αυτούς που έχουν την γενναιότητα
και τη γενναιοδωρία να χαρίσουν πολλές φορές εκατοµµύρια
ολόκληρα, σε ένα σύστηµα υγείας που εξακολουθεί να έχει τε-
ράστια προβλήµατα και να έχει µείνει πίσω από υποδοµές, από
υπηρεσίες, σε βαθµό πραγµατικά πολύ-πολύ σοβαρό, το µόνο
που θα µπορούσαµε να κάνουµε, είναι να βοηθήσουµε στο να
διαφηµιστούν αυτές οι ενέργειες και να προσελκύσουµε κι άλ-
λους.

Άκουσα τον κ. Δέδε, να απαριθµεί τις µεγάλες δωρεές που έγι-
ναν τον τελευταίο καιρό. Θα ήθελα να επισηµάνω ότι µέσα στο
2018 και στο 2019, είναι τουλάχιστον 3,5 εκατοµµύρια ευρώ οι
άδηλες και οι µικρές δωρεές, από λίγες εκατοντάδες ευρώ µέχρι
µερικές χιλιάδες ευρώ, τις οποίες δυστυχώς αν τις δει κανένας
συγκεντρωτικά αλιευµένες από τη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ», αυτό που κάνουν,
εκτός από το να δείχνουν το τεράστιο ενδιαφέρον που υπάρχει
από απλούς ανθρώπους και από µικροµεσαίες εταιρείες και επι-
χειρήσεις για τη στήριξη του ΕΣΥ και την ψήφο εµπιστοσύνης
που, ουσιαστικά, δίνει ο ελληνικός λαός µε αυτόν τον τρόπο
προς το ΕΣΥ, σκιαγραφούν µε πολύ γλαφυρό τρόπο τις τερά-
στιες ελλείψεις και ανεπάρκειες, καθώς µιλάµε για δωρεές που
ξεκινάνε από µαξιλαροθήκες και σεντόνια και κοµπόστες και φτά-
νουν µέχρι συσκευές ολίγων εκατοντάδων ευρώ, που τα νοσο-
κοµεία αδυνατούν αυτή την εποχή να αγοράσουν.

Είναι γνωστό ότι πολλά συστήµατα υγείας και, κυρίως, το εγ-
γλέζικο, έχουν θεσµοθετηµένους ολόκληρους οργανισµούς δω-
ρεών και υποστήριξης. Έχω πει και άλλες φορές ότι θα ήταν
πολύ καλό και πολύ χρήσιµο, να δουν τα νοσοκοµεία µας και το
Υπουργείο επικουρικά το πώς θα µπορούσε να οργανωθεί αυτό.
Υπάρχει ένα τεράστιο κενό, όσον αφορά την καταγραφή και την
καθοδήγηση όλων αυτών των δωρεών επ’ ωφελεία του συστή-
µατος, που πρέπει κάποια στιγµή να το δούµε, όπως για τις πολύ
µεγάλες δωρεές που πρέπει να αναφερθούν και να υποστηριχ-
θούν. Τον τελευταίο καιρό, τα τελευταία χρόνια, µεγάλα κοινω-
φελή ιδρύµατα έχουν προστρέξει και έχουν πραγµατικά στηρίξει

το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Να πούµε ότι χωρίς τη δωρεά του
Νιάρχος για το ΕΚΑΒ, είναι πολύ αµφίβολο αν σήµερα θα µπο-
ρούσε να λειτουργήσει το ΕΚΑΒ, µε την κατάσταση που βρίσκον-
ταν τα µηχανήµατά του και τα αυτοκίνητά του, πριν την τεράστια
δωρεά που έγινε και σε πολύ γρήγορο χρόνο.

Επίσης να πούµε ότι είναι καλοδεχούµενες όλες αυτές οι προ-
σφορές. Ερωτήµατα προκύπτουν για την πολιτεία -και είναι κάτι
που δεν το έχουµε συζητήσει- ως προς τη σκοπιµότητα και την
αναγκαιότητα ορισµένων από αυτές τις δωρεές, καθώς πολύ φο-
βάµαι ότι ούτε συγκεκριµένο πρόγραµµα υπάρχει ούτε οι ανάγ-
κες είναι ιεραρχηµένες µε τέτοιον τρόπο, ώστε αυτά τα χρήµατα
που είναι πολύτιµα και είναι σηµαντικές προσφορές, να κατευ-
θυνθούν µε τέτοιον τρόπο που, πραγµατικά, θα αντιµετώπιζαν
µεγάλες ανάγκες στο σύστηµα υγείας. Να µην ξεχνάµε ότι σε
πολλές περιπτώσεις αυτού του τύπου οι δωρεές, οι οποίες είναι
δωρεές σε υλικά, σε κτήρια, σε υποδοµές, σηµαίνουν αυτόµατα
αύξηση των δαπανών ή καινούργιες λειτουργικές ανάγκες οι
οποίες στις δηµοσιονοµικές συνθήκες των επόµενων δεκαετιών
-αυτή είναι η αλήθεια- από κάπου αλλού πρέπει να αφαιρεθούν. 

Άρα κατά τη γνώµη µου πρέπει να είναι πολύ προσεκτικός ο
τρόπος µε τον οποίον αυτές οι δωρεές ενσωµατώνονται στο σύ-
στηµα υγείας, έτσι ώστε, πραγµατικά, να λειτουργούν υπέρ του
συστήµατος υγείας,

Θα ήθελα, πραγµατικά, κάποια στιγµή -δεν είναι η µέρα και δεν
θα ήθελα να απαξιώσω τίποτα- να ακούσουµε ποιος είναι ο σχε-
διασµός του Υπουργείου για την ενσωµάτωση του «Ερρίκος Ντυ-
νάν» στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Θα πω για παράδειγµα ότι και
τα µικρά παιδιά ξέρουν πως στον άξονα της Βασιλίσσης Σοφίας
– Μεσογείων, είναι συγκεντρωµένο περίπου το 50% του δυναµι-
κού του Εθνικού Συστήµατος Υγείας. Η προσθήκη ακόµη ενός
νοσοκοµείου στα δεκαεπτά δηµόσια ιδρύµατα που υπάρχουν
από τον «Ευαγγελισµό» µέχρι το «Σωτηρία» προκαλεί απορίες.

Δεν λέω όχι. Λέω απλώς ότι ο τρόπος µε τον οποίον ενσωµα-
τώνονται αυτού του τύπου οι δαπάνες και αυτού του τύπου οι
δωρεές πρέπει να είναι πολύ προσεκτικές. Ογδόντα εκατοµµύρια
ευρώ σηµαίνει ένα µεγάλο νοσοκοµείο στη δυτική Αττική, στην
όχθη του Κηφισού, για να θυµηθώ αυτό που είπε η κ. Φώφη Γεν-
νηµατά χθες. Ξέρουµε όλοι ότι η υγεία είναι υποβαθµισµένη και
η παρουσία του δηµόσιου συστήµατος υγείας είναι υποτονική,
αντί για τη δηµιουργία ακόµα µιας υποδοµής εκεί που υπάρχουν
πολλές.

Θα τελειώσω αυτό το κεφάλαιο αναφερόµενος σε κάτι θετικό.
Η πρώτη εµπειρία και οι πρώτες κουβέντες που κάναµε, ήταν
όταν εκκρεµούσαν τα ακτινοθεραπευτικά µηχανήµατα. Μιλάω για
το 2015. Η δωρεά του Νιάρχος κινδύνευε να χαθεί. Από τότε έχει
κυλήσει για την Κυβέρνηση πολύ νερό στο αυλάκι. Προς τιµήν
του ο Υπουργός Υγείας, ο κ. Ξανθός, στην επιτροπή πριν από µε-
ρικούς µήνες, παραδέχτηκε ότι είχε διαφορετική άποψη για τις
δωρεές εκείνη την εποχή. Ήταν τουλάχιστον αρνητικός σε δω-
ρεές από µεγάλα ιδρύµατα, όπως είναι το Νιάρχος. Έχει αλλάξει.
Νοµίζω ότι αυτό είναι θετικό. Νοµίζω ότι όλοι πλέον είµαστε σύµ-
φωνοι ότι το Εθνικό Σύστηµα Υγείας µπορεί και πρέπει να απορ-
ροφά όχι µόνο δωρεές αλλά κεφάλαια και χρηµατοδοτήσεις, από
όπου µπορούν αυτές να έρχονται.

Κλείνω, λοιπόν, λέγοντας ξανά ότι αυτή είναι µια θετική ενέρ-
γεια, η συγκεκριµένη δωρεά, που συζητάµε σήµερα. Αυτό που
δεν είναι καθόλου θετικό, είναι η παγίωση µιας παλαιοκοµµατικής
νοοτροπίας και αντίληψης, παραµονή εκλογών να έχουµε βροχή
τροπολογιών, ακόµη και σε νοµοσχέδια στα οποία από προηγού-
µενες κυβερνήσεις δεν γινόταν. Σε αυτού του τύπου τις κυρώσεις
δεν περνούσαν τροπολογίες πότε. Έχουµε βροχή τροπολογιών
από παλιά και σήµερα, πραγµατικά, επιφυλάσσοµαι να µιλήσω
για τις τροπολογίες, γιατί αυτή την οποία σχολίασε ο κ. Φωτήλας
προηγουµένως, δεν την έχω διαβάσει. Δεν ήξερα καν ότι υπάρ-
χει, µέχρι που άκουσα τον κ. Φωτήλα. Είδα, κύριε Μαντά, ότι είναι
δικιά σας, αλλά είναι σηµαντικά πράγµατα. Τουλάχιστον για την
υγεία, ως αρµόδιος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, µπορώ να
τις διαβάσω και να τις σχολιάσω ή να διασταυρώσω αυτά που
έχω να διασταυρώσω. Οι άλλες, όµως, που αφορούν τα δάση,
που αφορούν την ανοικοδόµηση στο Μάτι και στις πυρόπληκτες
περιοχές και δεκάδες άλλες, δεν έχουµε καν τον χρόνο να συζη-
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τήσουµε µε τους συναδέλφους που είναι πιο ειδικοί από εµένα
στην έκδοση οικοδοµικών αδειών -εγώ δεν είµαι-, για να δούµε
τι, πώς και γιατί. Αυτή η πρακτική δεν δικαιολογείται µε κανέναν
τρόπο.

Είπα προχθές, κύριε Μαντά, -µια και είσαστε από κάτω- από
αυτό το Βήµα ότι έχετε παραπάρει φόρα µε τα εγκαίνια και δια-
µαρτυρήθηκα. Έχετε παραπάρει φορά µε την εµπέδωση ενός
παλαιοκοµµατικού µηχανισµού και µιας παλαιοκοµµατικής αντί-
ληψης η οποία βγάζει µάτι. Κανένας δεν κέρδισε εκλογές, επειδή
επέσπευσε τις αποσπάσεις των συζύγων των στρατιωτικών. Μπο-
ρεί να είναι απαραίτητες, µπορεί να είναι δίκαιο µέτρο. Κανένας
δεν κέρδισε εκλογές, γιατί έσπασε τις λίστες των επικουρικών
την τελευταία στιγµή, πράγµα το οποίο θα µπορούσε να είχε γίνει
πριν από εβδοµάδες µε το πολυνοµοσχέδιο για την υγεία. 

Αυτές οι τροπολογίες είναι η επιτοµή του παλαιοκοµµατισµού,
ο οποίος σ ‘όλη την Αντιπολίτευση δηµιούργησε προβλήµατα,
και εν µέρει οδήγησε στη χρεοκοπία της χώρας. Όχι µόνο δεν
αναιρείται και δεν διαψεύδεται στην πράξη, αλλά επικυρώνεται
και γίνεται η κύρια πρακτική µιας Κυβέρνησης, η οποία βγήκε ως
κυβέρνηση ανανέωσης και αλλαγής. Γίνεται µια από τα ίδια, στην
καλύτερη περίπτωση, αν όχι πολύ χειρότερη.

Είναι, πραγµατικό, δυστύχηµα ο τρόπος µε τον οποίον χειρί-
ζεται αυτή η Κυβέρνηση την πρόσοδο, τις παροχές και τη χειρα-
γώγηση ενός µέρους του εκλογικού σώµατος, που νοµίζω ότι
µπορεί να τον χειραγωγήσει µε µικροδωσίµατα και µε ρουσφέτια
µιας εποχής, την οποία όλοι θα θέλαµε -είµαι σίγουρος- να έχει
τελειώσει το 2010 µε την καταστροφή. Δυστυχώς όµως όχι απλά
επιβιώνει αλλά γίνεται και πάγια τακτική. Την είδαµε στην παροχή
του 1% του ΑΕΠ άµεσα προεκλογικά δέκα µέρες πριν από τις
εκλογές, όπως τη βλέπουµε και κάθε µέρα µε µικρορουσφέτια
και µε µικροπαρεµβολές οι οποίες γίνονται. Βλέπω, δυστυχώς,
συναδέλφους µου της Κυβέρνησης, να έχουν πραγµατική πρε-
µούρα να περάσουνε µικρορυθµίσεις και µικρορουσφέτια. Είναι
πραγµατικά κρίµα. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Δεν µπορούµε ποτέ να προχωρήσουµε από δω και πέρα, χωρίς
να µπορέσουµε να νοµοθετήσουµε µε σοβαρό τρόπο. Χθες
ακόµα αρµόδια εξέχουσα δικαστικός έλεγε ότι ένας από τους
σηµαντικότερους λόγους καθυστέρησης στην απόδοση δικαιο-
σύνης, είναι ότι είναι υποχρεωµένοι να ψάχνουν σε δέκα, δώδεκα
και δεκαπέντε νόµους τροπολογίες επί τροπολογιών, οι οποίες
έχουν µεταβάλει τον αρχικό νόµο. Αντί να πάµε καλύτερα, βυθι-
ζόµαστε όλο και περισσότερο σε έναν παλαιοκοµµατισµό, ο
οποίος µόνο πίσω µπορεί να πάει τη χώρα και δεν θα βοηθήσει
κανέναν στις εκλογές. 

Θα κλείσω µε το εξής. Είναι χαρακτηριστική µία χθεσινή δη-
µοσκόπηση την οποία σας καλώ να δείτε, η οποία έγινε µετά την
ανακοίνωση των µεγάλων µέτρων του Πρωθυπουργού και η
οποία λέει ότι µόλις το 2% των ψηφοφόρων του ΣΥΡΙΖΑ λένε ότι
θα επηρεαστούν από τις παροχές, στην απόφαση για το τι θα
ψηφίσουν. Μπορείτε να πάτε µε το 2%. Εµείς θα προσπαθή-
σουµε από εδώ και πέρα να ξανασυνδεθούµε µε τη µεγάλη πλει-
οψηφία των Ελλήνων, που απαιτεί επιτέλους διαφάνεια
καθαρότητα και καλή νοµοθέτηση. 

Σας ευχαριστώ, και για τις τροπολογίες επιφυλάσσοµαι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Προχωρούµε στον

ειδικό αγορητή της Χρυσής Αυγής κ. Γιώργο Γερµενή.
Κύριε Γερµενή, έχετε τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Δεν θα

χρειαστώ τόσο πολύ χρόνο. 
Ήρθαµε να συζητήσουµε µία απλή κύρωση και µία δωρεά που

γίνεται από µία ιδιώτη. Μια απλή κύρωση που θα µπορούσαµε
να τη λήξουµε µέσα σε µισή ώρα, όλες οι πτέρυγες της Βουλής,
τη µετατρέψατε σε νοµοσχέδιο όχι για να συζητήσουµε την κύ-
ρωση και τη σύµβαση της δωρεάς µεταξύ του ελληνικού δηµο-
σίου και του Γενικού Νοσοκοµείου Παίδων Πεντέλης και της
διαθήκης της Ελισάβετ Παπαγιαννόπουλου, αλλά για να συζητή-
σουµε ξανά για ένα σωρό τροπολογίες τις οποίες θα αναφέρω
στη συνέχεια.

Το είχατε σκοπό να φέρετε τροπολογίες και για αυτό µετατρέ-

ψατε αυτή την κύρωση σε νοµοσχέδιο. Όσον αφορά τη συγκε-
κριµένη κύρωση, τα είπαµε και στην επιτροπή. Δεν έχουµε να
προσθέσουµε πολλά πάνω σε αυτό. Έχουµε τονίσει κι άλλες
φορές -θα το επαναλάβουµε και τώρα- ότι είναι ελπιδοφόρο να
γίνονται ακόµα δωρεές προς το ελληνικό δηµόσιο, στην εποχή
που ζούµε µε την οξύτατη κοινωνική και οικονοµική κρίση. Το ότι
µία Ελληνίδα αποφασίζει να αξιοποιήσει τα λεφτά που θα πάρει
από την πώληση ενός ακινήτου της, στο να φτιαχτεί ένας όροφος
ενός κτηρίου στο Νοσοκοµείο Παίδων Πεντέλης, είναι κάτι που
µας γεµίζει αν µη τι άλλο ελπίδα και αισιοδοξία ειδικά στους δύ-
σκολους καιρούς που βιώνουµε την οξύτατη κοινωνική και οικο-
νοµική κρίση. 

Στο παρελθόν, βέβαια, η Αριστερά για δωρεές τέτοιου είδους
διατηρούσε ιδεοληψίες. Θυµόµαστε το 2014, όταν ο ΣΥΡΙΖΑ και
το ΚΚΕ καταψήφιζαν µαζί τη δωρεά για ανέγερση ξενώνα για τη
φιλοξενία συγγενών καρκινοπαθών. Προφανώς τώρα αφήνετε
πίσω τις ιδεοληψίες σας, αφού η βούληση ιδιωτών δίνει λύσεις
και βοηθά αποτελεσµατικά, εκεί που το κράτος κακώς ή καλώς
δεν µπορεί να βοηθήσει. Εσείς τώρα εκεί που κατακρίνατε και
λοιδορούσατε ως αντιπολίτευση κάποιους ανθρώπους που
έχουν κάποια οικονοµική επιφάνεια, τώρα είσαστε στη δύσκολη
θέση να πηγαίνετε να κάνετε και διακοπές στα κότερά τους. 

Το ζήτηµα, βέβαια, σχετικά µε τις δωρεές και σε άλλα νοσο-
κοµεία και θεραπευτικές µονάδες είναι άλλο. Και είναι ευτύχηµα
όταν µε τέτοιες πρωτοβουλίες µπορούν να λειτουργούν νοσοκο-
µεία αλλά και άλλες δοµές, αρέσει δεν αρέσει σε κάποιους. 

Το ζήτηµα, λοιπόν, είναι αν µπορούν να ενισχύονται οι δοµές
υγείας, για να στηρίζονται από το κράτος, αλλά ακόµα κι αν οι
δωρεές µπορούν να υποστηριχθούν από το κράτος. Τι νόηµα έχει
να δωρίσει κάποιος µια µονάδα εντατικής θεραπείας, για παρά-
δειγµα, όταν δεν υπάρχει το προσωπικό να τη στελεχώσει; Τι
νόηµα έχει να φτιαχτούν υπερσύγχρονα χειρουργεία, όταν δεν
θα υπάρχουν αναλώσιµα, όταν δεν θα υπάρχουν γιατροί και νο-
σηλευτές; 

Στην παρούσα φάση, στη συγκεκριµένη σύµβαση το δηµόσιο
θα πρέπει να προβεί σε ένα πλαίσιο ενεργειών, και θα πρέπει να
συνεχίσει να στηρίζει έµπρακτα το Νοσοκοµείο Παίδων Πεντέ-
λης. Γιατί όπως έχουµε αναφέρει, τι νόηµα θα έχουν τα κτήρια,
τα χειρουργεία, ο εξοπλισµός, αν το δηµόσιο δεν κάνει αυτά που
πρέπει; 

Έχουµε πρόσφατο παράδειγµα όταν το ίδρυµα «Σταύρος
Νιάρχος» είχε αποφασίσει να δωρίσει στο ελληνικό κράτος ένα
σηµαντικό ποσό, ώστε να αντιµετωπιστούν οι ενδονοσοκοµει-
ακές λοιµώξεις στα νοσοκοµεία του ΕΣΥ, που αποτελούν µείζον
πρόβληµα δηµόσιας υγείας και ευθύνονται για τον θάνατο του-
λάχιστον χιλίων εξακοσίων ανθρώπων και δεκάδων χιλιάδων νο-
σηλειών ετησίως.

Ωστόσο η αριστερή Κυβέρνηση φρόντισε η δωρεά αυτή να
µην καταφέρει να υλοποιηθεί. Τι νόηµα έχει, λοιπόν, να εκπλη-
ρωθεί εν προκειµένω η βούληση της διαθέτιδος, να φτιαχτούν
όροφοι, να γίνουν διαρρυθµίσεις πτερύγων και αιθουσών και διά-
φορα άλλα έργα, όταν το ελληνικό δηµόσιο δεν µπορεί όχι µόνο
να τα συντηρήσει όλα αυτά αλλά ούτε να αξιοποιήσει δωρεές; 

Για να µην καταλήξουµε, λοιπόν, στο να εξελιχθούν οι δωρεές
σε δώρον άδωρον, θα πρέπει να υπάρξουν και οι ανάλογοι προ-
ϋπολογισµοί από πλευράς Υπουργείου Υγείας, αλλά κυρίως
όµως θα πρέπει να υπάρξει κάτι, που εσείς δεν µπορείτε σε καµ-
µία περίπτωση να κάνετε. Μιλάµε για έναν εθνικό σχεδιασµό για
την υγεία των Ελλήνων. Αλλιώς όσες δωρεές και να γίνουν –και
ορθώς γίνονται-, δεν θα έχουν κανένα πρακτικό αποτέλεσµα, µε
συνέπεια τα προβλήµατα στη δηµόσια υγεία και την περίθαλψη
να συνεχίζονται. 

Εµείς είµαστε θετικοί σε αυτή τη δωρεά και θα την ψηφίσουµε. 
Πάµε τώρα στις τροπολογίες. Μιλάµε γι’ αυτόν τον πάκο που

είναι γύρω στις εκατό σελίδες. Κύριε Μαντά, ήσασταν αντιπολί-
τευση και παρών, όταν ήταν εδώ ο κ. Στρατούλης, ο κ. Λαφαζά-
νης, όταν η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ έφερναν σειρά από
τροπολογίες. Τότε, βέβαια, ήσασταν στον πάγκο και δεν ήσασταν
πρώτο βιολί όπως τώρα. Έκαναν την Αίθουσα ροντέο, για να µην
περάσουν τέτοιες τροπολογίες.

Πρέπει να πάρει θέση, επιτέλους, κάποια στιγµή και το Προ-
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εδρείο. Όλες οι πτέρυγες της Βουλής το έχουµε θέσει και στη
Διάσκεψη των Προέδρων. Όλοι συµφωνούν σε αυτό. Στο τέλος
τι γίνεται; Σφυρίζετε όλοι αδιάφορα. Φέρνετε τις τροπολογίες και
η ζωή συνεχίζεται. Κάποιες τροπολογίες µάλιστα θα µπορούσαν
να γίνουν και νοµοσχέδια από µόνες τους.

Είναι και κάποιες άλλες τροπολογίες. Συγκεκριµένα µιλάω για
την έκδοση οικοδοµικών αδειών για το Μάτι. 

Θα έπρεπε να ντρέπεστε, γιατί εκεί είχαµε εκατό νεκρούς.
Έχουµε µια ολόκληρη περιοχή η οποία έχει γίνει ακατάλληλη πια,
και τώρα ζητάτε σε αυτούς τους ανθρώπους να έχουν οικοδοµι-
κές άδειες και να τις πληρώσουν από την τσέπη τους φυσικά.
Πολλοί απ’ αυτούς έχουν χάσει τα χαρτιά τους τα οποία έχουν
καεί, και πρέπει να µπουν πάλι σε διαδικασίες. Κάποιες οικοδο-
µές έγιναν τη δεκαετία του ’60, που όλοι γνωρίζουµε καλώς ή
κακώς πώς έγιναν και πού χτίστηκαν. Όταν ένας άνθρωπος έχει
ένα σπίτι εκεί πενήντα χρόνια, το έχει κληρονοµήσει από τον πα-
τέρα του ή τον παππού του, τι αλλαγές ζητάτε να κάνει; Είχε µία
οικοδοµή ο άνθρωπος, ένα σπίτι, υπήρχε ένα πρόβληµα το οποίο
το γνωρίζαµε όλοι στην περιοχή, καταστράφηκε όλη η περιοχή
και αυτή τη στιγµή δεν υπάρχει ούτε µια οικοδοµή.

Σας καλώ όλους να πάτε να δείτε την περιοχή. Κρανίου τόπος,
σεληνιακό τοπίο είναι πια. Όλοι οι ένοικοι που έµεναν σε σπίτια
έχουν φύγει από την περιοχή, µιλάµε για πάνω από τριακόσιες
οικογένειες, και έχουν µείνει οι ιδιώτες να περισυλλέξουν ό,τι
µπορούν από τις περιουσίες τους.

Τώρα ερχόµαστε εµείς εδώ να τους δώσουµε µικρές διευκο-
λύνσεις που είναι δώρον άδωρον, όταν πρέπει να βγάλουν από
την τσέπη τους, για να πληρώσουν την έκδοση άδειας οικοδοµι-
κής ανακατασκευής. Αυτούς τους ανθρώπους τους «δου-
λεύουµε». Έπαθαν τις ζηµιές αυτές, και η πολιτεία θα έπρεπε µε
fast track τρόπους να περνάει από γειτονιά σε γειτονιά, και µε
ελάχιστο κόστος και πολλή διευκόλυνση να τους λύνει τα χέρια
και να µην µπαίνουν σε µία γραφειοκρατική διαδικασία, έτσι ώστε
να δουν και αυτοί µία άσπρη µέρα. Μπορεί εκεί να είχαν εξοχικά
κάποιοι µε οικονοµική επιφάνεια, αλλά υπήρχαν και οι άνθρωποι
που τα κληρονόµησαν και πολλοί από αυτούς έλεγαν πως αυτή
η κληρονοµιά είναι βάρος στην τσέπη τους. 

Πέρα απ’ αυτό πρέπει να δείξουµε µία ευαισθησία, και αν µπο-
ρεί το Υπουργείο –που µπορεί και έχει αυτή την οικονοµική δυ-
νατότητα- να εξασφαλίσει σε αυτούς τους ανθρώπους τη
δυνατότητα να έχουν ένα κεραµίδι στο κεφάλι τους.

Για τις άλλες τροπολογίες θα τοποθετηθώ αργότερα, µόλις
προλάβουµε να τις δούµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλώς.
Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής από το Κοµµουνιστικό

Κόµµα Ελλάδας και ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Γεώργιος
Λαµπρούλης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Οι προηγούµενοι εισηγητές και ειδικοί αγορητές µίλησαν για
την απαράδεκτη, κατά τη γνώµη µας, διαδικασία µε τη βιοµηχα-
νία των τροπολογιών, την οποία στηλιτεύσαµε και στην αρχή της
συνεδρίασης, κύριε Πρόεδρε.

Σε ό,τι αφορά τώρα το νοµοσχέδιο, το οποίο συζητούµε µε τη
συγκεκριµένη δωρεά και τη σύναψη σύµβασης µεταξύ του δη-
µοσίου και των εκπροσώπων της κληροδότριας, ως κόµµα -όπως
εξάλλου τοποθετηθήκαµε και αναφερθήκαµε και στην επιτροπή-
δεν είµαστε αντίθετοι σε µέτρα τα οποία µπορεί να βελτιώνουν
τις παροχές, τις συνθήκες περίθαλψης του λαού και ιδιαίτερα
αυτά που αφορούν την έγκαιρη διάγνωση, θεραπεία και αποκα-
τάστασή του. 

Συστηµατικά αναδεικνύουµε τις τεράστιες ελλείψεις στο δη-
µόσιο σύστηµα υγείας σε υποδοµές, εξοπλισµό και προσωπικό,
στα νοσοκοµεία, την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, την επεί-
γουσα προ-νοσοκοµειακή φροντίδα. Διεκδικούµε την επίλυσή
τους µε τις παρεµβάσεις µας στις διαδικασίες της Βουλής και,
κυρίως, µε τη δράση µας στο πλαίσιο του εργατικού και λαϊκού
κινήµατος. 

Όπως επισηµάναµε και στην επιτροπή, τέτοια µέτρα πρέπει να
αποτελούν αποκλειστικά ευθύνη του κράτους, να χρηµατοδο-

τούνται πλήρως από τον κρατικό προϋπολογισµό, να εξασφαλίζε-
ται η στελέχωση µε µόνιµο προσωπικό πλήρους και αποκλειστικής
απασχόλησης, να εξασφαλίζεται ο επαρκής και σύγχρονος ιατρο-
µηχανολογικός εξοπλισµός. Και, βεβαίως, αυτά να αποτελούν
µέρος του πανελλαδικά αναπτυγµένου δηµόσιου συστήµατος
υγείας, προκειµένου να µπορούν να παρέχονται έγκαιρα, µε ασφά-
λεια και απολύτως δωρεάν όλες οι προληπτικές, διαγνωστικές και
θεραπευτικές πράξεις, σε όσους έχουν ανάγκη, χωρίς όρους και
προϋποθέσεις. 

Κατά τη γνώµη µας οι δηµόσιες υπηρεσίες υγείας, η ανάπτυξή
τους και η απολύτως και καθολική αξιοποίησή τους από τον λαό
δεν µπορεί να εξαρτάται από τη φιλανθρωπία, τον εθελοντισµό
και την ατοµική διάθεση προσφοράς, διότι αποτελεί λαϊκό δι-
καίωµα και κρατική ευθύνη, που απορρέουν από το χαρακτήρα
που πρέπει να έχουν αυτές οι υπηρεσίες, και επιπλέον από το γε-
γονός ότι οι εργαζόµενοι και τα άλλα λαϊκά στρώµατα είναι αυτοί
που παράγουν τον πλούτο στη χώρα µας. 

Θεωρούµε ότι το κράτος πρέπει να εξασφαλίζει πλήρως αυτές
τις δοµές και τις υπηρεσίες, και µόνο επικουρικά και συµπληρω-
µατικά να αξιοποιούνται τυχόν προσφορές. Απέναντι στο γνωστό
επιχείρηµα ότι το κράτος δεν έχει λεφτά, υπάρχει κρίση κ.λπ., η
πραγµατικότητα είναι ότι και στην περίοδο των αυξηµένων ρυθ-
µών ανάπτυξης, το κράτος και το κεφάλαιο µε όλες τις κυβερνή-
σεις του υποχρηµατοδοτούσαν το δηµόσιο σύστηµα υγείας, δεν
ανέπτυξαν τις αναγκαίες υποδοµές και παράλληλα έπαιρναν
µέτρα περικοπών των δηµόσιων παροχών, ενώ οι ασθενείς πλή-
ρωναν πολλά περισσότερα. Όλα αυτά σήµερα επιταχύνονται και
πολλαπλασιάζονται, διότι ακριβώς η καπιταλιστική ανάπτυξη µε
ατµοµηχανή τους επιχειρηµατικούς οµίλους είναι σε πλήρη αν-
τίθεση µε τις λαϊκές κοινωνικές ανάγκες. Έτσι το κράτος ποτέ
δεν έχει λεφτά για τις ανάγκες των λαϊκών στρωµάτων ούτε στη
φάση της καπιταλιστικής ανάπτυξης ούτε στη φάση της καπιτα-
λιστικής οικονοµικής κρίσης, διότι αποτελεί πολιτική επιλογή η
παντός είδους στήριξη των µεγαλοεπιχειρηµατιών µέσω φοροα-
παλλαγών, φοροελαφρύνσεων, δίνοντάς τους ζεστό χρήµα και
άλλα πολλά για την εξασφάλιση της υψηλής κερδοφορίας τους.

Αυτά, λοιπόν, που παράγουν οι εργαζόµενοι και πολύ περισ-
σότερο αυτά που εµποδίζονται να παράξουν, λόγω ακριβώς της
καπιταλιστικής ιδιοκτησίας, φτάνουν και περισσεύουν για την
ανάπτυξη ενός δηµόσιου σύγχρονου καθολικού και δωρεάν συ-
στήµατος υγείας σε όλες του τις βαθµίδες.

Η Κυβέρνηση όπως εξάλλου και οι προηγούµενες κυβερνήσεις
αξιοποιεί αυτές τις συµφωνίες. Για παράδειγµα -όπως ειπώθηκε
και στην επιτροπή αλλά και από αυτό το Βήµα από τον εισηγητή
του ΣΥΡΙΖΑ και όχι µόνο- η σύµβαση µε το Ίδρυµα «Ωνάση», οι
δωρεές του Ιδρύµατος «Νιάρχος» που στόχο έχουν -και µε την
παρούσα Κυβέρνηση όπως και µε τις προηγούµενες κυβερνή-
σεις- αυτού του τύπου οι προσφορές να επιδράσουν µε πολλα-
πλούς στόχους ιδεολογικά φυσικά στους εργαζόµενους, στον
λαό µας. Αφ’ ενός να καλλιεργηθεί στο έδαφος των σοβαρών
προβληµάτων των λαϊκών οικογενειών το ανθρώπινο πρόσωπο
του συστήµατος του καπιταλισµού του βάρβαρου αυτού σύ-
στηµα της εκµετάλλευσης, αφ’ ετέρου να συµφιλιωθεί ο λαός,
οι εργαζόµενοι µε την αντίληψη ότι όσο περισσότερο πάει καλά
η κερδοφορία των επιχειρηµατιών, µπορεί να περισσέψει και κα-
νένα ψίχουλο, εν προκειµένω για παροχές σε ό,τι αφορά τη δη-
µιουργία δοµών, υπηρεσιών υγείας ή και σε άλλους τοµείς. 

Παράλληλα να εθίζονται οι εργαζόµενοι µε την αντίληψη για
κοινωνικές υπηρεσίες και παροχές όχι ως δικαίωµα αλλά ως φι-
λανθρωπία. Διότι την ίδια ώρα που εµφανίζονται οι µεγάλοι ευερ-
γέτες υπέρ του λαού, όλοι αυτοί δηλαδή οι επιχειρηµατικοί
όµιλοι που θεωρούν αιτία πολέµου ακόµα και τη διεκδίκηση µιας
στοιχειώδους αύξησης για παράδειγµα στον µισθό, διαµορφώ-
νουν συνθήκες δουλειάς και ζωής µε όρους περασµένων δεκαε-
τιών. Έτσι διαθέτουν είτε οι ίδιοι είτε µέσω του κράτους ένα
µέρος των κερδών από τη δουλειά των εργαζοµένων, για να εξα-
σφαλίζουν πολλαπλάσιο κέρδος, επιδιώκοντας παράλληλα την
ενσωµάτωση και τη λεγόµενη κοινωνική ειρήνη, ενώ οι κυβερνή-
σεις µε τις πολιτικές τους υπέρ της πλουτοκρατίας συµβάλλουν,
ώστε το δικαίωµα των ασθενών σε απαραίτητες φυσικά και ανα-
γκαίες δηµόσιες µονάδες υγείας, να παρουσιάζεται ως προ-
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σφορά απ’ αυτούς που καταδικάζουν τον λαό στην εξαθλίωση.
Φυσικά όπως δηλώσαµε και στην επιτροπή, θα ψηφίσουµε τη

συγκεκριµένη κύρωση της σύµβασης. Είµαστε θετικοί. Βεβαίως
για τις τροπολογίες, κύριε Πρόεδρε, όπως τοποθετήθηκαν και οι
προηγούµενοι εισηγητές, θα έχουµε τη δυνατότητα δευτερολο-
γίας για να τοποθετηθούµε, αφού ακούσουµε και τους Υπουρ-
γούς που θα έρθουν να τις υποστηρίξουν.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,

κύριε Λαµπρούλη.
Έχετε δίκιο για τις τροπολογίες.
Σε αυτή τη λογική δίνουµε τον λόγο στον Υπουργό Περιβάλ-

λοντος και Ενέργειας κ. Σταθάκη, για να αναπτύξει µια τροπολο-
γία.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Είναι πέντε τροπολογίες. Οι τέσσερις αφορούν τις πυρόπλη-
κτες περιοχές. Προσπαθούν να απλοποιήσουν περαιτέρω την έκ-
δοση οικοδοµικών αδειών. Οι τρεις αναφέρονται σε αυτές και η
τέταρτη αναφέρεται στο θέµα των προστίµων που έχουν επιβλη-
θεί και τα οποία πρόστιµα ακυρώνονται, όπως είχαµε προαναγ-
γείλει πριν από δύο εβδοµάδες.

Ξεκινάω µε τις τρεις βασικές τροπολογίες που απλοποιούν τη
διαδικασία έκδοσης οικοδοµικών αδειών:

Η πρώτη, αφορά τη βεβαίωση περί του µη δασικού χαρακτήρα
ενός ακινήτου, όπου µπορεί να προσκοµιστεί το ήδη διαθέσιµο
χαρτί που έχει λάβει κάποιος από το Ταµείο Αποκατάστασης Επι-
πτώσεων Φυσικών Καταστροφών, το ΤΑΕΦΚ, µε το οποίο πήρε
τη στεγαστική συνδροµή.

Αυτό είναι ισοδύναµο, διότι έχει βεβαιωθεί ήδη ότι δεν είναι
δασικό, για να πάρει ο δικαιούχος τη στεγαστική συνδροµή. Άρα
ισοδύναµα µπορεί να υποβάλει αυτό το χαρτί αντί της βεβαίωσης
της αρµόδιας Διεύθυνσης Δασών. Αυτή είναι η µία απλοποίηση.

Η δεύτερη απλοποίηση αφορά την υποβολή στη Διεύθυνση
Δασών όχι της θεωρηµένης πολεοδοµικής άδειας -αναφερόµα-
στε πάντα σε αυτούς που έχουν πολεοδοµική άδεια-, αλλά και
αντίγραφο αυτής, προκειµένου να µειωθεί για έναν κάτοικο το
να πηγαίνει από την πολεοδοµία στο δασαρχείο και ξανά στην
πολεοδοµία κ. ο .κ. Άρα µε το αντίγραφο της οικοδοµικής άδειας
καλύπτεται το δασαρχείο.

Η τρίτη απλοποίηση αφορά τα θέµατα της γειτνίασης. Εκεί
ρυθµίζονται θέµατα µε βάση την παλαιότερη νοµοθεσία που
υπήρχε. Για να υπάρχει πολύ σαφές πλαίσιο για τους όρους δό-
µησης, καθορίζονται και περιορισµοί της δόµησης και η αποκα-
τάσταση των πληγέντων κτηρίων. Πρόκειται για τους κανόνες
που πρέπει να τηρούν δηλαδή τα δυόµισι µέτρα από τον γείτονα
και ορισµένα άλλα.

Υπενθυµίζω ότι έχει δηµοσιευτεί η υπουργική απόφαση για τη
χάραξη µεγάλων δρόµων στην περιοχή. Άρα οι πολεοδοµίες είναι
ενήµερες πλέον για την περίοδο ανακατασκευής και έχουν και
τους βασικούς οδικούς άξονες. Ταυτόχρονα θα τηρούνται οι
αποστάσεις που έχουν προβλεφθεί στον προηγούµενο νόµο για
τις πληγείσες περιοχές, τα οκτώµισι µέτρα από τους δρόµους,
προκειµένου να γίνει η ανακατασκευή σωστά.

Η τέταρτη ρύθµιση αφορά τα πρόστιµα που µπήκαν στο διά-
στηµα αυτό σε ιδιοκτήτες ακινήτων των περιοχών. Ακυρώνονται
αυτά τα πρόστιµα. Με την έναρξη ισχύος της παρούσας διάτα-
ξης καταβάλλεται µόνο ένα πολύ µικρό προβλεπόµενο παράβολο
για την ακύρωση αυτών των προστίµων.

Ταυτόχρονα αναστέλλεται η επιβολή κυρώσεων και είσπραξης
προστίµων σε αυθαίρετα κτήρια, ανεγερθέντα προ του 2011
πάντα, µέχρι την οριστική οριοθέτηση και διευθέτηση των ρεµά-
των της πληγείσας περιοχής. Αναφερόµαστε πάντα στο µεγάλο
πρόβληµα που προέκυψε µε το ρέµα Παπά.

Η πέµπτη τροποποίηση εντάσσεται και αυτή στο πλαίσιο της
απλοποίησης. Ξέρετε ότι υπάρχουν πάρα πολλές κατηγορίες ερ-
γασιών δόµησης, που είχαν ανασταλεί µέχρι στιγµής οι άδειες
και είχαν απαγορευτεί ορισµένες κατηγορίες εκτέλεσης εργα-
σιών.

Τώρα το σύστηµα αλλάζει. Κατηγορίες εργασιών δόµησης που
εξαιρούνται από την απαγόρευση για τις πυρόπληκτες περιοχές

των δύο περιοχών, Μαραθώνα και Ραφήνας, αυξάνονται. Ουσια-
στικά η ρύθµιση αποσκοπεί στην ταχύτερη και οµαλότερη απο-
κατάσταση και ανάπλαση της ως άνω περιοχής. Αφορά, δηλαδή,
τις κατηγορίες εργασιών δόµησης, που από µία πιο σύνθετη κα-
τηγορία πάνε σε µία πιο απλή κατηγορία, για να µπορούν να βγά-
ζουν και να προχωρούν τις εργασίες ανακατασκευής και
δόµησης µε πολύ πιο απλό τρόπο.

Συµπληρωµατικά σε αυτό υπάρχει µία διάταξη που ρυθµίζει τα
θέµατα του ειδικού χωρικού σχεδίου που θα φτιαχτεί στις περιο-
χές αυτές. Σχετικά µε το ειδικό χωρικό σχέδιο, σας ενηµερώνω
ότι είχαµε κάνει την προεργασία µε το Μετσόβιο Πολυτεχνείο.
Τελείωσε αυτό. Με το ειδικό χωρικό σχέδιο θα εγκριθούν οι κα-
νόνες και οι διαδικασίες προκήρυξης την επόµενη Τετάρτη στο
ΚΕΣΥΠΟΘΑ, οπότε και θα προκηρυχθεί το ειδικό χωρικό για την
ευρύτερη περιοχή που θα αποτελέσει και το βασικό στοιχείο
αποκατάστασης στο µέλλον του συνόλου της περιοχής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Η τελευταία διάταξη και τροπολογία που έρχεται αφορά ένα
άλλο θέµα, τον νόµο περί αυθαιρέτων. Όπως ξέρετε, τελειώνει
η προθεσµία. Ο νόµος λήγει στα τέλη του 2019. Στον αρχικό
νόµο είχε προβλεφθεί ένα µπόνους γι’ αυτούς που θα έκαναν έγ-
καιρα και νωρίς τις αιτήσεις τους και στη συνέχεια υπήρχε µία
κλιµάκωση –ας το πω- προστίµων, 10% και 20% επιπρόσθετα.
Ενώ είχες έκπτωση στην αρχή, 20%, 10% και µηδέν, µετά υπήρχε
µία κλιµάκωση, η οποία λειτουργούσε εν είδει προστίµου. Αυτές
τις προσαυξήσεις του 10% και του 20% τις καταργούµε. Δεν
έχουν και πάρα πολύ νόηµα, διότι δόθηκαν παρατάσεις στις αρ-
χικές ευνοϊκές ρυθµίσεις. Συνεπώς δεν έχουν λόγο µέχρι τέλος
του χρόνου. Άρα, αυτοί που υποβάλλουν αίτηση στο τέλος
απλώς χάνουν την αρχική έκπτωση και θα έχουν 0%. Άρα, δεν τί-
θεται θέµα να έχουν πρόστιµα επ’ αυτού.

Αυτή είναι η τελευταία ρύθµιση.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,

κύριε Σταθάκη.
Να πω πως αυτά που ανέφερε ο Υπουργός, είναι µία τροπο-

λογία µε αριθµό 2197/183.
Να προχωρήσουµε µε τον ειδικό αγορητή από το Ποτάµι κ. Γε-

ώργιο Μαυρωτά.
Να σας πω ότι στις 13.00’ θα διακόψουµε γιατί έχουµε να ψη-

φίσουµε για τις άρσεις ασυλίας και να εκλέξουµε Αντιπρόεδρο
της Βουλής.

Εποµένως, προχωράµε κανονικά µέχρι τις 13.00’.
Ορίστε, κύριε Μαυρωτά, έχετε τον λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Για το αντικείµενο του νοµοσχεδίου τα είπαµε και στην επι-

τροπή. Είµαστε σαφώς θετικοί στην κύρωση της σύµβασης δω-
ρεάς µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου, του Γενικού Νοσοκοµείου
Παίδων Πεντέλης και των συνεκτελεστών της διαθήκης της Ελι-
σάβετ Παπαγιαννοπούλου, για την οποία φαντάζοµαι ότι όλοι θα
εκφράζουµε την ευγνωµοσύνη µας.

Οι συνέργειες µεταξύ ιδιωτικού και δηµόσιου φορέα έχουν
δώσει ανάσα, θα έλεγα, στο σύστηµα υγείας, όπως για παρά-
δειγµα οι δωρεές του Ιδρύµατος «Σταύρος Νιάρχος», όταν και
εφόσον τις αποδέχεται η Κυβέρνηση και οι διάφοροι κρατικοί φο-
ρείς και κάνουν αυτά που πρέπει να κάνουν.

Είµαστε, λοιπόν, σαφώς θετικοί για το περιεχόµενο του νοµο-
σχεδίου, αλλά σαφώς αρνητικοί στα συµπαροµαρτούντα του νο-
µοσχεδίου. Αναφέροµαι, όπως άλλωστε όλοι οι εισηγητές της
Αντιπολίτευσης, στις τροπολογίες που έχουν έρθει, σε µία κύ-
ρωση ουσιαστικά σύµβασης δωρεάς. Είναι άσχετες τροπολογίες,
χωρίς καν να είναι επείγουσες πολλές από αυτές ή µάλλον αυτό
που τις κάνει επείγουσες είναι ότι πρόκειται για το τελευταίο νο-
µοσχέδιο πριν από τις ευρωεκλογές, οπότε υπάρχει χρόνος για
λίγες ακόµα διευθετήσεις.

Είµαστε σαφώς αρνητικοί, λοιπόν, ως προς τη διαδικασία και
δεν έχω καν δει ακόµα τις βουλευτικές τροπολογίες -αναφέροµαι
µόνο στις υπουργικές- οι οποίες προέρχονται από το Υπουργείο
Περιβάλλοντος και Ενέργειας. Ακούσαµε από τον κ. Σταθάκη την
τροπολογία για τους πυρόπληκτους στο Μάτι και τον Βουτζά.
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Να πούµε εδώ ότι είχαν και σήµερα µία συγκέντρωση έξω από
το Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας. 

Επίσης, έρχονται κι άλλες τροπολογίες από το Υπουργείο Οι-
κονοµικών, από το Υπουργείο Οικονοµίας και Ανάπτυξης, από το
Υπουργείο Δικαιοσύνης, ακόµα και από το Υπουργείο Ναυτιλίας
για την ίδρυση ουσιαστικά, τη σύσταση Ενιαίας Υπηρεσίας Εσω-
τερικών Υποθέσεων. Γιατί αυτό να έρχεται µε µία τροπολογία σε
µία Κύρωση Σύµβασης Δωρεάς; 

Για τον λόγο αυτό λοιπόν θα ψηφίσουµε σε όλες τις τροπολο-
γίες «παρών» χωρίς να µπούµε στο περιεχόµενο, εκτός από
αυτήν που αφορά στους πυρόπληκτους στο Μάτι, που θα την
υπερψηφίσουµε, καταδικάζοντας για άλλη µία φορά την απα-
ξίωση της Βουλής, που θεωρείται από την κυβερνητική πλειοψη-
φία διακοσµητική και έχει δηµιουργηθεί ένας κοινοβουλευτικός
µιθριδατισµός. 

Έχουµε καταλήξει να νοµοθετούµε διά τροπολογιών. Μάλιστα,
χθες στη Διάσκεψη των Προέδρων όπου είχαµε τη συζήτηση για
την επιλογή Προέδρου του Αρείου Πάγου και ένα από τα µεγάλα
προβλήµατα που µας ανέφεραν οι δικαστικοί ήταν το θέµα της
πολυνοµίας και της κακονοµίας και ότι αν υπάρχουν πολλές τρο-
πολογίες δεν ξέρουν τι ισχύει τελικά σε κάθε νόµο, κουνούσαµε
όλοι συγκαταβατικά το κεφάλι µας –και οι κυβερνητικοί Βουλευ-
τές- αναγνωρίζοντας το συγκεκριµένο θέµα. Όµως, όταν έρχεται
η ώρα του διά ταύτα, δυστυχώς δεν αντιστεκόµαστε σε αυτήν
την ευκολία που υπάρχει. 

Οι τροπολογίες λοιπόν δίνουν στην Κυβέρνηση τη δυνατότητα
να νοµοθετεί χωρίς να περνούν τα πράγµατα από τις επιτροπές,
χωρίς να ακούµε τους φορείς, εκτός και η µόνη κριτική είναι ένα
δίλεπτο που έχουν οι εισηγητές και οι ειδικοί αγορητές στη δευ-
τερολογία. Αδικείται έτσι και το περιεχόµενο του συγκεκριµένου
νοµοσχεδίου, που αφορά τη δωρεά, µε αυτήν την -όπως έχουµε
συνηθίσει να λέµε και να επαναλαµβάνουµε συνεχώς- «ψεκάστε,
σκουπίστε, τελειώσατε» νοµοθέτηση. 

Θα είµαστε λοιπόν θετικοί στο κυρίως περιεχόµενο του νοµο-
σχεδίου που αφορά τη δωρεά. Χωρίς να µπούµε στο περιεχόµενο,
θα ψηφίσουµε «παρών» για τις τροπολογίες, καταγγέλλοντας την
όλη διαδικασία, εκτός, όπως είπαµε, αυτήν που αφορά τους πυ-
ρόπληκτους στο Μάτι. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Τον λόγο έχει τώρα ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέρ-

γειας κ. Γεώργιος Δηµαράς για να µας πει για µια βουλευτική
τροπολογία που κάνει αποδεκτή. 

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΗΜΑΡΑΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος και

Ενέργειας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Έχει κατατεθεί από τους συναδέλφους Βουλευτές, κυρίους

Ηλία Καµατερό, Ακριώτη Γεώργιο, Βαρδάκη Σωκράτη και άλλους
Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ µια τροπολογία που θα δίνει τη δυνατό-
τητα στον Υπουργό να δίνει παράταση στις ηµεροµηνίες κατά-
θεσης δηλώσεων για το Κτηµατολόγιο, που σύµφωνα µε το
άρθρο 2 παράγραφος 5 του ν.2308/1995, που είχαµε µέχρι τώρα,
µπορούσαµε να κάνουµε µέσα στο εξάµηνο. Παραπάνω από το
εξάµηνο δεν µπορούσαµε. Και επειδή σε κάποιες περιοχές, όπως
στα Δωδεκάνησα, λήγει το εξάµηνο και το ποσοστό των δηλώ-
σεων είναι πολύ χαµηλό –µεσοσταθµικά σε όλη την Ελλάδα εί-
µαστε στο 15%- και σε πάρα πολλές περιοχές οι προθεσµίες
λήγουν είτε 10 Ιουνίου είτε τώρα µέσα στον Μάιο και είναι πάν-
δηµο αίτηµα των πολιτών, αλλά και πολλών Βουλευτών, είναι
ανάγκη να γίνει αυτό. 

Νοµίζω ότι αυτήν την τροπολογία θα την ψηφίσουν όλοι οι συ-
νάδελφοι. Πρόκειται για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2199
και ειδικό 185. Αυτή η τροπολογία είναι αναγκαία. Δίνεται η δυ-
νατότητα στον Υπουργό να µπορεί να δώσει παράταση µέχρι έξι
µήνες. Δεν σηµαίνει ότι θα δοθούν για έξι µήνες οι παρατάσεις,
γιατί πρέπει να λάβουµε υπ’ όψιν και άλλους παράγοντες, όπως
ότι σήµερα λειτουργούν τα κτηµατολογικά γραφεία, τα οποία
έχουν υπαλλήλους, και αν δώσουµε µια τέτοια παράταση κατευ-
θείαν, θα νεκρώσουν τα γραφεία, δεν θα πάνε οι πολίτες. Απλώς
θα δώσουµε εκείνες τις παρατάσεις που χρειάζονται σταθµίζον-

τας τις συνθήκες για τους πολίτες οι οποίοι δεν µπορούν, δεν
έχουν τον τρόπο, να συγκεντρώσουν τα δικαιολογητικά. Η δυνα-
τότητα που µας δίνει η τροπολογία αυτή, που γίνεται αποδεκτή,
είναι µέχρι έξι µήνες. Δεν θα γίνει όµως έτσι. Οι παρατάσεις δεν
θα έχουν αυτό το χρονικό διάστηµα. Το λέω για να το ακούσουν
και οι Έλληνες πολίτες ώστε να µη σταµατήσουν να πάνε να δη-
λώσουν, γιατί τελευταία στιγµή, όπως γίνεται, δεν µπορούν να
συγκεντρώσουν τα δικαιολογητικά. 

Εποµένως, γίνεται δεκτή. Ευχαριστούµε τους συναδέλφους,
γιατί ήταν πράγµατι µια ανάγκη και την αποδεχόµαστε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Υφυπουργό κ. Γιώργο Δηµαρά.

Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής από την Ένωση Κεντρώων
κ. Δηµήτριος Καβαδέλλας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΒΑΔΕΛΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την κρατική ανεπάρκεια έρχον-
ται να καλύψουν οι ιδιώτες µε δωρεές από µερικά ευρώ έως και
εκατοµµύρια. Πρόσφατο παράδειγµα είναι οι δωρεές του Ιδρύ-
µατος «Σταύρος Νιάρχος» υπέρ της υγείας. Θέλουµε να πούµε
ένα µεγάλο ευχαριστώ στην Ελισάβετ Παπαγιαννοπούλου και σε
όλους αυτούς τους ανώνυµους ευεργέτες που στηρίζουν στις
δύσκολες στιγµές τις αδυναµίες του ελληνικού κράτους. Διότι
είναι γνωστό ότι στα κρατικά νοσοκοµεία µερικές φορές λείπουν
τα βασικά, όπως γάζες, αλλά και πάρα πολλά άλλα πράγµατα τα
οποία καλούνται οι ιδιώτες να φέρουν µαζί τους, µαζί µε τον
ασθενή τους. 

Άκουσα µε ανακούφιση την παράταση εγγραφής στα ηλεκτρο-
νικά µητρώα των τουριστικών σκαφών αναψυχής από τον κ. Κου-
βέλη. Ήταν απαραίτητο να δοθεί αυτή η παράταση έως τις 15
Σεπτεµβρίου, αλλά δεν αρκεί αυτό. Οι δυσκολίες και τα προβλή-
µατα παραµένουν. Θέλω εδώ να δοθεί προσοχή. Βεβαίως ο κύ-
ριος Υπουργός λείπει αυτήν τη στιγµή, αλλά ελπίζω να ακούει
από κάπου. 

Υπάρχουν πολλά προβλήµατα και θα σας πω ένα παράδειγµα.
Τα ηµερόπλοια είναι τα σκάφη τα οποία παίρνουν κόσµο και τον
πηγαίνουν από µια µεριά στην άλλη, σε ένα νησί, κάνουν τα µπά-
νια τους οι εντός του σκάφους τουρίστες και επιστρέφουν. Πρέ-
πει να βγει ναυλοσύµφωνο. Το ναυλοσύµφωνο βγαίνει µε βάση
τα ονόµατα. Όταν όµως κάποιος επιβιβαστεί τελευταία στιγµή,
υπάρχει δυσκολία να βγει το ναυλοσύµφωνο, διότι ενίοτε συµ-
βαίνει οι λιµενικές αρχές να βρίσκονται µακριά από τον τόπο επι-
βίβασης των τουριστών. Ας υποθέσουµε ότι είναι ενήµεροι οι
ιδιοκτήτες των τουριστικών σκαφών και βγάλουν το ναυλοσύµ-
φωνο για πενήντα τουρίστες από την προηγούµενη ηµέρα. Αν
κάποιος την εποµένη αρρωστήσει ή δεν πάει γιατί άλλαξε γνώµη
ή θέλει να φέρει και τη σύζυγό του η οποία δεν ήθελε την προ-
ηγούµενη να παρίσταται, εκεί υπάρχει παρανοµία, διότι δεν µπο-
ρεί τελευταία στιγµή, τη στιγµή του απόπλου, να πάει στα είκοσι
χιλιόµετρα που είναι το κοντινότερο λιµεναρχείο για να προβεί
στην τροποποίηση. Εποµένως, κατά κανόνα οι περισσότεροι
λόγω συνθηκών παρανοµούν χωρίς τη θέλησή τους. Είναι πάρα
πολύ απλό να καταφέρουµε µέσω κάποιας εφαρµογής να βγαί-
νουν ηλεκτρονικά τα ναυλοσύµφωνα, ούτως ώστε να υπάρχει
ενηµέρωση επί των αλλαγών ή επί των ναυλώσεων. Αυτό θα πρέ-
πει να το δούµε σοβαρότερα, κύριε Υπουργέ, διότι υπάρχουν
προβλήµατα επί του συγκεκριµένου θέµατος τα οποία είναι δυ-
σεπίλυτα. 

Όσον αφορά, τώρα, τις τροπολογίες, εµείς είµαστε θετικοί
εφόσον υπηρετούν τους συµπολίτες µας. Να ακούσουµε βε-
βαίως και περαιτέρω τον κύριο Υπουργό για το αν προτίθεται να
δώσει περαιτέρω επεξηγήσεις, για να είµαστε πιο ακριβείς στις
αποφάσεις µας και στην ψήφο µας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Τον λόγο έχει η Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Αικατερίνη Πα-

πανάτσιου για να καταθέσει τροπολογίες ή νοµοτεχνικές βελτιώ-
σεις.

Ορίστε, κυρία Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο.  
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
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Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα καταθέσω δύο τροπολογίες. Η πρώτη είναι µε γενικό

αριθµό 2190 και ειδικό 176 και αφορά τον ΕΝΦΙΑ τον οποίο πε-
ριµένουµε για το 2019.

Τι αλλάζουµε στο συγκεκριµένο; Η κατά 30% µείωση του
φόρου όταν είναι µικρότερη ή ίση των 100 ευρώ, τότε θα λαµβά-
νεται ολόκληρη και όταν υπερβαίνει τα 100 ευρώ, θα φθάνει στα
100 ευρώ. Αυτό είναι το πρώτο που αλλάζουµε.

Και δεύτερον, στην αξία της ακίνητης περιουσίας που λαµβά-
νεται υπ’ όψιν για τη χορήγηση της µείωσης δεν συνυπολογίζεται
η αξία των γηπέδων εκτός σχεδίου, δηλαδή των αγροτεµαχίων.
Θεωρούµε ότι είναι κάτι καλό. Στους υπολογισµούς που ξεκίνη-
σαν να κάνουν οι υπηρεσίες µας διαπίστωσαν ότι αυτό θα έπρεπε
να το λάβουµε υπ’ όψιν µας για να πάρουν την έκπτωση περισ-
σότερα ακίνητα.

Και η δεύτερη τροπολογία µε γενικό αριθµό 2200 και ειδικό
186 είναι του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους. Εδώ µε το
πρώτο άρθρο θεσπίζεται µία οριζόντια και ενιαία αµοιβή για τους
υπαλλήλους όλων των Σωµάτων Επιθεώρησης και Ελέγχου του
Υπουργείου Οικονοµικών ανεξαρτήτως αρχών, που εκτελούν κα-
θήκοντα επιθεωρητή ή ελεγκτή. 

Αυτό γιατί το κάνουµε; Δίνουµε ένα επίδοµα 50 ευρώ, που δεν
µπορεί να ξεπερνά τα 300 ευρώ τον µήνα. Θέλουµε ενίσχυση της
διαφάνειας και την καταπολέµηση τυχόν φαινοµένων διαφθοράς
στη λειτουργία των Ελεγκτικών Σωµάτων.

Επίσης και µε αυτά που ψηφίσαµε και υλοποιούνται από την
Δευτέρα θα πρέπει να εντείνουµε τους ελέγχους, ούτως ώστε να
έχουµε τα έσοδα που αναµένουµε.

Με το δεύτερο άρθρο της εν λόγω τροπολογίας φέρνουµε µια
ισονοµία για τα αναδροµικά που ψηφίσαµε µε τον ν.4575/2818
για αυτούς που υπηρέτησαν από 1-1-2015 µέχρι 31-12-2016.
Είναι τα εφάπαξ αναδροµικά, αφορούν βοηθούς, επιµελητές και
επιστηµονικούς συνεργάτες των πανεπιστηµίων. Είχαν διαφύγει
από το προηγούµενο και ερχόµαστε τώρα να το επανορθώ-
σουµε. Είναι για λίγα άτοµα, δεν υπάρχει θέµα δηµοσιονοµικό
και µπορούµε να τα δώσουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την

Υφυπουργό Οικονοµικών κ. Παπανάτσιου.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-

θρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Καλογήρου.
Μέχρι να πάρει τον λόγο να πω ότι η θανούσα, η Ελισάβετ Πα-

παγιαννοπούλου, κακώς αναφέρεται ως κυρία. Οι θανόντες δεν
είναι ούτε κυρίες, ούτε κύριοι. Τους προσφωνούµε µε το όνοµά
τους ή, εφόσον έχουµε πολύ καλή εκτίµηση, µπορούµε να πούµε
«ο αείµνηστος», «η αείµνηστη».

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΛΟΓΗΡΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Θα αναφερθώ σε µια τροπολο-
γία µε τέσσερις διατάξεις. Είναι θετικές ρυθµίσεις και οι τέσσε-
ρις. 

Ξεκινάω µε την πρώτη. Η πρώτη ρύθµιση αφορά τον θεσµό
της νοµικής βοήθειας. Έχει γίνει µία προσπάθεια το τελευταίο
διάστηµα µε στόχο να ενισχύεται καθηµερινά ο θεσµός της νο-
µικής βοήθειας, που όλοι αντιλαµβανόµαστε πόσο σηµαντικός
είναι κυρίως για τους συµπολίτες µας χαµηλών εισοδηµάτων, να
γίνεται µία καλύτερη, µία πιο εύρυθµη διεκπεραίωση σε επίπεδο
πληρωµής των δικηγόρων οι οποίοι συµµετέχουν στον θεσµό της
νοµικής βοήθειας.

Τώρα, µέχρι σήµερα οι κρατήσεις υπέρ ΕΦΚΑ, οι γενικότερες
κρατήσεις των γραµµατίων των δικηγόρων της νοµικής βοήθειας
αποδίδονται στη συνέχεια από διαφορετικούς φορείς. Κάποιες
αποδίδονται από το ΤΑΧΔΙΚ, από τη ΛΕΑΔ κ.λπ..

Τι κάνουµε τώρα µε τη διάταξη αυτή; Οι κρατήσεις αυτές απο-
δίδονται πλέον ενιαία, µέσω των δικηγορικών συλλόγων. Είναι
πάγιο αίτηµα της ολοµέλειας των δικηγορικών συλλόγων και ερ-
χόµαστε να το ικανοποιήσουµε. Αυτή είναι η πρώτη διάταξη.

Η δεύτερη διάταξη αφορά ένα πάγιο αίτηµα των υπαλλήλων
φύλαξης και εξωτερικής φρούρησης των καταστηµάτων κράτη-
σης. Μέχρι το 2002 υπήρχε το λεγόµενο «επίδοµα στολής». Από
το 2002 και µε εξαίρεση το 2012 και το 2013, όπου υπήρξε µία
προµήθεια υφασµάτων προς τους εργαζόµενους στη φυλακή,
δεν υπήρχε πια το επίδοµα στολής. Αυτό είναι ένα πάγιο αίτηµά
τους. Καταβάλλεται, µε βάση την προτεινόµενη διάταξη, µόνο
για το έτος 2019, ύψους 120 ευρώ. Είναι εφάπαξ η καταβολή και
δεν προβλέπεται για το 2020, γιατί υπάρχει ένα εργαστήριο στις
φυλακές Γρεβενών και Μαλανδρίνου, όπου προετοιµάζουν τις
στολές αυτές για τους υπαλλήλους φύλαξης και εξωτερικής
φρούρησης των καταστηµάτων κράτησης.

Η τρίτη διάταξη αφορά ρύθµιση στο ειδικό µισθολόγιο και
αφορά τους είκοσι πέντε ιατροδικαστές. Νοµίζω ότι είναι περιττό
να πω τη σηµασία του ρόλου των ιατροδικαστών στην απονοµή
της δικαιοσύνης. Με βάση τον νόµο του 2017, παρότι οι µεικτές
αποδοχές παρέµειναν ίδιες, οι πληρωτέες αποδοχές µειώθηκαν.
Διορθώνουµε, λοιπόν, αυτήν τη διάταξη του ειδικού µισθολογίου. 

Επανυπολογίζεται και ουσιαστικά διπλασιάζεται το ειδικό επί-
δοµα ιατροδικαστικής υπηρεσίας ως εξής: Για τους ιατροδικα-
στές Α’ τάξεως το ποσό που ορίζεται µε βάση την προτεινόµενη
διάταξη είναι 550 ευρώ, Β’ τάξεως 500 ευρώ, Γ’ τάξεως 450 ευρώ
και Δ’ τάξεως 400 ευρώ. Επίσης, πάγιο αίτηµα των είκοσι πέντε
ιατροδικαστών της χώρας.

Και η τελευταία προτεινόµενη διάταξη είναι µία τροποποίηση
του π. δ.62/2014, που αφορά το µέτρο της ηλεκτρονικής επιτή-
ρησης, το λεγόµενο «βραχιολάκι». Σύµφωνα µε το προεδρικό
διάταγµα και µε τελευταία τροποποίηση του προεδρικού διατάγ-
µατος, παρατάθηκε η περίοδος πιλοτικής εφαρµογής του µέ-
τρου της ηλεκτρονικής επιτήρησης για περίοδο έως σαράντα
οχτώ µηνών. Λήγει τώρα. Σύµφωνα µε την προτεινόµενη σήµερα
διάταξη η λήξη του πιλοτικού µέτρου γίνεται µε διαπιστωτική
πράξη του Υπουργού. Για να µην επανερχόµαστε, επειδή είναι
σηµαντικός ο θεσµός της ηλεκτρονικής επιτήρησης κι επειδή το
προεδρικό διάταγµα προέβλεπε συγκεκριµένη ρητή ηµεροµηνία
όπου έληγε το πιλοτικό µέτρο, ορίζουµε το πιλοτικό να λήγει µε
διαπιστωτική πράξη του Υπουργού προκειµένου να έχει την
άνεση χρόνου στην εφαρµογή του και στην γενικότερη επέκτασή
του. 

Κάνουµε και µία νοµοτεχνική βελτίωση. Επειδή η προτεινόµενη
διάταξη λέει «Το πρώτο εδάφιο…» αυτό διορθώνεται -και δεν
πάει µέχρι την άνω κάτω τελεία, αλλά συνεχίζεται και στις επό-
µενες τρεις γραµµές- και το ορθό είναι: «Η πρώτη φράση του
πρώτου εδαφίου». Γίνεται και αυτή η νοµοτεχνική βελτίωση, για
να υπάρχει σαφήνεια στη διάταξη.

Αυτές είναι τέσσερις διατάξεις της τροπολογίας και είµαι στη
διάθεσή σας για τυχόν διευκρινίσεις.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Μιχαήλ Καλογήρου καταθέτει για τα
Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµοτεχνική βελτίωση, η οποία
έχει ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Κύριε Σταθάκη, µου είπαν ότι έχετε µια νοµοτεχνική βελτίωση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέρ-

γειας): Μια νοµοτεχνική βελτίωση υπάρχει σε µια ηµεροµηνία και

την καταθέτω.
Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας

κ. Γεώργιος Σταθάκης καταθέτει για τα Πρακτικά την προανα-
φερθείσα νοµοτεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής: 



7530 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ο κ. Κεγκέρογλου
ζήτησε να προηγηθεί από τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώ-
πους, γιατί υπάρχει ανάγκη να αναχωρήσει.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για πολύ λίγο, να
µην ξεπεράσουµε τις 13.00’, γιατί ακολουθεί ψηφοφορία, όπως
ξέρετε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, να αναφερθώ στη χθεσινή συνεδρίαση όπου η

Βουλή κύρωσε µία συµφωνία η οποία υπεγράφη από το Υπουρ-
γείο Εξωτερικών µε την χώρα των Σκοπίων και την οποία εµείς
δεν ψηφίσαµε, γιατί αποτελεί παράγωγο της Συµφωνίας των
Πρεσπών, παρότι η ανάπτυξη των σχέσεων µε τις γειτονικές
χώρες θα µπορούσε πραγµατικά να είναι ό,τι καλύτερο εάν και
η συµφωνία αυτή είχε τα χαρακτηριστικά που έπρεπε για τη
χώρα µας, εάν δεν περιείχε όλα αυτά για τα οποία έχουµε µιλήσει
πολλές φορές.

Το δεύτερο θέµα στο οποίο θέλω να αναφερθώ αφορά τη
στείρα αντιπαράθεση της Νέας Δηµοκρατίας και του ΣΥΡΙΖΑ, του
κ. Μητσοτάκη και του κ. Τσίπρα, η οποία συνεχίζεται σε σχέση
µε το δηµόσιο σύστηµα υγείας. 

Το καλύτερο άλλοθι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και κύριε
Πρόεδρε, για αυτούς που θέλουν να ιδιωτικοποιήσουν την υγεία
είναι η κακή λειτουργία του δηµόσιου συστήµατος υγείας. Και
µε αυτήν την έννοια χθες αναφέρθηκα συγκεκριµένα, αλλά δυ-
στυχώς και ο Υπουργός και ο εντολοδόχος του παραποίησαν τα
λεγόµενά µου.

Ανέφερα λοιπόν -και θα καταθέσω στα Πρακτικά τα Πρακτικά
της χθεσινής συνεδρίασης- συγκεκριµένα ότι από το 2014 έως
το 2019 δεν λειτουργεί ο µαγνητικός τοµογράφος στο «Αττικόν»
Νοσοκοµείο. Αυτό το νοσοκοµείο δηµιουργήθηκε µε τις καλύτε-
ρες προοπτικές και δυστυχώς τεσσεράµισι, πέντε χρόνια τώρα
δεν λειτουργεί το συγκεκριµένο. Αυτό ως πρώτη αναφορά.

Ως δεύτερη αναφορά να πω ότι εδώ και ενάµιση χρόνο στο
συγκεκριµένο νοσοκοµείο υπάρχει πρόβληµα στη συνεννόηση
στα χειρουργεία και στις επεµβάσεις, σε σχέση µε την τοποθέ-
τηση βαλβίδας της αορτής, και δεν γίνονται χειρουργεία.

Αυτές οι δύο, λοιπόν, αναφορές οι δικές µου, οι οποίες περιέ-
χονται και σε επίκαιρη ερώτηση του κ. Κρεµαστινού, δεν έχουν
απαντηθεί. Σε κάθε περίπτωση, εµείς µιλάµε για τα πέντε χρόνια
στα οποία υπάρχει αυτή η κατάσταση, η οποία είναι ευθύνη συγ-
κεκριµένων ανθρώπων.

Έρχεται ο κύριος Υπουργός και µιλάει περί παραπληροφόρη-
σης και εξαπατηµένων. Δυστυχώς, ο ίδιος είναι παραπληροφο-
ρηµένος και εξαπατηµένος. Είναι παραπληροφορηµένος γιατί
εγώ δεν είπα για δύο χρόνια, είπα για πέντε, και είναι εξαπατη-
µένος διότι ο εντολοδόχος τους, αυτός που έχουν βάλει εκεί να
κάνει τον διοικητή στο νοσοκοµείο και ο οποίος µιλάει για κατα-
στροφολογία -θα καταθέσω το σχετικό έγγραφο- µάλλον είναι
«µαριονέτα». Εγώ αναφέρθηκα σε δύο συγκεκριµένα περιστατικά
και γεγονότα πραγµατικά κι αυτός εδώ συκοφαντεί. 

Προκαλώ, λοιπόν, τον κ. Δραγώνα και να του πω ότι δεν κάνει
κουµάντο στο «Αττικόν» καν. Στο «Αττικόν» κάνουν κάτι διευθυν-
τάδες κουµάντο και το έχουν διαλύσει. Και ο Υπουργός καλά θα
κάνει να βλέπει τα Πρακτικά πρώτα προτού να απαντά και να
αποδίδει χαρακτηρισµούς.

Το τρίτο θέµα στο οποίο θέλω να αναφερθώ και να κλείσω,
αφορά τη σηµερινή διαδικασία και τις τροπολογίες. Έχουµε πει
πάρα πολλές φορές ότι µία τροπολογία κατατέθηκε µία φορά σε
µία διεθνή σύµβαση και από τη µία φορά έχει γίνει «βιοµηχανία»
εδώ µέσα. Και δεν είναι τροπολογίες των σχετικών ή των ανα-
γκαίων, γιατί υπάρχουν και τέτοιες. Κοντά στις σχετικές και τις
αναγκαίες, όµως, παρεισφρέουν οι ρουσφετολογικές τροπολο-
γίες. Και δεν είναι οι αθώες ρουσφετολογικές µόνο. Είναι και οι
ύποπτες, αυτές που είναι φως φανάρι ότι είναι αποτέλεσµα κά-
ποιας συνεννόησης µε οικονοµικά συµφέροντα, και θα αναφερ-
θούµε συγκεκριµένα. 

Γιατί ρουσφετολογική µπορεί να είναι, παραδείγµατος χάριν, η
τροπολογία του κ. Μαντά, να παραταθούν και ανανεωθούν µόνο
οι συµβάσεις µόνο για τους είκοσι εργαζόµενους των Ιωαννίνων
και όχι για τα νοσοκοµεία όλης της χώρας, αλλά δεν έχει το στοι-
χείο της διαπλοκής. Δεν υπάρχει ούτε υποψία ούτε ένδειξη.

Αντίθετα, µία τροπολογία η οποία λέει ότι αφού γίνει ένας δη-
µόσιος διαγωνισµός, αφού αποκλειστούν κάποιοι κι αφού προ-
κριθούν κάποιοι για µία σύµβαση µε το δηµόσιο, αλλάζουµε τους
όρους και µειώνουµε αυτά που πρέπει να πληρώσει αυτός που
έκανε τη σύµβαση, αυτή είναι φως φανάρι ότι έχει πρόβληµα και
αντίληψης, έχει πρόβληµα και νοµοθεσίας.

Θα πρέπει, αν είναι δίκαιο, όπως πιστεύω εγώ ότι µπορεί να
είναι και το συγκεκριµένο και θα πω σε ποιο αναφέροµαι, να γρα-
φτεί συγκεκριµένα ότι όλα αυτά θα ισχύσουν από τους διαγωνι-
σµούς που θα γίνουν από δω και πέρα, όχι γι’ αυτούς που ήδη
έχουν γίνει. Είναι η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2179, η οποία
κάνει µπαµ. Εάν γίνει αποδεκτή, πραγµατικά θα είναι κάτι το
οποίο θα πρέπει να ελεγχθεί στην συγκεκριµένη περίπτωση. 

Έχουµε πει ήδη ότι η τροπολογία που εισηγήθηκε ο κ. Σταθά-
κης πρέπει να ψηφιστεί. Την ψηφίζουµε. Εµείς, όµως, λέµε και
το εξής. Γιατί όλα αυτά τα ωραία που είπε να µην ισχύσουν για
όλες τις περιπτώσεις ανακαίνισης και ανακατασκευής κτηρίων,
αλλά µόνο µε αφορµή αυτό που έγινε στο Μάτι και σε άλλες πε-
ριοχές να γίνει µόνο για εκεί; Μπορεί να επεκταθεί παντού η
απλοποίηση των διαδικασιών.

Το δεύτερο αφορά µία τροπολογία στην οποία αναφέρθηκε ο
κύριος Υφυπουργός Περιβάλλοντος για τη δυνατότητα παράτα-
σης. Βεβαίως, είναι µία ευχέρεια την οποία θα εκτιµά το Υπουρ-
γείο ανάλογα µε την πορεία και είµαστε θετικοί σε αυτήν.

Και βέβαια να πω και για την άλλη τροπολογία που αφορά το
«Ωνάσειο» και τα πριν. Το Ίδρυµα του «Ωνασείου» ανήκει στο
ΕΣΥ. Έχει θεσπίσει, όµως, ένα ιδιαίτερο καθεστώς µε πριµ πα-
ραγωγικότητας. Είναι πάρα πολύ σηµαντικό αυτό και εφόσον έχει
αξιολογηθεί θετικά και επεκτείνεται πέρα από τους γιατρούς και
στο σύνολο του προσωπικού, αυτό να το δούµε -προφανώς µε
την τροπολογία δεν µπορείς να το δεις σήµερα- στο σύνολο του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας. Γιατί το πριµ παραγωγικότητας να
µην αφορά όλους όσοι εργάζονται στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας; 

Είναι, λοιπόν, πράγµατα τα οποία δεν πρέπει να νοµοθετούνται
κατά περίπτωση. Δυστυχώς, χθες που είχαµε στην ακρόαση φο-
ρέων τους υποψήφιους για τη θέση Προέδρου του Αρείου
Πάγου και Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου, µε πολύ αναλυτικό
τρόπο τουλάχιστον µία εκ των υποψηφίων µας είπε ότι ουσια-
στικά για την καθυστέρηση έκδοσης δικαστικών αποφάσεων
φταίτε και εσείς, γιατί πρέπει να ανατρέξουν σε τέσσερις-πέντε-
δέκα νόµους αλλά και σε κάποιες περιπτώσεις σε τριάντα-σα-
ράντα, λόγω και έλλειψης κωδικοποίησης, αλλά κυρίως, γιατί µε
τη νοµοθεσία, µε τροπολογίες, νοµοτεχνικές βελτιώσεις, που εγ-
γράφονται σε διαφορετικούς νόµους, τόσος χρόνος χρειάζεται
για να καθίσει κάποιος δικαστής να µελετήσει ένα συγκεκριµένο
θέµα. Και το συνεχίζουµε. Μα, δεν πρέπει να µπει µία τάξη; 

Έχουµε, λοιπόν, ένα ζήτηµα το οποίο πρέπει κάποια στιγµή να
πάρει τέλος και κυρίως σε αυτά που έχουν οικονοµικό κόστος.
Όσα αναφέρει η ίδια η τροπολογία ότι έχουν οικονοµικό κόστος
δεν µπορούν να «περπατήσουν» χωρίς έκθεση του Γενικού Λογι-
στηρίου του Κράτους. Όταν δεν το αναφέρει ή δεν είναι εµφα-
νές, εντάξει. Όταν, όµως, το αναφέρει, δεν γίνεται αυτό το
πράγµα. Κλείνουµε τα µάτια δηλαδή σε αυτό το οποίο γίνεται
ενώ είναι υποχρεωτικό; Έχουµε βρει τη µέθοδο της βουλευτικής
τροπολογίας; 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Κεγκέρο-
γλου, για τα Πρακτικά µόνο, επειδή αναφερθήκατε στην οµιλία
σας σε ένα ανύπαρκτο κράτος, στη «χώρα των Σκοπίων», µήπως
θα θέλατε να αντικατασταθεί µε το πραγµατικό όνοµα υπαρκτής
χώρας, «Βόρεια Μακεδονία», ή έχετε κάποια άλλη αντίληψη;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Η γειτονική χώρα που έχει έδρα
τα Σκόπια.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Μάλιστα.
Κυρίες κύριοι συνάδελφοι, µέχρι να έρθουν οι Βουλευτές,

τους οποίους παρακαλώ όλους να µπουν στην Αίθουσα, για να
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προχωρήσουµε στην ψηφοφορία για τις άρσεις ασυλίας, θα προ-
χωρήσουµε τη διαδικασία µε τον κατάλογο των οµιλητών. Όταν
βρεθεί ένας ικανοποιητικός αριθµός Βουλευτών, θα µπορούµε
να εκτελέσουµε αυτές τις δύο πολύ µεγάλες και σοβαρές διαδι-
κασίες του Κοινοβουλίου, την ψηφοφορία για τις άρσεις ασυλίας
και για την εκλογή του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε
Πρόεδρε, θα ήθελα να υποστηρίξω κάποιες τροπολογίες πριν
διακόψουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Έχετε τον λόγο,
κύριε Υπουργέ. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα απαντήσω σε κάποια πράγµατα, που ακούστηκαν στην οµι-
λία µου στο τέλος. Τώρα θα υποστηρίξω τρεις υπουργικές τρο-
πολογίες του Υπουργείου Υγείας και µία τέταρτη τροπολογία θα
την υποστηρίξει ο Ανδρέας Ξανθός µετά.

Η πρώτη τροπολογία, µε γενικό αριθµό 2188 και ειδικό 174,
ρυθµίζει ένα πρόβληµα, που υπήρχε, µε τη µετάταξη και από-
σπαση νοσηλευτικού και παραϊατρικού προσωπικού, εκτός από
διοικητικό προσωπικό και γιατρούς, που είναι σύζυγοι ενστόλων.
Επειδή υπήρχε ένα κενό στον νόµο εκεί, το κάνουµε κατ’ αντι-
στοιχία µιας διάταξης, που έκανε το Υπουργείο Παιδείας, όπου
λέµε ότι µπορούν και δικαιούνται αυτοί οι άνθρωποι να αποσπών-
ται και να τοποθετούνται σε µονάδες παροχής υγείας που απέ-
χουν έως είκοσι πέντε χιλιόµετρα από την έδρα υπηρεσίας του
συζύγου. 

Αυτό µας δίνει τη δυνατότητα να στελεχώσουµε µε αξιοκρα-
τικό και ορθολογικό τρόπο δοµές παροχής δηµόσιας υγείας, που
βρίσκονται πλησίον της έδρας υπηρεσίας και κατοικίας του συ-
ζύγου, ούτως ώστε να αξιοποιούµε καλύτερα το προσωπικό µας.

Θα αναφέρω δύο παραδείγµατα, για να καταλάβετε τι εννοώ.
Υπάρχει ένα τέτοιο πρόβληµα στην Ηγουµενίτσα και στις Φιλιά-
τες, στο Διδυµότειχο και στην Ορεστιάδα, αλλά και σε άλλες πε-
ριοχές, όπου, λόγω του νοµικού κενού που υπήρχε παρατηρείται
υπερσυγκέντρωση προσωπικού, που µετατάσσεται σε κάποιες
δοµές, που δεν το έχουν ανάγκη ή αντίστοιχα παρατηρείται υπο-
στελέχωση σε άλλες δοµές, που το έχουν ανάγκη και που είναι
πολύ πλησίον αυτών των νοµών. Και λύνεται έτσι αυτό το πρό-
βληµα. 

Επίσης, µε την τρίτη παράγραφο ουσιαστικά δηµιουργούµε
θεσµικό πλαίσιο -γιατί και εκεί υπήρχε νοµικό κενό- για την από-
σπαση ανθρώπων από µη παραµεθόριες περιοχές σε παραµεθό-
ριες. Και περιγράφουµε τη διαδικασία για το πώς γίνεται αυτό το
πράγµα, διότι δεν υπήρχε περιγραφή της διαδικασίας. Παρ’ ότι
είχαµε αιτήµατα ανθρώπων να πάνε και να µεταταχθούν σε πα-
ραµεθόριες περιοχές, που είχαµε ανάγκη, δεν µπορούσε να υλο-
ποιηθεί γιατί δεν υπήρχε αυτή η διαδικασία.

Η δεύτερη τροπολογία είναι η 2194/180. Εκεί κάνουµε µία τρο-
ποποίηση στο θεσµικό πλαίσιο, που υπάρχει για την πρόσληψη
του επικουρικού προσωπικού. Όπως έχουµε νοµοθετήσει -και το
ξέρετε- υπάρχει µία ηλεκτρονική πλατφόρµα πλέον, που ανοίγει
µία φορά τον χρόνο, προκειµένου να γίνονται αιτήσεις για να

προσληφθεί προσωπικό, το οποίο κατατάσσεται µε βάση κριτή-
ρια ΑΣΕΠ σε µία αξιολογική σειρά και αναλόγως την οικονοµική
δυνατότητα των φορέων των νοσοκοµείων ή των ΥΠΕ γίνεται η
πρόσληψή τους µε βάση τις ανάγκες που έχουν ή που δηµιουρ-
γούνται σε κάποιες περιοχές από συνταξιοδοτήσεις, από απο-
σπάσεις, από άδειες, από αναρρωτικές κ.λπ. ή για έκτακτες
ανάγκες. Και από την στιγµή που έχουν τα χρήµατα -γιατί έχουν
τα νοσοκοµεία αρκετά χρήµατα τώρα- µπορούν να ενισχύσουν
το προσωπικό τους µε αυτές τις διετείς συµβάσεις µε πλήρη ερ-
γασιακά δικαιώµατα.

Υπάρχει, όµως, το εξής. Με το να ανοίγει µία φορά τον χρόνο
αυτό, δεν µπορούµε -ας πούµε τώρα, δίνω ένα παράδειγµα - να
ανοίξουµε το νοσοκοµείο Καρπάθου, να το πω έτσι. Και ουσια-
στικά, δίνουµε τη δυνατότητα, όταν προκύπτουν έκτακτες ανάγ-
κες φορέων παροχής υπηρεσιών υγείας σε επικουρικό
προσωπικό, να δίνεται η δυνατότητα να ανοίγει η πλατφόρµα,
πέρα από τη µία ετήσια, που θεσµοθετηµένα ανοίγει κάθε φορά,
για συγκεκριµένες δοµές ούτως ώστε να γίνονται αιτήσεις, προ-
κειµένου να µπορέσουµε να προσλάβουµε το προσωπικό και να
λειτουργήσουµε δοµές. Αυτό κάνουµε µε αυτήν την πρώτη πα-
ράγραφο.

Με τη δεύτερη παράγραφο της τροπολογίας δίνουµε τη δυ-
νατότητα η αµοιβή του επικουρικού προσωπικού να µην είναι
µόνο από τους ίδιους πόρους των νοσοκοµείων, αλλά να είναι -
όπως έχει γίνει- και από τους ενωσιακούς πόρους και συγχρη-
µατοδοτούµενα προγράµµατα.

Η τρίτη τροπολογία µε αριθµό 2196/182 είναι µία τροπολογία,
την οποία περιµένουν εδώ και αρκετό καιρό οι εργαζόµενοι του
Ωνασείου Καρδιοχειρουργικού Κέντρου. Έχει βγει και έχει συµ-
φωνηθεί µε το Ίδρυµα Ωνάση. Είναι µία τροποποίηση της σύµ-
βασης του Ωνασείου Καρδιοχειρουργικού Κέντρου, που είχε
τροποποιηθεί µε τη σύµβαση δωρεάς για το µεταµοσχευτικό κέν-
τρο.

Εκεί περιγράφονται κάποια πράγµατα, σε σχέση µε το εργα-
σιακό καθεστώς, το ασφαλιστικό καθεστώς των εργαζοµένων,
που υπάρχουν και που πρόκειται να προσληφθούν, το οποίο έχει
δηµιουργήσει µερικά θολά σηµεία. Τα ξεκαθαρίζουµε. Ξεκαθα-
ρίζει το ζήτηµα για τη δυνατότητα υπογραφής επιχειρησιακής
σύµβασης, που πιάνει όλους τους εργαζόµενους. Ξεκαθαρίζει το
θέµα του ασφαλιστικού καθεστώτος. Ξεκαθαρίζει το θέµα ότι
οποιοδήποτε πριµ µπορεί να δίνει το Ωνάσειο θα αφορά το σύ-
νολο των εργαζόµενων και όχι µόνο ιατρούς και νοσηλευτές,
όπως γραφόταν στην προηγούµενη σύµβαση. Και µε βάση αυτά,
είναι µία τροπολογία και µία σωστή ρύθµιση συµφωνηµένη µε το
Ίδρυµα Ωνάση, που πρέπει να συµφωνήσει, προκειµένου να τρο-
ποποιηθεί αυτή η σύµβαση δωρεάς και την οποία καταθέτουµε
ως τροπολογία στο σηµερινό νοµοσχέδιο.

Επίσης να πω δυο λόγια. Καταθέτω µία νοµοτεχνική βελτίωση
για τον τίτλο του σχεδίου νόµου. Προστίθεται το «και άλλες δια-
τάξεις».

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας κ. Παύλος
Πολάκης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµο-
τεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Επί-
σης, να πω για την τροπολογία που έχει καταθέσει ο κ. Μαντάς
ότι γίνεται και εκεί µία νοµοτεχνική βελτίωση. Σε αυτήν θέλω να
αναφερθώ. Είναι πολύ σοβαρή τροπολογία αυτή, πραγµατικά
πολύ σοβαρή. Και θα µιλήσω µόνο για το πρώτο της άρθρο. Διότι
-ακούστε- είµαστε στην τελική ευθεία να διώξουµε τους εργολά-
βους από το σύνολο των νοσοκοµείων της χώρας, µετά την από-
φαση του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου και µετά την απόφαση του
Συµβουλίου της Επικρατείας, που ακυρώνει τη δυνατότητα νέων
προσφυγών που µπορεί να κάνουν εργολάβοι σε διαγωνισµούς
που θα ξαναπροκηρυχθούν ή που έχουν ήδη προκηρυχθεί.

Υπάρχουν γύρω στα δέκα µε δώδεκα νοσοκοµεία, τα οποία
είχαν ολοκληρώσει τους διαγωνισµούς, είχαν φτάσει στους πί-
νακες των επιτυχόντων και εκεί µπλοκαρίστηκαν από δικαστικές
αποφάσεις µε αναστολές. Για παράδειγµα, ήταν η Λάρισα, είναι
το Αττικόν και είναι κι άλλα τέτοια νοσοκοµεία, όπως της Σπάρ-
της. Τώρα, σε όλα αυτά µετά, την απόφαση του ΣτΕ, παίρνουµε
αναστολές στην διακοπή που είχαν κάνει, στις προσωρινές δια-
ταγές. Άρα, πρέπει να συνεχιστεί η διαδικασία κανονικά.

Στο νόµο, όµως, είχε προβλεφθεί ότι µπορούσαµε να διορί-
σουµε απ’ αυτούς τους πίνακες µέχρι 31-1-/2018. Αυτό δηµιουρ-
γεί ένα πρόβληµα. Διότι παίρνουµε την αναστολή, αλλά αν δεν
κάνουµε την αλλαγή που καταθέτει ο συνάδελφος Μαντάς τώρα,
θα έπρεπε να προχωρήσουµε σε νέο διαγωνισµό από την αρχή.
Λέµε, λοιπόν, ότι σε όλα τα νοσοκοµεία, τα οποία είχαν καταλήξει
σε πίνακες επιτυχόντων και που είχαν δυνατότητα να διορίσουν
αυτό το προσωπικό για τα δύο χρόνια µε τις συµβάσεις εργασίας
µέχρι 31-12-2018, τώρα µπορούν να το κάνουν µέχρι 31-12-2019.
Και έτσι θα έχουµε πολύ πιο γρήγορη επιτάχυνση της διαδικα-
σίας διωξίµατος των εργολάβων.

Την κάνουµε, λοιπόν, δεκτή µε µία νοµοτεχνική βελτίωση. Διότι
στην αιτιολογική έκθεση µιλάτε για τρεις µήνες, ενώ στο σώµα
της τροπολογίας µιλάτε για δύο µήνες. Και το αντικαθιστούµε µε
τη φράση «για τρεις µήνες» για την παράταση των συµβάσεων
στο ΚΕΕΛΠΝΟ.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας κ. Παύλος
Πολάκης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµο-
τεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Επί-
σης κάνουµε δεκτή την τροπολογία µε αριθµό 2179/173, που κα-
τέθεσε ο κ. Καµατερός και η κ. Θεοπεφτάτου για απαλλαγή από
τέλη διέλευσης πλοίων, που µεταφέρουν πόσιµο σε άνυδρα
νησιά, µε κάποιες νοµοτεχνικές βελτιώσεις. Μετά τις λέξεις «πό-
σιµου ύδατος» προστίθενται οι λέξεις «σε άνυδρα νησιά». 

Και αντικαθίσταται µία φράση για τους φορείς διαχείρισης λι-

µένων και γίνεται -δεν τη διαβάζω ολόκληρη- «….και εξαιρούνται
από την υποχρέωση καταβολής προς τους φορείς δικαιωµάτων
χρήσης…». Την κάνουµε δεκτή µε αυτές τις δύο νοµοτεχνικές
βελτιώσεις.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας κ. Παύλος
Πολάκης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµο-
τεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’ - 16 ΜΑΪΟΥ 2019 7537



7538 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αυτά,
λοιπόν, είχα να πω, σε σχέση µε τις δικές µας τροπολογίες. Τις
υπόλοιπες απαντήσεις για µία σειρά από πράγµατα, που ακού-
στηκαν και για την ουσία της δωρεάς, αλλά και για κάποια άλλα
πράγµατα, που είπαν οι ειδικοί αγορητές, οι οµιλητές, ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΙΝΑΛ, σε σχέση µε το Αττικόν,
θα τα πω στην οµιλία µου στο τέλος της διαδικασίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συµπληρωµατική 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Αιτήσεις άρσης ασυλίας Βουλευτών: συζήτηση και λήψη από-
φασης, σύµφωνα µε το άρθρο 62 του Συντάγµατος και το άρθρο
83 του Κανονισµού της Βουλής, για τις αιτήσεις άρσης της ασυ-
λίας των Βουλευτών κυρίων Θεόδωρου Φορτσάκη, Νικολάου
Φίλη και Αριστείδη Φωκά.

Να ενηµερώσω τους συναδέλφους ότι µετά έχουµε τη συµ-
πληρωµατική ηµερήσια διάταξη για την εκλογή Αντιπροέδρου
της Βουλής. Θα πρέπει ο Αντιπρόεδρος να ψηφιστεί από τουλά-
χιστον 75 Βουλευτές. Άρα η συνέχιση της παρουσίας σας στην
Αίθουσα είναι απολύτως αναγκαία για τη δεύτερη διαδικασία.
Δεν θα κρατήσει πολύ η πρώτη διαδικασία. Σας διαβεβαιώ.

Από την αρµόδια Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής
Δεοντολογίας ανακοινώθηκε η Έκθεση της 15-5-2019, σύµφωνα
µε την οποία τα µέλη της επιτροπής πρότειναν κατά πλειοψηφία
τη µη άρση ασυλίας του κ. Θεοδώρου Φορτσάκη. 

Οµοίως, από την αρµόδια Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβου-
λευτικής Δεοντολογίας ανακοινώθηκε η Έκθεση της 15-5-2019,
σύµφωνα µε την οποία τα µέλη της επιτροπής πρότειναν κατά
πλειοψηφία τη µη άρση της ασυλίας του κ. Νικολάου Φίλη. 

Από την αρµόδια Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής
Δεοντολογίας ανακοινώθηκε η Έκθεση της 15-5-2019, σύµφωνα
µε την οποία τα µέλη της επιτροπής πρότειναν οµόφωνα τη µη
άρση της ασυλίας του κ. Αριστείδη Φωκά.

Επίσης, σύµφωνα µε το άρθρο 83 παράγραφος 7 του Κανονι-
σµού της Βουλής, η Βουλή αποφασίζει µε ανάταση του χεριού ή
έγερση επί της αιτήσεως της εισαγγελικής αρχής, κατά τη δια-
δικασία του άρθρου 108 παράγραφος 1 εδάφιο δεύτερο. 

Ο λόγος δίνεται πάντα, εφόσον ζητηθεί, στον Βουλευτή, στον
οποίο αφορά η αίτηση και στους Προέδρους των οινοβουλευτι-
κών Οµάδων ή στους αναπληρωτές τους. 

Θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι η Διάσκεψη των Προέδρων
αποφάσισε στη συνεδρίασή της στις 7 Μαρτίου 2018 να ενεργο-
ποιηθεί για τη διαδικασία αυτή το νέο σύστηµα ηλεκτρονικής ονο-
µαστικής ψηφοφορίας. Αφού, λοιπόν, ολοκληρωθεί η συζήτηση
επί των περιπτώσεων της σηµερινής ειδικής ηµερήσιας διάταξης,
θα προχωρήσουµε σε ονοµαστική ηλεκτρονική ψηφοφορία, όπως
σας προανέφερα. 

Η πρώτη υπόθεση αφορά τον συνάδελφο κ. Θεόδωρο Φορ-
τσάκη.

Επί της πρώτης αιτήσεως υπάρχει συνάδελφος που ζητάει τον
λόγο κατά το άρθρο 108 του Κανονισµού; 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΦΟΡΤΣΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ο κ.

Φορτσάκης.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΦΟΡΤΣΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Ήθελα να διαφωτίσω το Σώµα µε δυο λόγια για το θέµα το

δικό µου. Κατηγορούµαι για ένα πληµµέληµα, το οποίο υποτίθε-
ται ότι διέπραξα όσο ήµουν πρύτανης, καταβάλλοντας στους
υπαλλήλους του ΕΛΚΕ 25.000 ευρώ ως υπερωρία εργασίας, επί-
δοµα το οποίο καταβάλλεται σταθερά από το 2008 απ’ όλους
τους πρυτάνεις.

Επισηµαίνω ότι για τον ίδιο λόγο, έχει κατηγορηθεί και ο προ-
ηγούµενος από εµένα πρύτανης, ο κ. Πελεγρίνης, ενώ για τους
προηγούµενους δεν υπήρξε ζήτηµα, γιατί έχει παραγραφεί.

Το ζήτηµα έχει ουσιαστικώς κριθεί από πολλές πλευρές. Πρώ-
τον, διότι νόµος του 2016 νοµιµοποίησε αυτά τα επιδόµατα. Δεύ-
τερον, διότι ουδέποτε ως πρύτανης -παραπέµφθηκε όλη η
σύγκλητος- ή ως σύγκλητος αποφασίσαµε την καταβολή, γιατί
αυτή γινόταν σταθερά από το 2008. Εποµένως, δεν ξανασυζητή-
θηκε ποτέ το θέµα. Τρίτον, έγινε η δίκη για τους υπόλοιπους, δη-
λαδή, αν εγώ δεν ήµουν Βουλευτής θα είχα ήδη δικαστεί από
προχθές µαζί µε την οµάδα των συγκλητικών, και αθωώθηκαν όλοι.

Το να έρχεται τώρα, αυτήν την ώρα, µετά από πέντε χρόνια,
µία ιστορία η οποία να θεωρεί την ώρα των εκλογών ότι έχω δια-
πράξει το αδίκηµα της απιστίας στο πανεπιστήµιο είναι κάτι, το
οποίο µε ενοχλεί βαθύτατα. Θεωρώ ότι αυτή η υπόθεση έπρεπε

να έχει κλείσει ήδη και µε την κρίση του δικαστηρίου που έγινε
προχθές.

Επιπλέον, επισηµαίνω στο Σώµα ότι και η Επιθεώρηση Εργα-
σίας, που ήρθε στο πανεπιστήµιο, και το Ελεγκτικό Συνέδριο
έχουν κρίνει όλες τις καταβολές νόµιµες. Ο δε εισαγγελέας, που
παρέπεµψε την υπόθεση για τους είκοσι καθηγητές, σηµειώνει
στο κείµενό του ότι αµφιβάλλει ο ίδιος αν υπάρχει νόµιµη βάση,
αλλά εν πάση περιπτώσει, προτιµά να υπάρξει κρίση δικαστη-
ρίου, η οποία και µεσολάβησε χθες. Τα υπόλοιπα, είναι στην
κρίση του Σώµατος.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Φορτσάκη.
Η δεύτερη υπόθεση αφορά τον συνάδελφο κ. Νικόλαο Φίλη.
Επί της δεύτερης αιτήσεως υπάρχει συνάδελφος που ζητάει

τον λόγο κατά το άρθρο 108 του Κανονισµού; 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ο κ.

Φίλης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η υπόθεση είναι κλασική περίπτωση, που υπάγεται στην πρό-

βλεψη του Συντάγµατος, σχετικά µε την κατοχύρωση του δικαιώ-
µατος των Βουλευτών να διατυπώνουν την πολιτική τους άποψη.

Πρόκειται για τα γνωστά τραγικά γεγονότα στη γειτονική χώρα,
στην Αλβανία και την εκτέλεση του Κατσίφα από τις αλβανικές
αρχές, υπό τις γνωστές συνθήκες, που δεν θέλω να αναπτύξω
τώρα.

Θέλω να διαβεβαιώσω την ελληνική Βουλή ότι µε σεβασµό
στον άδικα χαµένο οµογενή, µε σεβασµό στον πόνο των γονιών,
αλλά και µε πλήρη και σαφή οριοθέτηση από πρακτικές του κατ’
επαγγέλµατος βορειοηπειρωτικού αλυτρωτισµού διατύπωσα
τότε την άποψή µου, στην οποία και επιµένω. Το τονίζω: µε σε-
βασµό στον ανθρώπινο πόνο και στην τραγωδία. Πρόκειται, επα-
ναλαµβάνω, για µια διατύπωση γνώµης στο πλαίσιο των
βουλευτικών µου καθηκόντων και συνεπώς, είναι ο ορισµός της
πρόβλεψης του Συντάγµατος που δεν επιτρέπει να υπάρξει δι-
καστική διερεύνηση αυτήν τη στιγµή.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Φίλη.
Η τρίτη υπόθεση αφορά τον συνάδελφο κ. Αριστείδη Φωκά. 
Επί της τρίτης αιτήσεως υπάρχει συνάδελφος που ζητάει τον

λόγο κατά το άρθρο 108 του Κανονισµού; Δεν υπάρχει κάποιος
συνάδελφος. 

Σας επισηµαίνουµε ότι η ψηφοφορία περιλαµβάνει τρεις δια-
φορετικές υποθέσεις άρσης ασυλίας Βουλευτών. Κάθε φορά,
στην οθόνη εµφανίζεται µία υπόθεση προς ψήφιση. Για να εµφα-
νιστεί η επόµενη ή η προηγούµενη, πρέπει να πατήσετε το βέλος
πάνω, στο δεξί ή αριστερό µέρος της οθόνης αντίστοιχα. 

Βεβαιωθείτε ότι έχετε ψηφίσει όλες τις υποθέσεις άρσης ασυ-
λίας. Αφού καταχωρήσετε την ψήφο σας, έχετε τη δυνατότητα
να την ελέγξετε ή και να την αναθεωρήσετε έως τη λήξη της ψη-
φοφορίας. 

Για οποιαδήποτε απορία, απευθυνθείτε στο Προεδρείο, προ-
κειµένου να σας συνδράµουν οι αρµόδιοι υπάλληλοι. 

Επαναλαµβάνω, σας παρακαλώ, µην αποµακρυνθείτε από την
Αίθουσα γιατί αµέσως µετά έχουµε την εκλογή του Ζ’ Αντιπρο-
έδρου της Βουλής.

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα ηλεκτρονικής ψηφοφορίας. 
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι έχουν έρθει στο
Προεδρείο επιστολές ή τηλεοµοιοτυπίες (φαξ) συναδέλφων,
σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής, µε τις
οποίες γνωστοποιούν την ψήφο τους. Οι ψήφοι αυτές θα συνυ-
πολογιστούν στην καταµέτρηση, η οποία θα ακολουθήσει.

Οι επιστολές, οι οποίες απεστάλησαν στο Προεδρείο από τους
συναδέλφους, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της
Βουλής θα καταχωριστούν στα Πρακτικά.

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται τα Πρακτικά
και έχουν ως εξής:
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7546 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Παρακαλώ να κλεί-
σει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας. 

(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το αποτέλεσµα
της διεξαχθείσης ηλεκτρονικής ονοµαστικής ψηφοφορίας επί
των αιτήσεων άρσης ασυλίας των συνάδελφων Βουλευτών.

Για την πρώτη υπόθεση του συναδέλφου κ. Θεόδωρου Φορ-
τσάκη:

Εψήφισαν συνολικά 143 Βουλευτές.
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», εψήφισαν 7 Βουλευ-

τές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», εψήφισαν 134 Βου-

λευτές.
«Παρών» εψήφισαν 2 Βουλευτές. 
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής απορρίπτεται.
Για τη δεύτερη υπόθεση του συναδέλφου κ. Νικολάου Φίλη:

Εψήφισαν συνολικά 143 Βουλευτές.
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», εψήφισαν 9 Βουλευ-

τές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», εψήφισαν 124 Βου-

λευτές.
«Παρών» εψήφισαν 10 Βουλευτές. 
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής απορρίπτεται.
Για την τρίτη υπόθεση του συναδέλφου κ. Αριστείδη Φωκά:
Εψήφισαν συνολικά 143 Βουλευτές.
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», εψήφισαν 7 Βουλευ-

τές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», εψήφισαν 133 Βου-

λευτές.
«Παρών» εψήφισαν 3 Βουλευτές. 
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής απορρίπτεται.
Το αποτέλεσµα της διεξαχθείσης ονοµαστικής ηλεκτρονικής

ψηφοφορίας, καταχωρίζεται στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης και έχει ως εξής:



Ονοµατεπώνυµο Κ.Ο Εκλ. Περιφέρεια Ψήφος
Πράξη: Για την αξιόποινη πράξη της απιστίας στην υπηρεσία

κατ’ εξακολούθηση (άρθρα 13 στοιχ. α’, 98, 256 περιπτ. α’
Π.Κ.), για το χρονικό διάστηµα που διετέλεσε Πρύτανης του
Ε.Κ.Π.Α. και ειδικότερα Πρόεδρος της Επιτροπής Ερευνών από
τις 19.11.2014 έως τις 31.12.2014. (ΣΥΝΟΛΙΚΑ ΨΗΦΟΙ: NAI:7,
OXI:134, ΠΡΝ:2)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ(ΝΑΣΟΣ) ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ Ν.Δ. ΛΕΣΒΟΥ ΟΧΙ
ΑΚΡΙΩΤΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΟΧΙ
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ

Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΑ(ΣΙΑ)

ΣΥΡΙΖΑ ΑΧΑΪΑΣ ΟΧΙ
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Ν.Δ. ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΟΧΙ
ΑΝΤΩΝΙΟΥ ΜΑΡΙΑ Ν.Δ. ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ ΠΡΝ
ΑΝΤΩΝΙΟΥ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΟΧΙ
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΟΧΙ
ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ ΕΛΕΝΗ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΒΑΓΙΩΝΑΚΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ(ΒΑΛΙΑ)

ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΟΧΙ
ΒΑΚΗ ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΡΚΥΡΑΣ ΟΧΙ
ΒΑΡΔΑΚΗΣ ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΟΧΙ
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ

ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΒΕΤΤΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΟΧΙ
ΒΙΤΣΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΒΟΥΤΣΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΓΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΟΧΙ
ΓΕΡΜΕΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Χ.Α Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ ΜΑΡΙΟΣ ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ

Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΓΙΑΝΝΑΚΙΔΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΣΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΟΧΙ
ΓΙΟΓΙΑΚΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Ν.Δ. ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ ΟΧΙ
ΓΚΑΡΑ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΟΧΙ
ΓΚΙΟΛΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΟΧΙ
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΔΗ.ΣΥ ΛΑΚΩΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΔΑΝΕΛΛΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΝΕΞ. ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΟΧΙ
ΔΕΔΕΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΔΗΜΑΡΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΔΗΜΑΣ ΧΡΙΣΤΟΣ Ν.Δ. ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΟΧΙ
ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΟΧΙ
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

Ν.Δ. ΕΒΡΟΥ ΟΧΙ
ΔΟΥΖΙΝΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΔΡΙΤΣΑΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΟΧΙ
ΖΑΡΟΥΛΙΑ ΕΛΕΝΗ Χ.Α Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΖΕΪΜΠΕΚ ΧΟΥΣΕΪΝ ΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΟΧΙ
ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣΣΥΡΙΖΑ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΟΧΙ
ΘΕΛΕΡΙΤΗ ΜΑΡΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΟΧΙ
ΘΕΟΠΕΦΤΑΤΟΥ ΑΦΡΟΔΙΤΗ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΘΕΟΦΥΛΑΚΤΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΟΧΙ
ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ

ΑΝΕΞ. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΘΗΒΑΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΒΟΙΩΤΙΑΣ ΟΧΙ
ΘΡΑΨΑΝΙΩΤΗΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ

ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΣΙΘΙΟΥ ΟΧΙ
ΙΓΓΛΕΖΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΒΑΔΕΛΛΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ

ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΒΒΑΔΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Ν.Δ. ΛΕΥΚΑΔΟΣ ΟΧΙ
ΚΑΒΒΑΔΙΑ ΙΩΑΝΝΕΤΑ(ΑΝΝΕΤΑ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΪΣΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΟΧΙ

ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ ΗΛΙΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΟΧΙ
ΚΑΝΕΛΛΗ ΓΑΡΥΦΑΛΛΙΑ(ΛΙΑΝΑ)

Κ.Κ.Ε Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΡΑΜΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΡΑ-ΓΙΟΥΣΟΥΦ ΑΪΧΑΝ ΣΥΡΙΖΑ ΡΟΔΟΠΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΚΩΣΤΑ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ(ΕΥΗ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΣΑΡΛΙΔΟΥ ΕΥΦΡΟΣΥΝΗ(ΦΡΟΣΩ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. ΠΕΛΛΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΡΡΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΔΗ.ΣΥ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ ΗΛΙΑΣ Χ.Α ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΣΤΟΡΗΣ ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ-ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ ΧΡΥΣΟΥΛΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ ΑΝΔΡΕΑΣ Ν.Δ. ΑΧΑΪΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Ν.Δ. Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΗΣ ΜΑΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΙΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΑΝΕΞ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΩΤΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Κ.Κ.Ε Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ ΧΑΡΟΥΛΑ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΔΗ.ΣΥ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΟΧΙ
ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ-ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΟΤΖΙΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΟΥΖΗΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ Χ.Α Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΟΥΙΚ ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

Ν.Δ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΟΥΡΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ ΓΙΑΝΝΗΣ ΔΗ.ΣΥ ΗΛΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΥΡΙΤΣΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΕΑΣ ΠΕΤΡΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΛΑΓΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Χ.Α Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΟΧΙ
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Κ.Κ.Ε ΛΑΡΙΣΗΣ ΟΧΙ
ΛΙΒΑΝΙΟΥ ΖΩΗ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΟΧΙ
ΛΥΚΟΥΔΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΜΑΝΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΟΧΙ
ΜΑΝΤΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΟΧΙ
ΜΑΡΔΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΟΧΙ
ΜΑΥΡΩΤΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΘΕΟΔΩΡΑ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΟΧΙ
ΜΗΤΑΦΙΔΗΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΙΟΥ ΟΧΙ
ΜΟΡΦΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΟΧΙ
ΜΟΥΜΟΥΛΙΔΗΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΟΧΙ
ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ(ΜΑΚΗΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΛΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΜΠΑΛΑΦΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΜΠΑΛΛΗΣ ΣΥΜΕΩΝ(ΜΑΚΗΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΟΧΙ

ΜΠΑΛΤΑΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’ - 16 ΜΑΪΟΥ 2019 7547



ΜΠΑΛΩΜΕΝΑΚΗΣ ΑΝΤΩΝΗΣ
ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΟΧΙ

ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΔΗ.ΣΥ ΛΑΡΙΣΗΣ ΟΧΙ

ΜΠΑΡΚΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΡΕΒΕΖΗΣ ΟΧΙ
ΜΠΟΥΡΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Ν.Δ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΝΤΖΙΜΑΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΟΧΙ
ΝΥΦΟΥΔΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ

Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΞΑΝΘΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΡΕΘΥΜΝΗΣ ΟΧΙ
ΞΥΔΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Ν.Δ. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΠΑΛΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΛΕΣΒΟΥ ΟΧΙ
ΠΑΝΤΖΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΡΙΣΗΣ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΗΛΙΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΚΑΔΙΑΣ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΟΧΙ
ΠΑΠΠΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΠΑΠΠΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Χ.Α ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΠΑΥΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΡΚΥΡΑΣ ΟΧΙ
ΠΟΛΑΚΗΣ ΠΑΥΛΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΟΧΙ
ΠΡΑΤΣΟΛΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΟΧΙ
ΡΙΖΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΟΧΙ
ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Χ.Α ΠΕΛΛΗΣ ΝΑΙ
ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΔΗ.ΣΥ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΣΚΟΥΦΑ ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΟΧΙ
ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΑΧΑΪΑΣ ΟΧΙ
ΣΤΑΘΑΚΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΟΧΙ
ΣΤΑΜΑΤΑΚΗ ΕΛΕΝΗ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΥΡΙΖΑ ΣΕΡΡΩΝ ΟΧΙ
ΣΥΡΙΓΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΟΧΙ
ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΟΧΙ
ΤΕΛΙΓΙΟΡΙΔΟΥ ΟΛΥΜΠΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ ΟΧΙ
ΤΟΣΚΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ ΜΑΡΙΑ ΣΥΡΙΖΑ

ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΤΣΙΑΡΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ Ν.Δ. ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΟΧΙ
ΤΣΙΡΩΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΤΣΟΓΚΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΟΧΙ
ΦΑΜΕΛΛΟΣ ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΟΧΙ
ΦΙΛΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΦΟΡΤΣΑΚΗΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ Ν.Δ. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΠΡΝ
ΦΩΤΗΛΑΣ ΙΑΣΩΝΑΣ Ν.Δ. ΑΧΑΪΑΣ ΟΧΙ
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΨΥΧΟΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΟΧΙ

Πράξη: Για την αξιόποινη πράξη της συκοφαντικής δυσφήµη-
σης κατ’ εξακολούθηση (άρθρα 98, 363 – 362 Π.Κ, κατόπιν εγ-
κλήσεως θιγοµένων πολιτών. (ΣΥΝΟΛΙΚΑ ΨΗΦΟΙ: NAI:9,
OXI:124, ΠΡΝ:10)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ(ΝΑΣΟΣ)
ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ

ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ Ν.Δ. ΛΕΣΒΟΥ ΠΡΝ
ΑΚΡΙΩΤΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΟΧΙ
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΑ(ΣΙΑ)

ΣΥΡΙΖΑ ΑΧΑΪΑΣ ΟΧΙ
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Ν.Δ. ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΠΡΝ

ΑΝΤΩΝΙΟΥ ΜΑΡΙΑ Ν.Δ. ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΝΤΩΝΙΟΥ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΟΧΙ
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΟΧΙ
ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ ΕΛΕΝΗ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΒΑΓΙΩΝΑΚΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ(ΒΑΛΙΑ)

ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΟΧΙ
ΒΑΚΗ ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΡΚΥΡΑΣ ΟΧΙ
ΒΑΡΔΑΚΗΣ ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΟΧΙ
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ

ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΒΕΤΤΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΟΧΙ
ΒΙΤΣΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΒΟΥΤΣΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΓΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΟΧΙ
ΓΕΡΜΕΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Χ.Α Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ ΜΑΡΙΟΣ ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ

Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΓΙΑΝΝΑΚΙΔΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΣΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΟΧΙ
ΓΙΟΓΙΑΚΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Ν.Δ. ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ ΟΧΙ
ΓΚΑΡΑ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΟΧΙ
ΓΚΙΟΛΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΟΧΙ
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΔΗ.ΣΥ ΛΑΚΩΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΔΑΝΕΛΛΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΝΕΞ. ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΟΧΙ
ΔΕΔΕΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΔΗΜΑΡΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΔΗΜΑΣ ΧΡΙΣΤΟΣ Ν.Δ. ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΠΡΝ
ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΟΧΙ
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

Ν.Δ. ΕΒΡΟΥ ΠΡΝ
ΔΟΥΖΙΝΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΔΡΙΤΣΑΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΟΧΙ
ΖΑΡΟΥΛΙΑ ΕΛΕΝΗ Χ.Α Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΖΕΪΜΠΕΚ ΧΟΥΣΕΪΝ ΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΟΧΙ
ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΟΧΙ
ΘΕΛΕΡΙΤΗ ΜΑΡΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΟΧΙ
ΘΕΟΠΕΦΤΑΤΟΥ ΑΦΡΟΔΙΤΗ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΘΕΟΦΥΛΑΚΤΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΟΧΙ
ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ

ΑΝΕΞ. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΘΗΒΑΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΒΟΙΩΤΙΑΣ ΟΧΙ

ΘΡΑΨΑΝΙΩΤΗΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ
ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΣΙΘΙΟΥ ΟΧΙ

ΙΓΓΛΕΖΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΒΑΔΕΛΛΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΒΒΑΔΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Ν.Δ. ΛΕΥΚΑΔΟΣ ΟΧΙ
ΚΑΒΒΑΔΙΑ ΙΩΑΝΝΕΤΑ(ΑΝΝΕΤΑ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΪΣΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΟΧΙ
ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ ΗΛΙΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΟΧΙ
ΚΑΝΕΛΛΗ ΓΑΡΥΦΑΛΛΙΑ(ΛΙΑΝΑ)

Κ.Κ.Ε Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΡΑΜΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΡΑ-ΓΙΟΥΣΟΥΦ ΑΪΧΑΝ ΣΥΡΙΖΑ ΡΟΔΟΠΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΚΩΣΤΑ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ(ΕΥΗ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ

ΚΑΡΑΣΑΡΛΙΔΟΥ ΕΥΦΡΟΣΥΝΗ(ΦΡΟΣΩ)
ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΟΧΙ

ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. ΠΕΛΛΗΣ ΟΧΙ

7548 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΚΑΡΡΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΔΗ.ΣΥ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ

ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ ΗΛΙΑΣ Χ.Α ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΣΤΟΡΗΣ ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ-ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ ΧΡΥΣΟΥΛΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ ΑΝΔΡΕΑΣ Ν.Δ. ΑΧΑΪΑΣ ΠΡΝ
ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Ν.Δ. Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΠΡΝ
ΚΑΤΣΗΣ ΜΑΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΙΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΑΝΕΞ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΩΤΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Κ.Κ.Ε Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ ΧΑΡΟΥΛΑ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΟΧΙ
ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ-ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΟΤΖΙΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΟΥΖΗΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ Χ.Α Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΟΥΙΚ ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

Ν.Δ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΠΡΝ
ΚΟΥΡΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ ΓΙΑΝΝΗΣ ΔΗ.ΣΥ ΗΛΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΥΡΙΤΣΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΕΑΣ ΠΕΤΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΛΑΓΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Χ.Α Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΟΧΙ
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Κ.Κ.Ε ΛΑΡΙΣΗΣ ΟΧΙ
ΛΙΒΑΝΙΟΥ ΖΩΗ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΟΧΙ
ΛΥΚΟΥΔΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΜΑΝΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΟΧΙ
ΜΑΝΤΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΟΧΙ
ΜΑΡΔΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΟΧΙ
ΜΑΥΡΩΤΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΘΕΟΔΩΡΑ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΟΧΙ
ΜΗΤΑΦΙΔΗΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΙΟΥ ΟΧΙ
ΜΟΡΦΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΟΧΙ
ΜΟΥΜΟΥΛΙΔΗΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΟΧΙ
ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ(ΜΑΚΗΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΛΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΜΠΑΛΑΦΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΜΠΑΛΛΗΣ ΣΥΜΕΩΝ(ΜΑΚΗΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΟΧΙ
ΜΠΑΛΤΑΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΜΠΑΛΩΜΕΝΑΚΗΣ ΑΝΤΩΝΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΟΧΙ
ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΛΑΡΙΣΗΣ ΟΧΙ
ΜΠΑΡΚΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΡΕΒΕΖΗΣ ΟΧΙ
ΜΠΟΥΡΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Ν.Δ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΠΡΝ
ΝΤΖΙΜΑΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΟΧΙ

ΝΥΦΟΥΔΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ
Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΟΧΙ

ΞΑΝΘΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΡΕΘΥΜΝΗΣ ΟΧΙ

ΞΥΔΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Ν.Δ. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΠΡΝ
ΠΑΛΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΛΕΣΒΟΥ ΟΧΙ
ΠΑΝΤΖΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΡΙΣΗΣ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΗΛΙΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΚΑΔΙΑΣ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΟΧΙ
ΠΑΠΠΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΠΑΠΠΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Χ.Α ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΠΑΥΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΡΚΥΡΑΣ ΟΧΙ
ΠΟΛΑΚΗΣ ΠΑΥΛΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΟΧΙ
ΠΡΑΤΣΟΛΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΟΧΙ
ΡΙΖΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΟΧΙ
ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Χ.Α ΠΕΛΛΗΣ ΝΑΙ
ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΔΗ.ΣΥ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΣΚΟΥΦΑ ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΟΧΙ
ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΑΧΑΪΑΣ ΟΧΙ
ΣΤΑΘΑΚΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΟΧΙ
ΣΤΑΜΑΤΑΚΗ ΕΛΕΝΗ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΥΡΙΖΑ ΣΕΡΡΩΝ ΟΧΙ
ΣΥΡΙΓΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΟΧΙ
ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΟΧΙ
ΤΕΛΙΓΙΟΡΙΔΟΥ ΟΛΥΜΠΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ ΟΧΙ
ΤΟΣΚΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ ΜΑΡΙΑ ΣΥΡΙΖΑ

ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΤΣΙΑΡΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ Ν.Δ. ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΠΡΝ
ΤΣΙΡΩΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΤΣΟΓΚΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΟΧΙ
ΦΑΜΕΛΛΟΣ ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΟΧΙ
ΦΙΛΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΦΟΡΤΣΑΚΗΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ Ν.Δ. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΦΩΤΗΛΑΣ ΙΑΣΩΝΑΣ Ν.Δ. ΑΧΑΪΑΣ ΝΑΙ
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΨΥΧΟΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΟΧΙ

Πράξη: Για την αξιόποινη πράξη του άρθρου 184 Π.Κ. (διέ-
γερση σε διάπραξη εγκληµάτων, βιαιοπραγίες ή διχόνοια), που
φέρεται ότι τελέστηκε στη Θεσσαλονίκη στις 15.4.2016 και
αφορά δηλώσεις του κατά τη διάρκεια συγκέντρωσης οπαδών
ποδοσφαιρικής οµάδας. (ΣΥΝΟΛΙΚΑ ΨΗΦΟΙ: NAI:7, OXI:133,
ΠΡΝ:3)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ(ΝΑΣΟΣ)
ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ

ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ Ν.Δ. ΛΕΣΒΟΥ ΟΧΙ
ΑΚΡΙΩΤΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΟΧΙ
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΑ(ΣΙΑ)

ΣΥΡΙΖΑ ΑΧΑΪΑΣ ΟΧΙ
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Ν.Δ. ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΟΧΙ
ΑΝΤΩΝΙΟΥ ΜΑΡΙΑ Ν.Δ. ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ ΟΧΙ
ΑΝΤΩΝΙΟΥ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΟΧΙ
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΟΧΙ
ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ ΕΛΕΝΗ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΒΑΓΙΩΝΑΚΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ(ΒΑΛΙΑ)

ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΟΧΙ
ΒΑΚΗ ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΡΚΥΡΑΣ ΟΧΙ
ΒΑΡΔΑΚΗΣ ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΟΧΙ
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ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ
ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ ΟΧΙ

ΒΕΤΤΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΟΧΙ
ΒΙΤΣΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΒΟΥΤΣΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΓΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΟΧΙ
ΓΕΡΜΕΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Χ.Α Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ ΜΑΡΙΟΣ ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ

Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΓΙΑΝΝΑΚΙΔΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΣΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΟΧΙ
ΓΙΟΓΙΑΚΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Ν.Δ. ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ ΟΧΙ
ΓΚΑΡΑ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΟΧΙ
ΓΚΙΟΛΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΟΧΙ
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΔΗ.ΣΥ ΛΑΚΩΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΔΑΝΕΛΛΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΝΕΞ. ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΟΧΙ
ΔΕΔΕΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΔΗΜΑΡΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΔΗΜΑΣ ΧΡΙΣΤΟΣΝ.Δ. ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΟΧΙ
ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΟΧΙ
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

Ν.Δ. ΕΒΡΟΥ ΠΡΝ
ΔΟΥΖΙΝΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΔΡΙΤΣΑΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΟΧΙ
ΖΑΡΟΥΛΙΑ ΕΛΕΝΗ Χ.Α Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΖΕΪΜΠΕΚ ΧΟΥΣΕΪΝ ΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΠΡΝ
ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΟΧΙ
ΘΕΛΕΡΙΤΗ ΜΑΡΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΟΧΙ
ΘΕΟΠΕΦΤΑΤΟΥ ΑΦΡΟΔΙΤΗ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΘΕΟΦΥΛΑΚΤΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΟΧΙ
ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ

ΑΝΕΞ. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΘΗΒΑΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΒΟΙΩΤΙΑΣ ΟΧΙ
ΘΡΑΨΑΝΙΩΤΗΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ

ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΣΙΘΙΟΥ ΟΧΙ
ΙΓΓΛΕΖΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΒΑΔΕΛΛΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΒΒΑΔΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Ν.Δ. ΛΕΥΚΑΔΟΣ ΟΧΙ
ΚΑΒΒΑΔΙΑ ΙΩΑΝΝΕΤΑ(ΑΝΝΕΤΑ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΪΣΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΟΧΙ
ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ ΗΛΙΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΟΧΙ
ΚΑΝΕΛΛΗ ΓΑΡΥΦΑΛΛΙΑ(ΛΙΑΝΑ)

Κ.Κ.Ε Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΡΑΜΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΡΑ-ΓΙΟΥΣΟΥΦ ΑΪΧΑΝ ΣΥΡΙΖΑ ΡΟΔΟΠΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΚΩΣΤΑ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ(ΕΥΗ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΣΑΡΛΙΔΟΥ ΕΥΦΡΟΣΥΝΗ(ΦΡΟΣΩ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. ΠΕΛΛΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΡΡΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΔΗ.ΣΥ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ ΗΛΙΑΣ Χ.Α ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΣΤΟΡΗΣ ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ-ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ ΧΡΥΣΟΥΛΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ ΑΝΔΡΕΑΣ Ν.Δ. ΑΧΑΪΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Ν.Δ. Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ

ΚΑΤΣΗΣ ΜΑΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΙΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΝΕΞ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΩΤΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Κ.Κ.Ε Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ ΧΑΡΟΥΛΑ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΔΗ.ΣΥ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΟΧΙ
ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ-ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΟΤΖΙΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΟΥΖΗΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ Χ.Α Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΟΥΙΚ ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

Ν.Δ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΠΡΝ
ΚΟΥΡΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ ΓΙΑΝΝΗΣ ΔΗ.ΣΥ ΗΛΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΚΥΡΙΤΣΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΕΑΣ ΠΕΤΡΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΛΑΓΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Χ.Α Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΟΧΙ
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Κ.Κ.Ε ΛΑΡΙΣΗΣ ΟΧΙ
ΛΙΒΑΝΙΟΥ ΖΩΗ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΟΧΙ
ΛΥΚΟΥΔΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΜΑΝΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΟΧΙ
ΜΑΝΤΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΟΧΙ
ΜΑΡΔΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΟΧΙ
ΜΑΥΡΩΤΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΘΕΟΔΩΡΑ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΟΧΙ
ΜΗΤΑΦΙΔΗΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΙΟΥ ΟΧΙ
ΜΟΡΦΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΟΧΙ
ΜΟΥΜΟΥΛΙΔΗΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΟΧΙ
ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ(ΜΑΚΗΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΛΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΜΠΑΛΑΦΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΜΠΑΛΛΗΣ ΣΥΜΕΩΝ(ΜΑΚΗΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΟΧΙ
ΜΠΑΛΤΑΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΜΠΑΛΩΜΕΝΑΚΗΣ ΑΝΤΩΝΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΟΧΙ
ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΛΑΡΙΣΗΣ ΟΧΙ
ΜΠΑΡΚΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΡΕΒΕΖΗΣ ΟΧΙ
ΜΠΟΥΡΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Ν.Δ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΝΤΖΙΜΑΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΟΧΙ
ΝΥΦΟΥΔΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ

Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΞΑΝΘΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΡΕΘΥΜΝΗΣ ΟΧΙ
ΞΥΔΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Ν.Δ. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΠΑΛΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΛΕΣΒΟΥ ΟΧΙ
ΠΑΝΤΖΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΡΙΣΗΣ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΗΛΙΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΚΑΔΙΑΣ ΟΧΙ
ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΟΧΙ
ΠΑΠΠΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΠΑΠΠΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Χ.Α ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
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ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΟΧΙ

ΠΑΥΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΡΚΥΡΑΣ ΟΧΙ

ΠΟΛΑΚΗΣ ΠΑΥΛΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΟΧΙ
ΠΡΑΤΣΟΛΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΟΧΙ
ΡΙΖΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΟΧΙ
ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Χ.Α ΠΕΛΛΗΣ ΝΑΙ
ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΔΗ.ΣΥ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΣΚΟΥΦΑ ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΟΧΙ
ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΑΧΑΪΑΣ ΟΧΙ
ΣΤΑΘΑΚΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΟΧΙ
ΣΤΑΜΑΤΑΚΗ ΕΛΕΝΗ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΟΧΙ
ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΥΡΙΖΑ ΣΕΡΡΩΝ ΟΧΙ
ΣΥΡΙΓΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΟΧΙ
ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΟΧΙ
ΤΕΛΙΓΙΟΡΙΔΟΥ ΟΛΥΜΠΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ ΟΧΙ
ΤΟΣΚΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ ΜΑΡΙΑ ΣΥΡΙΖΑ

ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ ΟΧΙ
ΤΣΙΑΡΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ Ν.Δ. ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΟΧΙ
ΤΣΙΡΩΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΤΣΟΓΚΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΟΧΙ
ΦΑΜΕΛΛΟΣ ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΟΧΙ
ΦΙΛΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΦΟΡΤΣΑΚΗΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ Ν.Δ. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΦΩΤΗΛΑΣ ΙΑΣΩΝΑΣ Ν.Δ. ΑΧΑΪΑΣ ΟΧΙ
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΟΧΙ
ΨΥΧΟΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΟΧΙ

Άρσεις Ασυλίας

Ονοµατεπώνυµο - Εµπλεκόµενοι Πράξη για την οποία ζη-
τείται η άρση της ασυλίας Αποτελέσµατα

ΦΟΡΤΣΑΚΗΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ Για την αξιόποινη πράξη της απι-
στίας στην υπηρεσία κατ’ εξακολούθηση (άρθρα 13 στοιχ. α’,
98, 256 περιπτ. α’ Π.Κ.), για το χρονικό διάστηµα που διετέλεσε
Πρύτανης του Ε.Κ.Π.Α. και ειδικότερα Πρόεδρος της Επιτρο-
πής Ερευνών από τις 19.11.2014 έως τις 31.12.2014.

ΝΑΙ 7
OXI 134
ΠΡΝ 2
ΣΥΝ 143

ΦΙΛΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ Για την αξιόποινη πράξη της συ-
κοφαντικής δυσφήµησης κατ’ εξακολούθηση (άρθρα 98, 363 –
362 Π.Κ, κατόπιν εγκλήσεως θιγοµένων πολιτών.

ΝΑΙ 9
OXI 124
ΠΡΝ 10
ΣΥΝ 143

ΦΩΚΑΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ Για την αξιόποινη πράξη του άρ-
θρου 184 Π.Κ. (διέγερση σε διάπραξη εγκληµάτων, βιαιοπρα-
γίες ή διχόνοια), που φέρεται ότι τελέστηκε στη Θεσσαλονίκη
στις 15.4.2016 και αφορά δηλώσεις του κατά τη διάρκεια συγ-
κέντρωσης οπαδών ποδοσφαιρικής οµάδας.

ΝΑΙ 7
OXI 133
ΠΡΝ 3
ΣΥΝ         143



7552 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7554 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7556 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7558 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό εισερχόµαστε στη συµπληρωµα-
τική 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ
Αντικείµενο της σηµερινής ειδικής ηµερήσιας διάταξης είναι η

εκλογή Αντιπροέδρου της Βουλής. 
Μετά την τροποποίηση του Κανονισµού της Βουλής µε το ΦΕΚ

92/Α/26-6-2017 και σύµφωνα µε τα άρθρα 6 και 8, όπως τροπο-
ποιήθηκαν και το άρθρο 8Α όπως προστέθηκε, προβλέπεται η
εκλογή Αντιπροέδρου από την έκτη και έβδοµη κοινοβουλευτική
οµάδα. 

Συνακολούθως, κατόπιν της τελευταίας τροποποίησης του Κα-
νονισµού της Βουλής µε το ΦΕΚ 92/Α/15-5-2019, προστέθηκε
εδάφιο στην παράγραφο 1 του άρθρου 10, σύµφωνα µε το οποίο
ορίζεται ότι σε περίπτωση ανασυγκρότησης διαλυθείσης κοινο-
βουλευτικής οµάδας, τα νέα µέλη του Προεδρείου εκλέγονται
αµέσως, σύµφωνα µε τις διατάξεις των άρθρων 6 και 8, εφαρµο-
ζοµένων αναλόγως για το υπόλοιπο της βουλευτικής περιόδου
ή της τακτικής συνόδου αντιστοίχως. 

Εποµένως, αντικείµενο της σηµερινής ειδικής ηµερήσιας διάτα-
ξης είναι η εκλογή Αντιπροέδρου της έκτης σε δύναµη κοινοβου-
λευτικής οµάδας της Βουλής, σύµφωνα µε τα προαναφερόµενα
άρθρα του Κανονισµού της Βουλής, όπως τροποποιήθηκαν και
προστέθηκαν µε το ΦΕΚ 92/Α/26-6-2017 και το ΦΕΚ 72/Α/15-5-
2019. 

Από την επανασυσταθείσα έκτη σε δύναµη κοινοβουλευτική
οµάδα, Το Ποτάµι, προτείνεται για τη θέση του Ζ’ Αντιπροέδρου,
ο κ. Γεώργιος Μαυρωτάς.

Η ψηφοφορία είναι ονοµαστική και θα διεξαχθεί ηλεκτρονικά. 
Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-

ρίας. 

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Θα ήθελα να σας

ενηµερώσω ότι έχουν έρθει στο Προεδρείο επιστολές ή τηλεο-
µοιοτυπίες (φαξ) συναδέλφων, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του
Κανονισµού της Βουλής, µε τις οποίες γνωστοποιούν την ψήφος
τους. Οι ψήφοι αυτές θα ανακοινωθούν και θα συνυπολογιστούν
στην καταµέτρηση, η οποία θα ακολουθήσει. 

Οι επιστολές, οι οποίες απεστάλησαν στο Προεδρείο από τους
συναδέλφους, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της
Βουλής θα καταχωριστούν στα Πρακτικά.

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
και έχουν ως εξής: 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Παρακαλώ να κλεί-
σει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας. 

(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Έχω την τιµή να
σας ανακοινώσω το αποτέλεσµα της διεξαχθείσης ονοµαστικής
ψηφοφορίας.

Εψήφισαν συνολικά 135 Βουλευτές. 
Για το αξίωµα του Ζ’ Αντιπροέδρου ο κ. Γεώργιος Μαυρωτάς

έλαβε ψήφους 133. 
Δύο Βουλευτές ψήφισαν «Παρών».

(Χειροκροτήµατα)
Συγχαίρουµε τον κ. Μαυρωτά και του ευχόµαστε καλή δύναµη!
Εποµένως, ο κ. Γεώργιος Μαυρωτάς, σύµφωνα µε το Σύν-

ταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής, εκλέγεται ως Ζ’ Αντιπρό-
εδρος της Βουλής.

Το αποτέλεσµα της διεξαχθείσης ονοµαστικής ηλεκτρονικής
ψηφοφορίας καταχωρίζεται στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης και έχει ως εξής:
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Για το Αξίωµα του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής
Ονοµατεπώνυµο Κ.Ο Εκλ. Περιφέρεια Ψήφος
Άρθρο: ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ (ΣΥΝΟΛΙΚΑ ΨΗΦΟΙ: NAI:133,

OXI:0, ΠΡΝ:2)
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ(ΝΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΑΚΡΙΩΤΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΑ(ΣΙΑ)

ΣΥΡΙΖΑ ΑΧΑΪΑΣ ΝΑΙ
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Ν.Δ. ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΑΝΤΩΝΙΟΥ ΜΑΡΙΑ Ν.Δ. ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ ΠΡΝ
ΑΝΤΩΝΙΟΥ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ ΕΛΕΝΗ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΒΑΓΙΩΝΑΚΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ(ΒΑΛΙΑ)

ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΒΑΚΗ ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΡΚΥΡΑΣ ΝΑΙ
ΒΑΡΔΑΚΗΣ ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ

ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΒΕΤΤΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΒΙΤΣΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΒΟΥΤΣΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΓΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ ΜΑΡΙΟΣ ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΓΙΑΝΝΑΚΙΔΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΣΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΝΑΙ
ΓΙΟΓΙΑΚΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Ν.Δ. ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ ΝΑΙ
ΓΚΑΡΑ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΓΚΙΟΛΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΔΗ.ΣΥ ΛΑΚΩΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΔΑΝΕΛΛΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΝΕΞ. ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΔΕΔΕΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΔΗΜΑΡΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΔΗΜΑΣ ΧΡΙΣΤΟΣ Ν.Δ. ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

Ν.Δ. ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΔΟΥΖΙΝΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΔΡΙΤΣΑΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΝΑΙ
ΖΕΪΜΠΕΚ ΧΟΥΣΕΪΝ ΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΝΑΙ
ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΘΕΛΕΡΙΤΗ ΜΑΡΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΘΕΟΠΕΦΤΑΤΟΥ ΑΦΡΟΔΙΤΗ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΘΕΟΦΥΛΑΚΤΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ

ΑΝΕΞ. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΘΗΒΑΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΒΟΙΩΤΙΑΣ ΝΑΙ
ΘΡΑΨΑΝΙΩΤΗΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ

ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΣΙΘΙΟΥ ΝΑΙ
ΙΓΓΛΕΖΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΒΑΔΕΛΛΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΒΒΑΔΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Ν.Δ. ΛΕΥΚΑΔΟΣ ΝΑΙ
ΚΑΒΒΑΔΙΑ ΙΩΑΝΝΕΤΑ(ΑΝΝΕΤΑ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΪΣΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ ΗΛΙΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΚΑΝΕΛΛΗ ΓΑΡΥΦΑΛΛΙΑ(ΛΙΑΝΑ)

Κ.Κ.Ε Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΡΑΜΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑ-ΓΙΟΥΣΟΥΦ ΑΪΧΑΝ ΣΥΡΙΖΑ ΡΟΔΟΠΗΣ ΝΑΙ

ΚΑΡΑΚΩΣΤΑ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ(ΕΥΗ)
ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ

ΚΑΡΑΣΑΡΛΙΔΟΥ ΕΥΦΡΟΣΥΝΗ(ΦΡΟΣΩ)
ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΝΑΙ

ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. ΠΕΛΛΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΣΤΟΡΗΣ ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ-ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ ΧΡΥΣΟΥΛΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ ΑΝΔΡΕΑΣ Ν.Δ. ΑΧΑΪΑΣ ΠΡΝ
ΚΑΤΣΗΣ ΜΑΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΙΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΝΕΞ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΩΤΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Κ.Κ.Ε Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ ΧΑΡΟΥΛΑ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΚΕΛΛΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Ν.Δ. ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ-ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΟΤΖΙΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΟΥΙΚ ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

Ν.Δ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΟΥΡΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ ΓΙΑΝΝΗΣ ΔΗ.ΣΥ ΗΛΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΚΥΡΙΤΣΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΕΑΣ ΠΕΤΡΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Κ.Κ.Ε ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΛΙΒΑΝΙΟΥ ΖΩΗ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΛΥΚΟΥΔΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΜΑΝΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΜΑΝΤΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΝΑΙ
ΜΑΡΔΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΜΑΡΤΙΝΟΥ ΓΕΩΡΓΙΑ Ν.Δ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΑΥΡΩΤΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΘΕΟΔΩΡΑ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΗΤΑΦΙΔΗΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΙΟΥ ΝΑΙ
ΜΟΡΦΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΝΑΙ
ΜΟΥΜΟΥΛΙΔΗΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ(ΜΑΚΗΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΛΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΑΦΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΛΗΣ ΣΥΜΕΩΝ(ΜΑΚΗΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΤΑΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΩΜΕΝΑΚΗΣ ΑΝΤΩΝΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΡΚΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΠΡΕΒΕΖΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΟΥΡΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Ν.Δ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΝΤΖΙΜΑΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΝΥΦΟΥΔΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ

Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΞΑΝΘΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΡΕΘΥΜΝΗΣ ΝΑΙ
ΞΥΔΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
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ΠΑΛΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΛΕΣΒΟΥ ΝΑΙ
ΠΑΝΤΖΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΗΛΙΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΚΑΔΙΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΠΑΥΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΡΚΥΡΑΣ ΝΑΙ
ΠΟΛΑΚΗΣ ΠΑΥΛΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΠΡΑΤΣΟΛΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΡΙΖΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΔΗ.ΣΥ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΣΚΟΥΦΑ ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΝΑΙ
ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΑΧΑΪΑΣ ΝΑΙ

ΣΤΑΘΑΚΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΣΤΑΜΑΤΑΚΗ ΕΛΕΝΗ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΥΡΙΖΑ ΣΕΡΡΩΝ ΝΑΙ
ΣΥΡΙΓΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΤΕΛΙΓΙΟΡΙΔΟΥ ΟΛΥΜΠΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ ΝΑΙ
ΤΟΣΚΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ ΜΑΡΙΑ ΣΥΡΙΖΑ

ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΤΣΙΑΡΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ Ν.Δ. ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΝΑΙ
ΤΣΙΡΩΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΤΣΟΓΚΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΦΑΜΕΛΛΟΣ ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΦΙΛΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΦΟΡΤΣΑΚΗΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ Ν.Δ. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΦΩΤΗΛΑΣ ΙΑΣΩΝΑΣ Ν.Δ. ΑΧΑΪΑΣ ΝΑΙ
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ(ΕΥΗ)

ΔΗ.ΣΥ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΨΥΧΟΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προ-
εδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της ση-
µερινής συνεδρίασης όσον αφορά την εκλογή του Ζ’
Αντιπροέδρου της Βουλής.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το Σώµα

παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Επανερχόµαστε στη συζήτηση του σχεδίου νόµου Υπουργείου

Υγείας: «Κύρωση της σύµβασης δωρεάς µεταξύ του Ελληνικού
Δηµοσίου, του Γενικού Νοσοκοµείου Παίδων Πεντέλης και των
συνεκτελεστών της διαθήκης της Ελισάβετ Παπαγιαννοπούλου».

Συνεχίζουµε µε τον κ. Γεώργιο Πάλλη. Του ζητούµε συγγνώµη
για την καθυστέρηση που υπήρξε.

Κύριε Πάλλη, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΛΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Δεν υπάρχει

θέµα µε την καθυστέρηση. Άλλωστε οι διαδικασίες έπρεπε να γί-
νουν στην ώρα τους.

Δεν θα χρειαστώ τα επτά λεπτά. Θα αναφερθώ µόνο σε µια
βουλευτική τροπολογία, µε γενικό αριθµό 2195 και ειδικό 181,
που συνυπογράφουµε µε τους συναδέλφους Θοδωρή Δρίτσα,
Χουσεΐν Ζεϊµπέκ και τον Χρήστο Σιµορέλη, µε θέµα «ανώτατο
όριο ωραρίου λειτουργίας φαρµακείων», η οποία έχει τρία σκέλη:
Τον προσδιορισµό για την απρόσκοπτη και ισότιµη πρόσβαση
των πολιτών στα φάρµακα, που δεν είναι ανεξάρτητα του συντο-
νισµού των φαρµακείων και το ωράριο λειτουργίας. Άρα, έχουµε
ανώτατο όριο λειτουργίας τους, όπως καθορίζονται ανά περιφέ-
ρεια και για τα αντίστοιχα καταστήµατα που πωλούν µη φαρµα-
κευτικά είδη. 

Έχουµε τον προσδιορισµό των ηµερών-αργιών, που προστί-
θενται στις προσδιορισµένες αργίες από τον νόµο και έτσι προ-
σαρµόζεται και αυτό το κοµµάτι µε τα υπόλοιπα καταστήµατα.

Στο τρίτο µέρος έχουµε τη δυνατότητα να πληρώνουν το µισό
ποσό της συµµετοχής τους οι ασθενείς, οι ασφαλισµένοι, για τα
φάρµακα, στα οποία µε τη νέα πολιτική του Υπουργείου Υγείας
βαδίζει και γίνεται συµφωνία ως προς τη διαπραγµάτευση. Αυτός
είναι ο τρόπος µε τον οποίο το κράτος ανταποδίδει στους πολί-
τες τη συνολική οικονοµία στα πράγµατα.

Δεν θα πω πολλά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Αυτό που έχω
να πω, όµως και νιώθω υπερήφανος Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ που
µετά από πολλά δύσκολα χρόνια το έχει καταφέρει αυτή η Κυ-
βέρνηση, είναι ότι σε έναν κλάδο ο οποίος βαλλόταν από το 2010
και στον οποίο απασχολούνται χιλιάδες επιστήµονες, στην πλει-
οψηφία τους µετά από δέκα χρόνια νέοι επιστήµονες, που δεν
έφυγαν από τη χώρα, σε έναν κλάδο που είχε µάθει πάντα να ζει
µε φορολογική και ασφαλιστική ενηµερότητα, σε έναν κλάδο που
όλοι µας οι φαρµακοποιοί επενδύσαµε και αρκετά χρήµατα τα
προηγούµενα χρόνια, για να κρατήσουµε τα φαρµακεία µας ανοι-
χτά, τούτη η Κυβέρνηση στο τέλος της ηµέρας έρχεται, έχοντας
σώσει τον κλάδο επί της ουσίας και κάνοντας εκείνες τις παρεµ-
βάσεις µε τις οποίες επανακτούµε και ως φαρµακοποιοί τη στοι-
χειώδη αξιοπρέπεια και τη στοιχειώδη ικανοποίηση για τη ζωή
µας.

Γιατί το λέω αυτό; Στον κλάδο µας, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, άµεσα από την είσοδο της χώρας µας στα προγράµµατα, η
πενταήµερη εργασία -πλην των υποχρεωτικών εφηµεριών, γιατί
έχουµε υποχρέωση απέναντι στους πολίτες να κάνουµε και τις
εφηµερίες µας και τις διανυκτερεύσεις µας- έγινε εξαήµερη ερ-
γασία. Δεν θα έχουµε επταήµερη -το λέει η τροπολογία, κύριε
Φωτήλα, ρητά και κατηγορηµατικά, «ποτέ την Κυριακή»- και πα-
ραπάνω ώρες εργασίας. Την ίδια ώρα η ποιότητα, ο κόπος, ο
µόχθος και οι εργατοώρες για τα τεράστια προβλήµατα, ειδικά
τα πρώτα χρόνια που αντιµετωπίσαµε ως φαρµακοποιοί µαζί µε
τη µεγάλη οικονοµική ζηµία, έφερε τον κλάδο στα όριά του. Ο
στόχος ήταν να διαλυθούµε. Δεν ξέρω τι µαθηµατικά έκαναν
τότε, αν υπολόγιζαν τους δώδεκα χιλιάδες φαρµακοποιούς και
έλεγαν «εντάξει, θα χάσουµε τους µισούς, ας κλείσουν, δεν µας
νοιάζει, να έρθουν οι φίλοι µας οι αλυσίδες». Σήµερα µιλάµε σε
άλλη βάση. Μιλάµε επί της σηµερινής πραγµατικότητας. Ερχό-
µαστε και προσδιορίζουµε ένα αίτηµα του Πανελλήνιου Φαρµα-
κευτικού Συλλόγου σε σχέση µε το ωράριο, ώστε να µπορούν

από εδώ και πέρα να σχεδιάζουµε.
Δεν θα πω άλλα πράγµατα. Νοµίζω ότι όλοι µας και ο Υπουρ-

γός και όλοι µας συνολικά πρέπει να ψηφίσουµε αυτήν την τρο-
πολογία. Αυτό που έχω να πω και να διαβεβαιώσω το Σώµα είναι
ότι οι Ελληνίδες και οι Έλληνες φαρµακοποιοί που βρίσκονται
σε κάθε γωνιά της Ελλάδος, στα πολύ δύσκολα χρόνια που πέ-
ρασαν µέχρι να έρθει αυτή η Κυβέρνηση και να αρχίσει να ανα-
βαθµίζει τη δηµόσια υγεία, αποτελείωσαν την πρωτοβάθµια
περίθαλψη σε πολλές περιπτώσεις ανά την Ελλάδα. 

Πολλοί συνάδελφοί µου -που είναι νέοι συνάδελφοι- έχοντας
την ανάγκη να στηρίξουν τους συµπολίτες και να δώσουν συµ-
βουλές, τους έκανε καλύτερους επιστήµονες. 

Τούτη η διάταξη, λοιπόν, πέραν των άλλων, επαναφέρει και
ένα πολύ βασικό πράγµα: τη σύµφωνη γνώµη του υπεύθυνου
φαρµακοποιού και όχι µόνο του ιδιοκτήτη, αν δεν είναι ο ίδιος ο
επιχειρηµατίας που έχει το φαρµακείο, ο νόµιµος εκπρόσωπος.
Με τη δική του σύµφωνη γνώµη προσδιορίζεται το ωράριο λει-
τουργίας του εκάστοτε φαρµακείου. Διότι, εκείνος είναι ο κατάλ-
ληλος άνθρωπος, ο επιστήµονας που µπορεί να προσδιορίσει
πόσες και ποιες ώρες θα εργάζεται και ο ίδιος, αλλά και οι υπό-
λοιποι εργαζόµενοι στον χώρο. Φαντάζοµαι θα γίνει δεκτή η τρο-
πολογία, κύριε Υπουργέ. 

Θα ήθελα από αυτό εδώ το Βήµα να σας µεταφέρω τη συνο-
λική αντίληψη του κλάδου ότι η πολιτική ηγεσία τούτου του
Υπουργείου που µακροηµερεύει -και εγώ έχω τη βεβαιότητα ότι
θα συνεχίσει να είναι η πολιτική ηγεσία και στην επόµενη θητεία-
είναι η καλύτερη ηγεσία του Υπουργείου Υγείας που έχει περάσει
ποτέ.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Πάλλη.

Τον λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεώργιος
Καρασµάνης, για επτά λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω ανέβει στο Βήµα µε έντονο

προβληµατισµό και µε ακόµη µεγαλύτερη απογοήτευση. Ο
λόγος είναι η τροπολογία η οποία κατατέθηκε και αναφέρεται
στις αποσπάσεις του νοσηλευτικού προσωπικού. Ήρθε αυτό-
µατα στη µνήµη µου ένα απίστευτο πρωτοφανές γεγονός. Ευθύς
αµέσως σας το παρουσιάζω: Επί τέσσερα χρόνια µια οικογένεια
µε δύο παιδιά ζει ή µάλλον φυτοζωεί σε έναν εφιάλτη. Μια µάνα
νοσηλεύτρια σε κέντρο πρόνοιας της Χαλκίδας, που από τον Αύ-
γουστο του 2015 έχει υποβάλει στην 3η ΥΠΕ –Υγειονοµική Περι-
φέρεια- αίτηση-απόσπαση στην Έδεσσα για συνυπηρέτηση µε
τον επαγγελµατία οπλίτη σύζυγό της. Έχει προσκοµίσει όλα τα
απαιτούµενα δικαιολογητικά, καθώς και έγγραφα του στρατού
ότι παρέχει στον σύζυγό της τη δυνατότητα να διαµένει µονίµως
στη Σκύδρα και να µετακινείται µε δική του µέριµνα προς και από
την υπηρεσία του. Το αίτηµά της, όµως, απορρίφθηκε. Υπέβαλε
και δεύτερο αίτηµα, αλλά απάντηση δεν έχει πάρει. Αλήθεια, πού
έχετε καταχωνιάσει την αριστερή ευαισθησία σας;

Ποιος θα πληρώσει τους µισθούς των τεσσάρων ετών σε αυτή
τη γυναίκα που για να είναι κοντά στην οικογένειά της, εξαναγ-
κάζεται να παίρνει συνεχώς άδειες άνευ αποδοχών; Ο στρατός
επέδειξε ευαισθησία. Η Κυβέρνηση όχι. 

Έστειλα επιστολή στον Πρωθυπουργό. Επίσης κατέθεσα και
δυο ερωτήσεις στον ίδιο τον Πρωθυπουργό για το ίδιο θέµα. Και
µάλιστα η µία επίκαιρη. Φωνή βοώντος εν τη ερήµω. Δεν ήρθε
στη Βουλή ο ίδιος, αλλά ούτε ο αρµόδιος Υπουργός να του
δώσει µια εξήγηση γι’ αυτό το ανοσιούργηµα, σε αντίθεση µε
προηγούµενους Πρωθυπουργούς, που όταν το γραφείο τους
έπαιρνε επιστολές πολιτών τις έστελναν αµέσως στον αρµόδιο
Υπουργό για κάθε θέµα, ζητώντας µάλιστα να κοινοποιηθεί στο
πρωθυπουργικό γραφείο η απάντηση που θα δινόταν στον κάθε
πολίτη. Έχω επ’ αυτού προσωπική εµπειρία. Ως Υπουργός επί
πρωθυπουργίας Αντώνη Σαµαρά µου ζητήθηκε να απαντήσω σε
πέντε επιστολές αιτήµατα πολιτών. 

Εσείς, οι αριστεροί, δεν απαντάτε όχι σε επιστολές αλλά ούτε
και σε ερωτήσεις Βουλευτών. Για του λόγου το αληθές θα κατα-
θέσω στα Πρακτικά και την επιστολή και τις ερωτήσεις προς τον
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Πρωθυπουργό για το έγκληµα που διαπράττεται σε βάρος της
οικογένειας που προανέφερα, καθώς και ερωτήσεις προς τους
Υπουργούς για την κατάσταση που επικρατεί στα νοσοκοµεία και
δυστυχώς δεν απαντούν. 

Πού είναι λοιπόν, η ευαισθησία, ο πολιτισµός και η ανθρωπιά
που πρέπει να χαρακτηρίζει µια σύγχρονη πολιτεία και ειδικό-
τερα µια πολιτεία µε πρώτη φορά αριστερή Κυβέρνηση; Πού
είναι η ευαισθησία για τον συνάνθρωπο, για την υγεία για την πε-
ρίθαλψη, όταν τα νοσοκοµεία µας νοσούν βαρύτατα από τραγι-
κές ελλείψεις σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό, σε
υποδοµές, σε εξοπλισµό και σε εφόδια; 

Γιατί οι αρµόδιοι Υπουργοί, όταν µε αλλεπάλληλες ερωτήσεις
τους καλώ να δώσουν εξηγήσεις για την απαράδεκτη κατάσταση
στα νοσοκοµεία της Έδεσσας και των Γιαννιτσών, δεν απαντούν;
Για τις κλειστές κλινικές, για τις ελλείψεις των φαρµάκων, για τις
εξαγγελίες για εξαγορές µηχανηµάτων ή προσλήψεις του ανα-
γκαίου προσωπικού που ποτέ δεν πραγµατοποιούνται.

Οφείλω να πω ότι η λειτουργία των νοσοκοµείων οφείλεται
στις υπερπροσπάθειες του ιατρικού νοσηλευτικού προσωπικού,
καθώς και στη βοήθεια της τοπικής κοινωνίας καθώς και σε δω-
ρεές από ιδιώτες αλλά και από τοπικούς συλλόγους. 

Με την ευκαιρία αυτή πραγµατικά θέλω να εκφράσω ένα µε-
γάλο εύγε στην οικογένεια της Ελισάβετ Παπαγιαννοπούλου γι’
αυτή τη µεγάλη δωρεά. Είθε αυτό το φωτεινό παράδειγµα να το
ακολουθήσουν όλοι όσοι έχουν τη δυνατότητα να συνεισφέρουν
για να απαλύνουν τον πόνο των συνανθρώπων µας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλω να οµολογήσω ότι παρά
τις ιδεολογικές µας διαφορές, ανέµενα από µια Κυβέρνηση που
αυτοχαρακτηρίζεται αριστερή να έχει τις έννοιες της δηµοκρα-
τίας, του πολιτικού πολιτισµού, της κοινωνικής ευαισθησίας, της
δικαιοσύνης και του ανθρωπισµού όχι µόνο ως κοµµατική παν-
τιέρα και προεκλογικό εργαλείο, αλλά ως απαραίτητο οδηγό
στην άσκηση της πολιτικής της. Ότι µε νέους ανθρώπους στην
πολιτική ίσως η κοινωνία µας να έβλεπε κάτι καινούριο. Οµολογώ
ότι διαψεύστηκα, όπως βέβαια διαψεύστηκε κι ένα µεγάλο κοµ-
µάτι του λαού. Λυπάµαι γιατί προσωπικά δεν περίµενα από νέους
ανθρώπους να συµπεριφέρονται µε αυτόν τον τρόπο, να αποδει-
κνύονται στην πράξη τόσο σκληροί κι ανάλγητοι.

Καταθέτω στα Πρακτικά την επιστολή, τις ερωτήσεις προς τον
Πρωθυπουργό και τις ερωτήσεις για τα νοσοκοµεία προς τους
Υπουργούς. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καρασµάνης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
είκοσι επτά µαθητές και µαθήτριες και επτά εκπαιδευτικοί συνο-
δοί τους από το Δηµοτικό Σχολείο Καλαµπάκας και από το Δη-
µοτικό Σχολείου Αγίου Μάµαντος Ρεθύµνου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής
Αυγής κ. Ιωάννης Λαγός, για δώδεκα λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Προ ολίγων λεπτών γίναµε µάρτυρες για
άλλη µία φορά της συµπαιγνίας που υπάρχει µέσα στο ελληνικό
Κοινοβούλιο...

Υπήρξε ζήτηµα για µία άρση ασυλίας. Είναι οι άρσεις ασυλίας
που δεν δέχεται κανείς από εσάς. Είναι οι άρσεις ασυλίας που
το συνταγµατικό τόξο θέλει εδώ και πάρα πολλά χρόνια να κα-
ταργήσει για τους Βουλευτές και για τους Υπουργούς, αλλά που
όταν έρχεται η ώρα να ψηφιστούν, όλοι εσείς ψηφίζετε εις βάρος
της άρσης ασυλίας των Βουλευτών. Ας καταλάβουν, λοιπόν, οι
Έλληνες πολίτες τι δούλεµα πέφτει από όλους εσάς, από όλους
του συνεταίρους. 

Υπήρξε, λοιπόν, ανάµεσα στις άλλες ένα ζήτηµα για άρση ασυ-

λίας του Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ Φίλη για τις απαξιωτικές και προ-
κλητικές δηλώσεις που είχε κάνει για τον εθνοµάρτυρα Κωνσταν-
τίντο Κατσίφα. Αφορούσε τη δολοφονία του νέου αυτού, τη
δολοφονία του ήρωα αυτού του έθνους, έτσι όπως έχει εξελιχθεί
η κατάσταση, ο οποίος σκοτώθηκε εν ψυχρώ από Αλβανούς δο-
λοφόνους που εκπροσωπούσαν το κράτος των Αλβανών. 

Ενώ η σωρός δεν είχε δοθεί ακόµα στους οικείους του, ενώ τη
σωρό του την απέκρυβαν γιατί ήθελαν προφανώς να αποκρύ-
ψουν κάποια στοιχεία επιβαρυντικά που υπήρξαν για την εν
ψυχρώ δολοφονία του Κωνσταντίνου Κατσίφα, οι δηλώσεις του
Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ, Φίλη, περιείχαν εξευτελιστικά πράγµατα
και ήταν προσβολή του νεκρού και της τιµής του. 

Αυτή τη µήνυση την κατέθεσαν οι γονείς του νεκρού. Όχι
όποιος κι όποιος. Οι γονείς του νεκρού κατέθεσαν αυτή τη µή-
νυση. Ήρθε µετά η εισαγγελία του Αρείου Πάγου να ζητήσει το
θέµα αυτό, να αρθεί η ασυλία του Βουλευτή Φίλη και να εξετα-
στεί από την ελληνική δικαιοσύνη. Τι πιο ξεκάθαρο και τι πιο τίµιο
από τον Βουλευτή αυτόν, αν δεν είχε κάτι κακό και δεν είχε να
κάνει µε την προσβολή της τιµής του νεκρού, να πάει στο δικα-
στήριο και να υπερασπιστεί αυτά που έλεγε. Όµως για άλλη µια
φορά και ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, πρώην Υπουργός και οι Βου-
λευτές της Νέας Δηµοκρατίας κάλυψαν φορά αυτό το αίσχος. 

Εδώ θα στηλιτέψουµε για άλλη µια φορά το αισχρό θέατρο το
οποίο παίζεται πίσω από τις πλάτες των Ελλήνων πολιτών. Η Νέα
Δηµοκρατία δήθεν πολεµάει την Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Βλέ-
πουµε ότι είναι σε όλα µαζί. Βλέπουµε ότι την προδοτική συµφω-
νία των Πρεσπών επί της ουσίας µαζί την ψήφισαν. Η Νέα
Δηµοκρατία παρακαλούσε να την περάσει ο ΣΥΡΙΖΑ, έτσι ώστε
να µην την χρεωθούν οι ίδιοι. Είδαµε ότι στις προτάσεις που είχε
κάνει η Χρυσή Αυγή προκειµένου να παραιτηθούν οι Βουλευτές
της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ είχαν όλοι αρνηθεί. Εµείς
θα ήµασταν οι πρώτοι που θα το κάναµε. 

Σήµερα, λοιπόν, φτάνουµε σε αυτό το σηµείο -στα µουλωχτά
φυσικά, δεν θα ακουστεί πουθενά- να έρχεται η Νέα Δηµοκρατία
να καλύπτει τον Φίλη για την περιύβριση του νεκρού Κωνσταντί-
νου Κατσίφα. Αρκετά. Ως εδώ και µη παρέκει. Ας ξυπνήσουν οι
Έλληνες πολίτες. Δεν υπάρχει τίποτα άλλο. Υπάρχει ένα διε-
φθαρµένο, σάπιο πολιτικό σύστηµα που µας ποδηγετεί εδώ και
σαράντα πέντε χρόνια. 

Απέναντι σ’ αυτό το σάπιο πολιτικό σύστηµα υπάρχει ο φόβος
όλων σας. Μόνο η Χρυσή Αυγή υπάρχει. Δεν υπάρχει τίποτα
άλλο. Βλέπετε ότι όλοι όταν είναι να κάνετε µεταξύ σας τα βρί-
σκετε. Μόνο µε έναν δεν τα βρίσκετε. Με τη Χρυσή Αυγή. Και δεν
πρόκειται ποτέ να τα βρείτε. Δεν πρόκειται ποτέ εµείς να γίνουµε
σαν ‘όλους και όλες εσάς. Εµείς λέµε ευθέως και ευθαρσώς τις
απόψεις µας τις οποίες υπερασπιζόµαστε. Δεν λέµε άλλα για να
ψηφίσουµε άλλα. Λέµε αυτά για να ψηφίσουµε αυτά. Έχουµε
υποστεί διώξεις και θα υποστούµε ξανά. Δεχόµαστε συνεχώς πιέ-
σεις και διώξεις γι’ αυτά που πιστεύουµε.

Σε µια προεκλογική περίοδο στην τεράστια της δηµοκρατίας
της Ελλάδας αποκλείεται η τρίτη πολιτική δύναµη. Θέλετε δεν θέ-
λετε είµαστε η τρίτη πολιτική δύναµη. Και εσείς ετσιθελικά µας
αποκλείετε. Δεν µας επιτρέπουν ούτε να συµµετάσχουµε στα τη-
λεοπτικά πάνελ. Δεν µας επιτρέπεται ούτε να κάνουµε συγκεντρώ-
σεις. Έχουµε δεκαπέντε αντισυγκεντρώσεις όπου πηγαίνουµε.
Αλλά εκεί δεν µιλάει κανείς. Κι όχι µόνο δεν µιλάει, αλλά υπερθε-
µατίζει και σιγοντάρει κιόλας επί της ουσίας τις συγκεντρώσεις
αυτές. Έτσι, λοιπόν, η Χρυσή Αυγή πολεµάει όλο αυτό το σύστηµα
µόνη της, χωρίς λεφτά, χωρίς επιχειρηµατίες χωρίς συµφέροντα
όταν οι απλοί, λαϊκοί αγωνιστές της Αριστεράς και του ΣΥΡΙΖΑ
είναι στα κότερα µε τον Πρωθυπουργό τους. 

Μάλιστα, στον Πειραιά έχει πολλή πλάκα αυτό που γίνεται. Θα
αναφερθώ στην περιοχή αυτή, γιατί έγινε ένα περιστατικό το τε-
λευταίο διάστηµα. Είµαστε εµείς από τις περιοχές του Πειραιά,
που είµαστε µε το κατεστηµένο και το σύστηµα και δεν υπερα-
σπιζόµαστε τους Έλληνες πολίτες, αλλά τους υπερασπίζεται ο
ΣΥΡΙΖΑ, µε τον Πέτρο Κόκκαλη. Εντάξει λοιπόν, µε Πέτρο Κόκ-
καλη εσείς υπερασπιστείτε τους απλούς Έλληνες πολίτες και
εµείς που µένουµε στο Πέραµα, στο Κερατσίνι, στη Νίκαια και
στη Δραπετσώνα είµαστε µε τα συµφέροντα και τους επιχειρη-
µατίες. Μα, τι γέλιο, αλήθεια, πέφτει µε σας! Πού να τα λέτε αυτά
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και πού να κρύβεστε! Και γι’ αυτό θα πάρετε την απάντηση που
σας αρµόζει σε λίγες µέρες φυσικά.

Δηµοκρατία λοιπόν στην Ελλάδα, τεράστια δηµοκρατία. Μόνο
που δεν έχουν δικαίωµα να µιλήσουν όσοι δεν πιστεύουν σε σας.
Αυτοί δεν έχουν δικαίωµα. Αυτή είναι η δηµοκρατία. Είδαµε τον
Κοτζιά, τον θρασύτατο Κοτζιά, για τον οποίο πάλι έχουµε πει ότι
αν κάποια στιγµή τα φέρει ο Θεός και έρθει µία εθνική κυβέρ-
νηση στην πατρίδα µας, θα καθίσει στο σκαµνί του κατηγορου-
µένου, για να δούµε κατά πόσον ήταν ή δεν ήταν προδοτική η
Συµφωνία των Πρεσπών. Γιατί εµείς λέµε ότι ήταν. Εσείς που
λέτε ότι δεν ήταν, γιατί φοβάστε πολύ µη γίνει όλο αυτό; 

Έτσι λοιπόν, πριν από λίγες µέρες, όταν ο Κοτζιάς ήταν στη
Γερµανία -γιατί δεν τον κυνηγάνε µόνο στην Ελλάδα, έχει γίνει
διεθνούς φήµης, όπου και να πάει, κυνηγητό τρώει και ο Κοτζιάς
και όλες οι «Υπουργάρες» και οι «Βουλευτάρες» του ΣΥΡΙΖΑ, µε
δέκα διµοιρίες ΜΑΤ µπορείτε να πάτε- βγήκε ένας Έλληνας πο-
λίτης ο οποίος δεν τον εξύβρισε, απλά του απηύθυνε τον λόγο
και του είπε ότι αυτά που έκανε είναι προδοτικά -ακριβώς αυτά
που είχαµε πει και εµείς µέσα στην Βουλή κάποια στιγµή και µας
κλείνατε µικρόφωνα, φωνάζατε τους φρούραρχους πάλι να µας
βγάζουν έξω, γιατί λέµε αυτά που λέει και ο Έλληνας πολίτης-
και πως θα έρθει η ώρα να απολογηθεί γι’ αυτά που έκανε, ο Κο-
τζιάς φώναζε, ωρυόταν, τον έβριζε αποκαλώντας τον «φασίστα»
και «ρατσιστή». 

Αυτή είναι η δηµοκρατία σας, και των αριστερών και των δε-
ξιών, για να µη βγάζουµε έξω κάποιους. Είναι η δηµοκρατία που
όταν ο Πρωθυπουργός πήγε στη υπήρξε ένας διαδηλωτής, ο
οποίος µάλιστα ήταν και Αριστερός -ας τα βλέπουν κι αυτά, γιατί
θα γελάσει ο κάθε πικραµένος µε αυτά που γίνονται- και τόλµησε
να διαµαρτυρηθεί, πήγαν οι αστυνοµικοί συνοδεία του Τσίπρα,
του Πρωθυπουργού, τον πήραν χειροπόδαρα και τον τραβολό-
γαγαν. Αυτή είναι η δηµοκρατία! Και µιλάτε εσείς για δηµοκρα-
τία! 

Λοιπόν, θα το πούµε συγκεκριµένα, για να το ξεκαθαρίσουµε
στους Έλληνες.  Δηµοκρατία είναι για εσάς ό,τι είναι προς όφε-
λος σας. Ό,τι δεν είναι προς όφελος σας, το ονοµάζεται «φασι-
σµό», «ρατσισµό», οτιδήποτε άλλο. Τους νόµους και το Σύνταγµα
τους σέβεται η Χρυσή Αυγή πολύ περισσότερο απ’ όλες και
όλους εσάς. Ιδού η Ρόδος, ιδού και το πήδηµα. Μην τολµάτε
εσείς να διαµαρτύρεστε και να µιλάτε για βουλευτικές και υπουρ-
γικές άρσεις ασυλίας. Μην τολµάτε να κοροϊδεύετε τον κόσµο,
γιατί µπορεί εδώ µέσα να τα βρίσκετε µεταξύ σας, αλλά εµείς θα
σας ξεµπροστιάζουµε πάντα. Οποτεδήποτε έρχεται σοβαρή υπό-
θεση που αφορά την άρση ασυλίας Βουλευτή ή Υπουργού από
όλο το «δήθεν» συνταγµατικό τόξο, όλοι οι υπόλοιποι το πνίγετε
και δεν το αφήνετε να πάει στη δικαιοσύνη. Διότι ξέρετε ότι αν
πάει στη δικαιοσύνη, θα καταδικαστούν πολλοί απ’ όλες και απ’
όλους εσάς που είστε εδώ και κοροϊδεύετε τους Έλληνες πολί-
τες. Αυτή, λοιπόν, είναι η δηµοκρατία την οποία απολαµβάνουµε. 

Εµείς λοιπόν, συνεχίζουµε να αγωνιζόµαστε και σαν Χρυσή
Αυγή θα είµαστε εδώ. Δεν µπορούµε να κάνουµε συγκεντρώσεις
γιατί προσπαθείτε να µας το απαγορεύσετε, βάζετε αντισυγκεν-
τρώσεις, δεν µας καλείτε στα πάνελ να µιλήσουµε και να πούµε
την άποψή µας, γιατί είστε πολύ δηµοκράτες. Εµείς, λοιπόν, που
είµαστε φασίστες σας προκαλούµε για άλλη µία φορά οποτεδή-
ποτε θέλετε, όπου θέλετε, µε τον οποιοδήποτε απέναντί µας,
γιατί είµαστε έτοιµοι για δηµόσιο διάλογο. Θα σας διασύρουµε
µε τα επιχειρήµατά µας. Τα ξέρετε όλα αυτά και κρύβεστε πίσω
από τις ταµπέλες δήθεν «φασισµού», «ναζισµού», δεν ξέρω κι
εγώ τι άλλο, «εξωγήινων» που µπορεί να µας λέτε και οτιδήποτε
άλλο, γιατί δεν µπορείτε να µας αντιµετωπίσετε. 

Εγώ προσωπικά αν µου µίλαγε κάποιος πολιτικός αντίπαλός
µου και µε προκαλούσε τόσες φορές σε δηµόσιο διάλογο, θα
ντρεπόµουν. Και µία φορά θα πήγαινα να τον αντιµετωπίσω.
Εσείς φυσικά τη λέξη «ντροπή» δεν την πολυγνωρίζετε, γι’ αυτό
συνεχίζετε έτσι όπως πάτε. Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ,
ΚΚΕ και όλα τα υπόλοιπα κόµµατα της παρεΐτσας είστε µία
οµερτά. Έχετε κάνει µία οµερτά, είστε µία όµορφη παρέα στην
οποία προς τα έξω βγαίνουν µόνο αυτά που θέλετε εσείς να βγαί-
νουν. Και όταν ο κάθε Έλληνας πολίτης τολµήσει να διεκδικήσει
το δίκιο του µε έναν Βουλευτή, τότε συναντά ένα τείχος γραφει-

οκρατίας και ένα τείχος που έχετε στήσει εσείς οι ίδιοι για να µην
τον αφήνετε να αντιµετωπίζεται ως ισότιµος πολίτης. 

Τολµήστε, λοιπόν, να άρετε τη βουλευτική ασυλία και του Φίλη
και οποιουδήποτε άλλου Βουλευτή. Εµείς έτσι κι αλλιώς δεν
έχουµε βουλευτική ασυλία, ούτε την επιθυµούµε. Λέγαµε από
παλιά ότι εµείς δεχόµαστε να καθίσουµε και στο σκαµνί, να έρ-
θουµε αντιµέτωποι µε οτιδήποτε λέµε για τις ιδέες και για το ό,τι
έχουµε στηρίξει µέχρι τώρα. Εσείς όµως, φοβάστε και κρύβεστε.
Δεν βοηθάτε το έργο της δικαιοσύνης ή το βοηθάτε µόνο εκεί
που έχει να σας δώσει ένα µικρό πολιτικό όφελος. Μην κοροϊ-
δεύετε άλλο τους Έλληνες, σας παίρνουµε χαµπάρι. 

Και όσον αφορά τις τροπολογίες και αυτά που λέτε ότι θα δώ-
σετε τώρα στους Έλληνες πολίτες, έχει βγει απόφαση και από
το Συµβούλιο της Επικρατείας και από τα πρωτοδικεία του ελλη-
νικού κράτους, που λέει ότι επιβάλλεται να γυρίσουν πίσω όσα
παρανόµως έχετε κλέψει από την τσέπη του Έλληνα πολίτη. Κι
εσείς έρχεστε αυτήν τη στιγµή να δώσετε το ένα χιλιοστό απ’
αυτά που σας επιβάλλει η ελληνική δικαιοσύνη να δώσετε πίσω
και µας το παίζεται και Ροµπέν των Δασών. Είναι κοροϊδία, να τε-
λειώνει αυτό το πράγµα!

Η Χρυσή Αυγή είναι εδώ, µέσα στο εθνικό Κοινοβούλιο, µέσα
στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, στην τοπική αυτοδιοίκηση, παντού.
Θα δώσουµε τον αγώνα για ελευθερία της πατρίδας µας, για Ελ-
λάδα και για ορθοδοξία. Δεν θα σας χαρίσουµε τίποτα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο
για να πω κάτι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ο κ.
Μαντάς για ένα σχόλιο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Πέρα από τις υπόλοιπες αθλιότητες που
ειπώθηκαν από τον εκπρόσωπο της νεοναζιστικής Χρυσής
Αυγής, ειπώθηκε και το «δήθεν» ελληνικό Κοινοβούλιο. 

Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, να διαγραφεί από τα Πρακτικά,
τουλάχιστον.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ: Όχι, ας το αφήσουµε να τονιστεί.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όχι, δεν είναι έτσι.

Νοµίζω ότι ο κ. Μαντάς έχει δίκιο. Θα διαγραφεί από τα Πρα-
κτικά, είτε συµφωνεί ο κ. Λαγός είτε όχι.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Δεν συµφωνώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Δεν συµφωνείτε,

αλλά θα διαγραφεί.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Πείτε ότι δεν συµφωνώ εγώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Εντάξει. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Να διαγραφούν και οι ίδιοι!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Εσύ να διαγραφείς!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ο

Υπουργός κ. Πιτσιόρλας για ορισµένες τροπολογίες και νοµοτε-
χνικές βελτιώσεις.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΠΙΤΣΙΟΡΛΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µίας και Ανάπτυξης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα αναφερθώ σε µία τροπολογία µε τέσσερα σηµεία του
Υπουργείου Οικονοµίας και Ανάπτυξης. Είναι µικρά θέµατα. Είναι
η τροπολογία 2192/178. Με το πρώτο άρθρο της τροπολογίας
δίνεται η δυνατότητα στον εξωδικαστικό µηχανισµό να ρυθµίζον-
ται οφειλές προς την εφορία και τους φορείς κοινωνικής ασφά-
λισης που έχουν βεβαιωθεί ή έχουν γεννηθεί µέχρι 31
Δεκεµβρίου του 2018. Το δεύτερο άρθρο παρατείνει για έναν
µήνα τη δυνατότητα των πολιτών που έχουν υποβάλει ήδη αίτηση
να ενταχθούν στον νόµο Κατσέλη, να προσκοµίσουν στις αρµό-
διες δικαστικές αρχές τη βεβαίωση οφειλών των πιστωτικών
ιδρυµάτων. Η προθεσµία ήταν µέχρι 30 Απριλίου του 2019 και θα
πάει 31 Μαΐου του 2019. Και βεβαίως θέλω να πω ότι από άλλες
διατάξεις προβλέπεται πως επειδή υπάρχει µία καθυστέρηση
των τραπεζών στο να δίνουν αυτήν τη βεβαίωση, θα πρέπει αν
διαπιστώνεται τέτοια καθυστέρηση, να γίνονται καταγγελίες,
διότι επιφέρουν και ποινικές ευθύνες.

Το τρίτο άρθρο προβλέπει ρητά η αναπτυξιακή τράπεζα που
πρόσφατα έχει ιδρυθεί να µην είναι υποχρεωµένη να καταβάλει
τόκους υπερηµερίας σε περιπτώσεις καταπτώσεων εγγυήσεων
υπέρ πιστωτικών ιδρυµάτων, λόγω της καθυστερηµένης καταβο-
λής της σχετικής εγγυοδοτικής υποχρέωσης. Έχουν προκύψει
ορισµένα ζητήµατα τα οποία ουσιαστικά παραπέµπονται στη δι-
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καιοσύνη και η νοµολογία που υπάρχει έχει δώσει λύση σαν
αυτήν που πάµε να δώσουµε τώρα. Σε περιπτώσεις δηλαδή που
δεν υπάρχει πλήρης φάκελος και καταπίπτει µια εγγύηση, γεννι-
ούνται κάποιες απαιτήσεις των τραπεζών, λέµε επ’ αυτών να µην
υπάρχει υποχρέωση των τόκων υπερηµερίας. Ξαναλέω ότι υπάρ-
χουν οι δικαστικές αποφάσεις που έχουν βγει µέχρι σήµερα σε
παρόµοιες υποθέσεις. Ούτως ή άλλως έχουν δώσει αυτή την
απάντηση, δεν καταλογίζουν τόκους υπερηµερίας. 

Και τέλος, µε το άρθρο 4 πάµε να κλείσουµε ένα θέµα για το
πώς θα πάρουν την εισφορά σε είδος που έχουν καταθέσει εται-
ρείες εγκατεστηµένες εντός επιχειρηµατικού πάρκου που έχει
συγκροτηθεί φορέας. Αυτό το θέµα είχε λυθεί µε έναν νόµο του
2013 µε λάθος τρόπο. Πρόσφατα αλλάξαµε τον νόµο και απλο-
ποιήσαµε τη διαδικασία. Όµως υπάρχει µία συγκεκριµένη περί-
πτωση για το πάρκο Βαµβακιάς Ελευσίνας, όπου οι
εγκατεστηµένες επιχειρήσεις έχουν καταβάλλει την εισφορά σε
χρήµα και αυτή η εισφορά έχει µπει σε ειδικό λογαριασµό. Όµως
λόγω των λανθασµένων προβλέψεων της προηγούµενης διαδι-
κασίας δεν µπορούν να πάρουν τα δικά τους λεφτά και να κάνουν
τις επενδύσεις που πρέπει να κάνουν.

Άρα µε αυτήν τη διάταξη επιλύουµε το θέµα για να µπορέσουν
οι άνθρωποι να πάρουν τα λεφτά τους πίσω και να προχωρήσουν
τις επενδύσεις στο πάρκο. Αυτά είναι τα τέσσερα σηµεία που πε-
ριέχει η τροπολογία που καταθέσαµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµίας και Ανάπτυξης κ. Πιτσιόρλα.

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Ξανθός.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Θέλω να καταθέσω, επίσης, µια υπουργική τροπολογία µε γε-

νικό αριθµό 2191 και ειδικό 177. Αυτό το οποίο ρυθµίζουµε εδώ
είναι θέµατα αρµοδιότητας του Κεντρικού Συµβουλίου Υγείας.

Το ένα ζήτηµα είναι ότι προβλέπουµε µία µεταβατική περίοδο
για να περάσουµε στο καθεστώς το οποίο έχουµε προβλέψει. Το
ΚΕΣΥ δηλαδή να µην έχει αρµοδιότητα για την έγκριση εξετά-
σεων, επεµβάσεων, θεραπευτικών πράξεων και λοιπά που είχε
µέχρι τώρα. Αυτήν την αρµοδιότητα την έχουµε µεταφέρει στο
Ανώτατο Υγειονοµικό Συµβούλιο, που είναι µία επιτροπή που λει-
τουργεί υπό τον ΕΟΠΥΥ, ο οποίος είναι και ο αποζηµιωτικός φο-
ρέας και νοµίζω ότι έχει ακριβώς τη συνάφεια που χρειάζεται µε
αυτόν τον ρόλο.

Η δεύτερη αρµοδιότητα την οποία δώσαµε στο ΚΕΣΥ, που
στην ουσία χωρίς να έχει σχέση ανήκε µέχρι τώρα στον ΕΟΦ,
ήταν η έγκριση των ιατρικών συνεδρίων και της συνεχιζόµενης
ιατρικής εκπαίδευσης. Επειδή εκτιµήσαµε ότι χρειάζεται ένα µε-
ταβατικό στάδιο για να προσαρµοστούν οι φορείς αυτοί στους
νέους ρόλους, προβλέπουµε αυτή τη µεταβατική διάταξη. Αυτό
είναι το ένα ζήτηµα.

Το δεύτερο ζήτηµα αφορά τις νέες εξειδικεύσεις γιατρών οι
οποίες έχουν θεσπιστεί και οι οποίες µέχρι τώρα, όπως ξέρετε -
εκτός από την εξειδίκευση στην εντατικολογία και στη νεογνο-
λογία που ήταν έµµισθες- ήταν άµισθες, όπως και όλες οι
εξειδικεύσεις.

Αυτό, λοιπόν, που θεσπίζουµε τώρα είναι να είναι έµµισθη η
εξειδίκευση. Έχουµε ανοίξει τη βεντάλια και έχουµε εγκρίνει πολ-
λές επιπλέον εξειδικεύσεις µε κυρίαρχη την εξειδίκευση στην
επείγουσα ιατρική. Θέλουµε να ξεκινήσουµε άµεσα σε δύο κέν-
τρα εκπαίδευσης, στο Ηράκλειο και στο Αττικό Νοσοκοµείο, την
εξειδίκευση τριάντα έξι ειδικευµένων γιατρών οι οποίοι θα απο-
κτήσουν την εξειδίκευση στην επειγοντολογία. Θέλουµε, λοιπόν,
να το χρησιµοποιήσουµε ως κίνητρο προσέλκυσης και σε αυτήν
την εξειδίκευση, αλλά και στις υπόλοιπες οι οποίες έχουν εγκρι-
θεί, όπως είναι η επεµβατική καρδιολογία που αναµένεται όπου
να ‘ναι, η επεµβατική ακτινολογία που προϋπήρχε, η λοιµωξιολο-
γία, η κλινική µικροβιολογία, η κλινική φαρµακολογία, η νοσοκο-
µειακή οδοντιατρική. Είναι πάρα πολλές εξειδικεύσεις που αυτήν
την περίοδο έχουν εγκριθεί από το ΚΕΣΥ, έχει γίνει εισήγηση
προς το Υπουργείο και έχει γίνει αποδεκτή.

Νοµίζουµε, λοιπόν, ότι είναι και ένας τρόπος, πρώτον, να προ-
σελκύσουµε ειδικευµένους γιατρούς για να κάνουν εξειδίκευση
στα δηµόσια νοσοκοµεία και, δεύτερον, να συγκρατήσουµε για-

τρούς στη χώρα µας, να περιορίσουµε όσο είναι δυνατό το brain
drain και την ιατρική µετανάστευση, δίνοντας ευκαιρίες επιστη-
µονικής εξέλιξης και εξειδίκευσης σε αρκετούς γιατρούς της
χώρας µας.

Προβλέπουµε, λοιπόν, να είναι έµµισθη η εξειδίκευση βεβαίως
µε τον µισθό του ειδικευόµενου γιατρού, όπως και µέχρι τώρα.
Αυτό νοµίζω ότι είναι ένα ισχυρό κίνητρο, µε την προϋπόθεση
φυσικά ότι αυτοί οι γιατροί δεν έχουν άλλη επαγγελµατική απα-
σχόληση.

Με αυτόν τον τρόπο, δίνουµε τη δυνατότητα σε γιατρούς που
δεν έχουν οργανική σχέση µε το σύστηµα υγείας, και είτε υποα-
πασχολούνται είτε είναι άνεργοι στον ιδιωτικό τοµέα, να έρθουν
στα νοσοκοµεία, στα κέντρα εκπαίδευσης και να συµβάλουν στην
προσπάθεια που κάνουµε να αναβαθµιστεί η δηµόσια περίθαλψη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ορίστε, κύριε Κε-
φαλογιάννη, έχετε τον λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να
κάνω µια ερώτηση προς τον κύριο Υπουργό για την τροπολογία
που µόλις ανέπτυξε επειδή, όπως ανέφερε ο κύριος Υπουργός,
στην ουσία ρυθµίζονται δύο διαφορετικά ζητήµατα.

Όσον αφορά το πρώτο σχετικά µε το ΚΕΣΥ, εµείς ως Νέα Δη-
µοκρατία είµαστε αρνητικοί. Ωστόσο είµαστε θετικοί για τις εξει-
δικεύσεις. Αν προτίθεται η Κυβέρνηση να σπάσει την τροπολογία
σε δύο τµήµατα, θα είµαστε θετικοί στο δεύτερο και αρνητικοί
στο πρώτο. Διαφορετικά, θα διατηρήσουµε το «παρών».

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Είναι και τα δύο ζη-
τήµατα που τα έχει διαχειριστεί το ΚΕΣΥ. Η πρόταση για τις εξει-
δικεύσεις έρχεται µέσω του ΚΕΣΥ. Νοµίζω ότι είναι µία ενιαία
τροπολογία και πραγµατικά θα ήθελα να ακούσω τον λόγο για
τον οποίο διαφωνείτε στο να αποκτήσει το ΚΕΣΥ έναν πολύ πιο
αναβαθµισµένο ρόλο για τη συνεχιζόµενη ιατρική εκπαίδευση -
αυτό είναι απολύτως συναφές µε τον ρόλο του- και βεβαίως να
µην έχει µια ευθύνη στην κοστολόγηση και άρα και στην αποζη-
µίωση πράξεων, που αυτό ανήκει στην αρµοδιότητα του ΕΟΠΥΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό και τον κ. Κεφαλογιάννη.

Τον λόγο έχει ο κ. Ηλίας Καµατερός, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ,
για επτά λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επί του
νοµοσχεδίου δεν νοµίζω ότι έχουµε να πούµε κάτι. Όλοι είµαστε
θετικοί και υπερθεµατίζουµε.

Θα µου επιτρέψετε να τοποθετηθώ σύντοµα για δύο βουλευ-
τικές τροπολογίες που έχουµε καταθέσει. Η µία είναι η τροπο-
λογία 173 και αφορά στη µεταφορά νερού στα άνυδρα νησιά µε
υδροφόρες. Πιο συγκεκριµένα, προτείνουµε να απαλλάσσονται
από τα τέλη διέλευσης µόνο στους προορισµούς για τους οποί-
ους εκτελούν τον σκοπό της µεταφοράς του νερού ή τα πλοία
που µεταφέρουν νερό.

Με την ευκαιρία, όµως, να πω ότι το αντικείµενο αυτού του
έργου είναι πολύ περιορισµένο -αφορά σε πάρα πολύ λίγα νησιά-
και δεν θα υπάρχει σε λίγο γιατί είναι στην ολοκλήρωσή του ένα
πρόγραµµα το οποίο έχουµε υλοποιήσει σαν Κυβέρνηση, µέσω
κυρίως της αφαλάτωσης, αλλά και της µεταφοράς νερού µε σω-
λήνες που έχει λύσει ουσιαστικά το πρόβληµα της ύδρευσης των
νησιών, ένα πρόβληµα το οποίο ταλάνιζε τους νησιώτες για δε-
καετίες όλα τα προηγούµενα χρόνια, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται.

Πόσοι µπορούν να καταλάβουν, άραγε, τι ήταν για τους νησιώ-
τες να τους στερείς το νερό; Πολλές φορές επειδή η υδροφόρα
αργούσε ή δεν µπορούσε να πάει λόγω καιρού, είχαµε για µέρες
τα νησιά χωρίς νερό. Αυτό σχετικά µε κάποιους που δεν µπορούν
να καταλάβουν την ιδιαιτερότητα των νησιών και την ανάγκη
εφαρµογής ειδικής νησιωτικής πολιτικής που εξισώνει τους κα-
τοίκους των νησιών ή µειώνει τις διαφορές -θα έλεγα εγώ- σε
πρόσβαση σε βασικά αγαθά, όπως είναι το νερό και φυσικά και
σε πολλά άλλα, όπως είναι η υγεία, η παιδεία, η διοίκηση, αλλά
τώρα µιλάµε για το νερό, που είναι από τα πιο βασικά αγαθά.

Η δεύτερη τροπολογία µε ειδικό 185 αναφέρεται στις δηλώ-
σεις για το Κτηµατολόγιο. Επιτέλους, προχωρεί η υλοποίηση του
Κτηµατολογίου σε όλη την χώρα. Βρισκόµαστε σε καλό δρόµο.
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Τα ποσοστά είναι πάρα πολύ καλά. Σε κάποιες περιοχές, όµως,
υπάρχουν προβλήµατα, λόγω της δυσκολίας των πολιτών να µα-
ζέψουν τα απαραίτητα δικαιολογητικά και δεν τους φτάνει η προ-
θεσµία.

Και πάλι µιλάµε ειδικά για τα νησιά. Εκεί παρουσιάζονται οι πε-
ρισσότερες καθυστερήσεις και δεν είναι τυχαίο, γιατί κάποιος
πρέπει να ταξιδέψει από νησί σε νησί για να πάει να κάνει τις δη-
λώσεις, δεν γίνονται όλα ηλεκτρονικά, και πρέπει όχι µόνο να
κάνει τη δήλωσή του, αλλά να µαζέψει τα δικαιολογητικά, τα συµ-
βόλαια κ.λπ.. Και ξέρετε πόσο δύσκολο είναι αυτό για παλιές ιδιο-
κτησίες, πολύ περισσότερο όταν είναι περιουσίες που έχουν
προκύψει µέσα από αγοραπωλησίες, µέσα από κάποια µοναστή-
ρια. Στα νησιά υπάρχουν αυτές οι περιπτώσεις και έχουν δηµι-
ουργήσει καθυστερήσεις.

Εµείς, λοιπόν, προτείνουµε, επειδή κάθε περιοχή έχει και δια-
φορετική ηµεροµηνία, να µπορεί ο Υπουργός µε υπουργική από-
φαση να δίνει παράταση µέχρι έξι µήνες σε αυτές τις
περιπτώσεις. Και πάλι είναι ένα µέτρο αναγκαίο που αφορά πολύ
περισσότερο τα νησιά. Όµως, δεν είναι µόνο για τα νησιά, αλλά
και για άλλες περιοχές της χώρας µας. 

Γι’ αυτό θα παρακαλούσα τους συναδέλφους να ψηφίσουν
αυτήν την τροπολογία.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Καµατερό, Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ.

Τον λόγο έχει για επτά λεπτά ο κ. Αθανάσιος Παπαδόπουλος,
Βουλευτής Τρικάλων του ΣΥΡΙΖΑ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Συζητάµε σήµερα για µια
ακόµη δωρεά πολύτιµη για το εθνικό σύστηµα υγείας, αγαπητοί
συνάδελφοι, αυτή της Ελισάβετ Παπαγιαννοπούλου. Και πρέπει
να πούµε ότι χρειαζόµαστε και δωρεές και πράξεις οι οποίες δεί-
χνουν ότι το µεγαλείο κάποιων ανθρώπων εκδηλώνεται µε έναν
τρόπο που βοηθά το εθνικό σύστηµα υγείας σε µία περίοδο που
χρειαζόµαστε και δωρεές.

Εγώ µε την ευκαιρία αυτή θέλω να ευχαριστήσω και τους δω-
ρητές προς το νοσοκοµείο Τρικάλων που βοήθησαν στην ανα-
βάθµιση της καρδιολογικής κλινικής και στη βελτίωση της
µονάδας τεχνητού νεφρού. Θέλω να τους ευχαριστήσω που βοη-
θάνε όλα εκείνα τα οποία κάνουµε, ώστε ένα εθνικό σύστηµα
υγείας που µέχρι το 2014 βρισκόταν υπό κατάρρευση να έχει φα-
νερά τα σηµάδια και της αναβάθµισης και µιας πορείας προς
εκείνο που θεωρούµε ότι είναι καθήκον µας, στην ποιοτική ολο-
κλήρωσή του.

Να θυµίσω ακόµη ότι εκτός από αυτές τις δωρεές, οι οποίες
πέρασαν εδώ ως κυρώσεις από την Ολοµέλεια της Βουλής,
έχουµε τη δυνατότητα να βλέπουµε και συνοδές πράξεις οι
οποίες γίνονται από αυτοδιοικητικά όργανα, όπως είναι η Περι-
φέρεια Αττικής, η οποία βοηθάει πάρα πολύ στον υλικοτεχνικό
εξοπλισµό των νοσοκοµείων µας, σε κτιριακές αναβαθµίσεις, σε
ενέργειες οι οποίες συµβάλλουν µαζί µε όλα εκείνα τα οποία
κάνει το Υπουργείο Υγείας, προκειµένου να έχουµε ορατή αυτή
την αναβάθµιση.

Μια τέτοια αναβάθµιση έγινε και στο νοσοκοµείο «Αττικόν» για
το οποίο έγινε µία παρέµβαση από τον κ. Κεγκέρογλου σχετικά
µε το ότι εδώ και πάρα πολλά χρόνια το νοσοκοµείο «Αττικόν»
δεν έχει µαγνητικό τοµογράφο. Μπορούµε να σας πούµε ότι
µετά από συνεργασία µε τη διοικήτρια της 2ης Υγειονοµικής Πε-
ριφέρειας εντός των ηµερών αναµένεται και η εγκατάσταση του
µαγνητικού τοµογράφου στο νοσοκοµείο «Αττικόν».

Ακόµα πρέπει να πούµε ότι όλα αυτά που γίνονται σε αυτό το
χρονικό διάστηµα, όπως είναι και η αναβάθµιση της πρωτοβάθ-
µιας φροντίδας υγείας ως µία σηµαντική µεταρρύθµιση και το
γεγονός ότι καλύπτουµε µε συγκεκριµένο τρόπο την παρέµβαση
σε αυτοτελή τµήµατα επειγόντων περιστατικών και γίνονται τώρα
οι κρίσεις, οι οποίες θα συµβάλουν πολύ σηµαντικά, όπως και η
προκήρυξη για τα κέντρα υγείας, όπως και η νέα προκήρυξη για
χίλιες θέσεις ιατρικού προσωπικού και χίλιες πεντακόσιες θέσεις
νοσηλευτικού και άλλου προσωπικού µέσα στο 2019, είναι γεγο-
νότα τα οποία µπορούν να µας οδηγήσουν όλους σε ένα ασφα-
λές συµπέρασµα. Μας οδηγούν στο συµπέρασµα ότι αυτό το

διάστηµα στο οποίο διαπιστώνουµε ότι η χώρα µας κάνει σηµαν-
τικές προσπάθειες για να µπορέσει να ακολουθήσει όλα εκείνα
που έχει η νέα εποχή ως δυνατότητες και της οικονοµίας µας και
των αντοχών του προϋπολογισµού, να τα κάνουµε µε έναν τρόπο
ο οποίος πραγµατικά µας κάνει περήφανους γι’ αυτά που γίνον-
ται στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Θέλω ακόµη να πω πως το ότι κατατίθενται τροπολογίες σε
αυτήν τη συνεδρίαση είναι αποτέλεσµα γεγονότων. Το πυκνό νο-
µοθετικό έργο το οποίο κάναµε στην προηγούµενη περίοδο και
έχουµε µπροστά µας και το γεγονός ότι θέλουµε να κατεβά-
σουµε ένα σχέδιο νόµου συνολικής θεσµικής αναβάθµισης του
εθνικού συστήµατος υγείας, όπως και οι παρεµβάσεις στη συνε-
χιζόµενη ιατρική εκπαίδευση και στις εξειδικεύσεις και στον
τρόπο οργάνωσης των ιατρικών συνεδρίων, στον νέο ρόλο του
κεντρικού συµβουλίου υγείας, στις ιατρικές επιστηµονικές εται-
ρείες, είναι ζητήµατα που δείχνουν για ποιον λόγο ορισµένες
τροπολογίες έρχονται και στη σηµερινή συνεδρίαση. Ορισµένες
από αυτές συµβάλλουν πάρα πολύ ουσιαστικά και σε αυτό που
είναι καθήκον µας, καθήκον της συζήτησης σε αυτό το νοµοσχέ-
διο, να αναβαθµίσουµε συνολικά τις υπηρεσίες υγείας.

Έτσι και µερικές από τις τροπολογίες που έρχονται, αλλά και
αυτή που κατέθεσα και εγώ τώρα παίρνοντας αφορµή από το ότι
η µετεξέλιξη του ΚΕΕΛΠΝΟ σε Εθνικό Οργανισµό Δηµόσιας
Υγείας µάς δίνει τη δυνατότητα να µπορούµε να λέµε ότι το ια-
τρικό προσωπικό µπορεί να διατεθεί µόνο σε µονάδες ειδικών
λοιµώξεων, αυτό το γεγονός να µπορεί να καλύπτει και το νοση-
λευτικό και άλλο προσωπικό, ώστε να µην έχουν τον πειρασµό
κάποιες διοικήσεις ή συνολικά αυτοί που κατευθύνουν το εθνικό
σύστηµα υγείας να χρησιµοποιήσουν αυτό το προσωπικό σε
άλλες ανάγκες, οι οποίες συνεχίζουν να είναι αρκετές.

Με την ευκαιρία αυτή, θέλω ακόµη να πω ότι είναι προκλητική
η παρέµβαση του Προέδρου της Νέας Δηµοκρατίας για να
έχουµε τη χρησιµοποίηση ιδιωτικών συµφερόντων, ιδιωτών ma-
nagement στα δηµόσια νοσοκοµεία. Είναι προκλητική, γιατί
έχουµε δοκιµάσει το καθεστώς των managers και στο «Ερρίκος
Ντυνάν» και στο ΚΕΕΛΠΝΟ και σε πολλούς άλλους χώρους µε
πολύ αρνητικά αποτελέσµατα, γιατί τα ιδιωτικά συµφέροντα
έχουν στο µυαλό τους πώς θα απορροφήσουν πόρους πολύτι-
µους για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Είναι φανερό ότι µία κυβέρ-
νηση η οποία πρέπει να έχει ως σκοπό της την αναβάθµιση του
συστήµατος υγείας επενδύοντας σε αυτό που είναι θεµελιώδες
ανθρώπινο δικαίωµα, δεν πρέπει να παραχωρεί πόρους σε ιδιω-
τικά συµφέροντα. Βλέπουµε και τι γίνεται τώρα µε τις δυνατότη-
τες του Εθνικού Οργανισµού Προµηθειών Υγείας να µπορεί να
καλύπτει παρακλινικές εξετάσεις. Και εκεί το φούσκωµα κάποιων
δαπανών οδηγεί ουσιαστικά σε αδυναµία εξυπηρέτησης όλων.

Πρέπει, λοιπόν, να συνεννοούµαστε. Χρειαζόµαστε managers,
χρειαζόµαστε τεχνοκράτες οι οποίοι να έχουν και επάρκεια, αλλά
να έχουν στο µυαλό τους ότι το Εθνικό Σύστηµα Υγείας είναι
εκείνο που κυρίως συµβάλλει στο δικαίωµα στην υγεία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία επισήµανση που κάνατε και
εσείς. Αναφέρθηκε από συνάδελφο εδώ η γειτονική χώρα, µία
φιλική χώρα η οποία δίνει και τη δυνατότητα να υπερασπίζουµε
και τον εναέριο χώρο της εµείς. Είναι απαράδεκτο στη διάρκεια
των τουρκικών απειλών να ονοµάζεται «χώρα των Σκοπίων».

Θέλω να επισηµάνω και στην κ. Γεννηµατά και στην ηγεσία του
κόµµατος ότι το Κίνηµα Αλλαγής πρέπει να πάρει σαφή θέση σε
αυτό το ζήτηµα. Δεν µπορούµε να ακολουθούµε ορισµένες εθνι-
κολαϊκιστικές κραυγές που δεν αναγνωρίζουν ότι η χώρα µας
τώρα στον χώρο των Βαλκανίων παίζει ένα ηγετικό ρόλο, έναν
ηγεµονικό ρόλο και σε αυτό βοηθάνε οι καλές σχέσεις µε τη γει-
τονική χώρα, µε τη Βόρεια Μακεδονία.

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Παπαδόπουλο, Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ.

Τον λόγο έχει για επτά λεπτά ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Θε-
όδωρος Δρίτσας.

ΘEOΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
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Συµφωνώ και επαυξάνω µε την τελευταία αναφορά του συνα-
δέλφου και συντρόφου Σάκη Παπαδόπουλου αναφορικά µε τα
ζητήµατα της Βόρειας Μακεδονίας.

Προχωρώ στο θέµα της σηµερινής ηµερήσιας διάταξης. Είναι
εύλογο, αλλά όσο κι αν είναι εύλογο είναι θετικό ότι όλες οι πτέ-
ρυγες της Βουλής αποδέχονται µε θετικό τρόπο τη σύµβαση δω-
ρεάς µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου, του Γενικού Νοσοκοµείου
Παίδων Πεντέλης και των συνεκτελεστών της διαθήκης της Ελι-
σάβετ Παπαγιαννοπούλου µε σκοπό την αναδιαρρύθµιση και
ανακαίνιση της Β’ Παιδιατρικής Νευρολογικής Κλινικής του δευ-
τέρου ορόφου του Γενικού Νοσοκοµείου Παίδων Πεντέλης.

Και είναι εύλογο και θετικό, γιατί όταν µία δωρεά δεν έχει σκο-
πιµότητα, εντάσσεται σε µία µακρά πολιτισµική παράδοση που
χαρακτηρίζει την πορεία της σύγχρονης ελληνικής κοινωνίας και
έχει καταγράψει πολλές φορές και σε κρίσιµες στιγµές πολύ θε-
τικά παραδείγµατα κοινωνικής ευαισθησίας και συµπεριφοράς
είτε από πλούσιους είτε από φτωχούς. Δωρητές και µάλιστα πολ-
λές φορές και ευεργέτες υπήρξαν πολλοί και έχουν καταγραφεί
ακριβώς σε αυτήν την πλούσια πολιτισµική παράδοση του σύγ-
χρονου ελληνικού κράτους, της σύγχρονης ελληνικής κοινωνίας,
του σύγχρονου ελληνικού έθνους.

Ακριβώς αυτό είναι το θετικό του πράγµατος, έστω κι αν υπε-
ρασπίζεται κανείς –και ορθά µπορεί να το υπερασπίζεται- ότι ένα
σύγχρονο δηµοκρατικό κράτος οφείλει να καλύπτει τις ανάγκες
των πολιτών, αναφορικά µε το σύστηµα υγείας, µε τις υποδοµές
υγείας, µε τις παρεχόµενες υπηρεσίες υγείας, σε όλους τους πο-
λίτες δωρεάν. Αυτό µπορεί να είναι στόχος, πραγµατικά, αδιαµ-
φισβήτητα, πάντα επίκαιρος και πάντας πιεστικός, αλλά το ένα
δεν αναιρεί το άλλο και δεν υπάρχει κανένας λόγος θα τίθενται
αστερίσκοι, αναφορικά µε αυτή την πραγµατικότητα, όταν κατα-
γράφεται. 

Εκεί που υπάρχει, όµως, πρόβληµα είναι όταν κάποιες περίφη-
µες δωρεές έχουν προφανή σκοπιµότητα και ιδιοτέλεια. Έχουµε
στον Πειραιά τα τελευταία χρόνια τέτοια δείγµατα γραφής από
δωρητή - ολιγάρχη, ο οποίος νοµίζει ότι µπορεί να εξαγοράσει
την πόλη µε ευτελούς αξίας δωρεές, αλλά και ευτελούς ποιότη-
τας δωρεές, που προβάλλονται όµως διαρκώς µε έναν προκλη-
τικό τρόπο ως κάτι πάρα πολύ σηµαντικό και πάρα πολύ
ξεχωριστό που πρέπει η πόλη του Πειραιά να τον ευγνωµονεί!
Όχι, δεν είναι αυτή η παράδοση της ελληνικής κοινωνίας. Δεν
είναι αυτή η παράδοση του ελληνικού πολιτισµού. 

Οπότε, σταµατώ εδώ, ακριβώς γιατί πραγµατικά αυτή η δωρεά
που σήµερα αποδέχεται η Βουλή και κυρώνει τη σύµβαση εντάσ-
σεται στις πολύ θετικές καταγραφές της πορείας της ελληνικής
κοινωνίας, τουλάχιστον διακόσια χρόνια τώρα ή κι ακόµα πιο
πολύ, πριν την ίδρυση του ελληνικού κράτους.

Θέλω, συµπληρωµατικά, να κάνω δύο αναφορές για δύο τρο-
πολογίες. Η µία είναι υπουργική, του Υπουργείου Ναυτιλίας, ανα-
φορικά µε την παράταση της λήξης των προθεσµιών για τις
δηλώσεις συµµετοχής στο ηλεκτρονικό µητρώο των ιδιωτικών
πλοίων αναψυχής, των επαγγελµατικών τουριστικών ηµερό-
πλοιων και των επαγγελµατικών πλοίων αναψυχής. Η προθεσµία
σε αυτές, παρ’ όλο ότι έχει καταγραφεί µία σηµαντική πρόοδος,
όπως και ο Υπουργός παρέθεσε µε στοιχεία, εντούτοις είναι ανα-
γκαία. 

Εκείνο στο οποίο, µε την ευκαιρία που µου δίδεται, θέλω να
αναφερθώ και στο ελληνικό Κοινοβούλιο είναι ότι όταν ως
Υπουργός Ναυτιλίας, Γενάρη-Φλεβάρη του 2015, ξεκίνησα µε τις
υπηρεσίες να τρέξω την ήδη νοµοθετηµένη αυτή πρόβλεψη, δια-
πιστώσαµε πολύ γρήγορα ότι πέραν του ότι δεν είχε προηγηθεί
καµµία τεχνική επεξεργασία, ήταν και πολύ δύσκολη και είχε
πολλά εµπόδια µία αυτονόητη επιλογή βελτίωσης, εκσυγχρονι-
σµού, ρύθµισης, εξυγίανσης της δηµόσιας διοίκησης σε έναν
πολύ σηµαντικό τοµέα, του θαλάσσιου τουρισµού, ιδιαίτερα τους
καλοκαιρινούς µήνες. Δεν µπορείτε να φανταστείτε πραγµατικά
πόσα εµπόδια είχαµε από την ανεπάρκεια και την αναποτελεσµα-
τικότητα της τεχνικής προετοιµασίας των υπηρεσιών και των
προαπαιτούµενων για να ανταποκριθούν σε αυτά και από την
άλλη, πόσα εµπόδια έθεταν όσοι δεν ήθελαν να προχωρήσει
αυτή η διαδικασία και τα θέτουν ακόµη. 

Ακόµα, λοιπόν, και για τον ψηφιακό εκσυγχρονισµό του ελλη-

νικού κράτους στην κατεύθυνση της διαφάνειας, η µάχη είναι
µάχη δηµοκρατίας, µάχη κοινωνική, µάχη µε πρόσηµο που
αφορά όλη την ελληνική κοινωνία και έτσι πρέπει να καταγράφε-
ται και όχι ως µία ασήµαντη λεπτοµέρεια. 

Στο δεύτερο µέρος αυτής της τροπολογίας προωθείται και
επιταχύνεται µία επιλογή που είχε ξεκινήσει και από την τότε πε-
ρίοδο, της ενιαιοποίησης των υπηρεσιών εσωτερικών υποθέσεων
των Σωµάτων Ασφαλείας, της Ελληνικής Αστυνοµίας, του Πυρο-
σβεστικού Σώµατος και του Λιµενικού Σώµατος-Ελληνική Ακτο-
φυλακή. Είναι πολύ σηµαντικό βήµα. Μπορεί να υπάρχουν
ενστάσεις για το πώς το Λιµενικό Σώµα θα συµµετέχει σε αυτόν
τον νέο φορέα και πραγµατικά να έχει τον ρόλο του. Έχω ιδιαί-
τερη ευαισθησία, όπως ξέρετε, σε αυτά τα ζητήµατα και προφα-
νώς, πρέπει να συµβάλλουµε όλοι, ώστε αυτά τα πράγµατα να
γίνουν µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο. Αυτή η ενιαιοποίση, όµως,
είναι πραγµατικά µία τοµή σε αυτό το επιµέρους ζήτηµα εξαιρε-
τικής σηµασίας και νοµίζω ότι θα αποδώσει πάρα πολύ. Γιατί δεν
µπορούν τέτοιες υπηρεσίες του ελληνικού κράτους σε αυτούς
τους κρίσιµους τοµείς να λειτουργούν αποσπασµατικά, αποµο-
νωµένοι ο ένας από τον άλλον, ως να νοµίζουµε ότι είµαστε σε
χωριστά κράτη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Προχωράω σε µία τελευταία τροπολογία από αυτές που θέλω
να σχολιάσω, βουλευτική αυτή τη φορά, την οποία κατέθεσαν
τρεις µάχιµοι φαρµακοποιοί, Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, ο Γιώργος
Πάλλης, ο Ζεϊµπέκ Χουσείν και ο Χρήστος Σιµορέλης και είχα την
τιµή και τη χαρά να τη συνυπογράψω και εγώ.

Αναφέρεται στα ανώτατα όρια ωραρίου λειτουργίας των φαρ-
µακείων και θέτει ένα ζήτηµα σχετικά µε το σε ποιες αργίες κάθε
έτους, πέραν των προβλεποµένων διανυκτερεύσεων και διηµε-
ρεύσεων, δεν µπορεί να ανοίγουν τα φαρµακεία -τη Μεγάλη Πα-
ρασκευή, την 25η Μαρτίου, την Καθαρή Δευτέρα, Πάσχα,
περιγράφονται µε σαφήνεια όλες αυτές οι συγκεκριµένες ηµε-
ροµηνίες- και εν συνέχεια, ότι για να επιλέξει ωράριο λειτουρ-
γίας, σύµφωνα µε τις ρυθµίσεις που τα τελευταία χρόνια έχουν
επισυµβεί και έχουν αλλάξει τα ζητήµατα του ωραρίου του κάθε
φαρµακείου, για την υπέρβαση των χρονικών ορίων λειτουργίας
τους, δεν αρκεί ο νόµιµος εκπρόσωπος του φαρµακείου, µε τις
θεσµικές αλλαγές που έχουν γίνει και σε αυτό το πεδίο, αλλά και
η σύµφωνη γνώµη του υπεύθυνου φαρµακοποιού.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι εξαιρετικά
σηµαντικό αυτό, έστω κι αν είναι µικρής κλίµακας η διορθωτική
παρέµβαση. «Το φάρµακο διά χειρός φαρµακοποιού» είναι
δόγµα για την ορθή παροχή φαρµακευτικής υπηρεσίας στους
Έλληνες πολίτες. Δεν είναι δυνατόν το φαρµακείο να µετατρέ-
πεται σε εµπορική επιχείρηση, απεκδυόµενη και αποξενούµενη
από την επιστηµονική του λειτουργία και µάλιστα, ως φορέας
πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας. Παραδοσιακά έχει αυτό συµ-
βεί στη χώρα µας. Και τώρα, µε πρωτοβουλία της ηγεσίας του
Υπουργείου Υγείας προωθούνται και θεσµικές επεξεργασίες,
ώστε να πάρει και θεσµικό χαρακτήρα η ένταξη των φαρµακείων
στο γενικότερο σύστηµα πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας. Δεν
είναι δυνατόν να εξοντώνεται ο επιστήµων φαρµακοποιός, άρα,
να µην υπάρχει στην πραγµατικότητα και να υπάρχουν κεφαλαι-
ουχικές συγκροτήσεις για τη λειτουργία των φαρµακείων. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Η’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ) 

Αυτά η Κυβέρνηση µας, παρά τις πιέσεις της εργαλειοθήκης
του ΟΟΣΑ κ.λπ., τα φρόντισε µε περίτεχνο και µε πολύ συστη-
µατικό τρόπο σε συνεργασία µε τους συλλόγους και τις οµο-
σπονδίες των φαρµακοποιών και έχει πετύχει ρυθµίσεις
ισορροπίας εξαιρετικά σηµαντικές και κρίσιµες.

Η τρίτη υποπαράγραφος αυτής της τροπολογίας αφορά τα
φάρµακα, στα οποία θα έχει καταλήξει επιτυχώς η διαδικασία
της διαπραγµάτευσης, το θεσµοθετηµένο ποσοστό συµµετοχής
των ασθενών να περιορίζονται στο ήµισυ και µε απόφαση του
Υπουργού Υγείας το ποσό της προβλεπόµενης συµµετοχής του
ασθενούς που µπορεί και να µειώνεται για τα γενόσηµα φάρ-
µακα.

Ελπίζω ότι οι Υπουργοί θα αποδεχτούν αυτή την τροπολογία
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και ανοίγει νέους δρόµους πολύ σηµαντικούς σε κρίσιµους -όχι
συνολικούς, αλλά λεπτούς- τοµείς των βελτιώσεων που τώρα πια
βήµα-βήµα πρέπει και στον τοµέα αυτό να πετύχει η Κυβέρνησή
µας, όπως και σε όλους τους άλλους τοµείς. Συγχαίρω και την
ηγεσία του Υπουργείου, ακριβώς γιατί πορεύεται πολύ συστηµα-
τικά προς αυτή την κατεύθυνση. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον

κύριο συνάδελφο. Και για να µην παρεξηγηθώ από τους υπόλοι-
πους συναδέλφους, θα ήθελα να πω ότι λόγω της τροπολογίας
υπήρξε αυτή η σχετική ανοχή. 

Ο κ. Πολάκης έχει ζητήσει το λόγο για την πρωτολογία του.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κύριε Πρόεδρε, τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Υπουργέ, συγ-

γνώµη, µισό λεπτό.
Ορίστε, κύριε Αντιπρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Μόνο δέκα δευτερόλεπτα θα χρειαστώ.
Ζητούµε –νοµίζω και οι άλλοι συνάδελφοι δεν έχουν αντίρ-

ρηση- από τους Υπουργούς να µας υποδείξουν ποιες βουλευτι-
κές τροπολογίες κάνουν δεκτές, για να ξέρουµε. Είπε ο κ.
Πολάκης, όταν ανέπτυξε τις τροπολογίες, για µία βουλευτική την
οποία έκανε δεκτή. Πρέπει να ξέρουµε και για τις υπόλοιπες βου-
λευτικές τροπολογίες ποιες, πόσες και αν γίνονται δεκτές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ελάτε, κύριε Υπουργέ.
Φαντάζοµαι ότι και ο κύριος Υπουργός στην οµιλία του θα τοπο-
θετηθεί πιθανότατα και σε κάποιες από αυτές. Μπορεί στην οµι-
λία του να περιλαµβάνονται µέσα και κάποια σχόλια για τις
τροπολογίες, όπως είπε ο κ. Λαµπρούλης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για δέκα λεπτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Με

λίγο ανοχή, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ήδη υπάρχει ανοχή

στο δεκάλεπτο. Παρ’ όλα αυτά προχωρήστε και το βλέπουµε
στην πορεία.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Συγ-
γνώµη µισό λεπτό, να φτιάξω λίγο τα χαρτιά µου.

Ξεκινώντας την οµιλία µου θέλω και εγώ να ευχαριστήσω µε
τη σειρά µου τους εκτελεστές της διαθήκης της Ελισάβετ Παπα-
γιαννοπούλου, η οποία απεβίωσε το 2011 και µε τη διαθήκη της
µεταξύ άλλων άφησε και ένα ακίνητο στη Φιλοθέη, το οποίο που-
λήθηκε προκειµένου -και όπως όριζε στη διαθήκη της- να κατα-
σκευαστεί µία νέα πτέρυγα στο νοσοκοµείο «Παίδων Πεντέλης»
στη µνήµη της.

Με την ανάληψη των καθηκόντων της διοίκησης, που ορίσαµε
στο Σισµανόγλειο - Αµαλία Φλέµινγκ, Παίδων Πεντέλης, ενηµε-
ρωθήκαµε από τους εκτελεστές της διαθήκης για τη βούλησή
τους. Είδαµε, όµως, ότι το ποσό που προέκυψε από την πώληση
του ακινήτου, περίπου ένα εκατοµµύριο ευρώ, δεν αρκούσε για
να κατασκευαστεί µία νέα πτέρυγα. Και µετά από προσφυγή στο
εφετείο -που εξήγησε και θεώρησε ότι ικανοποιείται η θέληση
της διαθέτιδος εναλλακτικά- προχωρήσαµε µε την ανακαίνιση,
ανακατασκευή και εκσυγχρονισµό της πτέρυγας της Β’ Παιδια-
τρικής και Νευρολογικής Κλινικής του Γενικού Νοσοκοµείου Παί-
δων Πεντέλης.

Ξεκολλήσαµε και προχωρήσαµε όλη τη διαδικασία. Και πρέπει
να δώσω συγχαρητήρια στη διοίκηση του νοσοκοµείου γι’ αυτό
το πράγµα, γιατί είναι πολύ βαριά η διαδικασία των δωρεών και
των κληροδοτηµάτων και µία σειρά από άλλα πράγµατα. Και έτσι
είµαστε στην ευχάριστη θέση σήµερα να κυρώνουµε τη σύµβαση
της δωρεάς στο «Παίδων Πεντέλης» από την Ελισάβετ Παπαγιαν-
νοπούλου, µε εκτελεστές της διαθήκης την Ιωάννα Κωνσταντίνου
και τον Γεώργιο Παπαγιανόπουλο.

Για άλλη µία φορά ευχαριστούµε. Πραγµατικά θα ενισχυθεί το
δηµόσιο σύστηµα υγείας µε αυτό, προσφέροντας καλύτερους
όρους και συνθήκες νοσηλείας στους µικρούς ασθενείς που νο-
σηλεύονται στο «Παίδων Πεντέλης».

Εδώ µε αφορµή αυτό θα ήθελα να απαντήσω σε κάτι, όπως
έκανα και στην επιτροπή της Βουλής. Θεωρώ ότι και στην Ολο-
µέλεια πρέπει και αυτά να απαντηθούν, για να ακουστούν κάποια

πράγµατα. Διότι τις τελευταίες µέρες µετά απ’ αυτήν την απερί-
γραπτη τοποθέτηση του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, του Κυριάκου Μητσοτάκη, σε πρωινή του συνέντευξη, σε
σχέση µε τα σχέδια και τα οράµατά του για το σύστηµα υγείας,
έχει υπάρξει ένας πόλεµος ψεµάτων και fake news για µία σειρά
από πράγµατα. Προσπαθούν από τη µία να απαλύνουν αυτό που
είπε ο Κυριάκος Μητσοτάκης και από την άλλη µεριά να διασπεί-
ρουν ψευδείς ειδήσεις, fake news για µία σειρά από πλευρές και
δυσλειτουργίες του δηµόσιου συστήµατος υγείας, που όµως -
όπως θα αποδείξω στην οµιλία µου- είναι όλα ψέµατα. Και αξιο-
ποιώντας την υπεροπλία που έχουν στο επίπεδο των ΜΜΕ, ειδικά
στην τηλεόραση αλλά και στον έντυπο Τύπο και στο διαδίκτυο,
νοµίζουν ότι διασπείροντας αυτές τις ειδήσεις µπορούν να πεί-
σουν τον κόσµο ότι είναι άλλο πράγµα αυτό που βλέπει, ζει και
νιώθει στο δηµόσιο σύστηµα υγείας τα τελευταία χρόνια και ότι
η αλήθεια είναι αυτή που διασπείρουν µέσα από τα ΜΜΕ που
ελέγχουν. 

Συγκεκριµένα: Ακούσαµε -και διαδόθηκε πολύ- ότι χάθηκε η
προσφορά του Ιδρύµατος «Σταύρος Νιάρχος»! Το ακούσαµε,
διαδόθηκε! Υπάρχουν ακόµα και σήµερα άνθρωποι που µε ρω-
τούν. Έχουµε απαντήσει αναλυτικά και θα ξαναπαντήσουµε. 

Πριν πω για το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος», να πω ότι η δικιά
µας Κυβέρνηση ήταν αυτή που ξεκόλλησε το κληροδότηµα Μα-
λινάκη µε τα 5 εκατοµµύρια ευρώ, που από το 2009 καθόταν στα
Χανιά. Και ξεκινάει να χτίζεται η ψυχιατρική κλινική του νοσοκο-
µείου. Λύσαµε όλα τα διαδικαστικά θέµατα. Δεύτερον, εµείς επι-
ταχύναµε και ολοκληρώσαµε τη δωρεά της Εθνικής Τράπεζας
στον «Ευαγγελισµό». Είχε ξεκινήσει, καθυστερούσε, και εµείς
τώρα την ολοκληρώσαµε. 

Εµείς ξεµπλοκάραµε τη δωρεά της Μαρίας Βεργωτή στο νο-
σοκοµείο Κεφαλονιάς. Εµείς ήµασταν αυτοί οι οποίοι υπογρά-
ψαµε πριν λίγο καιρό -και µία µικρή τροποποίηση για το
εργασιακό καθεστώς κάνουµε σήµερα- τη δωρεά για το Εθνικό
Μεταµοσχευτικό Κέντρο του Ιδρύµατος «Αλέξανδρος Ωνάσης»,
που θα χτιστεί δίπλα στο «Ωνάσειο». Αυτή η υπόθεση δεν είναι
καινούρια, απ’ όσο ξέρω. Είχε γίνει και στις παλιότερες κυβερ-
νήσεις, Γιατί δεν είχε προχωρήσει; Για να λέµε τα πράγµατα µε
το όνοµα τους και να µαθαίνει ο ελληνικός λαός την αλήθεια. 

Αυτή η δωρεά δεν είχε προχωρήσει, διότι το µεταµοσχευτικό
κέντρο θα κολλούσε στο Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο. Το
Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο, όµως, µας το παραδώσατε,
κύριοι συνάδελφοι, το 2015 µε 115 εκατοµµύρια ευρώ χρέη. Επα-
ναλαµβάνω, µόνο το «Ωνάσειο» µάς το παραδώσατε µε 115 εκα-
τοµµύρια ευρώ χρέη! Πόσα χρωστάει σήµερα το «Ωνάσειο»;
Μηδέν. Να σας το επαναλάβω, να το ακούσετε; Μηδέν! 

Γιατί έγινε αυτό; Διότι το βάλαµε στους φορείς κεντρικής κυ-
βέρνησης. Το χρηµατοδοτήσαµε µε περίπου 70 εκατοµµύρια
ευρώ από το πρόγραµµα ληξιπρόθεσµων και µε περίπου 20 εκα-
τοµµύρια ευρώ από τον ΕΟΠΥΥ για παλαιά χρέη του ΕΟΠΥΥ, των
ασφαλιστικών ταµείων προς αυτόν. Έτσι µπόρεσε µε περίπου 70
εκατοµµύρια ευρώ να σβήσει, µετά από διαπραγµάτευση, χρέη
115 εκατοµµυρίων ευρώ και βέβαια να υλοποιήσει και τη λειτουρ-
γία του αυτά τα τρία χρόνια. Και για πρώτη φορά το 2017 ήρθε
σε λογαριασµό και το 2018 έχει θετικό πρόσηµο και αυτουνού ο
προϋπολογισµός. 

Γι’ αυτό δέχτηκε το Ίδρυµα «Αλέξανδρος Ωνάσης» να προχω-
ρήσει στη δωρεά του µεταµοσχευτικού κέντρου. Τα λέω για να
βάζουµε τα πράγµατα στη θέση τους. Με αυτό, λοιπόν, έχουµε
1-0!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Συγγνώµη, κύριε
Υπουργέ, να κάνω µια ανακοίνωση προς το Σώµα και µετά συνε-
χίζετε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», τριάντα εννέα µαθήτριες και µαθητές και
τέσσερις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο Νεά-
πολης Λακωνίας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
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(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Συ-

νεχίζω µε τη δωρεά του Ιδρύµατος «Σταύρος Νιάρχος». Τι µας
πρότεινε το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος»; Να πούµε όλη την ιστο-
ρία, για να την ακούσει ξανά ο ελληνικός λαός και να την ακού-
σετε και εσείς. Γιατί -όπως έχω πει πολλές φορές- η επανάληψη
είναι η µητέρα της µαθήσεως. Διότι, είναι εύκολο για σας να πε-
τάτε µία κουβέντα στα ΜΜΕ και εκείνα να την αναπαράγουν.

Είναι σαν το άλλο που ζήσαµε χθες, γιατί άµα µπαίνω στον πει-
ρασµό, δεν µπορώ! Χθες έλεγαν «άγνωστος -άγνωστος!- Ευρω-
παίος αξιωµατούχος».  Γέµισαν όλες οι τηλεοράσεις και τα sites
ότι τα θετικά µέτρα της Κυβέρνησης, δηλαδή η 13η σύνταξη, η
µείωση του ΕΝΦΙΑ, η µείωση του ΦΠΑ, οι 120 δόσεις κ.λπ. υπο-
νοµεύουν τη σταθερότητα της ευρωζώνης, όπως λέει «άγνω-
στος» Ευρωπαίος αξιωµατούχος! Και διαδόθηκε παντού αυτό το
πράγµα. 

Γιατί δεν µας λένε το ονοµατάκι του; Μήπως έχει το ίδιο όνοµα
µε έναν αρχιτραπεζίτη ονόµατι Γιάννη Στουρνάρα, που και αυτός
σε κάθε στροφή της Κυβέρνησης εκφράζει την ανησυχία του;
Την εξέφρασε και χθες. Άλλος και αυτός, που σε ό,τι έχει προ-
βλέψει, έχει πέσει µέσα! Έξω έχει πέσει βέβαια! Και βρήκε και
αυτήν τη στιγµή, µία εβδοµάδα πριν από τις εκλογές, να εκφρά-
σει την ανησυχία του! Είναι αυτός που έλεγε ότι δεν θα βγούµε
στις αγορές, χρειαζόµαστε πιστοληπτική γραµµή κ.λπ.. Κλείνει η
παρένθεση.

Πάµε τώρα στο Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος». Το Ίδρυµα «Σταύ-
ρος Νιάρχος» ήρθε και µας είπε: «Θέλω να δώσω 200 εκατοµµύρια
ευρώ και να ξαναχτίσω σε βάθος δεκαετίας τον «Ευαγγελισµό»».
Απαντήσαµε µαζί µε τον Ανδρέα ότι δεν χρειαζόµαστε αυτό το
πράγµα, διότι έχουµε ενισχύσει τον «Ευαγγελισµό» µε διάφορα
πράγµατα. Ολοκληρώνεται και η δωρεά της Εθνικής Τράπεζας,
έχουν υπάρξει κάποιες ανακατασκευές, έχουµε προγραµµατίσει
κάποια πράγµατα από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων,
χρηµατοδοτούµε µία µεγάλη ανανέωση του εξοπλισµού του -θα
πω κάποια πράγµατα µετά- από το πρόγραµµα της Περιφέρειας
Αττικής, έχουµε εντάξει και εµείς στο ΠΔΕ κάποια πράγµατα.

Χρειαζόµαστε τα εξής: Πρώτον, νοσοκοµείο στην Κοµοτηνή,
που είναι το πιο παλιό νοσοκοµείο στη χώρα, και για εθνικούς λό-
γους πρέπει να δηµιουργηθεί και ένα καινούριο εκεί.

Δεύτερον, χρειαζόµαστε παιδιατρικό νοσοκοµείο στη Θεσσα-
λονίκη. 

Τρίτον, χρειαζόµαστε επισκευή και ανακατασκευή και αγορά
καινούριων πτητικών µέσων στο ΕΚΑΒ. Έχουµε προχωρήσει
στον εκσυγχρονισµό του στόλου. Πέρα από τη δωρεά που έκανε
µε τα εκατόν σαράντα τρία ασθενοφόρα, έχουµε αγοράσει και
εµείς άλλα διακόσια µέχρι στιγµής και είναι άλλα εκατό στον
δρόµο. 

Χρειαζόµαστε τον εξοπλισµό των πτητικών µέσων. Γιατί παρα-
λάβαµε ένα πράγµα που είχαµε ελικόπτερα και δεν είχαµε συµ-
βόλαια συντήρησης. Το καταλαβαίνετε αυτό; Έκαναν µία αγορά
έξι ελικοπτέρων, έπεσαν τα τρία, γιατί τα πέταγε ιδιωτική εται-
ρεία, η «ALITALIA» -ο ιδιωτικός τοµέας που ξέρει από manage-
ment κ.λπ., από καιρό δεν ξέρει όµως-, θρηνήσαµε νεκρούς και
για τα άλλα τρία δεν είχαµε συµβόλαια συντήρησης. Το χρειαζό-
µαστε αυτό. Είναι λοιπόν το τρίτο πράγµα που τους ζητήσαµε. 

Τέταρτον, θέλουµε, επειδή έχουµε ξεκινήσει ένα πρόγραµµα,
να βάλουµε pet scan, τοµογράφους εκποµπής ποζιτρονίων, ένα
µηχάνηµα το οποίο βοηθάει πάρα πολύ στη διαγνωστική και θε-
ραπευτική αντιµετώπιση των κακοηθειών, χρειαζόµαστε και
έχουµε προγραµµατίσει να αγοράσουµε κάποια µε τα δικά µας
χρήµατα και τους είπαµε: θέλουµε να µας συµπληρώσετε εσείς,
όπως και χρειαζόµαστε να µας συµπληρώσετε και την αγορά κυ-
κλοτρονίων, δηλαδή µηχανηµάτων που παράγουν το ραδιοφάρ-
µακο που χρησιµοποιεί το pet και χρησιµοποιούνται και κάπου
αλλού, ούτως ώστε να συµπληρώσουµε αυτά τα οποία έχουµε
προγραµµατίσει εµείς. Και µας λέει «µάλιστα» και στα τέσσερα.
Όλα αυτά που λέω τώρα ξεπερνάνε τα 250 µε 260 εκατοµµύρια,
ίσως και παραπάνω. 

Και είπαµε και για άλλα δυο προγράµµατα. Είναι ένα εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα, το οποίο αφορά την αντιµετώπιση του τραύµα-

τος, που είπαµε ότι θα το χρηµατοδοτήσει το Ίδρυµα «Ωνάση»
και µετά θα το αναλάβουµε εµείς, µετά από πέντε χρόνια, από
το αποθεµατικό του Υπουργείου Υγείας. Για όλους τους φοιτητές
της ιατρικής που τελειώνουν σε όλες τις σχολές της χώρας θα
τους χρηµατοδοτεί το Ίδρυµα το σεµινάριο του Advance Trauma
Life Support, ένα εκπαιδευτικό πρόγραµµα πολύ καλό. Είµαι από
τους πρώτους που το έκαναν το 1996 και το οποίο το πληρώναµε
τότε, ως ειδικευόµενοι, από την τσέπη µας, 200 µε 250 ευρώ
έκανε τότε µε σηµερινά χρήµατα. Είπαµε λοιπόν ότι θα το χρη-
µατοδοτεί αυτό το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος» να το κάνουν όλοι
όσοι απόφοιτοι της ιατρικής το θέλουν, για να πηγαίνουν και πιο
έτοιµοι και στα αγροτικά ιατρεία κ.λπ., στην υπηρεσία υπαίθρου.
Επίσης, ότι θα χρηµατοδοτήσει και τη µετεκπαίδευση κάποιων
χειρουργών σε βάθος πενταετίας που θα εκπαιδευτούν στη χει-
ρουργική του τραύµατος στη νότια Αφρική που έχει πολύ
τραύµα. Και είπαµε ότι το κοµµάτι για το ATLS θα το αναλάβουµε
εµείς από το αποθεµατικό. 

Όλα αυτά συνεχίζονται, προχωράνε και υλοποιούνται κανονι-
κότατα. Για το νοσοκοµείο της Κοµοτηνής έχουν τελειώσει τα
σχέδια. Στο Παιδιατρικό Νοσοκοµείο της Θεσσαλονίκης έχουν
τελειώσει όλα τα ιδιοκτησιακά ζητήµατα. Στην Κοµοτηνή έχουν
τελειώσει όλες οι µελέτες. Στο παιδιατρικό είµαστε στη µέση των
µελετών περίπου. Έχουµε λύσει τα ιδιοκτησιακά προβλήµατα µε
τα δίπλα. Παίρνουµε και τον διπλανό χώρο για να δηµιουργηθεί
πάρκινγκ γιατί και αυτό ανήκει σε εµάς και το παραχωρούµε για
να το κάνουνε. Με τα ελικόπτερα καταλήξαµε ότι η επισκευή θα
γίνει από την ΕΑΒ, την Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία. Γιατί εί-
χαµε διάφορους µεσάζοντες και παραµεσάζοντες που θέλανε να
«δαγκώσουν» και αυτοί. Αλλά θα γίνει εκεί. Και παραγγέλνουµε
και τα δύο αεροπλάνα.

Και υπάρχει ένα τελευταίο εκπαιδευτικό, το οποίο ήταν ένα
πρόγραµµα για την εκπαίδευση του προσωπικού στην αντιµετώ-
πιση των ενδονοσοκοµειακών λοιµώξεων. Αυτό, που ήταν µεγέ-
θους 3 έως 5 εκατοµµύρια στα 300, είναι το µόνο που δεν έχει
προχωρήσει. Γιατί; Υπάρχει ένα παράλληλο πρόγραµµα αυτήν
τη στιγµή από το πρώην ΚΕΕΛΠΝΟ και νυν ΕΟΔΥ που είναι σε
κάποια νοσοκοµεία της χώρας και εκεί υπάρχει µια συζήτηση για
να µην κάνουµε δυο φορές την ίδια δουλειά και για το πώς θα
προχωρήσει. Αυτό έχει γίνει.

Και για αυτό το κοµµάτι, τα 3 έως 5 εκατοµµύρια στα 300 πε-
ρίπου της δωρεάς που υλοποιείται κανονικά, γέµισαν οι εφηµε-
ρίδες και τα site σας «Χάνει το δηµόσιο τη δωρεά του Νιάρχου».
Αυτό είναι το δύο-µηδέν.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): «Λόγω ανικανότητας
του Υπουργείου» γράφουν.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ναι,
λόγω ανικανότητας του Υπουργείου.

Σας είπα την ιστορία. Δεν θέλετε να ακούτε την αλήθεια.
Πάµε παρακάτω. Τι βγήκε χθες πάλι; Εγώ δεν κάνω µηνύσεις.

Μου έχετε κάνει τριακόσιες. Δεν κάνουµε µηνύσεις ούτε εγώ
ούτε ο Ανδρέας, αλλά εδώ τώρα είναι ένα θέµα. 

Βγαίνετε και λέτε πάλι την ξαναζεσταµένη ιστορία της Άρτας.
Επειδή η Υπουργός Προστασίας του Πολίτη -εγώ θα τα πω µε το
όνοµά τους-, η Όλγα Γεροβασίλη, ως γιατρός ακτινολόγος δού-
λευε στον ιδιωτικό τοµέα και είχε ένα ιδιωτικό διαγνωστικό κέν-
τρο εκεί, πάλι ξαναγέµισαν τα πληρωµένα ΜΜΕ τα δικά σας µε
τίτλους «δεν λειτουργεί αξονικός στην Άρτα γιατί έχει η Γεροβα-
σίλη έξω αξονικό για να κονοµάει». Πόσο πιο χαµηλά θα πέσετε; 

Από τον Μάρτη του 2018 λειτουργεί νέος υπερσύγχρονος αξο-
νικός στο Νοσοκοµείο της Άρτας µε χρήµατα που βάλαµε εµείς,
γιατί είχε χαλάσει ο προηγούµενος. Τι είναι αυτά τα πράγµατα;
Με αυτά νοµίζετε ότι θα κερδίσετε εκλογές; Από τον Μάρτη του
2018 λειτουργεί κανονικά. Το 2017 πάρθηκε απόφαση να αντικα-
τασταθεί γιατί δεν επισκευαζόταν και το κάναµε.

Άλλο πράγµα: Βγαίνει ο κ. Κεγκέρογλου χθες και λέει για τον
µαγνητικό τοµογράφο στο Αττικόν. Δεν άκουσα από τα Πρακτικά
της Βουλής. Διάβασα  -και οι συνεργάτες µου- και έτσι απάν-
τησα. Είπε ότι τα τελευταία δύο χρόνια δεν λειτουργεί ο µαγνη-
τικός στο Αττικόν. Αυτό γράφουν.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Από το 2014 είπε. Κατέθεσε
και τα Πρακτικά της χθεσινής συνεδρίασης.
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ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε
Μπαργιώτα, σας παραπέµπω στα site τα οποία γράφουν ότι ο κ.
Κεγκέρογλου είπε «δύο χρόνια». Αν είπε «από το 2014» καλά
έκανε. Αλλά αυτό που έγραψαν τα site είναι ότι είπε ότι τα τελευ-
ταία δύο χρόνια δεν λειτουργεί.

Προσέξτε, τον Φεβρουάριο  του 2014 –να τα πούµε όλα µέχρι
τέλους, δεν θα αφήσω εγώ τίποτα να πέσει κάτω- παθαίνει βλάβη
ο µαγνητικός του «Αττικού» Νοσοκοµείου. Από τον Φεβρουάριο
του 2014 έως τον Οκτώβρη-Νοέµβρη του 2015 δεν γίνεται τίποτε
απολύτως. Κυβερνάγατε έναν χρόνο σε αυτά τα δύο χρόνια.
Εµείς στον άλλο είχαµε τη θηλιά στον λαιµό µέχρι τον Οκτώβρη
- Νοέµβρη. Το έχω πει πολλές φορές ότι από τον Οκτώβρη και
µετά αρχίσαµε να κυβερνάµε έτσι όπως θέλαµε και µε τον συµ-
βιβασµό που είχε γίνει.

Δίνουµε εντολή στις αρχές του 2016. «Πείτε µας παιδιά, τι γί-
νεται µε αυτό; Επισκευάζεται ή δεν επισκευάζεται;» Μας λένε,
λοιπόν, και αφού κάτσανε, είδανε και ψάξανε, γιατί είναι παλιό
αυτό το µηχάνηµα, ότι θέλει η επισκευή 700.000 και «σας δί-
νουµε», λέει, «εγγύηση για ένα-δυο χρόνια ακόµα να βρίσκετε
ανταλλακτικά». Και τους λέω και εγώ: παιδιά, δεν γίνεται. Τέλος,
δεν µπορούµε. Και ψάχναµε να βρούµε από πού θα το χρηµατο-
δοτήσουµε. 

Αποφασίσαµε, λοιπόν, τελικά -και εδώ µου δίνεται και µια άλλη
ευκαιρία και θα τα πω. Γιατί αυτά τα βγάζουµε σε δελτία Τύπου,
αλλά δεν τα λέτε. Εσείς τα βλέπετε, αλλά δεν τα αναπαράγετε-
και το βάζουµε από τον Φλεβάρη του 2017 στο πρόγραµµα µε
την Περιφέρεια Αττικής, µε τη συνεργασία που υπογράψαµε µε
τα 40 εκατοµµύρια στον εξοπλισµό. Και µάλιστα δεν βάζουµε
απλά µαγνητικό τοµογράφο. Βάζουµε µαγνητικό ανοικτού τύπου,
για να µπορούν να κάνουν και οι παχύσαρκοι. Είναι ο µοναδικός
στη δυτική Αττική σε δηµόσια δοµή. 

Θα µου πείτε: γιατί δεν έχει µπει ακόµα; Ναι, σε αυτό φταίµε.
Και θα σας πω εγώ γιατί φταίµε. Γιατί σε αυτό τον διαγωνισµό
κάναµε κάτι το οποίο από εδώ και πέρα θα το κάνουµε σε όλους
τους διαγωνισµούς. Χάσαµε έναν χρόνο από τις ενστάσεις των
εταιρειών. Αυτός ο διαγωνισµός ολοκληρώθηκε, υπογράφηκαν
οι εκτελεστικές συµβάσεις και η συγκεκριµένη και σε πολύ σύν-
τοµο χρονικό διάστηµα θα έχει εγκατασταθεί εκεί, όπως και πάρα
πολλά άλλα µηχανήµατα, όσο και αν δεν έχει πάρει δηµοσιότητα. 

Και δεν έχει πάρει δηµοσιότητα για δύο λόγους. Πρώτον γιατί
«η Δούρου φταίει για όλα». Είναι η πρώτη περιφέρεια –η δεύτερη
είναι ο Καρυπίδης στη δυτική Μακεδονία- που έδωσε χρήµατα
στο σύστηµα υγείας από δικούς της πόρους, ίδιους πόρους της
περιφέρειας, όχι από το ΕΣΠΑ. Είναι η πρώτη περιφέρεια και
ακολούθησε ο Καρυπίδης στην δυτική Μακεδονία. Ο πρώτος,
λοιπόν, λόγος που δεν το µαθαίνουµε είναι ότι «η Δούρου φταίει
για όλα». 

Ο δεύτερος είναι γιατί είναι το πιο ουσιαστικό χτύπηµα στη
διαπλοκή οι διαγωνιστικές διαδικασίες που έχουµε κάνει τέσσερα
χρόνια που είµαστε στο Υπουργείο Υγείας. Γιατί; Ήταν ο πρώτος
διαγωνισµός που πρακτικά καταργήσαµε το στάδιο του ανοίγµα-
τος των τεχνικών προσφορών. 

Τι συνέβαινε µέχρι τώρα; Έβγαζες έναν διαγωνισµό. Εµείς εί-
παµε ότι έχουµε εξαντλητικά αναλυτικές και επιστηµονικά τεκ-
µηριωµένες τεχνικές προδιαγραφές. Αυτά θέλουµε, και πάµε µε
τη φτηνότερη τιµή. Όχι τη συµφερότερη, αλλά τη φτηνότερη.
Εγώ θέλω αυτά και όποιος µου το δώσει πιο φτηνά από αυτόν
θα το πάρω.

Τι είπαµε; Ότι όταν θα καταθέσουν τις προσφορές, δεν θα
πάµε στο στάδιο του ανοίγµατος των τεχνικών προσφορών. Ο
κάθε ένας, δηλαδή εσύ κύριε Μπαργιώτα που έχεις µια εταιρεία,
εσύ κύριε Μαυρωτά που έχεις µια άλλη, εσύ κύριε Κεφαλογιάννη
που έχεις µια τρίτη θα µου υπογράψεις µια υπεύθυνη δήλωση, -
το λέω χάριν παραδείγµατος, δεν είπα ότι έχετε…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ��Σχηµατικά. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):

Εσείς, λοιπον, κύριε Μαντά, που έχετε µια εταιρεία, δεν θα µου
φέρετε τα τεχνικά στοιχεία του µηχανήµατος, θα µου υπογρά-
ψετε µια υπεύθυνη δήλωση ότι το µηχάνηµα που µου προσφέ-
ρετε πληροί τις τεχνικές προδιαγραφές. Άρα, δεν έχουµε το

στάδιο του ανοίγµατος των τεχνικών προσφορών που εκεί γινό-
ταν το µεγάλο χάι-χούι µε τη διαπλοκή, έπιαναν τις επιτροπές,
έκαναν αυτό, βρίσκανε χαρτιά κ.λπ.. Εδώ έναν χρόνο έχει χαθεί
διαγωνισµός, γιατί δεν είχαν πάει, λέει, ποινικό µητρώο και τα
εφτά µέλη του διοικητικού συµβουλίου της εταιρείας και όχι µόνο
ο διευθύνων και κάτι τέτοια. Πάµε, λοιπόν, εµείς στις οικονοµικές
και βλέπουµε ποιος είναι ο φθηνότερος: ο  Μαυρωτάς, ο Μπαρ-
γιώτας, ο Κεφαλογιάννης ή ο Μαντάς; 

Ας πούµε ότι είναι ο κ. Μπαργιώτας. Πολύ ωραία. Είστε ο φθη-
νότερος και εσείς το παίρνετε. Φέρτε µου τώρα τις τεχνικές προ-
διαγραφές να τις ελέγξω, εσείς µόνο, όχι οι υπόλοιποι. Τις
ελέγχω, -αυτό όπως καταλαβαίνετε είναι πολύ πιο γρήγορο, δη-
λαδή να ελέγξω του ενός από τους δεκαπέντε και αν τα πληροί
το µηχάνηµά σας, βεβαίως, πάρτε το, καλοφάγωτα τα λεφτά και
εµείς θα έχουµε το µηχάνηµα. Όµως, αν δεν τα πληροί, πάω στον
επόµενο κατευθείαν, δηλαδή ας πούµε στον κ. Μαυρωτά, που
είναι ο επόµενος φθηνότερος. Τι συµβαίνει µε εσάς; Εκεί παθαί-
νετε κάτι, και γι’ αυτό προσέφευγαν. Δεν σας γυρίζω την εγγυη-
τική γιατί έχετε υπογράψει υπεύθυνη δήλωση ότι πληροί το
µηχάνηµά σας τα προσόντα. Δεν σας γυρίζω την εγγυητική επι-
στολή. Εκεί έπιασε τραµουντάνα τις εταιρείες! 

Αυτός –και το ανακοινώνω από τώρα- θα είναι ο τρόπος µε τον
οποίο θα βγαίνουµε στους διαγωνισµούς από εδώ και πέρα. Γι’
αυτό τον λόγο καθυστέρησε και το «Αττικόν» και πολλά άλλα να
µπουν, γιατί είχαµε περίπου κοντά έναν χρόνο, εννέα µήνες δια-
δικασία µε διοικητικά εφετεία, κόντρα εφετεία, ως το Σ.τ.Ε. φτά-
σαµε και το Σ.τ.Ε. µάς δικαίωσε και µας είπε: ορθώς το κάνατε. 

Άρα, αυτό δηµιουργεί δεδικασµένο και για διαγωνισµούς σε όλα
τα Υπουργεία για εξοπλισµούς, γιατί επιταχύνει πάρα πολύ και
κόβει ένα χρονικό διάστηµα στο οποίο γινόταν το µεγάλο αλισβε-
ρίσι στη διαδικασία των προµηθειών. Αυτό το πράγµα είναι ο
λόγος που και στο «Αττικόν», όπως και σε άλλα, καθυστέρησε το
να υλοποιηθούν. Τέλειωσε αυτό, υπογράφηκαν οι εκτελεστικές
συµβάσεις εδώ και αρκετό καιρό και τώρα έχουν αρχίσει οι εγκα-
ταστάσεις αυτών των µηχανηµάτων που είναι 40 εκατοµµύρια…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Πολάκη, έχετε
φτάσει στα είκοσι δυο λεπτά. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):
Ήθελα να απαντήσω αναλυτικά και ήταν και αυτό αφορµή, διότι
κοιτάξτε να δείτε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Όµως, δεν µε ακούτε.
Έχετε φτάσει τα είκοσι δυο λεπτά, οπότε καταλαβαίνετε ότι η
ανοχή όχι απλά έχει εξαντληθεί. Εκτός και αν δεν µιλήσει ο κ.
Ξανθός. Αν δεν µιλήσει ο Υπουργός, δεν έχουµε κανένα θέµα, µι-
λήστε παραπάνω. Επειδή θα χρειαστεί αντίστοιχο χρόνο κατα-
λαβαίνετε ότι…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε
Πρόεδρε, δεν θέλω πολύ ακόµα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Στο τέλος θα µι-
λήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Εντάξει, συνεχίστε,
κύριε Υπουργέ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αυτό
που θέλω να σας πω -και ειδικά απευθύνοµαι στη Νέα Δηµοκρα-
τία- είναι ότι αυτό που είπε ο αρχηγός σας δεν µαζεύεται, όσο
και αν προσπαθείτε να το θολώσετε µε διάφορα πράγµατα. 

Όµως, πριν πάω στον Αρχηγό σας θα ήθελα να αναφερθώ σε
ένα άλλο, τροµερό, αυτό που ειπώθηκε σχετικά µε τη Λευκάδα,
ότι άνοιξε το νοσοκοµείο επικίνδυνα. Αντί να πείτε, βρε, ότι ανοί-
ξαµε ένα διαµάντι, ένα στολίδι πραγµατικά µε εκατόν είκοσι
εννέα κλίνες, που το πήραµε χωρίς να έχετε προβλέψει στη µε-
λέτη µια σειρά από πράγµατα, ούτε νέα µηχανήµατα τεχνητού
νεφρού, ούτε αξονικό πού µπαίνει, ούτε οδική σύµβαση, ούτε
αποχέτευση οµβρίων και καταλήξαµε µε τον Δήµαρχο Δρακον-
ταειδή και υλοποιήθηκαν, τι βρήκατε να πείτε; Επικίνδυνη, λέει,
η µεταφορά των ασθενών της παθολογικής στο Νοσοκοµείο της
Λευκάδας για να κόψει κορδέλα ο Τσίπρας! Μα, καλά δεν σας
πιάνει ντροπή µε αυτό το πράγµα; Ο πρώτος ασθενής που µπήκε
µέσα ήταν ένα νεογέννητο παιδάκι και να ευχηθώ στην οικογέ-
νεια που το έχει να τους ζήσει. Αυτός ήταν ο πρώτος ασθενής
του Νοσοκοµείου και ήταν και γούρικο. 
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Αντί να πείτε αυτό, βγαίνετε και λέτε ότι κάναµε, λέει, επικίν-
δυνη µεταφορά  ασθενών για να κόψει την κορδέλα ο Τσίπρας -
δεν ντρέπεστε;-, όταν είχε το Νοσοκοµείο Λευκάδας δεκαεννέα
γιατρούς και τώρα έχει σαράντα δυο, όταν έχει ενισχυθεί σε προ-
σωπικό και του παίρνουµε καινούριο αξονικό, όταν ο εξοπλισµός
που έχει είναι πραγµατικά εξαιρετικός και µάλιστα έχει τέτοια εγ-
κατάσταση που δεν υπάρχει πουθενά στην Ελλάδα, έχει σύστηµα
παρακολούθησης των ασθενών που αποθεραπευόµενοι από την
µονάδα εµφραγµάτων βγαίνουν για διάδροµο στην παθολογική
κλινική, µπορούν να τους παρακολουθούν την ώρα που κάνουν
τον περίπατο από µηχανήµατα από πάνω για να βλέπουν από
µέσα αν παρουσιάζουν κάποια αρρυθµία;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: (Δεν ακούστηκε)
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Δεν

υπάρχει αυτό το πράγµα. Η ΚΤΥΠ το έφτιαξε. Το λέω αυτό για
να τελειώσω µε αυτό το θέµα. 

Πάω, λοιπόν, στην Νέα Δηµοκρατία: Δεν µαζεύεται αυτό που
είπε ο κ. Μητσοτάκης. Δεν θα πω τώρα για την επταήµερη εργα-
σία, το έχουν απαντήσει άλλοι. Θα πω για το όραµά του για την
υγεία. Μας λέει: εγώ δεν έχω αντίρρηση να βάλω έναν ιδιώτη να
έχει το µάνατζµεντ, έναν µάνατζερ που έχει τη λογική του κό-
στους - οφέλους στα δηµόσια νοσοκοµεία. Να του υπενθυµίσω
ότι αυτό το µοντέλο εκεί που εφαρµόστηκε έφερε κοινωνική κα-
ταστροφή. Το αποτέλεσµα αυτού του µοντέλου το βλέπει κανείς
πάνω από τις γέφυρες των αστέγων στις µεγάλες πόλεις, έναν
κόσµο που τον πέταξε στο κοινωνικό και υγειονοµικό περιθώριο.
Να θυµίσω ότι έτσι µας είχαν διαφηµίσει, το ΠΑΣΟΚ τότε µε τον
κ. Παπαδόπουλο, ότι εγώ θα βάλω µάνατζερ στα νοσοκοµεία. 

Να ρωτήσω κάτι; Αυτοί οι µάνατζερ που µπήκαν τότε, το 2001
και το 2002 και συνεχίστηκαν µετά και µε την κυβέρνηση Καρα-
µανλή και µε την κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, δεν συνέ-
βαλαν στην χρεοκοπία της χώρας; Μάνατζερ δεν ήταν; Ναι,
κόστος - όφελος ήταν. 

Πάρα πολλοί από αυτούς, κύριε Μπαργιώτα, οι οποίοι προσ-
λήφθηκαν τότε, επί κ. Παπαδόπουλου αλλά και µετά, προέβαλαν
ότι έχουν γνώσεις και να τα London School of Economics και να
τα έτσι και να τα αλλιώτικα. Όλοι αυτοί είναι που συνέβαλαν µε
το δικό τους λιθαράκι να µαζευτούν τα 85 δισεκατοµµύρια της
υπερτιµολόγησης και του χρέους της χώρας στον χώρο της
υγείας. 

Εµείς ναι, δεν βάλαµε αυτούς που λέτε, αλλά ξέρετε κάτι; Εµείς
πήραµε νοσοκοµεία µε 735 εκατοµµύρια ευρώ χρέη και αυτή τη
στιγµή έχουν 250 εκατοµµύρια θετικό πλεόνασµα σε περίοδο κρί-
σης, σε περίοδο µνηµονίων, µε ασφυκτική θηλιά των δανειστών
πάνω από το κεφάλι µας. Δεν είχαµε µάνατζερ, όµως είχαµε αν-
θρώπους που καταλάβαιναν, είχαν πολιτικό κριτήριο και αυτοί
είναι οι καλύτεροι µάνατζερ, γιατί υπηρετούν ένα πολιτικό σχέδιο
ανόρθωσης της δηµόσιας υγείας και όχι εκχώρησής της στον ιδιω-
τικό τοµέα, όπως κάνατε εσείς. Αυτό είναι το πρώτο που δεν µα-
ζεύεται. 

Το δεύτερο που δεν µαζεύεται ήταν αυτό το τροµερό που αφο-
ρούσε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κοιτάξτε, κύριε
Υπουργέ, να κλείσετε µε αυτό. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Με
αυτό θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε. 

Πάλι δεν θα έχει αντίρρηση: Γιατί να αγοράσουµε, λέει, µαγνη-
τικούς και αξονικούς; Πρέπει, λέει, να βάλουµε έναν ιδιώτη, αλλά
δεν θα τον βάλουµε έτσι. Αυτό είναι πολύ πιο προχωρηµένο, δη-
λαδή ο Μίλτον Φρίντµαν µπροστά σε αυτόν είναι παιδικές οδον-
τόκρεµες, δηλαδή δεν βάζω έναν ιδιώτη στο νοσοκοµείο. Βάζω
έναν ιδιώτη, του δίνω και το µηχάνηµα που υπάρχει µέσα ή άντε,
φέρε και το δικό του και του δίνω και τους εργαζόµενους, να µην
έχει εργατικό κόστος. 

Αυτό είναι άλλο στάδιο του καπιταλισµού, δεν είναι καν ολο-
κληρωτικός καπιταλισµός. Είναι κάτι παραπάνω αυτό. Δεν είναι
κρατικοµονοπωλιακός, δεν είναι ούτε η κυριαρχία των πολυεθνι-
κών, δεν είναι ούτε ολοκληρωτικός, είναι κάτι παραπάνω. Δη-
λαδή, αυτόν γιατί να τον πληρώνουµε; Επειδή είναι όµορφος;
Μηχάνηµα δεν παίρνει, εργαζόµενους δεν πληρώνει, θα τον πλη-
ρώνει ο ΕΟΠΥΥ, γιατί είναι όµορφος και ξέρει από µάνατζµεντ!

Και αυτό το λένε όραµα για την αναβάθµιση της δηµόσιας
υγείας. Δεν µαζεύεται. 

Ήθελα να ξέρω, τα πιστεύει; Μάλλον τα πιστεύει. Όµως, αν τα
πιστεύει είναι επικίνδυνο αυτό το πράγµα, διότι εµείς θα αγορά-
ζουµε και µαγνητικούς και αξονικούς. Αγοράζουµε ήδη πάρα
πολλούς. 

Θα σας πω κάποια νούµερα. Τα έργα που είναι σε εξέλιξη είναι
35 εκατοµµύρια ευρώ και πολλά έχουν ολοκληρωθεί από το 2015
µέχρι σήµερα από τα συγχρηµατοδοτούµενα προγράµµατα
µέσω περιφερειών. Αυτά που δώσαµε εµείς από το αποθεµατικό
του Υπουργείου Υγείας είναι 30 εκατοµµύρια ευρώ. Πρώτη φορά
στην ιστορία αυτού του Υπουργείου χρησιµοποιήθηκε το αποθε-
µατικό του για εξοπλισµούς και αναβαθµίσεις και άνοιγµα τµη-
µάτων σε όλη την Ελλάδα. 

Τρίτον, αυτά που έχουµε δώσει από το Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων του Υπουργείου Υγείας είναι 40 εκατοµµύρια ευρώ
από εθνικούς πόρους σε πάρα πολλά νοσοκοµεία σε όλη τη
χώρα από το 2015 µέχρι σήµερα και 3,5 εκατοµµύρια είναι αυτά
που δώσαµε από το αποτέλεσµα του αντικαρκινικού εράνου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Υπουργέ, ολο-
κληρώστε. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ολο-
κληρώνω, κύριε Πρόεδρε.

Εσείς το είχατε κάνει υποτίθεται -πώς το είχαµε πει;- εκείνο το
αρχείο νεοπλασιών και του αέρα του κοπανιστού, ο Αβραµόπου-
λος. Αυτά τα 3,5 εκατοµµύρια που έµειναν έγιναν µηχανήµατα
στα αντικαρκινικά νοσοκοµεία. Το Υπουργείο Οικονοµικών έδωσε
23 εκατοµµύρια ευρώ -και είναι κάτι που δεν έχει ακουστεί, αν
και βγάλαµε δελτίο Τύπου- από το υπερπλεόνασµα του 2018. Ο
κ. Χουλιαράκης, το Υπουργείο Οικονοµικών έδωσε 23 εκατοµµύ-
ρια ευρώ.

Τα 7 στον «Άγιο Σάββα», από 5 σε «Θεαγένειο», «Μεταξά»,  και
περίπου 1 εκατοµµύριο στο Λαϊκό για ανανέωση εξοπλισµού.
Έχουµε βγάλει ίσαµε πέντε φορές δελτίο Τύπου, αλλά δεν έχει
παίξει πουθενά αυτό. Και είναι σε εξέλιξη άλλα 23 εκατοµµύρια
από το µερίδιο που αναλογεί στο Υπουργείο Υγείας, από τα αν-
τισταθµιστικά της SIEMENS Αυτά είναι 210 εκατοµµύρια ευρώ
που έχουν υλοποιηθεί ή υλοποιούνται. Είναι το µεγαλύτερο πρό-
γραµµα αναβάθµισης των υποδοµών του ΕΣΥ, για να δουλεύουν
οι υπάλληλοι του ΕΣΥ, για να πληρώνει ο ΕΟΠΥΥ τα νοσοκοµεία
και να έχει φτάσει από τα 80 εκατοµµύρια του 2015 στα 670 εκα-
τοµµύρια πραγµατική χρηµατοδότηση στα νοσοκοµεία του ΕΣΥ
το 2018. Είναι τέτοιες οι υποδοµές οι οποίες αλλάζουν την ει-
κόνα. Εσείς, όµως, θα πιάσετε το παραθυρόφυλλο στη Ρόδο, το
σκασµένο λάστιχο στην εθνική οδό ενός ασθενοφόρου, αυτό που
είπε προηγουµένως ο συνάδελφος για µια µετάταξη που όµως
αφορά το Υπουργείο Εργασίας. Είναι µάλλον στο Θεραπευτήριο
Χρόνιων Παθήσεων, ο κ. Καρασµάνης νοµίζω από τη Χαλκίδα,
πιάνετε δηλαδή µία τέτοια περιπτωσιολογία. Σας βοηθούν τα
ΜΜΕ να κάνετε την τρίχα όχι τριχιά αλλά παλαµάρι και δεν βλέ-
πετε το υπερωκεάνιο που περνάει δίπλα. Το βλέπει ο κόσµος,
όµως, και το καταλαβαίνει. Γι’ αυτό και η πλατεία του Αιγάλεω
γέµισε προχθές, ενώ η πλατεία του Ταχυδροµείου στη Λάρισα
και όχι η κεντρική δεν γέµισε παρ’ όλο που είναι πολύ µικρότερη.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΗΛΙΑΣ ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ: Για τις τροπολογίες, κύριε Υπουργέ, δεν
θα πείτε; 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Α,
ναι, για τις τροπολογίες. 

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Μετά από τριάντα λεπτά οµιλίας, κύριε
Πρόεδρε, θα πει και για τις τροπολογίες; 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Εν-
τάξει, εντάξει,  δεν πειράζει, καταλαβαίνω, µε τις υγείες σας, θα
τις πει ο κ. Ξανθός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Δεσµεύτηκε ο κ. Ξαν-
θός ότι θα κλείσει το νοµοσχέδιο και θα µιλήσει λιγότερο. 

Θα τις πει τώρα ο κύριος Υπουργός. 
Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Γίνονται αποδεκτές

τέσσερις βουλευτικές τροπολογίες.
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Είναι η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2195 και ειδικό 181, για
τα ανώτατα όρια λειτουργίας των φαρµακείων. Η τροπολογία µε
γενικό αριθµό 2199 και ειδικό 185, εξουσιοδοτική διάταξη για τη
δυνατότητα παράτασης στην προθεσµία υποβολής δηλώσεων
εγγραπτέων δικαιωµάτων. Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2201
και ειδικό 187, στελέχωση της εταιρείας µε την επωνυµία «ΑΝΑ-
ΠΛΑΣΗ ΑΘΗΝΑΣ Α.Ε.», µέχρι την ένταξή της στο ενιαίο σύστηµα
κινητικότητας και η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2202 και ειδικό
188 για το προσωπικό των µονάδων ειδικών λοιµώξεων.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Είναι και άλλες δυο…
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τις άλλες δυο τις

έχουµε ήδη αποδεχθεί, δηλαδή τη µε γενικό αριθµό 2179 και ει-
δικό 173 και τη µε γενικό αριθµό 2189 και ειδικό 175. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
προς το Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου
καταθέτει τις εκθέσεις της επί των σχεδίων νόµων του Υπουρ-
γείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας:

Α. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης του Αζερµπαϊτζάν για
την προστασία του περιβάλλοντος».

Β. «Κύρωση του Πρωτοκόλλου της Ναγκόγια σχετικά µε την
πρόσβαση στους γενετικούς πόρους και τον δίκαιο και ισότιµο
καταµερισµό των οφελών που απορρέουν από τη χρησιµοποίησή
τους, στη Σύµβαση των Ηνωµένων Εθνών για τη Βιοποικιλότητα».

Ο κ. Κεφαλογιάννης έχει τον λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Αναπληρωτή Υπουργέ, όταν πριν από µερικές µέρες ο

Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης είπε ότι Τσίπρας ίσον
Πολάκης και Πολάκης ίσον Τσίπρας, δεν εννοούσε ότι πρέπει να
µιλάτε όσο µιλάει και ο Πρωθυπουργός αλλά ας όψεται η ανοχή
που υπάρχει και είναι η τελευταία συνεδρίαση πριν τις ευρωε-
κλογές και νοµίζω ότι το Προεδρείο καλώς έδειξε ανοχή για να
ακουστούν όλες οι απόψεις εδώ µέσα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή ακριβώς είναι όντως η
τελευταία συνεδρίαση από ό,τι φαίνεται της Ολοµέλειας πριν
από τις ευρωεκλογές, θα µου επιτρέψετε κατά το σύνηθες να
αναφερθώ και σε κάποια ζητήµατα της επικαιρότητας, προτού
µπω στις τροπολογίες, δεδοµένου ότι ο εισηγητής µας αναφέρ-
θηκε στα του νοµοσχεδίου.

Είδαµε χθες µερικές µετρήσεις - δηµοσκοπήσεις οι οποίες δεί-
χνουν κατά τη γνώµη µου δυο πολύ σηµαντικά ζητήµατα.

Πρώτον, ότι η προσπάθεια του κ. Τσίπρα να υφαρπάξει την
ψήφο των συνταξιούχων, µε τα διάφορα προεκλογικά επιδόµατα
τα οποία έδωσε, έχει πέσει στο κενό και αυτό είναι ξεκάθαρο,
γιατί ξέρουν πλέον οι Έλληνες και οι Ελληνίδες ότι η παρούσα
Κυβέρνηση είναι εκείνη η οποία έκοψε το ΕΚΑΣ, είναι εκείνη η
οποία µείωσε τις νέες συντάξεις κατά 40% και βεβαίως γνωρί-
ζουν πολύ καλά ότι διακόσιες πενήντα χιλιάδες συµπολιτών µας
περιµένουν ακόµα να πάρουν τη σύνταξή τους από τις τεράστιες
καθυστερήσεις που υπάρχουν το τελευταίο διάστηµα. 

Ένα δεύτερο κατά τη γνώµη µου πολύ σηµαντικό στοιχείο, το
οποίο δείξανε οι χθεσινές µετρήσεις και το οποίο, επαναλαµ-
βάνω, είναι εργαλείο που είναι χρήσιµο για εµάς, αλλά σε κάθε
περίπτωση δείχνουν κάποια πράγµατα από τα οποία µπορεί να
εξαχθούν πολύ ασφαλή συµπεράσµατα, είναι ότι οι πολίτες
πλέον δεν πείθονται από τη µεθοδευµένη προσπάθεια που κάνει
ο κ. Τσίπρας και η Κυβέρνηση να διαστρεβλώσουν τα λεγόµενα
του κ. Μητσοτάκη. Και από ό,τι φαίνεται, τα τελευταία αγωνιώδη
τεχνάσµατα της Κυβέρνησης πριν από τις εκλογές της 26ης

Μαΐου πέφτουν και αυτά στο κενό.
Εµείς ως Νέα Δηµοκρατία τις τελευταίες εννέα ηµέρες που

αποµένουν µέχρι τις εκλογές και διατρέχοντας και όλη την επι-
κράτεια, περνάµε ένα ξεκάθαρο µήνυµα, το οποίο συµπυκνώνε-
ται σε πολύ λίγες λέξεις: Νέες και καλά αµειβόµενες δουλειές,
λιγότερη φορολογία για όλους και αποκατάσταση του αισθήµα-
τος ασφάλειας των πολιτών.

Επειδή πολλές φορές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε συζη-
τήσεις και στα πάνελ και εντός Βουλής, αλλά ακόµη και στα κα-
φενεία µάς λένε «πού θέτετε τον πήχη των ευρωεκλογών;», εγώ

αντιστρέφω το ερώτηµα και λέω ότι ήδη ο κ. Τσίπρας από το Κοι-
νοβούλιο είχε πει ότι για εκείνον οι ευρωεκλογές είναι ένα στοί-
χηµα που δεν πρέπει να χαθεί. Για την ακρίβεια, είχε πει ότι µία
στο εκατοµµύριο δεν πρόκειται να ηττηθεί στις ευρωεκλογές.
Θυµίζω επίσης ότι το 2014, όταν τότε η κυβέρνηση Σαµαρά είχε
ηττηθεί στις ευρωεκλογές, την εποµένη ακριβώς ηµέρα είχε πάει
στον κ. Παπούλια, τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας, και είχε ζητή-
σει εθνικές εκλογές.

Άρα, κατ’ αναλογία, αυτό το οποίο εµείς πιστεύουµε ως Νέα
Δηµοκρατία ότι πρέπει να πράξει ο Πρωθυπουργός, ακόµη και
αν χάσει µε µία ψήφο, είναι την εποµένη των εκλογών να κατα-
θέσει την εντολή και να προκηρύξει πρόωρες εκλογές. Γιατί βε-
βαίως ξέρετε πολύ καλά ότι οι ευρωεκλογές δεν είναι
δηµοσκόπηση, είναι εθνική κάλπη και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός
εδώ σε αυτήν την Αίθουσα αρχικά είχε πει ότι πρόκειται για µία
εθνική κάλπη και αποδέχεται το στοίχηµα για το ποιος θα είναι ο
νικητής.

Μια µικρή αναφορά θα κάνω για µια προσπάθεια διαστρέβλω-
σης των θέσεων της Νέας Δηµοκρατίας για την επταήµερη ερ-
γασία. Πριν από λίγες ηµέρες, εδώ στην Ολοµέλεια της Βουλής
ο κ. Χατζηδάκης είχε καταθέσει στοιχεία, που δείχνουν για πα-
ράδειγµα ότι είχε υπογραφεί επί Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ επιχειρη-
σιακή σύµβαση µε την «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» και συγκεκριµένα στις
15-11-2018, όπου –προσέξτε-επιτρέπεται όχι µόνο η επταήµερη
εργασία, αλλά η συνεχής εννιαήµερη εργασία των εργοδηγών.
Άρα, οποία υποκρισία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Συµπο-
λίτευσης!

Ο δε κ. Βρούτσης είχε καταθέσει επίσης στοιχεία για µια τρο-
πολογία που επίσης επί διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ προέβλεπε ότι η
εργασία των υπαλλήλων στις εγκαταστάσεις ιδιοκτησίας ΕΦΚΑ
µπορεί να γίνει ακόµη και σε αργίες και σε εορτές. Άρα, το να µι-
λάτε εσείς για το θέµα της επταήµερης εργασίας και ακόµη και
της εννιαήµερης, όπως σας κατέθεσε ο Αντιπρόεδρος της Νέας
Δηµοκρατίας, είναι τουλάχιστον υποκριτικό.

Θα ήθελα να αναφερθώ επίσης στο µεγάλο ζήτηµα των ληξι-
πρόθεσµων οφειλών. Καταθέσαµε πριν από δύο ηµέρες µία επί-
καιρη επερώτηση –κάποιοι συνάδελφοι από την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση- σχετικά µε την αδυναµία της Κυβέρνησης να απο-
πληρώσει τις ληξιπρόθεσµες οφειλές του δηµοσίου προς τους
ιδιώτες. Ζητήσαµε βεβαίως στοιχεία να µάθουµε για ποιον λόγο
οι ληξιπρόθεσµες οφειλές του δηµοσίου παραµένουν υψηλές και
για την ακρίβεια, για να καταλάβει κανείς την αξιοπιστία, που δεν
διαθέτει η Κυβέρνηση, για ποιον λόγο η πλήρης αποπληρωµή
των ληξιπρόθεσµων οφειλών έχει µετατεθεί πέντε φορές την τε-
λευταία τετραετία, αλλάζοντας έξι φορές καταληκτικές προθε-
σµίες. Και βεβαίως, αν σ’ αυτά προσθέσει, δηλαδή στα υψηλά
χρέη του δηµοσίου προς τους ιδιώτες, τη συστηµατική υποεκτέ-
λεση του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων, τη διατήρηση
των κεφαλαιακών περιορισµών, των capital controls, την εκκαθά-
ριση των εκατοντάδων χιλιάδων εκκρεµών συντάξεων, όλα αυτά,
καταλαβαίνει κανείς ότι στερούν πολύτιµη ρευστότητα από την
αγορά και δυστυχώς υπονοµεύουν τις αναπτυξιακές προοπτικές
της χώρας. 

Άλλο ένα ζήτηµα στο οποίο θα ήθελα να αναφερθώ είναι, όπως
πολύ καλά γνωρίζετε κάποιοι από εσάς, το εξής: Χθες βγήκε η
έκθεση του Ινστιτούτου της ΓΣΕΕ και θα έπρεπε πολύ καλά ο κ.
Τσίπρας, ο Πρωθυπουργός και η κ. Αχτσιόγλου, η αρµόδια
Υπουργός, αλλά και συνολικά θα έλεγα η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ να
διαβάσουν αυτή την έκθεση. 

Τι λέει αυτή η έκθεση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Ότι ένας
στους τρεις εργαζόµενους του ιδιωτικού τοµέα αµείβεται µε µι-
σθούς κάτω των 500 ευρώ. Αυτή είναι η κατάσταση στην εργα-
σιακή αγορά της χώρας και νοµίζω ότι κανείς γι’ αυτήν την
κατάσταση δεν µπορεί να νιώθει υπερήφανος. Και βεβαίως η ίδια
έκθεση συνεχίζει λέγοντας ότι η δήθεν υπεραπόδοση της οικο-
νοµίας δεν οφείλεται σε τίποτε άλλο παρά δυστυχώς στην υπε-
ραπόδοση της αχρείαστης φορολόγησης που έχει υποστεί η
µεσαία και µικροµεσαία τάξη της χώρας.

Θα κάνω µια τελευταία αναφορά σχετικά µε τα θέµατα της
ασφάλειας. Είδαµε ότι δυστυχώς η ταυτόχρονη επίθεση αναρχι-
κών σε προεκλογικές συγκεντρώσεις της Νέας Δηµοκρατίας
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χθες, τόσο στην Αθήνα όσο και στη Θεσσαλονίκη, σε προεκλογι-
κές συγκεντρώσεις όπου παρίσταντο δύο πρώην Πρωθυπουργοί,
ο κ. Σαµαράς και ο κ. Καραµανλής, αλλά και ο πρώην Πρόεδρος
κ. Μεϊµαράκης, δεν είναι απλώς ένα θέµα ασφάλειας, αλλά νοµίζω
ότι θα συµφωνήσουµε όλοι ότι αποτελεί µια ευθεία επίθεση στη
δηµοκρατία. 

Το λέω αυτό, διότι κατά τη διάρκεια της προεκλογικής περιόδου
νοµίζω ότι καµµία µα καµµία συγκέντρωση, καµµία εκδήλωση δεν
πρέπει να δηµιουργεί τέτοιου είδους ζητήµατα, δεν πρέπει να δια-
κόπτεται, δεν πρέπει σε καµµία περίπτωση να δηµιουργούνται τέ-
τοιες έκρυθµες καταστάσεις, γιατί αυτά αποτελούν, όπως είπα
προηγουµένως, µια ευθεία επίθεση στη Δηµοκρατία και τίποτα
άλλο.

Όσον αφορά το κλίµα το οποίο έχει δηµιουργηθεί τις προηγού-
µενες ηµέρες, υπάρχει ευθύνη της Κυβέρνησης, γιατί δεν είναι
µόνο τα χθεσινά γεγονότα. Θυµίζω τη δολοφονική επίθεση εναν-
τίον αστυνοµικού στα Εξάρχεια πριν από τέσσερις µέρες, τη δο-
λοφονική επίθεση µε µολότοφ στο ΑΤ Καισαριανής, την επίθεση
που έγινε από τον Ρουβίκωνα στο σπίτι του Αµερικανού Πρέσβη –
που ευτυχώς καταδικάστηκε από όλες τις πλευρές- τις επιθέσεις
στα γραφεία του ΠΑΣΟΚ και πολλά άλλα. Εδώ θα µπορούσαµε να
αφιερώσουµε µια ολόκληρη µέρα να αναφερθώ σε αυτά τα γεγο-
νότα. 

Όλα αυτά είναι ζητήµατα τα οποία πρέπει να αντιµετωπιστούν,
αλλά δυστυχώς, απ’ ό,τι φαίνεται, δεν υπάρχει πολιτική βούληση
από την Κυβέρνηση να αντιµετωπιστούν αυτά τα φαινόµενα.

Κύριε Πρόεδρε και κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσον αφορά
στα του νοµοσχεδίου και τις τροπολογίες που έχουν κατατεθεί,
νοµίζω ότι δυστυχώς έχει χαθεί κάθε έννοια δηµοσιονοµικής ευ-
θύνης και κοινοβουλευτικού µέτρου από την Κυβέρνηση και δυ-
στυχώς από πολλούς συναδέλφους της Συµπολίτευσης, οι οποίοι
καταθέτουν σωρηδόν εκπρόθεσµες τροπολογίες –προφανώς, σε
συνεννόηση µε την Κυβέρνηση- µε σκοπό να ικανοποιήσουν κάθε
αίτηµα, µικρό ή µεγάλο, δίκαιο ή άδικο θα πω. Δυστυχώς, είναι κα-
τανοητό ότι αυτό το προεκλογικό κρεσέντο τροπολογιών, που
στην ουσία λέει η Κυβέρνηση ότι πρέπει να έρθετε όλοι µαζί µας
εν όψει των ευρωεκλογών, είναι µια απέλπιδα προσπάθεια προ-
κειµένου να αλλάξει το πολιτικό κλίµα εννιά µέρες πριν τις ευρωε-
κλογές. 

Βεβαίως, πρόκειται για µια επικίνδυνη για το σήµερα και το
αύριο της ελληνικής οικονοµίας µικροκοµµατική τακτική εξάντλη-
σης του δηµοσιονοµικού χώρου από την Κυβέρνηση που δυστυ-
χώς όλοι µας θα το βρούµε µπροστά µας τους επόµενους µήνες
και σίγουρα θα το βρει µπροστά της η επόµενη Κυβέρνηση.

Παρ’ όλα αυτά, εµείς ως παράταξη θα σταθούµε στο ύψος των
περιστάσεων και σε κάποιες από αυτές, που είναι όντως θετική η
κατεύθυνση, θα είµαστε θετικοί και όχι, όπως κάνατε εσείς, ως Αν-
τιπολίτευση, να κάνουµε µια στείρα αντιπαράθεση, παρά το γεγο-
νός –επαναλαµβάνω- ότι πρόκειται για τροπολογίες που κατά τη
γνώµη µας κατατίθενται την τελευταία στιγµή και εξυπηρετούν
προεκλογικούς σκοπούς.

Σε ό,τι αφορά τις τροπολογίες του Υπουργείου Υγείας, νοµίζω
ότι τουλάχιστον ο Αναπληρωτής Υπουργός θα µπορούσε να προ-
ϊδεάσει την Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων και να έχουµε
επαρκή χρόνο να συζητήσουµε για αυτές τις τροπολογίες και όχι
να συζητάµε σήµερα στα δέκα, δώδεκα λεπτά που έχει ο κοινο-
βουλευτικός εκπρόσωπος αυτές τις τροπολογίες. 

Γενικότερα κάνω µια έκκληση προς την Κυβέρνηση, όταν µιλάµε
για υπουργικές τροπολογίες και δη για τροπολογίες του ίδιου του
Υπουργείου όταν συζητάµε το νοµοσχέδιο, ξέροντας ότι θα κατα-
τεθούν αυτές οι τροπολογίες, θα πρέπει να κατατίθενται στην αρ-
µόδια επιτροπή, όταν συζητείται και το κυρίως σώµα του
νοµοσχεδίου, ακριβώς για να υπάρχει αυτός ο επαρκής χρόνος
συζήτησης.

Θα ήθελα να σταθώ σε λίγες από αυτές. Διαφωνούµε ιδιαίτερα
στην τροπολογία 2196, που αφορά το «Ωνάσειο» Ίδρυµα. Δεν
ξέρω αν το έχουν καταλάβει οι εργαζόµενοι όλων των κλάδων του
συστήµατος υγείας ότι εδώ δηµιουργείται ένα δυστυχώς σοβαρό
προηγούµενο, καθώς δηµιουργούνται δύο κατηγορίες εργαζοµέ-
νων µε διαφορετικά εργασιακά δικαιώµατα του ΕΣΥ, δηλαδή αυτοί
οι οποίοι θα εργάζονται στις δοµές του Ωνασείου και εκείνοι οι

οποίοι θα εργάζονται στις υπόλοιπες δοµές του ΕΣΥ. Αυτό σηµαί-
νει στην πράξη ότι ως αποτέλεσµα της επιχειρησιακής συλλογικής
σύµβασης που θα υπογράψουν οι εργαζόµενοι, µπορεί να έχουν
περισσότερα δικαιώµατα από τους υπόλοιπους εργαζόµενους του
ΕΣΥ, αλλά µπορεί να έχουν βεβαίως και µε λιγότερα. Αυτό δεν
ξέρω αν το έχουν ήδη καταλάβει οι ίδιοι οι εργαζόµενοι.

Βεβαίως, είναι πολύ ενδιαφέρον η Κυβέρνηση να µας εξηγήσει
–γιατί κατά τα άλλα κόπτεται πολύ για την προστασία των εργα-
ζοµένων- πώς εντάσσει στο δηµόσιο τον θεσµό της επιχειρησια-
κής συλλογικής σύµβασης στον χώρο της δηµόσιας υγείας, όταν
το καταγγέλλει αντιστοίχως για τις ιδιωτικές επιχειρήσεις. Μέχρι
χθες θυµίζω ότι διερρήγνυε τα ιµάτιά της και ότι δεν πρέπει να
αφήνουµε τους εργαζόµενους να διαπραγµατεύονται µόνοι τους
τις συµβάσεις εργασίας µε τους εργοδότες και µέσα από αυτήν
την τροπολογία στην ουσία τους επιτρέπει να γίνει αυτό το
πράγµα ακριβώς.

Όσον αφορά τις υπόλοιπες τροπολογίες, κύριε Πρόεδρε, στην
τροπολογία µε γενικό αριθµό 2179 και µε ειδικό 173 θα ψηφίσουµε
«παρών», γιατί µε αυτόν τον τρόπο θεωρούµε ότι υπάρχει µια αδι-
κία σε αυτούς που ήταν συνεπείς που πλήρωσαν –όσον αφορά το
θέµα του νερού- και στην ουσία δεν έγινε καµµία πρόβλεψη για
αυτούς.

Όσον αφορά την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2188 και ειδικό
174, θα είµαστε θετικοί.

Όσον αφορά την τροπολογία 2189 και ειδικό 175, θα είµαστε
αρνητικοί, διότι φαίνεται ότι προβλέπει χρήµατα τα οποία –δυστυ-
χώς- όπως είπε και ο κ. Φωτήλας, ο εισηγητής µας, ακριβώς
επειδή είναι βουλευτική τροπολογία, µε τον τρόπο αυτό στην
ουσία δεν φαίνεται η δαπάνη. Είναι ένας πονηρός τρόπος για να
αποκρύψετε τη δαπάνη που φέρνει αυτή η τροπολογία. Αν πράγ-
µατι θέλει το Υπουργείο να την καταθέσει, θα πρέπει να πάει στο
Γενικό Λογιστήριο του Κράτους και να υπάρχει µια λεπτοµερής
µελέτη για να δούµε πόσο τελικά θα κοστίσει αυτή η τροπολογία.

Για την υπουργική τροπολογία µε γενικό αριθµό 2190 και ειδικό
176, θα είµαστε θετικοί.

Στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 2191 και ειδικό 177, για τους
λόγους που εξήγησα και στον κύριο Υπουργό προηγουµένως, από
τη στιγµή που δεν σπάει, ενώ είµαστε αρνητικοί στο πρώτο κοµ-
µάτι, στο δεύτερο κοµµάτι θα ψηφίσουµε «παρών». 

Για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2192 και ειδικό 178 θα εί-
µαστε θετικοί.

Θετικοί επίσης θα είµαστε και στην τροπολογία µε γενικό
αριθµό 2193 και ειδικό 179. 

Για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2194 και ειδικό 180 που
αφορά στο επικουρικό προσωπικό, θα είµαστε αρνητικοί, διότι
ανοίγει για άλλη µια φορά την πλατφόρµα και µε τον τρόπο αυτό
ξεκινάτε µια παροχολογία, υποσχεσιολογία, δίνοντας ελπίδα για
προσλήψεις, χωρίς να καθορίζονται συγκεκριµένοι όροι. Ξέρετε
πολύ καλά επίσης ότι από το ΕΣΠΑ δεν προβλέπονται πληρωµές
για τους µισθούς.

Για την υπουργική τροπολογία µε γενικό αριθµό 2196 και ειδικό
182 για τα εργασιακά του «Ωνασείου», θα ψηφίσουµε «παρών».

Για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2197 και ειδικό 183, σχε-
τικά µε τις οικοδοµικές άδειες, θα είµαστε θετικοί. 

Για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2198 και ειδικό 184 για τα
Σώµατα Ασφαλείας, είµαστε στο «όχι», διότι θεωρούµε ότι δηµι-
ουργείται µια δυσλειτουργία στο συγκεκριµένο ζήτηµα. Είναι δύο
τα αρµόδια Υπουργεία που αναφέρονται στα Σώµατα Ασφαλείας.
Το Λιµενικό υπάγεται στο Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας. Τα
υπόλοιπα είναι στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη. Αντιλαµ-
βάνεστε ότι από τη στιγµή που δεν υπάρχει µια τέτοιου είδους ενο-
ποίηση σε διοικητικό επίπεδο, είναι τουλάχιστον δυσλειτουργικό
να µιλάει κάποιος για µια ενοποίηση, όσον αφορά στον εσωτερικό
έλεγχο. Δυστυχώς, θα το βρούµε αυτό στην πράξη.

Για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2199 και ειδικό 185 για το
κτηµατολόγιο, είµαστε θετικοί.

Θετικοί επίσης είµαστε και στην τροπολογία µε γενικό αριθµό
2200 και ειδικό 186.

Τέλος, για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2201 και 187 που
αφορά στην ανάπλαση της Αθήνας, είµαστε αρνητικοί. Γι’ άλλη
µια φορά φέρνετε µια τροπολογία που προκαλείτε προεκλογικές
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προσλήψεις. Σ’ αυτό αξίζει να κάνω µια πολύ µικρή παρένθεση.
Σήµερα κατατέθηκαν τα στοιχεία επίσηµα της απογραφής. Άµα
µπει κάποιος στο site της Κυβέρνησης δείχνουν το εξής: Από το
2014 µέχρι το 2018 έχουν εκτοξευθεί οι αριθµοί, όσον αφορά
στους αριθµούς των µετακλητών, στους αριθµούς των οργάνων
διοίκησης και διοικητικών συµβουλίων και βεβαίως ο αριθµός των
συµβασιούχων.

Θα είµαι πολύ συγκεκριµένος: Ο αριθµός των µετακλητών τον
Δεκέµβρη του 2014 ήταν χίλιοι οκτακόσιοι ογδόντα οκτώ. Τον  Δε-
κέµβριο του 2018 ήταν δύο χιλιάδες εξακόσιοι ενενήντα εννέα, δη-
λαδή αύξηση κατά 43%. Προφανώς, αυτό είναι στο πλαίσιο της
αποσυµφόρησης του δηµοσίου που είχε εξαγγείλει ο Πρωθυπουρ-
γός το 2015.

Ο αριθµός των οργάνων διοίκησης και µελών ΔΣ φορέων του
δηµοσίου: Χίλιοι τρεις τον Δεκέµβριο του 2014, χίλιοι τετρακόσιοι
εβδοµήντα τέσσερις τον Δεκέµβριο του 2018. Ο αριθµός των συµ-
βασιούχων ορισµένου χρόνου τον Δεκέµβριο του 2014 ήταν
εξήντα χιλιάδες εξακόσιοι ενενήντα δύο. Τον Δεκέµβριο του 2018
ήταν ογδόντα εννέα χιλιάδες οκτακόσιοι πενήντα πέντε, δηλαδή
αύξηση κατά 48%. Ποιο είναι το κόστος αυτών των αυξήσεων που
σας είπα; Και προσέξτε, δεν είναι µόνιµες προσλήψεις, αλλά µε-
τακλητοί, διοικητικά συµβούλια, ορισµένου χρόνου: Μας στοιχί-
ζουν 1.280.000.000 ευρώ κάθε χρόνο οι προεκλογικές προσλήψεις
της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ.

Για τον λόγο, λοιπόν, αυτό εµείς στη συγκεκριµένη τροπολογία
ψηφίζουµε «όχι».

Επίσης, «όχι» θα ψηφίσουµε και στην τροπολογία µε γενικό
αριθµό 2202 και ειδικό 188.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κεφαλογιάννη. 

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ ο
κ. Μαντάς.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µας λέτε λίγο
πώς θα εξελιχθεί η διαδικασία; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Έχει ολοκληρωθεί η
λίστα των οµιλητών. Έχουν τοποθετηθεί οι Κοινοβουλευτικοί Εκ-
πρόσωποι. Δεν ξέρω αν θα έρθει κάποιος άλλος. Θα συζητήσουµε
µε τους εισηγητές αν θέλουν να χρησιµοποιήσουν, έστω λίγο, από
τον χρόνο της δευτερολογίας τους, για τη συντοµία του χρόνου
και από εκεί πέρα θα κλείσει ο Υπουργός και προχωράµε στην ψη-
φοφορία. 

Θεωρώ ότι µέσα στα επόµενα τρία τέταρτα λογικά θα έχουµε
ολοκληρώσει.

Κύριε Μαντά, έχετε τον λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Θα είµαι πολύ σύντοµος, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή, απ’ ό,τι καταλαβαίνω από το πρόγραµµα της Βουλής,

είναι η τελευταία δηµόσια συζήτηση στην Ολοµέλεια πριν από
τις κρίσιµες ευρωεκλογές της 26ης Μαΐου, σε λίγα εικοσιτετρά-
ωρα δηλαδή, θα ήθελα να επισηµάνω µερικά πράγµατα και να
µιλήσω και για ορισµένα θέµατα του νοµοσχεδίου. 

Πρέπει να σηµειώσουµε ότι παρά τις προσπάθειες αποπροσα-
νατολισµού της συζήτησης σε διάφορα, κατά τη γνώµη µου,
πεδία στα οποία δεν γίνεται συζήτηση για τα ουσιαστικά προβλή-
µατα του τόπου µας και τις βασικές διαφορές των πολιτικών προ-
γραµµάτων, παρά τη συστηµατική προσπάθεια των συστηµικών
µέσων µαζικής ενηµέρωσης να πετάξουν την µπάλα στην κερ-
κίδα, εδώ και κάποιες µέρες και µετά και τη χτεσινή ψήφιση των
θετικών µέτρων και την ψήφιση νέων θετικών µέτρων που περι-
λαµβάνονται και στο νοµοσχέδιο που συζητάµε, νοµίζω ότι η πο-
λιτική αντιπαράθεση, είτε το ήθελε ο κ. Μητσοτάκης είτε όχι,
ήρθε στα κεντρικά ζητήµατα που απασχολούν την ελληνική κοι-
νωνία και το µέλλον της. 

Είναι σε όλους και όλες φανερή η σύγκρουση των δυο πολιτι-
κών σχεδίων. Περί αυτού πρόκειται. Σ’ αυτό το πεδίο εξελίσσεται
η δηµόσια συζήτηση και νοµίζω ότι πλέον, ό,τι και να λένε οι δη-
µοσκοπήσεις και οι διάφοροι δηµοσκόποι και ωροσκόποι, τα θέ-
µατα είναι πάνω στο τραπέζι. Τα δυο πολιτικά σχέδια που είναι
ριζικά διαφορετικά είναι πάνω στο τραπέζι. 

Η κοινωνική πλειοψηφία σ’ αυτήν τη χώρα έχει πια καταλάβει

µε σαφή τρόπο που το πάει ο κ. Μητσοτάκης, η Νέα Δηµοκρατία,
αλλά και το ΚΙΝΑΛ, το οποίο παίζει σε δυο βάρκες προσπαθών-
τας να κρατήσει δήθεν ίσες αποστάσεις, χωρίς όµως να παίρνει
θέση. Αυτό φάνηκε και µε την παρέµβαση του Κοινοβουλευτικού
Εκπροσώπου, του κ. Κεγκέρογλου, για το θέµα της Βόρειας Μα-
κεδονίας. 

Δεν τολµάει να πει ούτε τη λέξη που λένε όλα τα σοσιαλιστικά
κόµµατα της Ευρώπης, όλοι οι Ευρωπαίοι συνοδοιπόροι τους.
Ούτε αυτό δεν τόλµησε να πει σε µια συµφωνία υπέρ της συνερ-
γασίας και της συνανάπτυξης στην ευρύτερη περιοχή των Βαλ-
κανίων. Είναι µια συµφωνία- πρότυπο σε ευρωπαϊκό και
παγκόσµιο επίπεδο. Σ’ αυτό το πλαίσιο διεξάγεται πια η δηµόσια
συζήτηση.

Αν µου επιτρέπετε, θα ήθελα να αναφερθώ στη σπαρακτική
προσπάθεια από την πλευρά του κεντρικού τραπεζίτη να µας πει
-όταν έχουµε σαφή υπέρβαση του στόχου στα πρωτογενή πλεο-
νάσµατα- ότι κινδυνεύει η δηµοσιονοµική ισορροπία. Ο βίος και
η πολιτεία του συγκεκριµένου, όταν είχε πολιτική ευθύνη σ’ αυτά
τα θέµατα, ήταν ότι οι στόχοι ειδικά στη δηµοσιονοµική προσαρ-
µογή είχαν εντελώς αποτύχει. Όλα αυτά έλεγαν ότι οφείλονται
στον επερχόµενο λαϊκιστικό ΣΥΡΙΖΑ, προσπαθώντας να δικαιο-
λογήσουν τα αδικαιολόγητα. 

Το κρίσιµο θέµα που έχει σχέση και µε τη συζήτηση µας είναι
η στάση απέναντι στο δικαίωµα στην υγεία και κυρίως η στάση
απέναντι στο δικαίωµα στην υγεία από την πλευρά της Νέας Δη-
µοκρατίας. Εγώ ξαναείδα το πρόγραµµα της Νέας Δηµοκρατίας,
που κατέθεσε χθες ο κ. Δένδιας, λέγοντας ότι δεν τα λένε πρώτη
φορά αυτά. 

Βεβαίως, δεν τα λένε πρώτη φορά αυτά οι νεοφιλελεύθεροι.
Τα έχει πει η Θάτσερ, τα έχει πει η σχολή του Σικάγου και σε ένα
πράγµα, το κέντρο στο οποίο πλήττεται αυτό το δικαίωµα, είναι
απολύτως σαφές. Διότι αν το σχέδιο αυτό του κ. Μητσοτάκη
εφαρµοστεί, το καθολικό δικαίωµα στην υγεία τελειώνει την ίδια
στιγµή. Υγεία θα έχουν µόνο αυτοί που θα έχουν οικονοµική δυ-
νατότητα πρόσβασης στις δηµόσιες δοµές της υγείας. 

Αυτό είναι το κεντρικό σηµείο. Αυτό είναι το µεγάλο δίληµµα
και δεν δικαιολογείται µε κανέναν τρόπο από τα υπαρκτά προ-
βλήµατα του δηµόσιου συστήµατος υγείας και της χώρας ολό-
κληρης, την οποία λεηλάτησαν κυριολεκτικά και κατέστρεψαν
δεκαετίες πολιτικών, ιδιαίτερα στη µνηµονιακή περίοδο και που
την οδήγησαν σ’ αυτό το κατάντηµα, το χάλι και σ’ αυτήν την κοι-
νωνική καταστροφή. 

Νοµίζω ότι καταλαβαίνει όλος ο κόσµος, καταλαβαίνουν οι πο-
λίτες, καταλαβαίνει η κοινωνική πλειοψηφία προς τα πού πάει το
πράγµα, αν δώσουν έστω κι ένα µικρό σήµα ότι αυτή η πολιτική
δύναµη, αυτό το πολιτικό σχέδιο δίνει απάντηση στην πολιτική
πραγµατικότητα, έτσι όπως διαµορφώνεται σήµερα.

Εγώ έχω τη βαθιά πεποίθηση ότι δεν θα επιτρέψει ο λαός µας
να ξαναγυρίσουµε και να παλινδροµήσουµε στα σχέδια της Δε-
ξιάς και στον χώρο της υγείας, τα οποία γνωρίσαµε τόσα χρόνια.
Πρέπει να σταθούν απέναντι σ’ αυτά όλες οι προοδευτικές δυ-
νάµεις -το τονίζω- µε την Αριστερά πρώτα απ’ όλα, γιατί αυτά ση-
µαίνουν κοινωνική καταστροφή. 

Δεν ξέρω η Χρυσή Αυγή τι ακριβώς θα κάνει, γιατί είχε ένα
ακόµα νεοναζιστικό και φασιστικό παραλήρηµα πριν από λίγη
ώρα. Ενώ ο συνάδελφος, Νίκος Φίλης, ήταν σαφής όσον αφορά
στον σεβασµό στη µνήµη και την οικογένεια του αδικοχαµένου
κ. Κατσίφα. 

Νοµίζω ότι όλοι συµφωνούµε ότι αυτή η πρωτοβουλία κι αυτή
η σύµβαση µε τη δωρεά των συντελεστών της διαθήκης της
Ελισσάβετ Παπαγιαννοπούλου ενισχύει το δηµόσιο σύστηµα
υγείας. Είναι αξιοσηµείωτο ότι για τέτοιου τύπου παρεµβάσεις
έχει µπει το νερό στ’ αυλάκι και γίνονται αποδεκτές σε συγκεκρι-
µένες ανάγκες του συστήµατος υγείας. Βεβαίως είναι ένα τµήµα
µιας παράδοσης πολιτιστικής και ουσιαστικής, θα έλεγα εγώ,
που υπάρχει στην ελληνική κοινωνία. 

Αν το τραβήξουµε βέβαια, δεν θα έπρεπε ίσως να εξαρτόµαστε
από τις δωρεές, αλλά από τη στιγµή που πρέπει να τις αξιοποιούµε
σε µια συγκεκριµένη κατεύθυνση, νοµίζω ότι και τα υπόλοιπα
µέτρα από το σύνολο των Υπουργείων είναι θετικά µέτρα. Είναι
µέτρα που λύνουν προβλήµατα, που αντιµετωπίζουν λαϊκές ανάγ-
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κες, ανάγκες καλύτερης λειτουργίας. Για παράδειγµα, η παρά-
ταση για το θέµα του Κτηµατολογίου λύνει προβλήµατα. 

Θέλω να πω µια κουβέντα για την τροπολογία που πρότεινα κι
απ’ ό,τι άκουσα έγινε αποδεκτή. Το ζήτηµα της επέκτασης των
συµβάσεων καθαριότητας µετά την απόφαση του Ευρωπαϊκού Δι-
καστηρίου είναι πάρα πολύ κρίσιµο στο να φύγουν οι εργολάβοι
από τα νοσοκοµεία που δεν κάνουν καλά τη δουλειά τους, κύριε
Φωτήλα. Άλλα αποτελέσµατα είχαν και στην ποιότητα της καθα-
ριότητας και στο θέµα της αµοιβής των εργαζοµένων που κι εσείς
επισηµάνατε. 

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Για το δεύτερο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Και στην ποιότητα της καθαριότητας του-

λάχιστον µε τη δική µου εµπειρία –ξέρω καλά τον χώρο- είναι πολύ
πιο καλά τα πράγµατα. Όταν οι εργαζόµενοι είναι ικανοποιηµένοι
και δεν παίζονται αυτά τα παιχνίδια που παίζονταν µε τους εργο-
λάβους, προφανώς προσφέρουν. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Σέβον-
ται τη δουλειά τους. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Βέβαια. Σέβονται τη δουλειά τους και κά-
νουν µεγάλη προσπάθεια. 

Το θέµα του «PHILOS» -που είναι η ενίσχυση της υγειονοµικής
περίθαλψης προσφύγων και µεταναστών, αλλά και της ενίσχυσης
των δηµοσίων δοµών- είναι ένα ζήτηµα που µ’ ενδιαφέρει και πα-
ρακολουθώ από κοντά. 

Υπάρχουν κάποιες καθυστερήσεις πράγµατι, στην ολοκλήρωση
της συµβασιοποίησης χιλίων τετρακοσίων ή χιλίων πεντακοσίων –
δεν θυµάµαι καλά- εργαζοµένων υγειονοµικών σε αυτό. Υπάρχει
µία αναγκαστική -θα έλεγα, και τίποτα άλλο δεν συµβαίνει- παρά-
ταση για να αντιµετωπιστούν τα προβλήµατα. 

Τέλος, για το θέµα του Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Ιωαννί-
νων και των είκοσι εργαζοµένων, πρόσφατα ο Υπουργός Ανδρέας
Ξανθός ήταν στα Γιάννενα, προσπαθήσαµε να βρούµε την καλύ-
τερη λύση και νοµίζω ότι δίνεται µία λύση σε αυτούς τους ανθρώ-
πους που είναι πάνω από 55 ετών. Πραγµατικά έδειξαν µία
αξιοσηµείωτη προσήλωση στη δουλειά τους και προσέθεσαν στο
Νοσοκοµείο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε κι εµείς
τον κ. Μαντά.

Επειδή ολοκληρώνουµε, θα ήθελα να ρωτήσω αν είναι σύµφω-
νοι οι εισηγητές να χρησιµοποιήσουµε ένα τρίλεπτο περίπου. Σας
είναι αρκετός ο χρόνος ή χρειάζεστε παραπάνω;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µετά τα
τριάντα λεπτά του κ. Πολάκη, αρκούν τα τρία λεπτά;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Μπαργιώτα, πρό-
ταση κάνω. Δεν είναι δεδοµένο ότι θα συµφωνήσετε. Θα σας
δώσω πέντε λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι σηµαν-
τικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Μπαργιώτα, εν-
τάξει, είναι σηµαντικό. Μια πρόταση έκανα. Τα τρία λεπτά µε σχε-
τική ανοχή θα φθάσουµε στα πέντε, έξι λεπτά. Μην πάµε στα επτά,
για να φτάσουµε στα δέκα ο καθένας. Αυτό εννοώ.

Οπότε ξεκινάµε, κύριε Δέδε µε εσάς. Βάζω πέντε λεπτά και δια-
χειριστείτε εσείς τον χρόνο σας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΔΕΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Τα πέντε λεπτά είναι αρκετά για να περιγράψει κάποιος το συµ-

πυκνωµένο χρόνο των τελευταίων εβδοµάδων, δύο ή τριών εβδο-
µάδων, που το ελληνικό Κοινοβούλιο από τη µία πλευρά, αλλά και
ο ελληνικός λαός κατάλαβε –µετά από την ψήφο εµπιστοσύνης
που ήρθε στο Κοινοβούλιο από τη µία πλευρά, αλλά και από την
άλλη µε το νοµοσχέδιο για την ψήφιση των εκατόν είκοσι δόσεων
και όλων των θετικών µέτρων που εξαγγέλθηκαν στο Ζάππειο από
τον Πρωθυπουργό και το οικονοµικό επιτελείο- σ’ αυτήν την πολι-
τεία, την ελληνική πολιτεία ποια κυβέρνηση µπορεί να δώσει θε-
τικό κοινωνικό πρόσηµο και µέλλον σε αυτόν το λαό και ποιος είναι
εκείνος που θα συρρικνώνει το κοινωνικό πρόσηµο, το κοινωνικό
κράτος. 

Είναι πασιφανές, λοιπόν. Επίκεινται και οι πρώτες εκλογές µετά
από τέσσερα, τεσσεράµισι χρόνια και θα ψηφίσει νέος κόσµος που

τα τελευταία χρόνια συµπλήρωσαν τα δεκαεπτά χρόνια και ο αριθ-
µός τους είναι περίπου τετρακόσιες πενήντα χιλιάδες. Και πρέπει
όλοι αυτοί οι νέοι να καθορίσουν το µέλλον τους, ρίχνοντας θετική
ή αρνητική ψήφο στη µία ή στην άλλη νοοτροπίας κυβέρνηση, δί-
νοντας µε αυτόν τον τρόπο οι ίδιοι στο µέλλον τους ένα θετικό ή
αρνητικό πρόσηµο.

Ως εκ τούτου, λοιπόν πιστεύω ότι ο ελληνικός λαός βοηθήθηκε
τα µάλα µέσα από αυτές τις συζητήσεις που έγιναν. Επ’ αφορµή
λοιπόν, ενός σχεδίου νόµου για την κύρωση της σύµβασης δω-
ρεάς από τη θανούσα Ελισάβετ Παπαγιαννόπουλου, έγινε και σή-
µερα µία εκτενής συζήτηση γύρω από τα θέµατα του κυρίως
πυλώνα του κοινωνικού κράτους, που είναι τα θέµατα του Υπουρ-
γείου Υγείας και θέσαµε σήµερα και τα πεπραγµένα του Υπουρ-
γείου Υγείας διά των παρευρισκόµενων Υπουργών όλα αυτά τα
χρόνια, αλλά και το σχέδιο προς τα πού πηγαίνει και ολοκληρώ-
νεται αυτό το πρόγραµµα του κοινωνικού κράτους, µέσω του Εθνι-
κού Συστήµατος Υγείας και έχει ολοκληρωθεί, τουτέστιν µε την
πρωτοβάθµια περίθαλψη υγείας.

Δεν έχω να πω τίποτα περισσότερο, όσον αφορά για το σχέδιο
νόµου που το περιέγραψα περίπου στην πρωτολογία µου, αλλά
δεν έχω να πω και τίποτα άλλο για τις τροπολογίες είτε τις βου-
λευτικές είτε για τις τροπολογίες που έφεραν οι Υπουργοί Υγείας,
αλλά και οι επισπεύδοντες άλλοι Υπουργοί.

Πιστεύω ότι πρέπει να υπερψηφιστούν και οι βουλευτικές τρο-
πολογίες, αλλά και οι Υπουργικές των επισπευδόντων Υπουργών,
διότι αυτές οι τροπολογίες απ’ ό,τι είδα γενικώς διευκολύνουν το
έργο της Κυβέρνησης αφενός κι αφετέρου ανακουφίζουν και λύ-
νουν προβλήµατα οµάδων πολιτών ή γενικώς πολιτών. Δεν είναι
φωτογραφικές, δεν είναι ότι λύνουν µία ή δύο περιπτώσεις κ.λπ..

Παραδείγµατος χάριν µία τροπολογία που έφεραν οι νησιώτες
Βουλευτές, όσον αφορά τη µεταφορά πόσιµου ύδατος σε άνυδρα
νησιά, είναι πολύ σηµαντική. Διότι βάσει της τροπολογίας θα µει-
ωθεί το κόστος µεταφοράς από τη µία πλευρά και ανακουφίζουν
πολλά προβλήµατα των πολιτών. 

Άλλες τροπολογίες, όπως είναι και η τροπολογία του Υπουρ-
γείου Ναυτιλίας µέσω του κ. Κουβέλη για το ηλεκτρονικό µητρώο
σκαφών αναψυχής, είναι τροπολογίες που πιστεύω ότι έχουν θε-
τικό πρόσηµο και θα βοηθήσουν.

Δεν έχω τίποτα άλλο να παρουσιάσω, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Σας ευχαριστώ για τη

συνέπεια στον χρόνο σας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής, σαράντα εννέα µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκπαι-
δευτικοί συνοδοί τους από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Πύργου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Φωτήλας για πέντε λεπτά.
ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Κατ’ αρχάς, να εκφράσω τη συµπαρά-

στασή µου και τη συµπάθειά µου στους µαθητές του σχολείου που
ήταν εδώ προηγουµένως, οι οποίοι είχαν τη µεγάλη ατυχία µία
φορά που διάλεξαν να έρθουν στη Βουλή, να παρακολουθήσουν
την Ολοµέλεια, έτυχε να πέσουν πάνω στον κ. Πολάκη. Παιδιά, λυ-
πάµαι πάρα πολύ. Ελπίζω την επόµενη φορά να είστε πιο τυχεροί.

Επίσης, να εκφράσω την αµέριστη συµπαράστασή µου και τη
συµπάθειά µου στον Υπουργό Υγείας, τον κ. Ξανθό, τον οποίο τον
υποβίβασε ο Αναπληρωτής του σε βοηθό του. Ήρθε εδώ, µίλησε
31 λεπτά, εκ των οποίων τα 50 δευτερόλεπτα αφορούσαν στο νο-
µοσχέδιο για το οποίο βρισκόµαστε εδώ σήµερα και 30 λεπτά
άσχετα, σε σηµείο που ξέχασε να µιλήσει και για τις τροπολογίες
και έφτασε να πει ότι θα τα πει ο βοηθός του. 

Κύριε Υπουργέ, είµαι µε το πλευρό σας, καταλαβαίνω αυτό που
περνάτε, δεν µπορώ να βοηθήσω παραπάνω.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κάτι πιο έξυπνο να
βρείτε να πείτε τώρα στο τέλος δεν είχατε;

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Τώρα, να ξαναπούµε ότι αυτό είναι το νο-
µοσχέδιο. Όταν ξεκίνησε η Ολοµέλεια, αυτές ήταν οι τροπολογίες.
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Στο τέλος της Ολοµέλειας, είναι αυτές εδώ οι τροπολογίες. Δέκα
σελίδες είναι το νοµοσχέδιο το οποίο ήρθαµε σήµερα να συζητή-
σουµε εδώ και εκατοντάδες σελίδες είναι οι αµέτρητες τροπολο-
γίες, άσχετες κατά το πλείστον µε το Υπουργείο Υγείας, οι οποίες
ήρθαν εκπρόθεσµες και όπως ήρθαν.

Ούτε ο φούρνος της γειτονιάς µου δεν ξεφουρνίζει τα φρέσκα
κουλούρια µε τέτοια ταχύτητα, όπως εσείς φέρνετε τις τροπολο-
γίες. Ούτε ο φούρνος της γειτονιάς µου! Και όχι µόνο δεν αισθά-
νεσθε την ανάγκη να απολογηθείτε γι’ αυτό, αλλά αντιθέτως
ανερυθρίαστα ανέβηκε πριν ο κ. Παπαδόπουλος –ο συµπαθέστα-
τος οφείλω να οµολογήσω κατά τα άλλα- να πει ότι όχι µόνο δεν
πρέπει να τους ψέξουµε που έφεραν τόσες τροπολογίες εκπρό-
θεσµες, αλλά πρέπει να τους πούµε και ευχαριστώ, διότι αυτές οι
τροπολογίες ήρθαν να λύσουν µία σειρά από έκτακτες ανάγκες
που προέκυψαν ξαφνικά και ότι γι’ αυτό έρχονται οι εκπρόθεσµες
τροπολογίες, δεν έρχονται γι’ άλλο λόγο. 

Και διερωτώµαι, δηλαδή αν η Ελισσάβετ Παπαγιαννοπούλου
δεν έκανε τη δωρεά της και δεν ήµασταν σήµερα εδώ να συζη-
τούµε για τη δωρεά, αυτές οι έκτακτες ανάγκες θα έµεναν έτσι,
στον αέρα, χωρίς κάποιος να τις καλύψει;

Διότι αν είναι έτσι, τότε να πούµε «ευχαριστώ» στην Ελισσάβετ
Παπαγιαννοπούλου, πέρα από τη δωρεά της, διότι δίνει τη δυνα-
τότητα στην Κυβέρνηση να νοµοθετεί εκεί που πρέπει να νοµοθε-
τεί, την οποία δεν την είχε και ήρθε η Κυβέρνηση να αδράξει την
ευκαιρία της δωρεάς της Ελισσάβετ Παπαγιαννοπούλου για να
µας φέρει, ξαναδείχνω, αυτά.

Πάµε, λοιπόν, να δούµε τις τροπολογίες. Έχουµε πει ότι για το
νοµοσχέδιο δεν έχουµε κάτι να πούµε, µόνο ένα µεγάλο «ναι» και
ένα µεγάλο «ευχαριστώ» στην οικογένεια Παπαγιαννοπούλου, της
οποίας εγώ προσωπικά της ζητώ συγγνώµη, διότι πραγµατικά
υποβιβάσαµε τη δωρεά της φέρνοντας σε πρώτη µοίρα όλο το
υπόλοιπο πακέτο και αφήσαµε σε δεύτερη µοίρα τη δωρεά. Την
υποβιβάσαµε, την υποτιµήσαµε. Ζητώ συγγνώµη από τους κληρο-
νόµους της Ελισσάβετ Παπαγιαννοπούλου.

Πάµε να δούµε τώρα τις τροπολογίες. Η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 2179 µιλάει για την απαλλαγή από τα τέλη διέλευσης
πλοίων που µεταφέρουν πόσιµο νερό στα άνυδρα νησιά. Αλίµονο,
συµφωνούµε, το νερό είναι ζωή και η ζωή είναι ένα αναφαίρετο δι-
καίωµα του ανθρώπου, το οποίο προβλέπει το Σύνταγµα. Δεν
ξέρω αν ξέρετε όλοι το Σύνταγµά µας, αλλά προβλέπει το δι-
καίωµα στη ζωή και εφόσον το νερό είναι ζωή, δεν χρειάζεται να
συζητάµε για το κατά πόσον όλοι πρέπει να έχουν δικαίωµα -χωρίς
να δίνουν ούτε µισό ευρώ- να έχουν νερό.

Εγώ αυτό που θέλω να θίξω µόνο είναι το εξής: Για άλλη µία
φορά ξεχνάτε να επιβραβεύσετε τους συνεπείς. Λέτε, λοιπόν, ότι
χαρίζετε σε εκείνους που δεν πλήρωσαν -και καλά κάνετε- γιατί
για το νεράκι του Θεού µιλάµε! Σε εκείνους που πλήρωσαν, όµως,
τι τους λέµε; «Μπράβο, κορόιδα, που πληρώσατε. Ας µην πληρώ-
νατε κι εσείς και να περιµένατε πότε θα έρθει εκείνη η τροπολογία
για να σας απαλλάξουµε».

Μήπως θα έπρεπε –διερωτώµαι, µία σκέψη κάνω- αφού χαρί-
ζουµε σε εκείνους -και καλά κάνουµε- που δεν πλήρωσαν, να τα
επιστρέψουµε σε εκείνους που πλήρωσαν, µε τον έναν ή µε τον
άλλο τρόπο, ούτως ώστε να τους πούµε: «Μπράβο, βρε παιδιά που
πληρώσατε. Δεν είστε κορόιδα, πρέπει κάτι να σας δώσουµε εσάς
που συνεχίζετε να πληρώνετε και να κρατάτε αυτό το κράτος
όρθιο».

Πάµε παρακάτω. Βουλευτική τροπολογία σε σχέση µε το πρό-
γραµµα «PHILOS». Το είπα, αλλά δεν πήρα απάντηση. Άκουσα για
το πόσο αναγκαία είναι και άκουσα ποιες ανάγκες καλύπτει. Αυτό
που δεν κατάλαβα είναι ότι αφού ήταν τόσο αναγκαία και αφού
έπρεπε να έρθει για να καλύψει βασικές έκτακτες ανάγκες, γιατί
τη φέρνουµε ως βουλευτική; Δεν το σκέφτηκαν οι κύριοι Υπουργοί
ότι πρέπει να λυθεί το θέµα της παράτασης του προγράµµατος
«PHILOS», ούτως ώστε να µη βρεθούµε αντιµέτωποι µε άλλα
πράγµατα; Περίµεναν ή ήλπιζαν ότι κάποιος Βουλευτής θα το κα-
ταθέσει; Το ξέχασαν και ήρθε ο κ. Μαντάς –εσείς δεν την καταθέ-
σατε, κύριε Μαντά;- να τους το θυµίσει;

Ας πούµε ένα «ευχαριστώ» τότε στον κ. Μαντά που κάνει και τον
Υπουργό και φέρνει τροπολογίες που θα έπρεπε να έχει φέρει η
Κυβέρνηση. Να είστε καλά, κύριε Μαντά. Θα σας έλεγα και Υπουρ-

γός, αλλά δεν προλαβαίνετε, τελειώνετε.
Να ρωτήσω κάτι, αυτή η τροπολογία προβλέπει µεγάλα έξοδα

τα οποία δεν ξέρουµε ποια είναι και δεν τα ξέρουµε γιατί ήρθε µε
βουλευτική τροπολογία, διότι αν ερχόταν µε υπουργική τροπολο-
γία θα έπρεπε αναγκαστικά να συνοδεύεται από µία έκθεση του
Λογιστηρίου του Κράτους και να µας λέει πόσο κοστίζει αυτό το
οποίο θα κάνουµε. Έρχεται, λοιπόν, µε βουλευτική γιατί δεν θέ-
λουµε ακόµα να ασχοληθούµε µε το πόσο κοστίζει.

Όσον αφορά την τροπολογία 2191/177 δεν µπορούµε να µη
συµφωνήσουµε στο να πληρώνονται οι εξειδικεύσεις ιατρών. Όταν
ένας γιατρός από ένα νοσοκοµείο πηγαίνει σ’ ένα άλλο για να εξει-
δικευτεί σ’ έναν συγκεκριµένο τοµέα, σ’ ένα µηχάνηµα, πρέπει να
πληρώνεται για αυτό. Συµφωνούµε.

Ποια άλλη να πω; Θα µείνω και σε µία τελευταία για να δούµε
και να καταλάβουµε όλοι πραγµατικά την υποκρισία του όλου ζη-
τήµατος.

Έρχεται, λοιπόν, µια τροπολογία -εκπρόθεσµη βέβαια, αυτό
µας έλειπε να είναι και εµπρόθεσµη!- η οποία λέει για την κατα-
βολή εφάπαξ χρηµατικού ποσού στα µέλη ΔΕΠ, ΕΕΠ, ΕΔΙΠ, των
πανεπιστηµίων, των ΤΕΙ. Μιλάει για εφάπαξ χρηµατικό ποσό. Εγώ
συµφωνώ. Πρέπει οι άνθρωποι να παίρνουν αυτό το ποσό. Δεν
θα διαφωνήσω. Δεν µπαίνω στην ουσία να συζητήσω.

Λέω, λοιπόν, κάτι άλλο. Αυτή είναι υπουργική και αναγκαστικά
συνοδεύεται από την έκθεση του Λογιστηρίου του Κράτους. Να
θυµίσω σε όσους δεν ξέρουν ότι, σύµφωνα µε το άρθρο 75, κάθε
νοµοσχέδιο, πρόταση νόµου, αλλά και τροπολογία η οποία κα-
τατίθεται από Υπουργούς δεν εισάγεται για συζήτηση αν δεν συ-
νοδεύεται από έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους
που καθορίζει τη δαπάνη. Άρα, θα έπρεπε αυτή η έκθεση να µας
λέει πόσο κοστίζει αυτό το πραγµατάκι που πάµε να κάνουµε.

Πάµε να δούµε, λοιπόν, την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου
του Κράτους σε σχέση µε αυτήν την εκπρόθεσµη τροπολογία.
Ξέρετε τι λέει; Λέει, λοιπόν, ότι προκύπτει ετήσια δαπάνη από
την καταβολή ελεγκτικής αποζηµίωσης. Προκύπτει, επίσης -λέει-
εφάπαξ δαπάνη από την καταβολή εφάπαξ χρηµατικού ποσού.
Πόσο είναι; Δεν µας λέει. Δεν καθορίζει. Δηλαδή, το άρθρο 75
του Συντάγµατος δεν τηρείται, παρακάµπτεται.

Εµείς περιµέναµε από την έκθεση του Λογιστηρίου να µας πει
αν υπάρχει δαπάνη; Δεν το ξέραµε εµείς ότι υπάρχει δαπάνη,
αφού θα πρέπει να κάνουµε αυτήν τη δουλειά; Εµείς αυτό που
θα έπρεπε να ξέρουµε είναι πόσο είναι αυτή η δαπάνη και από
ποια κονδύλια του κρατικού πςροϋπολογισµού θα προβλεφθεί
να βρούµε τα λεφτά. Αυτό δεν συµβαίνει. Άρα, πέρα από το να
παρακάµπτουµε και να κατακρεουργούµε τη νοµοθετική διαδι-
κασία, ερχόµαστε να κάνουνε προεκλογικά δωράκια.

Κύριε Πρόεδρε, είπα ότι στο νοµοσχέδιο ψηφίζω «ναι». Τα υπό-
λοιπα τα αφήνω στην κρίση του ελληνικού λαού.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Φωτήλα.
Ο κ. Μπαργιώτας έχει τον λόγο από τη Δηµοκρατική Συµπα-

ράταξη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα προσπαθήσω να είµαι όσο το δυνατόν πιο σύντοµος. Όπως

είπα και προηγουµένως όµως, µπήκαν πάρα πολλά θέµατα.
Μπήκε η συνολική πολιτική υγείας σε µια διαδικασία που, κατά
τη γνώµη µου, έπρεπε να είχε διατηρηθεί στο θέµα της δωρεάς
και µόνο, το πολύ και στη συζήτηση της πολιτικής των δωρεών,
για να τιµήσουµε και τη δωρεά, να τιµήσουµε και όλους αυτούς,
µικρούς και µεγάλους, οι οποίοι έβαλαν πλάτη για το Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας όλα αυτά τα χρόνια µε έναν τρόπο µοναδικό.

Η Κυβέρνηση αυτή είχε την ευτυχία και την ικανότητα -δεν έχω
κανένα πρόβληµα να µην το παραδεχθώ- να διαχειριστεί τερά-
στια ποσά από δωρεές, τέτοια τα οποία δεν υπήρξαν ποτέ στο
παρελθόν. Κι, όµως, θα σας πω ότι το κάνατε αρκετά καλά. 

Όµως, δωρεές 300 και 350 εκατοµµυρίων στο Εθνικό Σύστηµα
Υγείας δεν υπήρχαν πριν. Προκύπτουν ερωτήµατα; Προκύπτουν
ερωτήµατα. Έχουµε σχέδιο; Εγώ θα πω πάλι, µε όση γενναι-
ότητα µπορώ να βρω, ότι δεν θα µπορούσαµε να έχουµε σχέδιο,
γιατί µας έπεσε από τον ουρανό.

Θέλαµε ένα παράδειγµα, χωρίς να παίρνω θέση; Θέλουµε και-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’ - 16 ΜΑΪΟΥ 2019 7575



νούργιο νοµαρχιακό νοσοκοµείο στην Κοµοτηνή ή προτιµούµε
να ενισχύσουµε το κλειστό κατά 50% νοσοκοµείο της Αλεξαν-
δρούπολης, σε µια περιοχή που τη διατρέχει η Εγνατία και οι
αποστάσεις έχουν εκµηδενιστεί; Το έχουµε συζητήσει; Όχι. 

Θέλουµε νοσοκοµείο παιδιατρικό στη Θεσσαλονίκη; Κι αν θέ-
λουµε νοσοκοµείο παιδιατρικό στη Θεσσαλονίκη –που λέω ότι
θέλουµε- τι θα γίνει µε τις πολλές µεγάλες παιδιατρικές κλινικές
στα άλλα νοσοκοµεία; Θα διατηρηθούν παραλλήλως; Ποιος θα
πληρώσει το κόστος; Τα χρήµατα για τη λειτουργία του Εθνικού
Συστήµατος Υγείας βαίνουν µειούµενα. 

Στο σταθεροποιητικό πρόγραµµα που κατέθεσε αυτή η Κυβέρ-
νηση ως ποσοστό επί του ΑΕΠ ο προϋπολογισµός της υγείας µει-
ώνεται σταθερά για τα επόµενα πέντε χρόνια. Αυτό σηµαίνει ότι
κανιβαλίζουµε δοµές για να ενισχύσουµε τις καινούργιες. Καµµία
αντίρρηση. Ξέρουµε τι θέλουµε να κάνουµε; Είναι συζητήσεις
που δεν γίνονται. Ας πάµε ένα βήµα πάρα πίσω, γιατί ο κ. Πολά-
κης έβαλε πάρα πολλά ζητήµατα. 

Η αποτυχία της Κυβέρνησης φέρνει τη Νέα Δηµοκρατία, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, ούτε η στάση του ΚΙΝΑΛ ούτε τα άλ-
λοθι που προσπαθείτε να βρείτε ούτε η κακή διάθεση ούτε
τίποτα. Το συγχωροχάρτι στην περίοδο 2004-2009 δικαιώνει τις
πολιτικές της Δεξιάς στην Ελλάδα και φέρνει ξανά τη Νέα Δηµο-
κρατία δικαιωµένη στα µάτια του κόσµου, ο οποίος την απαξίωσε
όταν έπρεπε να την απαξιώσει.

Οµοίως, η απαξίωση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, η µετα-
τροπή του, όπως φωνάζω εδώ και πολύ καιρό, σε προνοιακό σύ-
στηµα, δηλαδή σύστηµα φτωχό για τους φτωχούς µε χαµηλή
ποιότητα, είναι αυτό που στα µάτια της µεσαίας τάξης που πλη-
ρώνει τα πάντα διπλά -µία φορά µε εισφορές για το Εθνικό Σύ-
στηµα και µία φορά από την τσέπη της, όταν χρειάζεται υπηρεσίες
υγείας- κάνει να ανοίγουν οι ορέξεις µερικών για ιδιωτικοποίηση.
Είναι η απαξίωση του συστήµατος υγείας που επιτρέπει µερικούς
να βλέπουν τον «Ευαγγελισµό» ως ξερολούκουµο.

Εγώ ανήκω σε αυτούς που πιστεύουν ότι ο «Ευαγγελισµός»
µπορεί µε το κατάλληλο µάνατζµεντ, δηµόσιο µάνατζµεντ -από
επαγγελµατίες όµως και όχι από πολιτικούς παρατρεχάµενους,
όπως είπε ο κ. Πολάκης προηγουµένως εδώ, από αυτούς που
προσπάθησε ο Παπαδόπουλος να διορίσει και τους ακύρωσε η
κυβέρνηση 2004-2009, για την οποία δεν λέτε τίποτα- µε µον-
τέρνο µάνατζµεντ, µε σύγχρονες δοµές, µε σύγχρονη διοίκηση,
το σπουδαίο ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό που έχει το σύ-
στηµα υγείας, µπορεί να σταθεί απέναντι και να κοιτάξει στα
µάτια οποιονδήποτε ιδιώτη ηµεδαπό ή αλλοδαπό.

Μπορούµε να το κάνουµε; Το σύστηµα υγείας οφείλει να είναι
δηµόσιο. Δεν µπορεί να είναι ούτε κρατικό µε τη σοβιετική αντί-
ληψη µερικών και δεν µπορεί πολύ περισσότερο να αφεθεί βορά
ιδιωτικών συµφερόντων. Όµως, αυτό απαιτεί καθαρό µυαλό, να
υπερβούµε τις ιδεοληψίες και να πάψουµε να χρησιµοποιούµε
ως εργαλείο διχασµού τα απλά και τα αυτονόητα.

Σε όλες τις συντάξεις 6% ήταν ο µεγάλος πόρος για το Εθνικό
Σύστηµα Υγείας, για να µπορεί ο κ. Πολάκης να επαίρεται ότι
έσβησε τα χρέη των νοσοκοµείων συν την τεράστια διαγραφή
των οφειλών προς τον ΕΟΠΥΥ, που ήταν µε µία µονοκονδυλιά,
όπως ξέρουµε όλοι.

Αν είναι να σβήσω µερικά δισεκατοµµύρια µε µία γραµµή, µε
τρεις σειρές τροπολογία, φεύγουν οι οφειλές. Οφειλές προς τον
ΕΟΠΥΥ που διαγράφτηκαν ήταν.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Προς τον ΕΟΠΥΥ;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Και προς τον ΕΟΠΥΥ, στις

αρχές.
Κύριε Υπουργέ, διαγράψατε οφειλές των νοσοκοµείων προς

τον ΕΟΠΥΥ. Δεν διαγράψατε;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τίνος οφειλές; Των

νοσοκοµείων προς τον ΕΟΠΥΥ; Ο ΕΟΠΥΥ οφείλει στα νοσοκο-
µεία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Τώρα. Παλιά όφειλαν τα νο-
σοκοµεία. Έχετε δίκιο. Μπερδεύτηκα. Σωστά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ο ΕΟΠΥΥ οφείλει
στα νοσοκοµεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Υπουργέ, απάν-
τησε. Το παραδέχθηκε. Το διόρθωσε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Όσο για τα 250 εκατοµµύρια
πλεόνασµα που το λέει και το ξαναλέει, έχω πει εκατό φορές αν
τα νοσοκοµεία, τα νοσοκοµεία των τρύπιων σεντονιών, που δέ-
χονται δωρεές µαξιλαροθήκες, που δεν έχουν φάρµακα, που
έχουν για µήνες και για χρόνια χαλασµένους µαγνητικούς, που
δεν µπορούν να τους φτιάξουν…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιο νοσοκοµείο είναι αυτό;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Τα ξέρει ο κόσµος. Δεν χρει-

άζεται τώρα να τα πούµε. Το δικό σας είναι πολύ καινούργιο. Το
έκανε το ΠΑΣΟΚ. Έτσι;

Κάτι κάνετε πάρα πολύ λάθος. Αν έχετε 250 εκατοµµύρια πλε-
όνασµα, το οποίο δεν είναι λογιστικό -γιατί είναι λογιστικό- και
δεν το επενδύετε στα νοσοκοµεία, κάτι κάνετε κάτι πάρα πολύ
λάθος. Δεν είναι λογικό. Συµφωνούµε νοµίζω όλοι ότι στα νοσο-
κοµεία δεν έχουν σκοπό ούτε να έχουν πλεόνασµα ούτε να έχουν
κέρδη. Σκοπός τους είναι να έχουν καλές υπηρεσίες. Αν έχετε
250 εκατοµµύρια και δεν µπορείτε να πάρετε επικουρικούς, τότε
κάτι λάθος κάνετε νοµίζω.

Όσον αφορά το «Αττικό», ο κ. Κεγκέρογλου –και κατατέθηκε
στα Πρακτικά- σωστά ανέφερε ότι τεσσερισήµισι χρόνια ο µα-
γνητικός είναι χαλασµένος, από το 2014. Δεν θα µπω στις λεπτο-
µέρειες του κ. Πολάκη ότι χάλασε η επιτροπή, ότι συνέβη το ένα,
το άλλο. Το λες και ανικανότητα τεσσερισήµισι χρόνια Κυβέρ-
νηση, σε ένα από τα µεγαλύτερα νοσοκοµεία του Λεκανοπεδίου,
να µην µπορεί να αντικατασταθεί µε κάποιον τρόπο ο µαγνητικός.
Οι δικαιολογίες είναι δικαιολογίες για εκεί που µας συµφέρει.

Η Λευκάδα –λέει- καθυστέρησε ούτε ποιος την έκανε ούτε
ποιος τη σχεδίασε ούτε ποιος την ανέταξε. Κάποιος ρώτησε από
τα έδρανα ποιος την έκανε και είπε η Κτηµατική Υπηρεσία του
δηµοσίου, µόνο που την εγκαινίασε και τη θεµελίωσε ο κ. Λοβέρ-
δος. Το ξεχάσαµε αυτό.

Επίσης, ξεχάσαµε την καλή πρακτική να καλούµε και τον προ-
ηγούµενο Υπουργό, κύριε Υπουργέ, όταν είναι ένα µεγάλο έργο,
όπως έκαναν παλιά. Ο Σουφλιάς εγκαινίαζε έργο και καλούσε τον
Λαλιώτη και αντιστρόφως. Δεν είναι κακό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Το κράτος έχει συνέχεια και ορισµένα πράγµατα, όπως το Νο-
σοκοµείο της Λευκάδας, δεν τα κάνατε εσείς, τα ξεκίνησαν άλλοι,
καθυστέρησαν τελείωσαν από εσάς. Συγχαρητήρια. Θα µπορού-
σαν να είχαν καθυστερήσει και παραπάνω. Όµως, λίγη τσίπα
χρειάζεται.

Για την κ. Δούρου και για την περιφέρεια θέλω να πω για
εκείνα τα περίφηµα 40 εκατοµµύρια. Πριν από λίγο διάβασα ότι
η κ. Δούρου έδωσε 40 εκατοµµύρια για το ΕΣΥ. Έτσι είναι.
Έδωσε 117 εκατοµµύρια για την Εκκλησία, για στήριξη ναών,
µουσεία κ.λπ.. Είναι καλό και αυτό, αλλά δεν άκουσα πόσα έδωσε
για τη Μάντρα και πόσα έδωσε για το Μάτι, πόσα έδωσε για τα
σκουπίδια.

Νοµίζω ότι όλοι συµφωνούµε ότι τα λεφτά που δίνει η κ. Δού-
ρου είναι λεφτά των Ελλήνων φορολογουµένων, τα οποία είναι
προϋπολογισµός στην περιφέρεια για συγκεκριµένα έργα. Δεν
είναι λεφτά του καθενός να τα µοιράζει. Αν είχε πλεόνασµα και
έδωσε στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, πάει καλά. Ωραιότατα. Όµως,
ας έχουµε λίγο επίγνωση περί τίνος πρόκειται. 

Η περιφέρεια έχει τη δουλειά της, το Εθνικό Σύστηµα Υγείας
έχει τη δουλειά του, το Υπουργείο προΐσταται του Εθνικού Συ-
στήµατος Υγείας µέσω των ΔΥΠΕ και έχει τον δικό του προϋπο-
λογισµό.

Δεκτά είναι όλα στην έκτακτη κατάσταση που βρισκόµασταν
και που βρισκόµαστε, αλλά έως ένα σηµείο, αλλιώς βαφόµαστε
µε φούµο και βγαίνουµε στα κανάλια και κάνουµε τους συντε-
τριµµένους µετά και λέµε πράγµατα, όπως µας έτυχε µία στραβή
στη βάρδια µας, τα οποία θα µείνουν αξέχαστα.

Όσον αφορά τους διαγωνισµούς, το ότι άνοιξαν οι οικονοµικές
τεχνικές πριν τις τεχνικές το αποδέχθηκε το Συµβούλιο της Επι-
κρατείας -που τα έλεγε ο κ. Πολάκης εδώ και έλεγε ότι έκανε και
δεδικασµένο-, ως εξαίρεση λόγω της εξαιρετικής ανάγκης, λέ-
γοντας ουσιαστικά ότι δεν είναι νόµιµο, αλλά εν πάση περιπτώσει
επειδή η προµήθεια των 40 εκατοµµυρίων είναι πολύ σηµαντική
για το σύστηµα υγείας, αυτή τη φορά την αφήνουµε.  
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Άρα, ας µην πανηγυρίζουµε για µία διαδικασία η οποία έχει τε-
ράστια προβλήµατα και πολύ µεγάλα ερωτηµατικά. Είναι προ-
βληµατικότατο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Μπαργιώτα,
ολοκληρώστε, παρακαλώ. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Θα µπορούσα ευκολότατα
να το «χοντρύνω», γιατί υπάρχουν τεράστια προβλήµατα µε τους
µαγνητικούς. Υπάρχουν φωτογραφίες; Υπάρχει νοσοκοµείο στη
χώρα, στο οποίο η έκπτωση του µοναδικού που υπέβαλε προ-
σφορά στις 980.000 ευρώ ήταν δέκα; 

Υπάρχει, είναι κοντά µας, κύριε Παπαδόπουλε.
Υπάρχει προδιαγραφή που πετάει από τους διαγωνισµούς των

µαγνητικών όλους τους άλλους πλην ενός έξω; Υπάρχει. 
Θέλετε να τα συζητήσουµε; Τα γνωρίζετε; Είµαι σίγουρος ότι

τα γνωρίζετε. Θέλετε να τα συζητήσουµε; Να τα συζητήσουµε,
αλλά όχι σε νοµοσχέδιο δωρεάς και κάνοντας τον µάγκα και λέ-
γοντας ό,τι να είναι επί µισή ώρα. 

Για τη Συµφωνία των Πρεσπών –γιατί το είπατε πολλοί- είχαµε
συγκεκριµένη θέση και την τιµούµε µέχρι σήµερα. Από την εποχή
της Ενδιάµεσης Συµφωνίας του Ανδρέα Παπανδρέου έχουµε την
ίδια. Έχουµε πει συγκεκριµένα πράγµατα. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Πώς τη λένε τη χώρα;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Πώς θα λέτε τη χώρα; Δεν µας είπατε. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Οι Ευρωπαίοι, κύριε Παπα-

δόπουλε και κύριε Μαντά, επιδιώκουν µεγαλύτερα γεωπολιτικά
συµφέροντα και είναι δικαίωµά τους. Σοσιαλιστές και µη σοσια-
λιστές έχουν µία µεγαλύτερη εικόνα. Θα µας συγχαρούν, αν πα-
ραχωρήσουµε ένα ή δυο νησάκια στην Τουρκία, αν τα βρούµε µε
την Τουρκία και το λύσουµε. Αυτό, όµως, δεν είναι προφανώς
επιχείρηµα για το τι κάνουµε στο εσωτερικό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Μπαργιώτα,
ολοκληρώνετε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Είχαµε τις επιφυλάξεις µας,
τις διατυπώσαµε και εµµένουµε σε αυτές και θα κριθούµε από
αυτές, όπως και εσείς από τη συµφωνία. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Πώς θα λέτε αυτή τη χώρα; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε συνάδελφε,

έχετε φτάσει στα δέκα λεπτά. Σας παρακαλώ πολύ! 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Μπαίνω στις τροπολογίες και

τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Όσο για τις τροπολογίες, τα είπα και προηγουµένως. Θα είµαι

πολύ πιο σύντοµος. Παλαιοκοµµατισµός και των γονέων! Είσα-
στε όντως το παλιό, είσαστε το πάρα πολύ παλιό, πριν από τη
Μεταπολίτευση. 

Αυτού του τύπου οι διορθώσεις, τα ρουσφέτια, κύριε Μαντά,
µε συγχωρείτε, αλλά δεν υπάρχουν. Είναι δεκατέσσερις τροπο-
λογίες, δεν είναι καµµία που να είναι διακανονισµός, καµµία που
να µην αναφέρεται σε ειδικό ακροατήριο, µόνο στους είκοσι δι-
κούς σας του ΟΑΕΔ στα Γιάννενα, σε αυτούς που θέλει να πάρει
κάποιος στην Εταιρεία Ανάπλασης Αθηνών και πρέπει να τους
πάρει τώρα προεκλογικά.

Όλα είναι ρουσφέτια και διευθετήσεις, αναγκαία ορισµένα -
εγώ δεν λέω όχι για τα Γιάννενα- αλλά το είπε και ο κ. Κεγκέρο-
γλου προηγουµένως ότι δεν γίνεται µόνο στα Γιάννενα. Και η
Λάρισα έχει. Γιατί η Λάρισα να µην µπορεί να τους πάρει, αν τους
χρειάζεται µε τον ίδιο τρόπο; 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν έχει η Λάρισα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε συνάδελφε,

ολοκληρώστε. 
Κύριε Υπουργέ, µη διακόπτετε, παρακαλώ. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Τέσσερις χιλιάδες είναι, αν

δεν κάνω λάθος.  
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Από αυτό το πρό-

γραµµα µόνο το Πανεπιστηµιακό Νοσοκοµείο των Ιωαννίνων
µπήκε. Τι να κάνουµε τώρα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Υπουργέ, πρώ-
τον, δεν ακούγεστε και δεύτερον, θα απαντήσετε στην οµιλία σας. 

Κύριε Μπαργιώτα, ολοκληρώστε, έχετε φθάσει στα έντεκα
λεπτά. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Συνεχίζω µε τις τροπολογίες.
Θα είµαι πολύ σύντοµος. 

Έχει αναφερθεί στα τέλη διέλευσης ο κ. Κεγκέρογλου διεξο-
δικά, δεν θα πάω παραπέρα. 

Όσον αφορά τις αποσπάσεις των συζύγων, είπα και προηγου-
µένως ότι όλα αυτά είναι διευθετήσεις και ότι µερικές είναι σω-
στές. Είναι αλήθεια ότι πέρασε κάτι ανάλογο για τους
εκπαιδευτικούς. Παραµονή των εκλογών κανένας δεν κέρδισε
εκλογές από αυτά.

Για την τροπολογία του κ. Μαντά το σηµαντικότερο -που δείχνει
ανάγλυφα την αδυναµία λειτουργίας του Υπουργείου σε ορισµένα
πράγµατα- είναι ότι αυτή η έρµη η παράταση του PHILOS είναι η
τέταρτη, κύριε Μαντά ή η πέµπτη; Το τέταρτο ή το πέµπτο δίµηνο;
Πρέπει να το κάνετε οκτάµηνο, τουλάχιστον να µην ψηφίζουµε
κάθε τρεις και λίγο. Εγώ να κατανοήσω ότι το ΑΣΕΠ καθυστερεί.
Έχουµε πει και άλλη φορά ότι το ΑΣΕΠ είναι πρόβληµα, αλλά
προς θεού!

Τώρα, όσον αφορά τα 100 ευρώ στον ΕΝΦΙΑ, αν είναι 30% και
είναι λιγότερο από 100 ευρώ κ.λπ., τι να πω; Η µόνη ερώτηση
είναι αυτό τον έρµο τον υπολογισµό του ειδικού φόρου στα χω-
ράφια, στα αγροτεµάχια, που τον έχετε ψηφίσει και ο οποίος θα
κάνει τη Θεσσαλία ολόκληρη να επαναστατήσει, θα τον καταρ-
γήσουµε; Έχουµε καταθέσει τροπολογία γι’ αυτό. Ή θα συνεχί-
σουν –θεωρητικά τουλάχιστον- να συνυπολογίζονται;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Τελειώνετε, κύριε συ-
νάδελφε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Νοµίζω ότι τελείωσα, κύριε
Πρόεδρε, µε αυτό. Αν µου δώσετε ένα δευτερόλεπτο ακόµα, θα
τελειώσω, απλώς ελέγχοντας αν κάτι ξέχασα. Νοµίζω ότι είµαστε
εντάξει. Τελείωσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ορίστε, κύριε Λαµπρο-
ύλη, έχετε τον λόγο. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Όπως είπα και στην πρωτολογία µου, εµείς θα ψηφίσουµε θε-
τικά την Κύρωση της σύµβασης δωρεάς µεταξύ του Ελληνικού
Δηµοσίου και του Γενικού Νοσοκοµείου Πεντέλης στο πλαίσιο
της δωρεάς µέσω διαθήκης της Ελισσάβετ Παπαγιαννοπούλου.

Θα αναφερθώ λίγο στις τροπολογίες, διότι είναι αρκετές και
οι υπουργικές και οι βουλευτικές. Θα προσπαθήσω να είµαι σύν-
τοµος. 

Θα ξεκινήσω µε τούτο, λοιπόν: Υπάρχουν ζητήµατα, άρθρα, πα-
ράγραφοι, αν θέλετε, στις τροπολογίες -και αυτό δεν το λέω για
πρώτη φορά, αλλά ενδεχόµενα και άλλα κόµµατα, το επαναφέρω
και πάλι- στις υπουργικές κυρίως, που αν είχαν κατατεθεί ξεχωρι-
στά, θα µπορούσαµε να τις ψηφίσουµε. Τώρα είµαστε υποχρεω-
µένοι -όσο µπορούµε και στον χρόνο που µας διατίθεται- να πούµε
ενδεχοµένως τι θα ψηφίζαµε, δηλαδή σε τι θα ψηφίζαµε θετικά και
σε τι αρνητικά από τα άρθρα και τις παραγράφους της τροπολο-
γίας, που στο σύνολό της θα πρέπει -και καλούµαστε- να ψηφί-
σουµε στο τέλος.

Και αυτό είναι ένα ζήτηµα, το οποίο έχουµε θίξει επανειληµµέ-
νως στις Διασκέψεις των Προέδρων, αλλά φωνή βοώντος. Διότι
δηµιουργούνται πραγµατικά προβλήµατα σε ό,τι αφορά την έκ-
φραση ψήφου και από την έκφραση ψήφου βγαίνουν και πολιτικά
συµπεράσµατα. Το κλείνω εδώ.

Έτσι, για παράδειγµα, στο πλαίσιο αυτού που µόλις είπα, είναι
η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2191. Εµείς καταψηφίζουµε τα
δύο πρώτα άρθρα, δηλαδή αυτά που αφορούν το Κεντρικό Συµ-
βούλιο Υγείας, το ΚΕΣΥ κ.λπ.. Εµείς θεωρούµε ότι εδώ µέσω
αυτού του πρώτου άρθρου -το οποίο θα καταψηφίζαµε, αν ήταν
χωριστά- πάτε να κάνετε τακτοποίηση σε όφελος, βεβαίως, των
φαρµακοβιοµηχάνων και σε βάρος της εκπαίδευσης γιατρών, νο-
σηλευτών και επιστηµόνων υγείας κ.λπ.. Και βεβαίως, οι φαρµα-
κοβιοµηχανίες θα καθορίζουν το επίπεδο, αλλά -αν θέλετε-
ακόµα και τον προσανατολισµό της εκπαίδευσης των επιστηµό-
νων στην υγεία και όχι µόνο;

Αντίστοιχα, την παράγραφο 3 και 4 -το άρθρο, όπως θέλετε,
πείτε το- της συγκεκριµένης τροπολογίας θα την υπερψηφίζαµε.
Θα λέγαµε «ναι». Για εµάς βαραίνουν οι δύο πρώτες στο να ψη-
φίσουµε κατά και για αυτό θα ψηφίσουµε κατά σε αυτή την τρο-
πολογία. Εάν ήταν χωριστά, είπα τι θα ψηφίζαµε. 

Όσον αφορά την υπουργική τροπολογία µε γενικό αριθµό
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2194 που σχετίζεται µε την τροποποίηση των ηλεκτρονικών κα-
ταλόγων, τι γίνεται; Έχουµε από τη µία αύξηση του επικουρικού
προσωπικού, όπως αναφέρεται, ως εγγραφή, όµως, όχι του προ-
σωπικού στα νοσοκοµεία, για παράδειγµα.

Το δεύτερο έχει να κάνει και µε τη δεύτερη παράγραφο. Τι ση-
µαίνει ότι θα αξιοποιείται, βεβαίως, προς αυτή την κατεύθυνση,
δηλαδή πληρωµής του επικουρικού προσωπικού -όχι µόνιµου µε
πλήρη απασχόληση και δικαιώµατα- η εδραίωση αυτής της µορ-
φής εργασίας, ακόµα πιο πολύ, µέσω της δυνατότητας χρηµα-
τοδότησης από ενωσιακούς πόρους ή και προγράµµατα; 

Εµείς είµαστε -το είπα και πριν- υπέρ της µόνιµης και σταθε-
ρής εργασίας γιατρών, νοσηλευτών, παραϊατρικού, διοικητικού
κ.λπ.. προσωπικού στον τοµέα της υγείας και όχι µόνο.

Στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 2188, που έχει να κάνει µε
τις αποσπάσεις νοσηλευτικού προσωπικού στο πλαίσιο συνυπη-
ρέτησης, εδώ θα ψηφίσουµε «παρών». Δεν είµαστε αντίθετοι στο
να διευθετούνται ή να «ευνοούνται» -σε εισαγωγικά, µε την καλή
έννοια το λέω- τα ζευγάρια στο πλαίσιο της συνυπηρέτησης. 

Όµως, µέσα στην τροπολογία υπάρχει κατ’ αρχάς η προϋπό-
θεση να είναι θετική η εισήγηση της υπηρεσίας από την οποία
θα φεύγει ο νοσηλευτής, ο εργαζόµενος ή οι εργαζόµενοι. Και
βεβαίως, η δεύτερη προϋπόθεση είναι η ύπαρξη οργανικής
θέσης, όταν το αίτηµα για µετακίνηση είναι από παραµεθόριο σε
πιο κεντρική περιοχή της χώρας µας. 

Και βεβαίως, σε αυτή την κατεύθυνση είναι γνωστή η κατά-
σταση και στον τοµέα της υγείας, στα νοσοκοµεία, στην πρωτο-
βάθµια φροντίδα υγείας κ.λπ., δηλαδή τα τεράστια προβλήµατα
σε προσωπικό, τα κενά, αλλά και οι τεράστιες ελλείψεις που υπάρ-
χουν.

Όσον αφορά την υπουργική τροπολογία µε γενικό αριθµό
2196 που αφορά το «Ωνάσειο» και τη δυνατότητα στην ουσία επι-
χειρησιακής συλλογικής σύµβασης -ατοµικές συµβάσεις προ-
ωθείτε εδώ- εµείς είµαστε ενάντια και την καταψηφίζουµε. 

Επίσης, όσον αφορά την τροπολογία του Υπουργείου Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας, δεν είναι εντάξει. Ο κ. Σταθάκης ήρθε,
την ανέφερε και έφυγε. Όµως, δείτε τώρα το εξής: Εµείς ζητάµε
να αποσυρθεί αυτή η τροπολογία και την απόσυρσή της τη ζη-
τάµε στη βάση όλων αυτών των πολυδαίδαλων νόµων που προ-
βλέπετε, προκειµένου να διευθετηθούν τα ζητήµατα των
πυρόπληκτων περιοχών. 

Ζητούµε να αποσυρθεί, προκειµένου να ληφθούν υπ’ όψιν –τι;-
τα αιτήµατα των ίδιων των φορέων και των κατοίκων αυτών των
περιοχών, διότι εδώ ανοίγει η ψαλίδα –επιτρέψτε µου τη λέξη-
για ζητήµατα δασικών εκτάσεων, αυθαιρέτων, για το ποια είναι
αυθαίρετα, ποια δεν είναι. 

Σας λέω, δηλαδή, ότι ανοίγει ένα τεράστιο, ένα πολυδαίδαλο
νοµοθετικό πλαίσιο. Και βεβαίως πάνω σε αυτό οι κάτοικοι των
περιοχών αυτών, οι φορείς κ.λπ., νοµίζω ότι θα έπρεπε να έχουν
λόγο και να εισακουστούν τα αιτήµατά τους και οι προτάσεις
τους. Εάν δεν την αποσύρετε, εµείς θα ψηφίσουµε «παρών» σε
αυτήν την τροπολογία.

Την τροπολογία του Υπουργείου Δικαιοσύνης θα την υπερψη-
φίσουµε.

Βεβαίως την τροπολογία του Υπουργείου Ναυτιλίας την κατα-
ψηφίζουµε. 

Οι τροπολογίες του Υπουργείου Οικονοµικών είναι δύο. Θα ανα-
φερθώ στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 2192. Αναφέρεται o
εξωδικαστικός µηχανισµός ρύθµισης οφειλών επιχειρήσεων.
Ποιος θα επωµιστεί -το λέει µέσα βέβαια- τη διαγραφή προσαυ-
ξήσεων, τελών και πάει λέγοντας, υποχρεώσεων των επιχειρήσεων
προς το κράτος, το δηµόσιο, τους ασφαλιστικούς φορείς κ.λπ.; 

Η Έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους λέει ότι θα
τα επωµιστούν οι φορείς της κοινωνικής ασφάλισης, Ποιοι δη-
λαδή; Οι ίδιοι οι εργαζόµενοι. Και αυτό γίνεται για να διευθετή-
σουν οι επιχειρήσεις χρέη που έχουν από το 2017 -και πάµε και
στο 2016 και εντάσσουν και το 2018 και πάει λέγοντας-, όταν
προχθές υποτίθεται θριαµβολογώντας περνούσατε τις εκατόν εί-
κοσι δόσεις για χρέη προς ασφαλιστικά ταµεία κ.λπ.. 

Την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2200 που αφορά ελεγκτι-
κούς µηχανισµούς, επιθεώρησης, ελέγχου κ.λπ.. θα την υπερψη-
φίσουµε.

Έρχοµαι στις βουλευτικές εν τάχει. Θα καταψηφίσουµε τη
βουλευτική τροπολογία µε γενικό αριθµό 2195. Κατά τη γνώµη
µας παραµένει και δεν διευθετείται το ωράριο των φαρµακο-
ποιών. Παραµένει το απελευθερωµένο ωράριο. 

Και βεβαίως το δεύτερο θέµα για την προοπτική µείωσης της
συµµετοχής των ασφαλισµένων στη συµµετοχή, εξαρτάται κα-
θαρά από τα κέρδη των βιοµηχάνων, στο πλαίσιο και της δια-
πραγµάτευσης µε την εκάστοτε πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Υγείας ή στο πλαίσιο, εν πάση περιπτώσει, της γενικότερης δια-
πραγµάτευσης που θα γίνεται.

Επίσης, θα καταψηφίσουµε την τροπολογία για την ανάπλαση
της Αθήνας. Είχαµε καταψηφίσει εξ άλλου και το σχετικό νοµο-
σχέδιο που είχε έρθει για τις παρεµβάσεις αυτού του είδους, τον
σχεδιασµό, το σχέδιο, αν θέλετε, που θα γίνει στην Αθήνα.

Υπερψηφίζουµε τη βουλευτική τροπολογία µε γενικό αριθµό
2189, γιατί τουλάχιστον µε τις παρατάσεις των συµβάσεων, οι
εργαζόµενοι θα παραµείνουν να εργαστούν και θα διευθετηθούν
ζητήµατα έως το τέλος του χρόνου όπως αναφέρεται. 

Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, αφού σας ευχαριστήσω για την
ανοχή, µε το εξής: Ζήσαµε πάλι µία αψιµαχία κατά τη γνώµη µας
κάλπικη, µία ψευδεπίγραφη αντιπαράθεση και στα ζητήµατα της
υγείας. Η πραγµατικότητα είναι αδυσώπητη. 

Ποια είναι η απάντηση, για παράδειγµα, σε έναν άνεργο πα-
τέρα και µία άνεργη µάνα που έχουν το εντεκάχρονο παιδί τους
σε κέντρο αποκατάστασης, όπου πλήρωναν, πέραν της κάλυψης
από τον ΕΟΠΥΥ, 1.500 ευρώ, που κάλυπταν αυτά τα επιπλέον
έξοδα µε τη βοήθεια γνωστών, φίλων και συγγενών; 

Έχουµε καταθέσει, κύριε Υπουργέ, και ερώτηση και παρεµβά-
σεις κάναµε στον ΕΟΠΥΥ τηλεφωνικά, αλλά και στον ίδιο τον κ.
Πολάκη -να τα λέµε εδώ- µε αφορµή αυτό το περιστατικό. Γνω-
ρίζουµε πολύ περισσότερα περιστατικά. 

Αυτοί, λοιπόν, οι γονείς τι θα κάνουν αυτό το παιδί; Για πείτε
µου. Πρέπει να το πάνε σε κέντρο αποκατάστασης ιδιωτικό, γιατί
δεν υπάρχουν κρεβάτια σε δηµόσια κέντρα αποκατάστασης στη
χώρα µας, παρά µόνο διακόσια στην Αθήνα. Αυτή η οικογένεια
προσέφυγε στην Υγειονοµική Επιτροπή του ΕΟΠΥΥ και απερρί-
φθη. Τώρα τι θα κάνει; Θα το πάρει στο σπίτι, ενώ το παιδί όντως
έχει δει βελτίωση και έχει προοπτικές βελτίωσης; Έντεκα χρονών
είναι. 

Το παράδειγµα αυτό δεν το λέω για να κινητοποιήσω το θυµικό
κάποιων εδώ ή όσων µας έχουν, αλλά για να περιγράψω µία κα-
τάσταση, τι βιώνει ο λαός µας, την ίδια ώρα που εσείς ξιφουλ-
κείτε από το Βήµα της Βουλής για το αν και πώς αγοράστηκε
ένας αξονικός τοµογράφος. 

Δεν το υποτιµούµε ως θέµα, αλλά υπογραµµίζουµε ότι η αντι-
παράθεση εξαντλείται σε αυτό το επίπεδο, όταν τα νοσοκοµεία
τα έχετε µετατρέψει -και επί ΠΑΣΟΚ - Νέας Δηµοκρατίας και στη
συνέχεια όταν πήρατε τη σκυτάλη ως κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ- ΑΝΕΛ
και ΣΥΡΙΖΑ τώρα- σε επιχειρηµατικές µονάδες. Ξεχνάτε τις ΕΑΝ;
Εµπορευµατοποιείτε σταδιακά τον δηµόσιο χαρακτήρα της
υγείας. Στα δηµόσια νοσοκοµεία δεν πληρώνει ο κόσµος; 

Αντιπαρατίθεστε ενόψει βεβαίως των εκλογών που έχουµε
µπροστά µας. Και για µας -να το πω κι έτσι- είναι κριτήριο και για
τον λαό µας θα πρέπει να είναι κριτήριο τα ζητήµατα της υγείας
από τη σκοπιά των δικών τους διευρυνόµενων αναγκών στην
υγεία, στο φάρµακο κ.λπ. που δεν ικανοποιούνται.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον κ.

Λαµπρούλη.
Τελευταίος των ειδικών αγορητών ο κ. Μαυρωτάς.
Συγχαρητήρια και για την εκλογή σας και καλή επιτυχία, κύριε

συνάδελφε, στα νέα σας καθήκοντα. 
Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα είµαι πολύ σύντοµος. Δεν θα χρειαστώ ούτε δύο, τρία

λεπτά.
Τη θέση µας για το νοµοσχέδιο και για τη δωρεά της Ελισάβετ

Παπαγιαννοπούλου και των κληρονόµων τη διατύπωσα κατά τη
διάρκεια της πρωτολογίας µου. Είναι σαφές ότι είµαστε απόλυτα
θετικοί απέναντι σε αυτό.

7578 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Για τις τροπολογίες εξήγησα ήδη ότι θα ψηφίσουµε «παρών»,
όχι για το περιεχόµενο, αλλά για τη διαδικασία µε την οποία έρ-
χονται σε µία κύρωση συµφωνίας για αποδοχή µιας δωρεάς, κάτι
το οποίο κατά τη γνώµη µου αδικεί το νοµοσχέδιο το οποίο η Κυ-
βέρνηση το βλέπει ως έναν «ξενιστή» τροπολογιών ουσιαστικά.

Δεν θέλουµε να συµβάλουµε σε αυτό τον κοινοβουλευτικό µι-
θριδατισµό, ο οποίος µας έχει συνηθίσει στο να νοµοθετούµε µε
τις τροπολογίες, µε αποτέλεσµα να έχουµε αυτή την πολυνοµία
και την κακονοµία, για την οποία τόσα πολλά έχουµε να πούµε.
Ειδικά σε µία περίοδο πριν από τις ευρωεκλογές και τις περιφε-
ρειακές, αυτοδιοικητικές εκλογές, καθώς είναι το τελευταίο νο-
µοσχέδιο, γίνεται ένα όχηµα για να γίνουν και κάποιες τελευταίες
διευθετήσεις. 

Γενικά θεωρούµε ότι οι τροπολογίες δικαιολογούνται µόνο εάν
είναι κάτι εξαιρετικό και όχι αν είναι ο κανόνας. Ως µόνο εξαιρε-
τικό σε αυτή την περίπτωση θεωρούµε αυτό που αφορά τους πυ-
ρόπληκτους στο Μάτι. Τη συγκεκριµένη τροπολογία θα την
υπερψηφίσουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Αντιπρόεδρο.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. Σας αρκούν δέκα λεπτά;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Θέλετε όλο τον χρόνο

σας δηλαδή;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Νοµίζω ότι θα τον

χρειαστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Έχετε, λοιπόν, δεκαο-

κτώ λεπτά, όπως δικαιούστε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι, επειδή ακριβώς είµαστε και σε προεκλογική πε-

ρίοδο, προφανώς έγινε µία προσπάθεια στο τέλος αυτής της συ-
ζήτησης να υψωθούν λίγο οι τόνοι και να τεθούν ευρύτερα
θέµατα. Δεν είναι κακό αυτό. Ασκείται πάντα η συνήθης κριτική
περί καταστρατήγησης του Κανονισµού της Βουλής και των προ-
βλέψεων για το θέµα των τροπολογιών. 

Νοµίζω ότι είναι βάσιµη αυτή η κριτική. Πράγµατι πρέπει να
κάνουµε µία προσπάθεια όλοι µας να υπάρχει µια αυτοσυγκρά-
τηση και να µην γίνεται κατάχρηση αυτής της δυνατότητας σε
νοµοσχέδια σχετικά, αλλά και πολλές φορές και σε άσχετα να
ερχόµαστε να αντιµετωπίζουµε εκκρεµότητες που είναι πιεστι-
κές.

Παράδειγµα είναι αυτή η εκκρεµότητα µε το ωράριο λειτουρ-
γίας των φαρµακείων. Θα µπορούσε να πει κανείς ότι όντως
έπρεπε αυτή η Κυβέρνηση να το έχει ρυθµίσει νωρίτερα και να
µην χρειάζεται τώρα κάποιοι φαρµακοποιοί Βουλευτές του ΣΥ-
ΡΙΖΑ να καταθέσουν τροπολογία. 

Υπήρξε όντως δυσκολία, διότι αυτό ήταν αντικείµενο διαπραγ-
µάτευσης για πάρα πολλά χρόνια µε τους θεσµούς. Υπήρξε µία
εµµονή, ιδιαίτερα από την πλευρά του ΔΝΤ, που θεωρούσε ότι η
απελευθέρωση του ωραρίου στη λειτουργία των ιδιωτικών φαρ-
µακείων είναι αναπτυξιακό µέτρο. Αυτή η εµµονή επέβαλε τη
συγκεκριµένη ρύθµιση. Κάναµε µία προσπάθεια πριν από λίγο
καιρό να τη λειάνουµε κάπως. Δεν ήταν πλήρης. Σωστά επέµει-
ναν οι φαρµακοποιοί ότι πρέπει να αντιµετωπιστεί. 

Μετά, στο νέο µεταµνηµονιακό περιβάλλον, θεωρήσαµε
σωστό να ρυθµίσουµε πλέον το θέµα, να ταυτίζεται, δηλαδή, το
ωράριο λειτουργίας των ιδιωτικών φαρµακείων µε το ωράριο των
άλλων µαγαζιών της υπόλοιπης αγοράς. Αυτό είναι απολύτως
λογικό, µε σεβασµό στην ανάγκη των φαρµακοποιών να ξεκου-
ράζονται τις αργίες, τα Σαββατοκύριακα κ.λπ..

Επειδή ακριβώς δεν υπήρχε µέχρι τώρα ο διαθέσιµος χρόνος,
αποδεχθήκαµε αυτή την τροπολογία, η οποία έχει τη σύµφωνη
γνώµη και του Πανελλήνιου Φαρµακευτικού Συλλόγου και όλων
των συλλόγων των φαρµακοποιών, αγαπητέ συνάδελφε, κύριε
Λαµπρούλη. Και δεν ισχύει αυτό που λέτε επ’ ουδενί, ότι είναι
ατελής ή ότι δεν αντιµετωπίζει πλήρως και τα λοιπά.

Κι εδώ θέλω να πω και το εξής. Αυτό είναι και στοιχείο µιας συ-
νολικής παρέµβασης. Έρχεται να συµπληρώσει ένα παζλ παρεµ-
βάσεων που επιχειρήσαµε αυτή την περίοδο σε ένα δύσκολο

πλαίσιο, το οποίο διαχειριστήκαµε, µε πολλές επιταγές νεοφιλε-
λεύθερου χαρακτήρα, κυρίως από την «Εργαλειοθήκη I» του
ΟΟΣΑ, που κατάφεραν πραγµατικά αυτή τη δοµή που εξυπηρετεί,
µε τη διασπορά της σε όλη τη χώρα, καθηµερινά χιλιάδες ανθρώ-
πους και προσφέρει και υπηρεσίες πρωτοβάθµιας φροντίδας
ενίοτε, να στηριχθεί όσο είναι δυνατό και να αναδειχθεί ο κοινωνι-
κός του ρόλος. 

Θυµίζω ότι αντιµετωπίσαµε το θέµα µε ένα πολύ αποτελεσµα-
τικό τρόπο, δηλαδή την απαίτηση και τη µνηµονιακή υποχρέωση
να απελευθερωθεί το ιδιοκτησιακό καθεστώς των φαρµακείων.
Με τον τρόπο που το ρυθµίσαµε, ουσιαστικά αποτρέψαµε τους
ενδιαφερόµενους ιδιώτες µη φαρµακοποιούς να µπουν στην
αγορά. Και αυτή τη στιγµή, παρ’ ότι υπήρχε µία ενδεχοµένως δι-
καιολογηµένη ανησυχία από την πλευρά των φαρµακοποιών ότι
θα αλωθεί η αγορά, ότι θα έχουµε µία ολιγοπωλιακή αναδιάρ-
θρωση, ότι θα µπουν εταιρείες, ότι θα µπουν µεγάλοι επιχειρη-
µατικοί όµιλοι, τίποτα από αυτά δεν υπήρξε, επειδή εµείς βάλαµε
αυστηρό πλαίσιο και δικλείδες ασφαλείας. Είναι λιγότερες από
δέκα οι περιπτώσεις σε όλη τη χώρα που υπάρχουν ιδιοκτήτες
µη φαρµακοποιοί φαρµακείων στα έντεκα χιλιάδες φαρµακεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Υπουργέ, συγ-
γνώµη µία µικρή διακοπή για µια ανακοίνωση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι οκτώ µαθήτριες και µαθητές και τέσσε-
ρις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 4ο Δηµοτικό Σχολείο
Ηγουµενίτσας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Άλλο παράδειγµα

ήταν το θέµα των µη συνταγογραφούµενων φαρµάκων, που
υπήρχε απαίτηση -τα ξέρετε πάρα πολύ καλά αυτά, τα είχε δεχ-
θεί ο σηµερινός Αντιπρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Χα-
τζηδάκης- για µία πολιτική απελευθέρωσης και δυνατότητας
πώλησης τους εκτός φαρµακείου και ιδιαίτερα, στα µεγάλα σού-
περ µάρκετ. 

Βάλαµε πάλι εκεί δικλείδες ασφαλείας µε επιστηµονική τεκµη-
ρίωση, µε µια εισήγηση από τον ΕΟΦ και ουσιαστικά, πάνω από
το 90% των µη συνταγογραφούµενων φαρµάκων διατηρήθηκε
στην ευθύνη του φαρµακείου και του φαρµακοποιού, δηµιουρ-
γώντας µια κατηγορία, τα ΓΕΔΙΦΑ, τα Γενικής Διάθεσης Φάρ-
µακα, για τα οποία πραγµατικά δεν ενδιαφέρθηκε επί της ουσίας
η φαρµακοβιοµηχανία να επενδύσει και να προωθήσει που θα
µπορούσαν να πωλούνται και εκτός. 

Για να µην πω τώρα για την αναγνώριση που σωστά επισηµάν-
θηκε από συνάδελφο πάλι, του ρόλου του φαρµακείου ως ενός
κρίκου στο δίκτυο των υπηρεσιών πρωτοβάθµιας υγείας που
εµείς το θεσµοθετήσαµε, τη δυνατότητα των φαρµακοποιών
µετά από εξειδίκευση να διενεργούν εµβολιασµούς σε ενήλικα
πληθυσµό για την εποχική γρίπη και όχι για τα παιδιά, όπως πα-
ραπειστικά έλεγαν κάποιοι ιατρικοί σύλλογοι και πήγαν να δηµι-
ουργήσουν θόρυβο για αντιποίηση επαγγέλµατος και λοιπά. 

Να πω για την κανονικότητα που έχει επέλθει στις πληρωµές
από την πλευρά του ΕΟΠΥΥ ότι είναι πρωτοφανής. Το αναγνω-
ρίζουν οι ίδιοι οι φαρµακοποιοί αυτό. Να πω για την «αγορά» των
ανασφάλιστων ανθρώπων και των άπορων που παλιότερα τα
φάρµακα ειδικά των άπορων διατίθεντο µόνο από τα φαρµακεία
των νοσοκοµείων και τώρα οι ανασφάλιστοι και άποροι και οι οι-
κονοµικά αδύναµοι µπορούν να παίρνουν τα φάρµακά τους από
τα ιδιωτικά φαρµακεία, όπως και οι υπόλοιποι πολίτες, µε ισοτι-
µία και µάλιστα, το ένα τρίτο από αυτούς µε ειδική συµµετοχή,
όταν πληρούν κάποια εισοδηµατικά κριτήρια.

Να πω για τις συµβάσεις που έγιναν µεταξύ του ΕΟΠΥΥ µε τα
ιδιωτικά φαρµακεία για την παροχή και ιατροτεχνολογικών προ-
ϊόντων που δεν υπήρχε µέχρι τώρα. Έχουµε στηρίξει στην πράξη
το ιδιωτικό φαρµακείο, ακριβώς επειδή αναγνωρίζουµε έναν ση-
µαντικό κοινωνικό ρόλο.
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Επίσης -απαντώ και στον κ. Λαµπρούλη-, δεν µπορούµε να
απαξιώνουµε ρυθµίσεις, που προφανώς θα αξιολογηθούν, όταν
εφαρµοστούν. Δεν σηµαίνει ότι η ψήφιση της ρύθµισης ταυτό-
χρονα συνεπάγεται µείωση της οικονοµικής επιβάρυνσης του
ασθενή, αλλά αυτές οι δύο ρυθµίσεις είναι πάρα πολύ κρίσιµες.

Τι λέµε, λοιπόν; Σε σχέση µε τα νέα φάρµακα τα οποία έρχον-
ται στη χώρα και τα οποία έχουµε εξηγήσει ότι, για να µπουν στο
σύστηµα αποζηµίωσης από τον ΕΟΠΥΥ, πρέπει να προηγείται
διαπραγµάτευση της τιµής τους κι επειδή η νέα τιµή είναι εµπι-
στευτική, προβλέπουµε ότι τα φάρµακα αυτά θα έχουν υποδι-
πλασιασµένη συµµετοχή του ασθενή. Δηλαδή, αν είναι φάρµακα
της τάξης του 25% συµµετοχή, θα γίνεται 12,5%, ενώ αν είναι
του 10%, θα γίνεται 5%. Άρα, από την κεντρική διαπραγµάτευση
δεν θα ωφελείται µόνο το δηµόσιο, θα ωφελείται και ο ασθενής
του οποίου η συµµετοχή θα µειώνεται, ενώ τυπικά η λιανική τιµή
θα παραµείνει η ίδια.

Επίσης δίνουµε τη δυνατότητα να αυξηθεί η διείσδυση γενο-
σήµων στην αγορά, µειώνοντας το ποσοστό συµµετοχής του
ασθενή. Το έχουµε κάνει ήδη για τα γενόσηµα που ανήκουν στην
κατηγορία του 10%, εκεί έγινε µηδέν, και τώρα προβλέπουµε τη
δυνατότητα για τα γενόσηµα που ανήκουν σε θεραπευτικές κα-
τηγορίες και οµάδες που έχουν συµµετοχή θεσµοθετηµένη 25%,
να πάµε σε µικρότερη συµµετοχή. Το πόσο ακριβώς θα καθορι-
στεί µε υπουργική απόφαση. 

Αυτά όλα ήταν σκληρές µνηµονιακές ρυθµίσεις που ακριβώς
επειδή βγήκαµε από το µνηµόνιο, ακριβώς επειδή έχουµε µεγα-
λύτερη ευχέρεια δηµοσιονοµική και πολιτική αυτή την περίοδο,
τις αξιοποιούµε προς όφελος και των ασθενών, αλλά και µεσαίας
τάξης. 

Τι είναι οι φαρµακοποιοί, αγαπητοί συνάδελφοι; Δεν είναι µε-
σαία τάξη, που κόπτονται µερικοί για τη µεσαία τάξη; Ένα κοµ-
µάτι αυτής της µεσαίας τάξης, λοιπόν, είχε δεχθεί τα πρώτα
µνηµονιακά χρόνια συντριπτικά χτυπήµατα και το ξέρουν πάρα
πολύ καλά και το έχουν πει δηµόσια ακόµα και οι συνδικαλιστές
που ανήκουν στον πολιτικό χώρο της Νέας Δηµοκρατίας. Ένα,
λοιπόν, είναι αυτό.

Όσον αφορά το δεύτερο που αφορά το νοµοσχέδιο, επιτρέψτε
µου να πω το εξής. Εδώ έχουµε να κάνουµε µε µια πραγµατικά
σηµαντική δωρεά από µια οικογένεια προς το δηµόσιο σύστηµα
υγείας και είµαστε πραγµατικά ευγνώµονες γι’ αυτό. Είναι µια
δωρεά η οποία ενισχύει ένα πολιτικό σχέδιο στήριξης και ανα-
βάθµισης της δηµόσιας περίθαλψης που είναι σε εξέλιξη αυτή
την περίοδο στη χώρα. Αυτό είναι η ουσία του θέµατος.

Έχουµε, λοιπόν, µια σύµπραξη ανάµεσα στο δηµόσιο µε έναν
ιδιωτικό φορέα, είτε είναι αυτός άτοµο είτε είναι ίδρυµα, όπως
το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος». Αυτό, όµως, είναι ένα κοινωφελές
ΣΔΙΤ που επενδύει στο δηµόσιο σύστηµα υγείας και παράγει κοι-
νωνική ανταποδοτικότητα και όφελος για τον πολίτη. Δεν είναι
ένα ΣΔΙΤ όπως αυτό το οποίο µας έχει προϊδεάσει αυτές τις
µέρες ο κ. Μητσοτάκης, ένα µεγάλο ΣΔΙΤ που ουσιαστικά θα βά-
λουµε τον ιδιωτικό τοµέα και µάλιστα, τον επιχειρηµατικά οργα-
νωµένο ιδιωτικό τοµέα της χώρας, να µπει σε αυτό που
προφανώς ο ίδιος θεωρεί κερδοφόρο και αποδοτικό κοµµάτι του
ΕΣΥ, να επενδύσει µε εξοπλισµό, να αξιοποιήσει το προσωπικό
τού συστήµατος υγείας, όχι για να ενισχύσει τη δηµόσια περί-
θαλψη, αλλά για να βγάλει κέρδος. Αυτή είναι µια εντελώς
ακραία και κυνική, νοµίζω, νεοφιλελεύθερη προσέγγιση σε αυτό
το µεγάλο ζήτηµα, στο ζήτηµα δηλαδή του πώς θα βελτιώσουµε,
γιατί όντως είναι µία διαρκής µάχη η βελτίωση της λειτουργίας
και της αποδοτικότητας του συστήµατος υγείας.

Νοµίζω ότι είναι ακριβώς απέναντι στο σχέδιο συστηµατικής
βελτίωσης της δηµόσιας περίθαλψης και ενίσχυσής της µε επι-
πλέον πόρους και ανθρώπινους και υλικούς που έχουµε κάνει
όλα αυτά τα χρόνια. 

Και µάλιστα, αυτή την περίοδο, όπως πολύ σωστά ανέφερε
προηγουµένως ο Παύλος Πολάκης, εµπεριέχει κι ένα στοιχείο
αποϊδιωτικοποίησης που είχε προηγηθεί. Δηλαδή, όλα αυτά τα
ιδιωτικά συνεργεία στα δηµόσια νοσοκοµεία ήταν εκχώρηση ζω-
τικού χώρου στην ιδιωτική επιχειρηµατική δραστηριότητα που
αφορούσε τα συνεργεία καθαριότητας, φύλαξης, σίτισης και
λοιπά. 

Εµείς, λοιπόν, αποϊδιωτικοποιούµε το σύστηµα, µετατρέπον-
τας σε αξιοπρεπείς ατοµικές συµβάσεις εργασίας αυτήν την πα-
ρεχόµενη εργασία που δεν ανήκει στον σκληρό πυρήνα του
κράτους.

Σε µία περίοδο, λοιπόν, που εµείς σαφέστατα έχουµε δείξει τη
µεροληψία µας υπέρ της δηµόσιας περίθαλψης και αρχίζουµε να
αποϊδιωτικοποιούµε όπου υπήρχαν νησίδες ιδιωτικοποίησης στο
σύστηµα, εσείς έρχεστε και αντιπαραθέτετε ένα εναλλακτικό
σχέδιο το οποίο προβλέπει ακόµα µεγαλύτερη ιδιωτικοποίηση σε
ένα από τα πιο ιδιωτικοποιηµένα συστήµατα υγείας της Ευρώπης
και λέτε ουσιαστικά να αναδιανείµουµε δηµόσιους πόρους από
το δηµόσιο σύστηµα υγείας προς τον ιδιωτικό τοµέα. Αυτό µας
λέτε. 

Κατά την άποψή µου, αυτό είναι όντως όχι µόνο ιδεολογική εµ-
µονή. Νοµίζω ότι είναι ένα σαφέστατο κλείσιµο µατιού σε πολύ
συγκεκριµένα επιχειρηµατικά συµφέροντα στον χώρο της διά-
γνωσης, της θεραπείας, των ειδικών παρεµβάσεων και θερα-
πειών στον χώρο των ιδιωτικών θεραπευτηρίων. Είναι σαφέστατο
κλείσιµο µατιού. Αυτό θέλει να κάνει ο κ. Μητσοτάκης. Καθώς
βλέπει να ενδυναµώνεται το δηµόσιο σύστηµα υγείας και ανησυ-
χεί ότι χάνει σφαίρα επιρροής, θέλει να πει στο κεφάλαιο: «Μην
ανησυχείτε. Θα έρθουµε εµείς και θα σας βάλουµε στο παιχνίδι
και, µάλιστα, στον σκληρό πυρήνα των υπηρεσιών του ΕΣΥ, όχι
στην καθαριότητα, στη φύλαξη και στη σίτιση», δηλαδή στη διά-
γνωση, στην εξειδικευµένη φροντίδα, στη νοσηλεία, κλπ.

Και εννοείται ότι το σύστηµα υγείας αυτά τα χρόνια έχει βελ-
τιωθεί πάρα πολύ. Οι υποδοµές του έχουν αναβαθµιστεί εξαιρε-
τικά. Τα είπε, επίσης, ο Παύλος Πολάκης προηγουµένως.
Έχουµε πάνω από 200 εκατοµµύρια ευρώ δηµόσιους πόρους
που έχουµε επενδύσει για την αναβάθµιση των υποδοµών και του
εξοπλισµού στο ΕΣΥ και έχουµε κι από δωρεές πάνω από 300
εκατοµµύρια ευρώ, τα οποία έχουν επενδυθεί, ακριβώς επειδή
υπάρχει η πολιτική αξιοπιστία και η έντιµη διαχείριση.

Υπάρχει και σχέδιο, αγαπητέ συνάδερφε Μπαργιώτα, γιατί δεν
µας ήρθε στα καλά καθούµενα να κάνουµε παιδιατρικό νοσοκο-
µείο στη Θεσσαλονίκη. Υπάρχει κατατεθειµένο αίτηµα επεξερ-
γασµένου χρόνου. Υπάρχει µελέτη σε συνεργασία µε το
Πανεπιστήµιο στη Θεσσαλονίκη στην Ιατρική Σχολή για το ποιες
ακριβώς κλινικές θα µετεγκατασταθούν –προφανώς υπάρχει σχέ-
διο- και ποια τµήµατα και ποια εξωτερικά ιατρεία θα µείνουν στα
νοσοκοµεία της Θεσσαλονίκης. Υπάρχει πολύ συγκεκριµένο
πλάνο…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Γιατί το κρατάτε κρυφό τότε;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Μα, δεν νοµοθε-

τούµε για αυτά τα πράγµατα. Αυτά είναι στοιχειώδη. Αν είχατε
ενδιαφέρον, θα µπορούσαµε να σας τα παρουσιάσουµε, να σας
τα εξηγήσουµε, αλλά έρχεστε εδώ πέρα απλώς µε την ευκολία
της καταγγελίας.

Επί της ουσίας να υπάρχει σχέδιο ανάπτυξης του συστήµατος
υγείας προφανώς συµφωνούµε και αυτό ήταν και το διαχρονικό
έλλειµµα στην πολιτική υγείας. Σας θυµίζω ότι έχουµε κάνει δε-
κατέσσερα αναπτυξιακά συνέδρια που υπήρχε ειδική θεµατική
για τον τοµέα της υγείας, όπου έχουµε διαβουλευτεί µε τις τοπι-
κές κοινωνίες, µε την αυτοδιοίκηση, µε τους επιστηµονικούς συλ-
λόγους, τους επαγγελµατίες υγείας, µε τους πάντες, για το ποιες
είναι οι ανάγκες. Έχουµε καταγεγραµµένες και προτεραιοποι-
ηµένες ανάγκες αυτήν την περίοδο, είτε ανακαίνισης πτερύγων,
τµηµάτων, νοσοκοµείων, κέντρων υγείας, υποδοµών εξοπλισµού
και προσπαθούµε ακριβώς µε µια συνέργεια πόρων και από τον
κρατικό προϋπολογισµό που είναι περιορισµένος και από το
Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων και από το ΕΣΠΑ, αλλά και
από δωρεές της αυτοδιοίκησης, από δωρεές ιδιωτών, αλλά και
από άλλα ευρωπαϊκά χρηµατοδοτικά εργαλεία, όπως είναι τα IN-
TERREG, µέσα από µια πολλαπλότητα χρηµατοδοτικών εργα-
λείων να ενισχύουµε συστηµατικά τις υποδοµές του συστήµατος
υγείας. 

Δεν χρειαζόµαστε την ιδιωτική πρωτοβουλία για να έρθει να
µας βοηθήσει, διότι αν ισχύσει η γραµµή του κ. Μητσοτάκη, δεν
χρειάζεται τίποτα απ’ όλα αυτά. Γιατί να εντάσσουµε έργα στο
ΕΣΠΑ; Γιατί να διεκδικούµε να πάρουµε καινούργιους αξονικούς;
Γιατί να ζητάµε από τις περιφέρειες να µας βοηθήσουν; Γιατί να
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παίρνουµε από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων του
Υπουργείου και της χώρας; Γιατί να αξιοποιούµε το αποθεµατικό
του Υπουργείου; Δεν χρειάζεται να τα κάνουµε όλα αυτά. Ένα
καλό «deal» θα κάνουµε µε τους επιχειρηµατίες που είναι έτοιµοι,
που έχουν εξοπλισµό –που αργεί ενδεχοµένως ή που µπορεί να
επαυξηθεί- υψηλής τεχνολογίας, οι οποίοι θα πάρουν τα τµήµατα
«φιλέτο» στα νοσοκοµεία. 

Αυτό, βεβαίως, θα σηµάνει µετακύλιση κόστους και στο κρά-
τος. Αυτή είναι η βασική διαφορά. Το έχουµε εξηγήσει χιλιάδες
φορές. Ο δηµόσιος και ο ιδιωτικός τοµέας έχουν συµπληρωµα-
τικούς ρόλους. Εµείς θέλουµε να ενισχύσουµε τον δηµόσιο
τοµέα και επικουρικά να λαµβάνουν υπηρεσίες –όπως λαµβά-
νουν και σήµερα- από τον ιδιωτικό τοµέα. Είναι συµβεβληµένος
ο ΕΟΠΠΥ µε ιδιωτικά θεραπευτήρια, µε ιδιωτικά διαγνωστικά κέν-
τρα, µε ιδιωτικά κέντρα αποκατάστασης. Σωστά λέει ο κ. Λαµ-
προύλης ότι εκεί είναι πολύ µηδενική η παρουσία του δηµοσίου
και γι’ αυτό προσπαθούµε να την ενισχύσουµε αυτήν την πε-
ρίοδο, προσθέτοντας εκατόν πενήντα δηµόσιες κλίνες κλειστής
νοσηλείας σε έντεκα στοχευµένα ΚΕΦΙΑΠ όλης της χώρας.
Επειδή ακριβώς αναγνωρίζουµε το πρόβληµα, σχεδιάζουµε δη-
µόσιες πολιτικές και στην αποκατάσταση. 

Δεν χρειάζεται, λοιπόν, να κάνουµε τίποτα απ’ όλα αυτά. Δεν
χρειάζεται να ασχολούµαστε µε επενδύσεις πλέον στο σύστηµα
υγείας, µε βελτίωση υποδοµών. Θα κάνει ο κ. Μητσοτάκης µερι-
κές καλές συµφωνίες µε ιδιώτες επιχειρηµατίες, που την ξέρουν
τη δουλειά και που θα έρθουν να µανατζάρουν το σύστηµα
υγείας!

Πιο προσβλητική και πιο απαξιωτική αντιµετώπιση της δηµό-
σιας περίθαλψης, των ανθρώπων της που µοχθούν καθηµερινά,
αλλά και του εξαιρετικού διοικητικού προσωπικού που έχουν τα
δηµόσια νοσοκοµεία, δεν υπάρχει! Σιγά µην περιµέναµε τον κ.
Μητσοτάκη για να βάλουµε προσέγγιση αξιολόγησης της ποι-
ότητας και ελέγχου του κόστους καλύτερης αποδοτικότητας
στην καθηµερινότητα των νοσοκοµείων. 

Έχουµε δεκαοκτώ νοσοκοµεία πιλοτικά, στα οποία εφαρµόζε-
ται σύστηµα DRG για τη σωστή καταγραφή και την παρακολού-
θηση του κόστους των νοσοκοµειακών υπηρεσιών. 

Έχουµε συνεργασία τεχνική µε τον Παγκόσµιο Οργανισµό
Υγείας για να µπουν δείκτες –το έχουµε ξεκινήσει πιλοτικά και το
έχουµε παρουσιάσει εδώ στο «Ιπποκράτειο Νοσοκοµείο»- ποι-
ότητας και αξιολόγησης της συνολικής προσφοράς και των τµη-
µάτων και ολόκληρων των νοσοκοµείων, µε βάση τους οποίους
µάλιστα θα ελέγχονται και οι διοικήσεις των νοσοκοµείων.

Επιτρέψτε µου να πω ότι έχουµε στην πλειονότητά τους και
εξαιρετικούς διοικητές στα νοσοκοµεία.

Τα 2/3 από αυτούς, αγαπητέ Κώστα Μπαργιώτα, έχουν µετα-
πτυχιακές και διδακτορικές σπουδές, συναφείς µε το θέµα, µε
το µάνατζµεντ των υπηρεσιών υγείας και µε τα οικονοµικά της
υγείας. Μπορείτε να ψάξετε και να δείτε τα βιογραφικά τους. Βε-
βαίως έχουµε και ανθρώπους αφοσιωµένους στη δηµόσια περί-
θαλψη και έντιµους που έχουν αποδείξει ότι µπορούν µια χαρά
να τα καταφέρουν, να νοικοκυρέψουν το σύστηµα σε περίοδο
κρίσης, να σταµατήσουν τη σπατάλη, να εξορθολογίσουν δηµο-
σιονοµικά τη λειτουργία των νοσοκοµείων, να είναι πληρωµένοι
οι προµηθευτές, να µη χρωστάµε στο προσωπικό, στους για-
τρούς και στο υπόλοιπο προσωπικό ούτε εφηµερίες ούτε νυχτε-
ρινά ούτε εξαιρέσιµα ούτε υπερωρίες, προκειµένου να υπάρχει
άλλο κλίµα σήµερα στο δηµόσιο σύστηµα υγείας. Το ξέρουν
πολύ καλά οι εργαζόµενοι. Το ξέρουν πολύ καλά οι πολίτες. 

Αυτό, βέβαια, δεν σηµαίνει ότι δεν υπάρχουν προβλήµατα.
Άλλο να συζητάµε για επιµέρους προβλήµατα, δυσκολίες και
πληγές που έχουν ανοίξει τα χρόνια της κρίσης και άλλο να έρ-
χεστε κάθε φορά εδώ να ελεεινολογείτε για τη δηµόσια περί-
θαλψη και να µας προβάλετε ως σωτήριο και ως σωσίβιο τον
ιδιωτικό τοµέα, τον κρατικοδίαιτο, όπως οραµατίζεστε, ιδιωτικό
τοµέα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Υπουργέ, θα

σας παρακαλούσα να συντοµεύετε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Θα προσπαθήσω να

τελειώσω, κύριε Πρόεδρε.

Είπε κάτι ο κ. Μπαργιώτας και θέλω να το απαντήσω κι αυτό.
Είπε ότι υπάρχουν έργα που προφανώς σχεδιάζονται, δροµολο-
γούνται, εγκρίνονται οι µελέτες και η χρηµατοδότησή τους και
κάποιοι άλλοι προφανώς τα εγκαινιάζουν. 

Πρώτον, αυτή η πορεία δεν είναι αδιατάραχτη, συνεχής και αυ-
τονόητη. Για να ολοκληρωθεί ένα δηµόσιο έργο µεγάλης εµβέ-
λειας, όπως είναι ένα µεγάλο νοσοκοµείο, χρειάζεται πολύ
µεγάλη τεχνική προσπάθεια. Τα περισσότερα έργα τα οποία πα-
ραλάβαµε, ολοκληρώσαµε και εντάξαµε ως γέφυρες στο νέο
ΕΣΠΑ είχαν κολλήσει είτε από λάθος µελετητικές προβλέψεις,
είτε από ολιγωρίες και αβελτηρίες, από µη πρόβλεψη κρίσιµων
αναγκών.

Έγινε τεράστια προσπάθεια, για να ολοκληρωθούν. Και βε-
βαίως, το κρίσιµο είναι ότι έχουµε διασφαλίσει, µέσα από ένα πο-
λυετές πλάνο προσλήψεων, το οποίο ξεκίνησε µέσα στην κρίση
και θα συνεχίζεται τώρα από δω και πέρα µε βάση το κανόνα ένα
προς ένα, ότι θα είναι λειτουργικές αυτές οι δοµές και δεν θα
είναι µε το κλειδί στο χέρι, όπως παραλάβαµε ένα σωρό υποδο-
µές, εργαστήρια και ολόκληρα νοσοκοµεία µε κορυφαίο παρά-
δειγµα το Νοσοκοµείο της Σαντορίνης, χωρίς καµµία πρόβλεψη
για το πώς θα λειτουργήσουν.

Για να µην πω τώρα για τα ΚΕΦΙΑΠ, τα οποία είχαν προβλεφθεί
σε όλη τη χώρα, απαξιώθηκαν και εγκαταλείφθηκαν και τώρα
έχουν στηριχθεί µε στοχευµένες προσλήψεις και µόνιµου και επι-
κουρικού προσωπικού και µέσω ΟΑΕΔ και ήδη παράγουν εξαι-
ρετική δηµόσια φροντίδα στον τοµέα της αποκατάστασης, της
αποθεραπείας που υστερεί πραγµατικά το ΕΣΥ.

Προσέξτε τώρα. Να καλούνται, λοιπόν, οι προηγούµενοι
Υπουργοί. Με προκαλέσατε και θα απαντήσω. Εµείς κάναµε,
αγαπητέ µου συνάδελφε Κώστα Μπαργιώτα, και το ξέρεις πάρα
πολύ καλά αυτό- πέρυσι, αρχές του 2018 επετειακή εκδήλωση
για τα εκατό χρόνια από την ίδρυση του Υπουργείου Υγείας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Πόσες µέρες πριν την «NO-
VARTIS»; Τρεις ή πέντε;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Άστο τώρα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Πόσες ήταν;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ήταν προγραµµατι-

σµένο έναν χρόνο πριν. Υπήρξε οµάδα εργασίας µε ιστορικούς,
µε ανθρώπους της ΕΣΔΥ, που έκατσαν και βρήκαν υλικό και
έφτιαξαν το λεύκωµα. 

Κάνουµε, λοιπόν, επετειακή εκδήλωση στο Μέγαρο Μουσικής.
Καλούµε όλους τους διατελέσαντες Υπουργούς, Αναπληρωτές
Υπουργούς και Υφυπουργούς Υγείας που είναι εν ζωή –όλους,
µηδενός εξαιρουµένου- και καλούµε και τον Παρασκευά Αυγε-
ρινό, µία εµβληµατική φιγούρα για την ίδρυση του Εθνικού Συ-
στήµατος Υγείας που εφάρµοσε τον ιδρυτικό νόµο 1397, ως
κεντρικό οµιλητή. Και αποφασίζει η Κοινοβουλευτική Οµάδα ή
δεν ξέρω ποιο όργανο του ΚΙΝΑΛ να του απαγορεύσει να συµ-
µετέχει στην εκδήλωση και να απαγορεύσει σε οποιοδήποτε
άλλο στέλεχος της να πάρει µέρος. 

Προς τιµήν τους, αρκετοί διατελέσαντες Υπουργοί από το
χώρο της Νέας Δηµοκρατίας παρευρέθηκαν. Ήταν αρκετοί. Δεν
θέλω να τους ονοµατίσω, γιατί µπορεί να ξεχάσω και κανέναν. 

Άρα, λοιπόν, µη µας τα λέτε αυτά. Υπάρχει αντιπαλότητα, είναι
θεµιτή. Άλλο η αντιπαλότητα και άλλο µισαλλοδοξία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Υπουργέ, αν
µπορείτε, να ολοκληρώσετε, σας παρακαλώ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Εγώ κλείνω λέγον-
τας το εξής. Εµείς αποδείξαµε, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι το δη-
µόσιο δεν ταυτίζεται ούτε µε την ανικανότητα, ούτε µε την
αδιαφορία για τον πολίτη, ούτε µε την φαύλη διαχείριση, ούτε
µε τις χαµηλές υπηρεσίες. Αποδείξαµε στην πράξη εµείς ότι το
δηµόσιο σύστηµα υγείας, σιγά-σιγά βεβαίως -δεν ισχυριζόµαστε
ότι µεταβάλαµε ως διά µαγείας µία ζοφερή πραγµατικότητα-, γί-
νεται πιο αξιόπιστο, πιο λειτουργικό και κυρίως προσβάσιµο σε
όλους και λειτουργεί και µε ετοιµότητα και µε αίσθηση κοινωνι-
κής ευθύνης. Και νοµίζω ότι αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Βε-
βαίως χρειάζεται περισσότερους πόρους. Βεβαίως, χρειάζεται
καλύτερη οργάνωση. Βεβαίως, χρειάζεται καλύτερη στελέχωση,
Βεβαίως χρειάζεται αξιολόγηση της ποιότητας της φροντίδας
και αυτό σας είπα ότι προωθούµε αυτή την περίοδο.
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Νοµίζω, λοιπόν, ότι αυτήν την περίοδο οι πολίτες έχουν κατα-
λάβει πάρα πολύ καλά ότι υπάρχουν κάποιοι που στο ίδιο µνηµο-
νιακό περιβάλλον διέλυσαν το δηµόσιο σύστηµα υγείας,
αποδιοργάνωσαν τις δοµές του, εγκατέλειψαν πόρους από προ-
σωπικό τα δηµόσια νοσοκοµεία, δηµιούργησαν τροµερές δυσλει-
τουργίες, έφτασαν το ΕΣY στο όριο του black out. Και υπάρχουν
κάποιοι τους που στο ίδιο πλαίσιο κάλυψαν τους ανασφάλιστους,
στήριξαν κατά προτεραιότητα τα δηµόσια νοσοκοµεία, ενίσχυσαν
τους προϋπολογισµούς τους οριακά αλλά κρίσιµα, εξορθολόγισαν
το σύστηµα, νοικοκύρεψαν και κυρίως, διασφάλισαν ότι ο καθένας
που έχει ανάγκη σε µία θεραπεία στο δηµόσιο νοσοκοµείο, όσο
ακριβή και αν είναι, χωρίς διακρίσεις, µπορεί να την έχει σήµερα
µε αξιοπιστία και µε αξιοπρέπεια.

Αυτό είναι τεράστια αλλαγή. Καταλαβαίνει πολύ καλά ο κόσµος
ότι αυτοί που τα κατάφεραν στα δύσκολα µπορούν και στη νέα
περίοδο, που έχει µεγαλύτερη ευχέρεια, να τα καταφέρουν ακόµη
περισσότερο και να ενισχύσουν την αξιοπρέπεια και την αξιοπιστία
της δηµόσιας περίθαλψης.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό. 

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα

τον λόγο µόνο για ένα λεπτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Μπαργιώτα, δεν

υπάρχει κάτι. Κύριε Μπαργιώτα έχει λήξει, έχει τελειώσει η δια-
δικασία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Μόνο για ένα λεπτό, κύριε
Πρόεδρε, γιατί αναφέρθηκε προσωπικά…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Δεν υπάρχει κάτι επί
προσωπικού. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Δεν αφορά εµένα, αλλά ανα-
φέρθηκε προσωπικά ο Υπουργός στον κ. Αυγερινό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Μπαργιώτα, όχι,
δεν αφορά εσάς. Θα πρέπει να απαντήσει ο Υπουργός µετά. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Μπορεί, αν θέλει µετά, να
απαντήσει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Μπαργιώτα,
συγγνώµη. Δεν υπάρχει κάποιο θέµα επί προσωπικού. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Ο κύριος Υπουργός είπε για
τον κ. Αυγερινό και θέλω να κάνω µια µικρή διευκρίνιση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Να µη συζητήσουµε
για τον κ. Αυγερινό και για οτιδήποτε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Δώστε µου ένα λεπτό, κύριε
Πρόεδρε. Είναι θέµα ηθικής. Έγινε αναφορά του κ. Ξανθού προς
τον κ. Αυγερινό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Μπαργιώτα, σας
παρακαλώ πολύ, θα πάρουν όλοι τον λόγο. Έχει λήξει η συνε-
δρίαση. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Θέλω να δώσω µια απάν-
τηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Μα, δεν µπορώ να
δώσω σε εσάς τον λόγο. Θα ζητά και ο κ. Λαµπρούλης µετά τον
λόγο. Θα θέλει τον λόγο και ο κ. Μαυρωτάς, θα θέλει και ο κ.
Μαντάς, θα θέλει και ο κ. Φωτήλας. Έχει λήξει η συνεδρίαση. 

Σας παρακαλώ πολύ, διευκολύνετε λίγο και το Προεδρείο και
τον έλεγχο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Ένα λεπτό και τελειώνω,
κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Δεν είναι το αν το
έχετε τελειώσει. Σας λέω ότι η διαδικασία δεν θα τελειώσει έτσι,
διότι δεν είναι επί προσωπικού. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Επιµένω, υπάρχει λόγος.
Αφορά ένα σηµαντικό πρόσωπο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Δεν αφορά κάτι επί
προσωπικού, όµως. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Θέλω να κάνω µια διευκρί-
νιση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κάντε τη διευκρίνιση
στον κ. Ξανθό. Κάντε την κάπου δήλωση έξω στο περιστύλιο. Όχι

να χρησιµοποιήσετε αυτή τη στιγµή τον λόγο, το µικρόφωνο του
Κοινοβουλίου. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Επιµένω να πάρω τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Μα δεν είναι να επιµέ-

νετε. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Θέλω να δώσω στον κ.

Ξανθό µια απάντηση. Δεν είναι κακό.  
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Μπαργιώτα, δεν

είναι θέµα να είναι κακό. Όλοι έχουν να πουν κάτι. Από τον λόγο
του Υπουργού, µπορεί να έχουν όλοι να πουν κάτι. Δεν αφορά
προσωπικό, αυτό σας λέω. Εάν ήταν κάτι επί προσωπικού πολύ
ευχαρίστως να σας έδινα τον λόγο. Δεν είναι κάτι επί προσωπι-
κού, κύριε Μπαργιώτα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Θέλω να κάνω µια διευκρί-
νιση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Μα γιατί το κάνετε δύ-
σκολο τώρα; Με φέρνετε σε δύσκολη θέση. Δεν έχω στερήσει
ποτέ τον λόγο από κανέναν. Με φέρνετε σε δύσκολη θέση αυτή
τη στιγµή. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Εσείς το κάνετε δύσκολο,
χωρίς να υπάρχει λόγος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Δεν το κάνω δύσκολο.
Σας ζητώ να βοηθήσετε τη διαδικασία. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Πάντως για την ιστορία, στον
κ. Αυγερινό δεν µπορεί κανείς να του απαγορεύσει τίποτα. Ήταν
δική του επιλογή. Και αυτό το λέω από σεβασµό στο πρόσωπό
του… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Ωραία. Έγινε ξεκά-
θαρο, κύριε Μπαργιώτα. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Εσείς δεν τον σεβα-
στήκατε! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Υπουργέ, σας
παρακαλώ πολύ. 

Καταλάβατε κύριε Μπαργιώτα, τι θα γίνει; Εάν σας αφήσω να
µιλήσετε θα έχουµε όλη αυτήν τη λογοµαχία εδώ πέρα. Ας λήξει
η συνεδρίαση -είναι και η τελευταία συνεδρίαση πριν τις εκλο-
γές- να πάµε στις εκλογές, να δούµε τι µέλει γενέσθαι. 

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
θρων και των τροπολογιών του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Υγείας: «Κύρωση της σύµβασης δωρεάς µεταξύ του Ελληνικού
Δηµοσίου, του Γενικού Νοσοκοµείου Παίδων Πεντέλης και των
συνεκτελεστών της διαθήκης της Ελισάβετ Παπαγιαννοπούλου
και άλλες διατάξεις».

Εισερχόµαστε στην ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων, των
τροπολογιών και του συνόλου και η ψήφισή τους θα γίνει χωρι-
στά. 

Σας επισηµαίνουµε ότι η ψηφοφορία περιλαµβάνει την αρχή
του νοµοσχεδίου, ένα άρθρο, δέκα έξι τροπολογίες, το ακροτε-
λεύτιο άρθρο και το σύνολο του νοµοσχεδίου. Κάθε φορά στην
οθόνη εµφανίζονται ως τέσσερα άρθρα προς ψήφιση. Για να ψη-
φίσετε και τα υπόλοιπα, θα πρέπει να κυλήσετε την οθόνη αφής.
Είναι το λεγόµενο scroll down. 

Στο πάνω δεξιό µέρος της οθόνης εµφανίζεται κάθε φορά ο
αριθµός των άρθρων που αποµένουν προς ψήφιση. Βεβαιωθείτε
ότι έχετε ψηφίσει το υπό ψήφιση άρθρο και τις τροπολογίες και,
αφού καταχωρίσετε την ψήφο σας, έχετε την δυνατότητα να την
ελέγξετε ή και να την αναθεωρήσετε έως την λήξη της ψηφοφο-
ρίας. Για οποιαδήποτε απορία απευθυνθείτε στο Προεδρείο,
προκειµένου να σας συνδράµουν οι αρµόδιοι υπάλληλοι. 

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-
ρίας. 

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Παρακαλώ να κλείσει

το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας.
(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Οι θέσεις των κοµµά-

των, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψήφιση µε το ηλεκτρονικό
σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης και έχουν ως εξής:

7582 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Κύρωση της σύµβασης δωρεάς µεταξύ του Ελληνικού Δηµο-
σίου, του Γενικού Νοσοκοµείου Παίδων Πεντέλης και των συνε-
κτελεστών της διαθήκης της Ελισάβετ Παπαγιαννοπούλου και

άλλες διατάξεις.
Επί της Αρχής     ΟΜΟΦΩΝΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΔΗ.ΣΥ: ΝΑΙ
Χ.Α: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε: ΝΑΙ
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΝΑΙ

ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ
Άρθρο 1 ως έχει     ΟΜΟΦΩΝΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΔΗ.ΣΥ: ΝΑΙ
Χ.Α: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε: ΝΑΙ
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΝΑΙ

ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ
Υπ. Τροπ. 2188/174 ως έχει      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΔΗ.ΣΥ: ΝΑΙ
Χ.Α: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ

ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ
Υπ. Τροπ. 2190/176 ως έχει      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΔΗ.ΣΥ: ΝΑΙ
Χ.Α: ΠΡΝ

Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ

ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ
Υπ. Τροπ. 2191/177 ως έχει      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: ΠΡΝ
ΔΗ.ΣΥ: ΝΑΙ
Χ.Α: ΠΡΝ
Κ.Κ.Ε: OXI

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΠΡΝ

Υπ. Τροπ. 2192/178 ως έχει      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΔΗ.ΣΥ: ΝΑΙ
Χ.Α: ΠΡΝ
Κ.Κ.Ε: OXI

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ

Υπ. Τροπ. 2193/179 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΔΗ.ΣΥ: ΝΑΙ
Χ.Α: ΠΡΝ
Κ.Κ.Ε: ΝΑΙ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ

Υπ. Τροπ. 2194/180 ως έχει      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: OXI
ΔΗ.ΣΥ: ΝΑΙ
Χ.Α: ΠΡΝ
Κ.Κ.Ε: OXI

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ

Υπ. Τροπ. 2196/182 ως έχει      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: ΠΡΝ
ΔΗ.ΣΥ: ΝΑΙ
Χ.Α: ΠΡΝ
Κ.Κ.Ε: OXI

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ

Υπ. Τροπ. 2197/183 ως έχει      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΔΗ.ΣΥ: ΝΑΙ
Χ.Α: ΠΡΝ

Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΝΑΙ

ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ
Υπ. Τροπ. 2198/184 ως έχει      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: OXI

ΔΗ.ΣΥ: OXI
Χ.Α: OXI

Κ.Κ.Ε: OXI
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ

ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ
Υπ. Τροπ. 2200/186 ως έχει      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΔΗ.ΣΥ: ΝΑΙ
Χ.Α: OXI

Κ.Κ.Ε: ΝΑΙ
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ

ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ
Βουλ. Τροπ. 2179/173 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: ΠΡΝ
ΔΗ.ΣΥ: OXI
Χ.Α: ΠΡΝ
Κ.Κ.Ε: ΝΑΙ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ

Βουλ. Τροπ. 2189/175 όπως τροπ.     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: OXI
ΔΗ.ΣΥ: ΠΡΝ

Χ.Α: OXI
Κ.Κ.Ε: ΝΑΙ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΠΡΝ

Βουλ. Τροπ. 2195/181 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: ΠΡΝ

ΔΗ.ΣΥ: ΠΡΝ
Χ.Α: OXI

Κ.Κ.Ε: OXI
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ

ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ
Βουλ. Τροπ. 2199/185 ως έχει ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΔΗ.ΣΥ: ΝΑΙ
Χ.Α: ΠΡΝ

Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ
ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ

ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ



Βουλ. Τροπ. 2201/187 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: OXI
ΔΗ.ΣΥ: ΠΡΝ

Χ.Α: OXI
Κ.Κ.Ε: OXI

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ

Βουλ. Τροπ. 2202/188 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: OXI
ΔΗ.ΣΥ: ΠΡΝ

Χ.Α: ΠΡΝ
Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΠΡΝ
ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ

Ακροτελεύτιο άρθρο ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΔΗ.ΣΥ: ΝΑΙ

Χ.Α: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε: ΠΡΝ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΝΑΙ
ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΝΑΙ

Επί του Συνόλου      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΔΗ.ΣΥ: ΝΑΙ

Χ.Α: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε: ΝΑΙ

ΤΟ ΠΟΤΑΜΙ: ΝΑΙ
ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ: ΠΡΝ

7584 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Συνεπώς το σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση της σύµβασης δωρεάς
µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου, του Γενικού Νοσοκοµείου Παί-
δων Πεντέλης και των συνεκτελεστών της διαθήκης της Ελισάβετ
Παπαγιαννοπούλου και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό κατά πλει-
οψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της σύµβασης δωρεάς µεταξύ του Ελληνικού Δη-
µοσίου, του Γενικού Νοσοκοµείου Παίδων Πεντέλης και των
συνεκτελεστών της διαθήκης της Ελισάβετ Παπαγιαννοπούλου
και άλλες διατάξεις

Άρθρο 1

Κυρώνεται και έχει ισχύ νόµου η από 19.3.2019 σύµβαση δω-
ρεάς µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου, του Γενικού Νοσοκοµείου
Παίδων Πεντέλης και των συνεκτελεστών της διαθήκης της Ελι-
σάβετ Παπαγιαννοπούλου για την αναδιαρρύθµιση και ανακαί-
νιση της Β’ Παιδιατρικής-Νευρολογικής Κλινικής του  Β’ ορόφου
του Γενικού Νοσοκοµείου Παίδων Πεντέλης, το κείµενο της
οποίας έχει ως ακολούθως:
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7586 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7588 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7590 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’ - 16 ΜΑΪΟΥ 2019 7591



7592 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’ - 16 ΜΑΪΟΥ 2019 7593



7594 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7596 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’ - 16 ΜΑΪΟΥ 2019 7597



7598 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7600 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’ - 16 ΜΑΪΟΥ 2019 7601



7602 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7604 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7606 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7608 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7610 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’ - 16 ΜΑΪΟΥ 2019 7611



Άρθρο 2
Ρυθµίσεις θεµάτων µετατάξεων 
και αποσπάσεων νοσηλευτικού 
και παραϊατρικού προσωπικού

1. Η παράγραφος 1 του άρθρου 50 του ν. 4368/2016 (Α’ 21)
αντικαθίσταται ως εξής:

«1. Καταργούνται όλες οι διατάξεις, γενικές και ειδικές, που
ρυθµίζουν θέµατα αποσπάσεων του νοσηλευτικού και παραϊατρι-
κού προσωπικού, πλην διοικητικού και των ιατρών Ε.Σ.Υ., µεταξύ
των Φορέων Παροχής Υπηρεσιών Υγείας (Φ.Π.Υ.Υ.) των Δ.Υ.Πε.,
µε εξαίρεση τις διατάξεις των παραγράφων 2 και 3 του άρθρου
35 του   ν. 4461/2017 (Α’38) και τις διατάξεις για λόγους υγείας.»

2. Μετά την παράγραφο 9 του άρθρου 50 του  ν. 4368/2016
(Α’21) προστίθεται παράγραφος 10 ως εξής:

«10. Νοσηλευτικό και παραϊατρικό προσωπικό των Φορέων Πα-
ροχής Υπηρεσιών Υγείας (Φ.Π.Υ.Υ.), που είναι σύζυγοι των προ-
σώπων της παραγράφου 1 του άρθρου 21 του ν. 2946/2001
(Α’224), επιτρέπεται να αποσπώνται, κατά σειρά προτεραιότητας,
σε Φ.Π.Υ.Υ. στην πόλη που υπηρετεί ο/η σύζυγός τους ή σε
Φ.Π.Υ.Υ. που απέχει έως και είκοσι πέντε (25) χιλιόµετρα από την
πόλη που υπηρετεί ο/η σύζυγος, ανάλογα µε τις υπηρεσιακές
ανάγκες των Φ.Π.Υ.Υ. της περιοχής.

Οι αποσπάσεις του ως άνω προσωπικού, εάν διενεργούνται
εντός της ίδιας Δ.Υ.Πε., γίνονται µε απόφαση του Διοικητή της
Δ.Υ.Πε. και εάν διενεργούνται µεταξύ δύο Δ.Υ.Πε., µε κοινή από-
φαση των Διοικητών των οικείων Δ.Υ.Πε., µετά από γνώµη του
Υπηρεσιακού Συµβουλίου του φορέα προέλευσης του υπαλλή-
λου. Αρνητική γνωµοδότηση δικαιολογείται µόνο για σοβαρό
υπηρεσιακό λόγο, που διαπιστώνεται και αιτιολογείται επαρκώς
από το Υπηρεσιακό Συµβούλιο.

Με απόφαση του Υπουργού Υγείας δύναται να καθορίζεται
κάθε άλλη περαιτέρω λεπτοµέρεια για τη διαδικασία των ανω-
τέρω αποσπάσεων.»

3. Η παράγραφος 3 του άρθρου 35 του ν. 4461/2017 (Α’38) αν-
τικαθίσταται ως εξής:

«3. Επιτρέπεται η µετάταξη και η απόσπαση νοσηλευτικού και
παραϊατρικού προσωπικού, πλην του διοικητικού και των ιατρών
Ε.Σ.Υ., των Φορέων Παροχής Υπηρεσιών Υγείας (Φ.Π.Υ.Υ.) µη πα-
ραµεθόριων περιοχών σε Φ.Π.Υ.Υ. παραµεθόριων περιοχών, µετά
από αίτηση του υπαλλήλου στην Δ.Υ.Πε. του Φ.Π.Υ.Υ. υποδοχής,
η οποία υποβάλλεται καθ’ όλη τη διάρκεια του έτους.

Η µετάταξη και η απόσπαση διενεργείται, ύστερα από γνώµη
του Διοικητή του Φ.Π.Υ.Υ. προέλευσης του υπαλλήλου, µε από-
φαση του Διοικητή της οικείας Δ.Υ.Πε., εάν η µετάταξη ή από-
σπαση διενεργείται εντός της ίδιας Δ.Υ.Πε. ή µε κοινή απόφαση
των Διοικητών των οικείων Δ.Υ.Πε., εάν διενεργείται µεταξύ δύο
Δ.Υ.Πε. και σε περίπτωση διαφωνίας των δύο Διοικητών, µε από-
φαση του Υπουργού Υγείας.

Η µετάταξη διενεργείται σε κενή θέση του ίδιου κλάδου και
κατηγορίας του υπαλλήλου και µε υποχρέωση παραµονής στον
Φ.Π.Υ.Υ. υποδοχής για χρονικό διάστηµα τουλάχιστον πέντε (5)
ετών. Η απόσπαση διενεργείται για δύο (2) έτη, µε δυνατότητα
παράτασης ενός (1) ακόµη έτους.

Με απόφαση του Υπουργού Υγείας δύναται να καθορίζεται
κάθε άλλη περαιτέρω λεπτοµέρεια για τη διαδικασία των ανω-
τέρω µετατάξεων και αποσπάσεων.

Οι αιτήσεις των υπαλλήλων για µετάταξη ή απόσπαση σε πα-
ραµεθόριο περιοχή, οι οποίες εκκρεµούν κατά τη δηµοσίευση
του παρόντος στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εξετάζονται
σύµφωνα µε τις διατάξεις του παρόντος.»

Άρθρο 3
Τροποποίηση του άρθρου 7 του ν. 4223/2013

Το δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 2.Α. του άρθρου 7 του ν.
4223/2013 (Α’287) αντικαθίσταται ως εξής:

«Όταν η συνολική αξία της ως άνω ακίνητης περιουσίας υπερ-
βαίνει το ποσό των εξήντα χιλιάδων (60.000) ευρώ και η µείωση
του προηγούµενου εδαφίου δεν υπερβαίνει τα εκατό (100) ευρώ,

εφαρµόζεται η µείωση κατά τριάντα τοις εκατό (30%) του πρώ-
του εδαφίου. Όταν η συνολική αξία της ως άνω ακίνητης περι-
ουσίας υπερβαίνει το ποσό των εξήντα χιλιάδων (60.000) ευρώ
και η µείωση του πρώτου εδαφίου υπερβαίνει τα εκατό (100)
ευρώ, το τελικό ποσό της µείωσης περιορίζεται στο ποσό των
100 ευρώ, µειωµένο κατά επτά δέκατα (0,7) του ευρώ ανά χίλια
(1.000) ευρώ ακίνητης περιουσίας για το ποσό άνω των εξήντα
χιλιάδων (60.000) ευρώ. Στη συνολική αξία της ακίνητης περιου-
σίας της παρούσας παραγράφου δεν συνυπολογίζεται η αξία
των δικαιωµάτων επί των γηπέδων εκτός σχεδίου πόλης ή οικι-
σµού.»

Άρθρο 4

1. Στην παράγραφο 4 του άρθρου 164 του ν. 4600/2019 (Α’43)
προστίθεται, από τότε που ίσχυσε, εδάφιο ως εξής:

«Έναρξη ισχύος της διάταξης αυτής ορίζεται η 1η Σεπτεµ-
βρίου 2019.».

2. Η παράγραφος 5 του άρθρου 164 του ν. 4600/2019 (Α’43)
αντικαθίσταται, από τότε που ίσχυσε, ως εξής:

«5. α) Οι αρµοδιότητες του ΚΕ.Σ.Υ. που αφορούν την έγκριση
για διενέργεια ειδικών εξετάσεων, ειδικών θεραπειών και ειδικών
επεµβάσεων ασθενών περιέρχονται στο Ανώτατο Υγειονοµικό
Συµβούλιο (Α.Υ.Σ.). Με απόφαση του Υπουργού Υγείας, µετά από
πρόταση του Διοικητικού Συµβουλίου του Εθνικού Οργανισµού
Παροχής Υπηρεσιών Υγείας (Ε.Ο.Π.Υ.Υ.), συστήνονται στο Α.Υ.Σ.
ειδικές, µη αµειβόµενες, επιτροπές, µε έργο τις εγκρίσεις του
προηγούµενου εδαφίου. Με την ίδια ή όµοια απόφαση εξειδι-
κεύονται οι αρµοδιότητες και το έργο κάθε επιτροπής και καθο-
ρίζεται ο αριθµός, τα προσόντα και η διάρκεια της θητείας των
µελών της, η σύγκληση και ο τρόπος λειτουργίας της, καθώς και
κάθε άλλο σχετικό θέµα.

β) Μέχρι τη σύσταση των επιτροπών της περίπτωσης α’, τα αι-
τήµατα της διενέργειας ειδικών εξετάσεων, ειδικών θεραπειών και
ειδικών επεµβάσεων ασθενών εξακολουθούν να υποβάλ(Αριθµ.
Βιβλ. Επερ. 14, Επίκ. 11, ηµερ. κατάθ. 17.5.2019)ονται στο ΚΕ.Σ.Υ.
και να εξετάζονται από τις υφιστάµενες ειδικές επιτροπές αυτού.»

3. Το πέµπτο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 166 του ν.
4600/2019 αντικαθίσταται ως εξής:

«Με απόφαση του Υπουργού Υγείας, ως γραµµατείς των Εξε-
ταστικών Επιτροπών ορίζονται, δηµόσιοι υπάλληλοι, κλάδου Δι-
οικητικού - Οικονοµικού Π.Ε., µόνιµοι ή µε σύµβαση ιδιωτικού
δικαίου αορίστου χρόνου, οι οποίοι υπηρετούν στην έδρα του
Προέδρου της Επιτροπής ή στο νοσοκοµείο όπου διενεργούνται
οι εξετάσεις και προτείνονται αντιστοίχως από τον Πρόεδρο ή
τον Διοικητή του Νοσοκοµείου. Η θητεία των γραµµατέων ακο-
λουθεί τη θητεία των εξεταστικών επιτροπών, στις οποίες ορί-
ζονται.»

4. Η παράγραφος 4 του άρθρου 83 του ν. 2071/1992 (Α’123),
όπως αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 42 του        ν. 3418/2005
(Α’287), αντικαθίσταται ως εξής:

«4. α) Οι ιατρικές εξειδικεύσεις είναι αµειβόµενες για τους ια-
τρούς, οι οποίοι κατά τη διάρκεια της εξειδίκευσής τους δεν
ασκούν άλλη επαγγελµατική δραστηριότητα. Οι αποδοχές των
ιατρών αυτών είναι ίσες µε εκείνες των ειδικευόµενων ιατρών. Οι
ιατροί, οι οποίοι ήδη υπηρετούν στο Δηµόσιο, σε ΝΠΔΔ ή σε νο-
σοκοµεία που αποτελούν ΝΠΙΔ και τοποθετούνται για εξειδί-
κευση, διατηρούν τις αποδοχές της οργανικής τους θέσης.

β) Οι ειδικευµένοι ιατροί κλάδου ιατρών - οδοντιάτρων Ε.Σ.Υ.,
οι οποίοι έχουν αποκτήσει ή αποκτούν τίτλο εξειδίκευσης µετά
την ένταξή τους στο Ε.Σ.Υ., µπορούν να διεκδικήσουν θέση κλά-
δου ιατρών - οδοντιάτρων Ε.Σ.Υ. για την οποία απαιτείται ο τίτλος
εξειδίκευσής που απέκτησαν, χωρίς να παραιτηθούν από τη θέση
που ήδη κατέχουν.

γ) Ιατροί ή οδοντίατροι κλάδου ιατρών - οδοντιάτρων Ε.Σ.Υ.,
οι οποίοι αποκτούν αντιστοίχως τίτλο ιατρικής εξειδίκευσης ή
οδοντιατρικής ειδικότητας, δεν µπορούν να παραιτηθούν και να
αποχωρήσουν από το Ε.Σ.Υ. πριν τη συµπλήρωση πραγµατικής
υπηρεσίας πέντε (5) ετών από την ηµεροµηνία λήψης του τίτλου
αυτού.»
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Άρθρο 5

1. Στην περίπτωση ιστ’ της παραγράφου 2 του άρθρου 1 του
ν. 4469/2017 (Α’62) οι λέξεις «31η Δεκεµβρίου 2017» αντικαθί-
στανται από τις λέξεις «31η Δεκεµβρίου 2018».

2. Στην περίπτωση ιζ’ της παραγράφου 2 του άρθρου 1 του ν.
4469/2017 η ηµεροµηνία «31η Δεκεµβρίου 2017» αντικαθίσταται
µε την ηµεροµηνία «31η Δεκεµβρίου 2018».

3. Η περίπτωση ιη’ της παραγράφου 2 του άρθρου 1 του ν.
4469/2017 αντικαθίσταται ως εξής:

«ιη) Ως «οφειλές προς τους Φορείς Κοινωνικής Ασφάλισης»
νοούνται οι απαιτήσεις των Φορέων Κοινωνικής Ασφάλισης, που
βεβαιώθηκαν έως τον χρόνο υποβολής της αίτησης του άρθρου
4 και γεννήθηκαν έως την 31η Δεκεµβρίου 2018 ή ανάγονται σε
χρόνο έως την 31η Δεκεµβρίου 2018, µε τις προσαυξήσεις ή τό-
κους εκπρόθεσµης καταβολής κατά τον χρόνο υποβολής της αί-
τησης του άρθρου 4».

4. Στην περίπτωση α’ της παραγράφου 1 του άρθρου 2 του ν.
4469/2017 οι λέξεις «31η Δεκεµβρίου 2017» αντικαθίστανται από
τις λέξεις «31η Δεκεµβρίου 2018».

5. Στην παράγραφο 4 του άρθρου 2 του ν. 4469/2017 οι λέξεις
«31η Δεκεµβρίου 2017» αντικαθίστανται από τις λέξεις «31η Δε-
κεµβρίου 2018».

6. Οι διατάξεις των παραγράφων 1 έως 5 του παρόντος άρ-
θρου εφαρµόζονται στις αιτήσεις που υποβάλλονται µετά την
έναρξη ισχύος του. Αιτήσεις, στις οποίες κατά την έναρξη ισχύος
του παρόντος η διαδικασία έχει περατωθεί ως άκαρπη, µπορούν
να επανυποβληθούν, εφόσον συµπεριλαµβάνουν οφειλές, οι
οποίες καθίστανται επιδεκτικές ρύθµισης, σύµφωνα µε τις παρα-
γράφους 1 έως 5. Σε αιτήσεις που είναι εκκρεµείς κατά τη δηµο-
σίευση του παρόντος νόµου, οι οφειλέτες µπορούν να ζητήσουν
τη διαγραφή της αίτησής τους µε ταυτόχρονη επανυποβολή της,
κατά το άρθρο 4 της υπ’ αριθµ. 86768/13.8.2018 (Β’ 3498) από-
φασης χωρίς να απαιτείται η έκδοση της απόφασης της παρα-
γράφου 2 του παραπάνω άρθρου, προκειµένου να
συµπεριληφθούν οφειλές, οι οποίες καθίστανται επιδεκτικές ρύθ-
µισης σύµφωνα µε τις παραγράφους 1 έως 5.

Άρθρο 6

Στην παράγραφο 4 του άρθρου 83 του ν. 4605/2019 (Α’52) η
ηµεροµηνία «30ή Απριλίου 2019» αντικαθίσταται µε την ηµερο-
µηνία «31η Μαΐου 2019».

Άρθρο 7

1. Μετά το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 1 της υποπαρα-
γράφου Γ4: ΡΥΘΜΙΣΗ ΘΕΜΑΤΩΝ ΤΗΣ ΕΤΕΑΝ Α.Ε. της ΠΑΡΑ-
ΓΡΑΦΟΥ Γ’: ΡΥΘΜΙΣΕΙΣ ΘΕΜΑΤΩΝ ΓΕΝΙΚΗΣ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΑΣ
ΔΗΜΟΣΙΟΝΟΜΙΚΗΣ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ του άρθρου πρώτου του ν.
4093/2012 (Α’222), προστίθενται εδάφια ως εξής: «Η εξόφληση
γίνεται χωρίς περαιτέρω επιβαρύνσεις, ιδία τόκους υπερηµε-
ρίας.»

2. Η παράγραφος 1 καταλαµβάνει και εκκρεµείς αγωγές πι-
στωτικών ιδρυµάτων κατά της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπε-
ζας επί των οποίων δεν έχουν εκδοθεί αµετάκλητες αποφάσεις.

Άρθρο 8
Είσπραξη και Απόδοση της εισφοράς σε χρήµα 

του άρθρου 52 του ν. 3982/2011 (Α’143)

Η προβλεπόµενη στην παράγραφο 6 του άρθρου 52  του ν.
3982/2011, όπως αυτή αντικαταστάθηκε µε την παράγραφο 2 του
άρθρου 99 του ν. 4605/2019 (Α’52) διαδικασία της απόδοσης της
εισφοράς σε χρήµα για τα ποσά που έχουν ήδη βεβαιωθεί προς
είσπραξη υπό τον ΚΑΕ 3541 «Έσοδα υπέρ Ε.ΑΝ.Ε.Π. από εισφο-
ρές σε χρήµα για τη δηµιουργία κοινόχρηστων χώρων και έργων
υποδοµής των Επιχειρηµατικών Πάρκων (άρθρο 52, παράγραφος
6, του ν. 3982/2011)», καθώς και υπό τον  ΑΛΕ 1140906001 «Ει-
σφορές σε χρήµα για επιχειρηµατικά πάρκα», γίνεται µε µόνο δι-
καιολογητικό τη βεβαίωση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους

µε το καθαρό εισπραχθέν ποσό του Κρατικού Προϋπολογισµού,
υπό τον κωδικό αριθµό εσόδου 3541, καθώς και υπό τον αναλυτικό
λογαριασµό εσόδου 1140906001, σύµφωνα µε τα απολογιστικά
στοιχεία για κάθε διαχειριστική περίοδο.

Άρθρο 9
Τροποποίηση της παραγράφου 1 του άρθρου 15 

του ν. 3226/2004 (Α’24)

Η παράγραφος 1 του άρθρου 15 του ν. 3226/2004 (Α’24) τρο-
ποποιείται ως εξής:

«α) Στο εδάφιο ε’ της παραγράφου 1 του άρθρου 15 του ν.
3226/2004 (Α’24), η φράση «οι κρατήσεις που προβλέπονται στις
διατάξεις του άρθρου 61 του Κώδικα Δικηγόρων» αντικαθίσταται
από τη φράση «οι κρατήσεις που προβλέπονται στις διατάξεις
των άρθρων 61 και 62 του Κώδικα Δικηγόρων».

β) Μετά το τέλος του εδαφίου στ’ της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 15 του ν. 3226/2004 (Α’24) προστίθεται φράση που έχει ως
εξής: «Οµοίως, οι κρατήσεις των άρθρων 61 και 62 του Κώδικα
Δικηγόρων αποδίδονται στους οικείους φορείς µέσω των Δικη-
γορικών Συλλόγων». 

Αρθρο 10

1. Στους υπαλλήλους φύλαξης και εξωτερικής φρούρησης των
καταστηµάτων κράτησης καταβάλλεται, για το έτος 2019, έκτα-
κτο επίδοµα, για την κάλυψη αναγκών προµήθειας στολής,
ύψους εκατόν είκοσι (120) ευρώ, κατά παρέκκλιση κάθε γενικής
και ειδικής διάταξης . Το έκτακτο επίδοµα είναι αφορολόγητο και
ακατάσχετο στα χέρια του Δηµοσίου ή τρίτων κατά παρέκκλιση
κάθε άλλης αντίθετης διάταξης, δεν υπόκειται σε οποιαδήποτε
κράτηση, δεν δεσµεύεται και δεν συµψηφίζεται µε βεβαιωµένα
χρέη στη φορολογική διοίκηση και στο υπόλοιπο Δηµόσιο, τα
ασφαλιστικά ταµεία ή τα πιστωτικά ιδρύµατα. Η σχετική δαπάνη
βαρύνει το Υπουργείο Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων
Δικαιωµάτων.

2. Το πρώτο εδάφιο, του σηµείου Β’ της παραγράφου 1 του
άρθρου 139 του ν. 4472/2017 (Α’74) αντικαθίσταται ως εξής:

«Β. Στους Ιατροδικαστές, ειδικό επίδοµα ιατροδικαστικής υπη-
ρεσίας, οριζόµενο ως εξής:

Ιατροδικαστής Α’Τάξεως χίλια εκατό (1.100) ευρώ,
Ιατροδικαστής Β’ Τάξεως χίλια (1.000) ευρώ,
Ιατροδικαστής Γ’ Τάξεως εννιακόσια (900) ευρώ,
Ιατροδικαστής Δ’ Τάξεως οκτακόσια (800) ευρώ.»
3. Η πρώτη φράση του πρώτου εδαφίου της παραγράφου 1

του άρθρου 7 του π.δ. 62/2014 (Α’ 105) αντικαθίσταται ως εξής:
«1. Ο θεσµός της ηλεκτρονικής επιτήρησης εφαρµόζεται πι-

λοτικά και λήγει µε διαπιστωτική πράξη του Υπουργού Δικαιοσύ-
νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων. Η πιλοτική
εφαρµογή αφορά:».

Άρθρο 11

Τροποποιήσεις του άρθρου 10 του ν. 3329/2005 (Α’81)
1. Στο τέλος της περίπτωσης β’ της παραγράφου 2 του άρ-

θρου 10 του ν. 3329/2005 προστίθεται εδάφιο ως εξής:
«Για την κάλυψη έκτακτων αναγκών που απαιτούν τη συµπλή-

ρωση θέσεων, δύναται να ανανεώνονται οι ως άνω κατάλογοι µε
τροποποίηση της κοινής υπουργικής απόφασης της παραγρά-
φου 6 του παρόντος άρθρου κατόπιν αιτιολογηµένου αιτήµατος
των φορέων της περίπτωσης α’ της παραγράφου 2 του παρόν-
τος άρθρου.»

2. Στο τέλος του δεύτερου εδαφίου της περίπτωσης β’ της πα-
ραγράφου 5 του άρθρου 10 του ν. 3329/2005 προστίθενται εδά-
φια ως εξής:

«Η δαπάνη για την αµοιβή του προσωπικού του παρόντος άρ-
θρου δύναται να καλύπτεται και από ενωσιακούς πόρους και συγ-
χρηµατοδοτούµενα προγράµµατα. Στην περίπτωση του
προηγούµενου εδαφίου η διάρκεια της σύµβασης δύναται να ανα-
νεώνεται, πέραν της διετίας και µέχρι τη λήξη των ως άνω προ-
γραµµάτων.»
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Άρθρο 12
Κύρωση Τροποποίησης Σύµβασης δωρεάς

Κυρώνεται η από 26.4.2019 Τροποποίηση της σύµβασης δω-
ρεάς µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου, του Κοινωφελούς Ιδρύ-
µατος που εδρεύει στο VADUZ του LIECHTENSTEIN µε την
επωνυµία Κοινωφελές Ίδρυµα «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ Σ. ΩΝΑΣΗΣ»
(ALEXANDER S. ONASSIS PUBLIC BENEFIT FOUNDATION) και
του Ωνάσειου Καρδιοχειρουργικού Κέντρου (Ν.Π.Ι.Δ.) της οποίας
το κείµενο έχει ως ακολούθως: 

Τροποποίηση της σύµβασης δωρεάς µεταξύ 
του Ελληνικού Δηµοσίου, του Κοινωφελούς Ιδρύµατος που

εδρεύει στο VADUZ του LIECHTENSTEIN 
µε την επωνυµία Κοινωφελές Ίδρυµα «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ Σ. ΩΝΑ-

ΣΗΣ» (ALEXANDER S. ONASSIS PUBLIC 
BENEFIT FOUNDATION) και του Ωνάσειου 

Καρδιοχειρουργικού Κέντρου (Ν.Π.Ι.Δ.)

Στην Αθήνα σήµερα, στις 26.4.2019 µεταξύ:
α) του Ελληνικού Δηµοσίου, νοµίµως εκπροσωπούµενου από

τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης Ευτυχία Αχτσιόγλου, Οικονοµικών Ευκλείδη
Τσακαλώτο και Υγείας Ανδρέα Ξανθό, τους Αναπληρωτές Υπουρ-
γούς Οικονοµικών Γεώργιο Χουλιαράκη και Υγείας Παύλο Πο-
λάκη,

β) του Κοινωφελούς Ιδρύµατος µε την επωνυµία Κοινωφελές
Ίδρυµα «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ Σ. ΩΝΑΣΗΣ» (ALEXANDER S. ONASSIS
PUBLIC BENEFIT FOUNDATION), που εδρεύει στο Λιχτενστάιν,
Stadtle 27, Vaduz, Liechtenstein, όπως νόµιµα εκπροσωπείται
από τον Πρόεδρο του Δ.Σ. κ. Αντώνη Παπαδηµητρίου και τη
Γραµµατέα του Δ.Σ. κ. Μαριάννα Μόσχου δυνάµει του από 27
Οκτωβρίου 201στ’ 6 πρακτικού του Δ.Σ. και

γ) του Ωνάσειου Καρδιοχειρουργικού Κέντρου (Ν.Π.Ι.Δ.) που
ιδρύθηκε µε τον ν. 2012/1992 (Α’28) και εδρεύει Λεωφ. Συγγρού
356, Τ.Κ. 17674 Καλλιθέα Αττικής, όπως νόµιµα εκπροσωπείται
από τον Πρόεδρο του Δ.Σ. αυτού Δηµήτριο Νιάκα, συµφωνούν-
ται, συνοµολογούνται και γίνονται αποδεκτά τα ακόλουθα:

1. Στις 26.7.2018, υπογράφθηκε µεταξύ των προαναφερόµε-
νων συµβαλλόµενων σύµβαση δωρεάς, η οποία κυρώθηκε µε τον
ν. 4565/2018 (Α’ 173), µε συνηµµένο «Παράρτηµα Γ’» στο οποίο
περιλαµβάνονταν οι προτεινόµενες ρυθµίσεις τροποποίησης του
ν. 2012/1992 (Α’28), στο πλαίσιο της θεσµικής αναδιοργάνωσης
του Ω.Κ.Κ.. Οι ρυθµίσεις αυτές αποτέλεσαν αυτούσιες το Κεφά-
λαιο Β’ στον ανωτέρω νόµο. Με την παρούσα τροποποίηση, προ-
κειµένου να επιτευχθεί ενιαία και δίκαιη ρύθµιση των ζητηµάτων
που σχετίζονται µε τις εργασιακές σχέσεις του προσωπικού και
του Ω.Κ.Κ., αλλά και παράλληλα να ενισχυθεί η διαφάνεια και η
διοικητική όσο και δηµοσιονοµική αποτελεσµατικότητα στη ρύθ-
µιση των ανωτέρω θεµάτων, τα συµβαλλόµενα µέρη συµφωνούν
στην τροποποίηση του θεσµικού πλαισίου του Ω.Κ.Κ., ήτοι του ν.
2012/1992 (Α’28) και του κυρωτικού νόµου της δωρεάς, δηλαδή
του ν. 4565/2018 (Α’173), µε αντίστοιχη προτεινόµενη ρύθµιση
που θα εισαχθεί και θα κυρωθεί στο Ελληνικό Κοινοβούλιο µε νο-
µοθετική πρωτοβουλία του Υπουργείου Υγείας ως κάτωθι:

1. Η παράγραφος 3 του άρθρου 13 του ν. 2012/1992 (Α’28) αν-
τικαθίσταται ως εξής:

«3. Η χρονική διάρκεια εργασίας, οι αποδοχές και άλλες πα-
ροχές, τα καθήκοντα, οι υποχρεώσεις και τα δικαιώµατα των ερ-
γαζοµένων στο Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο,
καθορίζονται µε σύµβαση που υπογράφεται µεταξύ αυτών και
του Πρόεδρου ή του Γενικού Διευθυντή, σύµφωνα µε τα οριζό-
µενα στο παρόν άρθρο. Είναι δυνατή η σύναψη επιχειρησιακής
συλλογικής σύµβασης εργασίας, η οποία εγκρίνεται µε κοινή
απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών, Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Υγείας, εφαρµοζό-
µενου κατά τα λοιπά του ν. 1876/1990 (Α’27) ως προς την ισχύ
και το περιεχόµενο της επιχειρησιακής συλλογικής σύµβασης,
της παραγράφου 17 του άρθρου 66 του ν. 3984/2011 (A’ 150) και
των παραγράφων 3, 4 και 5 του άρθρου 43 του ν. 4484/2017 (A’
110).»

2. Η παράγραφος 12 του άρθρου 13 του ν. 2012/1992 αντικα-
θίσταται ως εξής:

«12. Για την εκπλήρωση γενικότερα του σκοπού του Ω.Κ.Κ. και
την προώθηση της επιστηµονικής έρευνας και εκπαίδευσης, το
Δ.Σ. του Ω.Κ.Κ. δύναται να συνάπτει συµβάσεις εργασίας πλή-
ρους ή µερικής απασχόλησης µε µέλη ΔΕΠ Πανεπιστηµίων ή
Ερευνητικών Κέντρων της ηµεδαπής ή της αλλοδαπής. Η αµοιβή
σε αυτές τις συµβάσεις δεν µπορεί να είναι µικρότερη από την
ελάχιστη εκ του νόµου προβλεπόµενη. Ειδικά για την προώθηση
των µεταµοσχεύσεων συµπαγών οργάνων η συνεργασία αυτή
επεκτείνεται και στο προσωπικό των νοσοκοµείων του Ε.Σ.Υ. που
ειδικεύεται στον συγκεκριµένο τοµέα. Οι συµβάσεις εργασίας
του προσωπικού του Ω.Κ.Κ. γενικότερα δύνανται, κατά τα διεθνή
πρότυπα, να εµπεριέχουν προβλέψεις για διασύνδεση των απο-
λαβών του µε ατοµικούς ή οµαδικούς δείκτες που αντανακλούν
την παραγωγικότητα, το επιστηµονικό και ερευνητικό έργο, την
αποτελεσµατικότητα και ασφάλεια των υπηρεσιών, καθώς και
την ικανοποίηση των ασθενών και µεταβάλλονται ανάλογα µε τις
στρατηγικές προτεραιότητες του Ω.Κ.Κ.. Τα ως άνω θα προβλέ-
πονται αναλυτικότερα στον Κανονισµό του άρθρου 15.»

3. Το πρώτο εδάφιο του άρθορου 15 του ν. 2012/1992 αντικα-
θίσταται ως εξής:

«Με κοινή απόφαση των Υπουργών Υγείας, Διοικητικής Ανα-
συγκρότησης και Οικονοµικών ύστερα από γνώµη του Δ.Σ. του
Ω.Κ.Κ., εκδίδεται και δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερ-
νήσεως ο Εσωτερικός Κανονισµός και το Οργανόγραµµα του
Ω.Κ.Κ..»

4. Από τη δηµοσίευση του παρόντος καταργούνται:
α) Η παράγραφος 14 του άρθρου 13 του ν. 2012/1992.
β) Η παράγραφος 1 του άρθρου τρίτου του   ν. 4565/2018

(Α’Ί73).
2. Κατά τα λοιπά εξακολουθούν και ισχύουν οι όροι και οι συµ-

φωνίες της προαναφερόµενης από 26.7.2018 σύµβασης δωρεάς.
Η νοµοθετική κύρωση της παρούσας, ή η νοµοθέτηση κατά πε-
ριεχόµενο των ρυθµίσεων που προβλέπονται στην παράγραφο
1, δεν αποτελεί προϋπόθεση για την υλοποίηση της σύµβασης
δωρεάς, η οποία εξακολουθεί να ισχύει.

Για το Ελληνικό Δηµόσιο

Οι Υπουργοί
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης

και Κοινωνικής Αλληλεγγύης

Ευτ. Αχτσιόγλου

Οικονοµικών

Ευκλ. Τσακαλώτος

Υγείας

Αν. Ξανθός
Οι Αναπληρωτές Υπουργοί

Υγείας

Π. Πολάκης

Οικονοµικών

Γ. Χουλιαράκης

Για το Ίδρυµα Ωνάση
Αντώνης Παπαδηµητρίου

Πρόεδρος του Δ.Σ.

Για το Ω.Κ.Κ.
Δηµήτριος Νιάκας
Πρόεδρος του Δ.Σ.
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Άρθρο 13
Τροποποίηση του ν. 2012/1992 (Α’ 28)

1. Η παράγραφος 3 του άρθρου 13 του ν. 2012/1992 (Α’28) αν-
τικαθίσταται ως εξής:

«3. Η χρονική διάρκεια εργασίας, οι αποδοχές και άλλες πα-
ροχές, τα καθήκοντα, οι υποχρεώσεις και τα δικαιώµατα των ερ-
γαζοµένων στο Ωνάσειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο,
καθορίζονται µε σύµβαση που υπογράφεται µεταξύ αυτών και
του Προέδρου ή του Γενικού Διευθυντή, σύµφωνα µε τα οριζό-
µενα στο παρόν άρθρο. Είναι δυνατή η σύναψη επιχειρησιακής
συλλογικής σύµβασης εργασίας, η οποία εγκρίνεται µε κοινή
απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών, Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Υγείας, εφαρµοζό-
µενου κατά τα λοιπά του ν. 1876/1990 (Α’27) ως προς την ισχύ
και το περιεχόµενο της επιχειρησιακής συλλογικής σύµβασης,
της παραγράφου 17 του άρθρου 66 του ν. 3984/2011 (Α’150) και
των παραγράφων 3, 4 και 5 του άρθρου 43 του ν. 4484/2017
(Α’110).»

2. Η παράγραφος 12 του άρθρου 13 του ν. 2012/1992 αντικα-
θίσταται ως εξής:

«12. Για την εκπλήρωση γενικότερα του σκοπού του Ω.Κ.Κ. και
την προώθηση της επιστηµονικής έρευνας και εκπαίδευσης, το
Δ.Σ. του Ω.Κ.Κ. δύναται να συνάπτει συµβάσεις εργασίας πλή-
ρους ή µερικής απασχόλησης µε µέλη ΔΕΠ Πανεπιστηµίων ή
Ερευνητικών Κέντρων της ηµεδαπής ή της αλλοδαπής. Η αµοιβή
σε αυτές τις συµβάσεις δεν µπορεί να είναι µικρότερη από την
ελάχιστη εκ του νόµου προβλεπόµενη. Ειδικά για την προώθηση
των µεταµοσχεύσεων συµπαγών οργάνων η συνεργασία αυτή
επεκτείνεται και στο προσωπικό των νοσοκοµείων του Ε.Σ.Υ. που
ειδικεύεται στον συγκεκριµένο τοµέα. Οι συµβάσεις εργασίας
του προσωπικού του Ω.Κ.Κ. γενικότερα δύνανται, κατά τα διεθνή
πρότυπα, να εµπεριέχουν προβλέψεις για διασύνδεση των απο-
λαβών του µε ατοµικούς ή οµαδικούς δείκτες που αντανακλούν
την παραγωγικότητα, το επιστηµονικό και ερευνητικό έργο, την
αποτελεσµατικότητα και ασφάλεια των υπηρεσιών, καθώς και
την ικανοποίηση των ασθενών και µεταβάλλονται ανάλογα µε τις
στρατηγικές προτεραιότητες του Ω.Κ.Κ.. Τα ως άνω θα προβλέ-
πονται αναλυτικότερα στον Κανονισµό του άρθρου 15.»

3. Το πρώτο εδάφιο του άρθρου 15 του ν. 2012/1992 αντικαθί-
σταται ως εξής:

«Με κοινή απόφαση των Υπουργών Υγείας και Οικονοµικών
ύστερα από γνώµη του Δ.Σ. του Ω.Κ.Κ., εκδίδεται και δηµοσιεύε-
ται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως ο Εσωτερικός Κανονισµός
και το Οργανόγραµµα του Ω.Κ.Κ..»

4. Από τη δηµοσίευση του παρόντος καταργούνται:
α) Η παράγραφος 14 του άρθρου 13 του ν. 2012/1992.
β)Η παράγραφος 1 του άρθρου τρίτου του    ν. 4565/2018

(Α’173).

Άρθρο 14
Διαδικασία έκδοσης οικοδοµικών 

αδειών ανακατασκευής

Η διαδικασία έκδοσης οικοδοµικής αδείας για την ανακατα-
σκευή πυρόπληκτου κτίσµατος στις περιοχές της Περιφέρειας
Αττικής και της Περιφέρειας Πελοποννήσου που οριοθετήθηκαν
µε την Δ.Α.Ε.Φ.Κ.-Κ.Ε./8706/Α325/3.12.2018 (Β’ 3255) κοινή από-
φαση Υπουργών Εσωτερικών, Οικονοµικών, Οικονοµίας και Ανά-
πτυξης και Υποδοµών και Μεταφορών, γίνεται σύµφωνα µε τα
οριζόµενα στην περίπτωση γ’ της παραγράφου 2 του άρθρου 38
του ν. 4495/2017 (Α’167), κατά την οποία οι άδειες εκδίδονται αυ-
τόµατα, ύστερα από την ηλεκτρονική υποβολή του φακέλου µε
τα απαραίτητα δικαιολογητικά και τις αναγκαίες µελέτες που
προβλέπονται στο άρθρο 40 του ως άνω νόµου, µε τις εξής δια-
φοροποιήσεις:

α) Δεν απαιτείται η προηγούµενη έκδοση έγγραφης βεβαί-
ωσης όρων δόµησης και απαιτούµενων εγκρίσεων.

β) Για τις περιπτώσεις έκδοσης οικοδοµικών αδειών εκτός σχε-
δίου, υποβάλλεται στο ηλεκτρονικό σύστηµα, εκτός των λοιπών
δικαιολογητικών είτε βεβαίωση της αρµόδιας Διεύθυνσης Δασών

είτε βεβαίωση καθορισµού δικαιούχου στεγαστικής συνδροµής
της Δ.Α.Ε.Φ.Κ.-ΚΕ/οικ.14531/Α321/7.12.2018 (Β’ 5588) απόφασης
του Υπουργού Υποδοµών και Μεταφορών.

γ) Μετά την έκδοση της οικοδοµικής αδείας εφαρµόζονται τα
ακόλουθα: 

αα) Εντός προθεσµίας δέκα (10) ηµερών από την έκδοση της
οικοδοµικής άδειας, διενεργείται από την αρµόδια Υ.ΔΟΜ. έλεγ-
χος τοπογραφικού διαγράµµατος και όρων δόµησης, µε ταυτό-
χρονο έλεγχο της θέσης του κτιρίου, σύµφωνα µε τα οριζόµενα
στο από 8.2.1979 π.δ. (Δ’ 130), στο άρθρο 25 του ν. 4579/2018
(Α’201) και όσα προβλέπονται στο παρόν και στο επόµενο άρθρο.
Εντός της ίδιας προθεσµίας, διενεργείται και ο έλεγχος περί υπο-
βολής των απαιτούµενων εγκρίσεων, όπως της βεβαίωσης της
αρχαιολογικής υπηρεσίας, όπου αυτή απαιτείται, της βεβαίωσης
της αρµόδιας Διεύθυνσης Δασών ή της βεβαίωσης καθορισµού
δικαιούχου στεγαστικής συνδροµής της υπουργικής απόφασης
Δ.Α.Ε.Φ.Κ.- ΚΕ/οικ.14531/Α321/7.12.2018.

ββ) Εντός προθεσµίας πέντε (5) ηµερών από τη λήξη της προ-
θεσµίας της υποπερίπτωσης αα’, διενεργείται από την αρµόδια
Υ.ΔΟΜ. ο έλεγχος καταβολής των απαιτούµενων εισφορών και
κρατήσεων του έργου υπέρ του Δηµοσίου, του Δήµου και του
ΕΦΚΑ, καθώς και της καταβολής εισφοράς σε γη και χρήµα και
εισφορών που µπορεί να προκύπτουν από εξαγορά θέσεων
στάθµευσης. Επιπρόσθετα, στις περιπτώσεις που εµπίπτουν
στην παράγραφο 2 του άρθρου 5 του  ν. 4576/2018 (Α’196) διε-
νεργείται έλεγχος ενδεχόµενης διακοπής οικοδοµικών εργασιών,
καθώς και ανάκλησης ή ακύρωσης της προϋφιστάµενης άδειας.

γγ) Σε περίπτωση που κατά τον ως άνω έλεγχο εντοπιστούν
λάθη ή παραλείψεις, ενηµερώνεται ο διαχειριστής της αίτησης
και ο ιδιοκτήτης µέσω του πληροφοριακού συστήµατος, προκει-
µένου να προβούν εντός προθεσµίας ενός (1) µηνός από την ενη-
µέρωσή τους, στις απαραίτητες διορθώσεις - συµπληρώσεις.
Παρερχοµένης απράκτου της προθεσµίας του πρώτου εδαφίου,
καθώς και στις περιπτώσεις που διαπιστώνεται ότι, δεν ήταν δυ-
νατή η έκδοση της άδειας ανακατασκευής, αυτή ανακαλείται.

Άρθρο 15
Ρυθµίσεις θεµάτων δόµησης

1. Οικοδοµικές άδειες στις περιοχές της Περιφέρειας Αττικής
και της Περιφέρειας Πελοποννήσου που επλήγησαν από τις πυρ-
καγιές της 23ης και 24ης Ιουλίου 2018 και έχουν οριοθετηθεί µε
την Δ.Α.Ε.Φ.Κ.-Κ.Ε./8706/Α325/3.12.2018 (Β’ 3255) κοινή από-
φαση Υπουργών Εσωτερικών, Οικονοµικών, Οικονοµίας και Ανά-
πτυξης και Υποδοµών και Μεταφορών χορηγούνται, πλέον των
οριζόµενων στις διατάξεις του από 8.2.1979 π.δ. (Δ’ 130), υπό τις
εξής προϋποθέσεις:

α) Για οικοδοµική άδεια ανέγερσης, λόγω ανακατασκευής της
περίπτωσης β’ του άρθρου 2 του από 8.2.1979 π.δ., το ανακατα-
σκευαζόµενο κτίριο δε δύναται να είναι κατ’ έκταση (κάλυψη),
δόµηση και όγκο µεγαλύτερο του καταστραφέντος, όπως αυτό
έχει αποτυπωθεί στο Πρωτόκολλο Αυτοψίας Επικινδύνως Ετοι-
µόρροπου Κτιρίου (ΠΑΕΕΚ) ή στην απόφαση ασύµφορου επι-
σκευής από την αρµόδια υπηρεσία του Υπουργείου Υποδοµών
και Μεταφορών και δεν µπορεί να υπερβαίνει διώροφη οικοδοµή
µε υπόγειο.

Η απόσταση από τα όρια του οικοπέδου ή γηπέδου δεν δύνα-
ται να είναι µικρότερη από τα 2.50µ.. Η ίδια απόσταση ισχύει και
στην περίπτωση που επιβάλλεται η µετακίνηση του κτιρίου, λόγω
των αποστάσεων που ορίζονται στο άρθρο 5 του από 8.2.1979
π.δ. και στο άρθρο 25 του ν. 4579/2018 (Α’201).

Αν λόγω επιβολής της προϋπόθεσης της περίπτωσης α’ δεν
δύναται να υλοποιηθεί το περίγραµµα του καταστραφέντος κτι-
ρίου, τότε είναι δυνατή η αλλαγή του σχήµατός του, χωρίς η κά-
λυψη, η δόµηση και ο όγκος της νέας οικοδοµής να υπερβαίνουν
τα αντίστοιχα µεγέθη της καταστραφείσας. Επίσης είναι δυνατή
η ανέγερση διώροφου αντί ισογείου, αρκεί η έκταση και ο συνο-
λικός όγκος να µην είναι µεγαλύτερος του καταστραφέντος.

β) Για οικοδοµική άδεια ανακατασκευής του άρθρου 3 του από
8.2.1979 π.δ., αυτή δύναται να χορηγηθεί είτε µε τους όρους δό-
µησης που ισχύουν κατά τον χρόνο έκδοσης της οικοδοµικής
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άδειας στην περιοχή, τηρώντας τις προϋποθέσεις του οικοδοµι-
κού κανονισµού, είτε µε τους όρους και περιορισµούς δόµησης
που ίσχυαν  στην περιοχή κατά τον χρόνο ανέγερσης της οικο-
δοµής που καταστράφηκε, χωρίς όµως η συνολική επιφάνεια
(δόµηση) και ο όγκος της νέας οικοδοµής να είναι µεγαλύτερα
από την επιφάνεια και τον όγκο της καταστραφείσας.

Εφόσον το κτίριο ανακατασκευάζετα, σύµφωνα µε τις προϋπο-
θέσεις του άρθρου 3 του από 8.2.1979 π.δ., δεν δύναται να είναι
κατ’ έκταση και όγκο µεγαλύτερο του καταστραφέντος, όπως
αυτό έχει αποτυπωθεί από την αρµόδια υπηρεσία του Υπουρ-
γείου Υποδοµών και Μεταφορών και πρέπει να τηρούνται οι απο-
στάσεις από τα όρια, σύµφωνα µε τις ισχύουσες διατάξεις.

2. Για όλες τις περιπτώσεις ανακατασκευής της παραγράφου
1:

α) Η χρήση της νέας οικοδοµής πρέπει να είναι σύµφωνη µε
τις επιτρεπόµενες χρήσεις γης στην περιοχή, σύµφωνα µε τις
ισχύουσες διατάξεις. Σε περίπτωση που στην καταστραφείσα οι-
κοδοµή υφίστατο νοµίµως χρήση, µη επιτρεπόµενη από τους
ισχύοντες όρους και περιορισµούς δόµησης, µε την οικοδοµική
άδεια ανακατασκευής επιτρέπεται η χρήση αυτή σε επιφάνεια
όχι µεγαλύτερη της υφιστάµενης στην καταστραφείσα οικοδοµή.

β) Το µέγιστο ύψος του κτιρίου δεν δύναται να υπερβαίνει τα
8,50µ. συµπεριλαµβανοµένης της στέγης ύψους 1,50µ.. Σε περί-
πτωση µη κατασκευής στέγης, το ύψος µειώνεται κατά 1,50µ..
Εάν ειδικές διατάξεις ορίζουν για την περιοχή µικρότερο αριθµό
ορόφων και ύψος, αυτές κατισχύουν.

γ) Είναι δυνατή η κατασκευή υπογείου, το οποίο δεν θεωρείται
όροφος, ακόµα και αν δεν υπήρχε στην καταστραφείσα οικο-
δοµή.

δ) Οι διατάξεις του π.δ. 209/1998 (Α’169), εφαρµόζονται µόνο
στην περίπτωση που η πληγείσα οικοδοµή δεν υφίστατο νοµί-
µως.

Άρθρο 16
Παύση καταβολής προστίµων 

και αναστολή επιβολής κυρώσεων

1. Για τα πληγέντα κτίρια των περιοχών που οριοθετήθηκαν µε
την Δ.Α.Ε.Φ.Κ.- Κ.Ε./8706/Α325/3.12.2018          (Β’ 3255) κοινή
απόφαση Υπουργών Εσωτερικών, Οικονοµικών, Οικονοµίας και
Ανάπτυξης και Υποδοµών και Μεταφορών, για τα οποία έχει εκ-
δοθεί πρωτόκολλο αυτοψίας επικινδύνως ετοιµόρροπου κτιρίου
είτε έχουν κριθεί ως µη κατοικήσιµα και χρήζουν επισκευής και
τα οποία έχουν υπαχθεί στον ν. 4178/2013 (Α’174) ή στον
ν. 4495/2017 (Α’167), δεν οφείλονται πρόστιµα και παύει η κατα-
βολή τυχόν υπόλοιπων δόσεων προστίµων, από την ηµεροµηνία
οριοθέτησης των περιοχών αυτών. Για την απόδειξη της ως άνω
προϋπόθεσης παύσης καταβολής προστίµου, υποβάλλεται στο
πληροφοριακό σύστηµα υπαγωγής αυθαιρέτων το διοικητικό έγ-
γραφο ΠΑΕΕΚ ή η έκθεση αυτοψίας Τριµελούς Επιτροπής ή το
Δελτίο Επανελέγχου του Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών.
Τυχόν καταβληθέντα ποσά προστίµων δεν επιστρέφονται και δεν
αναζητούνται.

2. Για τα αυθαίρετα κτίρια των περιοχών της Περιφέρειας Ατ-
τικής και της Περιφέρειας Πελοποννήσου που    έχουν χαρακτη-
ριστεί πυρόπληκτες και έχουν οριοθετηθεί µε την ΚΥΑ
Δ.Α.Ε.Φ.Κ.-Κ.Ε./8706/Α325/3.8.2018               (Β’ 3255) και έχουν
υπαχθεί στις διατάξεις του                     ν. 4495/2017, µετά την
έναρξη ισχύος του παρόντος άρθρου η υπαγωγή γίνεται µόνο µε
την καταβολή του προβλεπόµενου παράβολου της περίπτωσης
ι’ του άρθρου 99 του  ν. 4495/2017.

3. Μέχρι την οριστική οριοθέτηση και διευθέτηση των ρεµάτων
των περιοχών που έχουν χαρακτηριστεί πυρόπληκτες µε την ΚΥΑ
Δ.Α.Ε.Φ.Κ.-Κ.Ε./8706/Α325/3.8.2018 (Β’ 3255), αναστέλλεται η
επιβολή κυρώσεων και η είσπραξη προστίµων σε αυθαίρετα κτί-
ρια ανεγερθένστ’ τα προ της 28.7.2011, κατά τις διατάξεις του
Τµήµατος Δ’ του ν. 4495/2017 (Α’167). Τυχόν καταβληθέντα ποσά
προστίµων δεν επιστρέφονται και δεν αναζητούνται.

Άρθρο 17
Τροποποίηση διατάξεων του ν. 4576/2018 (Α’ 196)

Το τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 5 του ν.
4576/2018 (Α’196) τροποποιείται ως εξής:

«Στην περίπτωση αυτή ο Διευθυντής της οικείας Διεύθυνσης
Δασών εκδίδει τη βεβαίωση, µε την προσκόµιση απλού, ευκρι-
νούς αντιγράφου της οικοδοµικής αδείας, συνοδευόµενου απα-
ραίτητα από υπεύθυνη δήλωση του αιτούντα - ενδιαφεροµένου
που να βεβαιώνει τη µη ανάκληση ή ακύρωση αυτής.»

Άρθρο 18
Τροποποίηση διατάξεων του ν. 4579/2018 (Α’ 201)

Στο τέλος της παραγράφου 1 του άρθρου 25 του  ν.
4579/2018, προστίθενται τρία εδάφια ως εξής:

«Κατ’ εξαίρεση των οριζοµένων στις ως άνω περιπτώσεις α’,
β’ και γ’, επιτρέπεται η έκδοση αδειών αναθεώρησης ως προς
την αποπεράτωση εργασιών οικοδοµής, εφόσον έχει περαιωθεί
ο φέρων οργανισµός, καθώς και η αποπεράτωση εργασιών οικο-
δοµής σε άδεια που βρίσκεται σε ισχύ, εφόσον έχει περαιωθεί ο
φέρων οργανισµός της οικοδοµής, εξαιρουµένων των εργασιών
περίφραξης.

Επίσης επιτρέπονται: η έκδοση εργασιών µικρής κλίµακας της
παραγράφου 2 του άρθρου 29 του                     ν. 4495/2017
(Α’167), οι οικοδοµικές εργασίες του άρθρου 30 του ίδιου νόµου,
καθώς και η έκδοση αδειών εσωτερικών διαρρυθµίσεων και επι-
σκευής, εξαιρουµένων των εργασιών ενίσχυσης του φέροντα ορ-
γανισµού που επιφέρουν αντικατάστασή του.

Τα ανωτέρω εφαρµόζονται σε νοµίµως υφιστάµενα κτίσµατα.»

Άρθρο 19
Τροποποίηση διατάξεων του ν. 4495/2017 (Α’ 167)

1. Στο τέλος της περίπτωσης ιβ’ της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 36 του ν. 4495/2017 προστίθενται οι λέξεις «εκτός αν ορί-
ζεται διαφορετικά σε ειδικότερες διατάξεις».

2. Οι περιπτώσεις α’ και β’ της παραγράφου 3 του άρθρου 102
του ν. 4495/2017 καταργούνται.

Άρθρο 20
Τροποποίηση άρθρου 2 του ν. 4256/2014

1. Το τελευταίο εδάφιο της περίπτωσης δ’ της παραγράφου 6
του άρθρου 2 του ν. 4256/2014 (Α’ 92) αντικαθίσταται ως εξής:

«Με την ίδια απόφαση, µπορεί να τροποποιούνται οι προθε-
σµίες των παραγράφων 4 και 5 του παρόντος άρθρου και του
άρθρου 15.»

2. Οι λέξεις «µέσα σε προθεσµία έξι (6) µηνών» του δευτέρου
εδαφίου της περίπτωσης β’, του τρίτου εδαφίου της περίπτωσης
ε’ και του τρίτου εδαφίου της περίπτωσης στ’ της παραγράφου
4 του άρθρου 2 του               ν. 4256/2014, καθώς και του πρώτου
εδαφίου της περίπτωσης β’ της παραγράφου 1 του άρθρου 15
του ίδιου νόµου αντικαθίστανται από τις λέξεις «µέσα σε προθε-
σµία δέκα (10) µηνών».

3. Η έναρξη ισχύος των παραγράφων 1 και 2 αρχίζει από
14.5.2019.

Άρθρο 21
Σύσταση Ενιαίας Υπηρεσίας Εσωτερικών Υποθέσεων Σωµά-

των Ασφαλείας

1. Στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη συνιστάται ενιαία
αυτοτελής ειδική υπηρεσία, υπαγόµενη απευθείας στον Υπουργό
Προστασίας του Πολίτη, η οποία ονοµάζεται «Υπηρεσία Εσωτε-
ρικών Υποθέσεων Σωµάτων Ασφαλείας» (Υ.Ε.Υ.Σ.Α.), η οποία λει-
τουργεί σε επίπεδο Διεύθυνσης και έχει έδρα τον Νοµό Αττικής.
Παράρτηµα της Υπηρεσίας αυτής λειτουργεί στη Βόρεια Ελ-
λάδα, µε έδρα τη Θεσσαλονίκη, και ονοµάζεται «Υποδιεύθυνση
Εσωτερικών Υποθέσεων Σωµάτων Ασφαλείας Βορείου Ελλάδας»
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(Υ.Ε.Υ.Σ.Α.Β.Ε.).
2. Η Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων Σωµάτων Ασφαλείας

(Υ.Ε.Υ.Σ.Α.) έχει ως αποστολή τη διερεύνηση, εξιχνίαση και δίωξη
των εγκληµάτων που προβλέπονται από την παράγραφο 2 του
άρθρου 1 του ν. 2713/1999 (Α’89), την παράγραφο 2 του άρθρου
49 του                      ν. 2935/2001 (Α’ 162), την παράγραφο 2 του
άρθρου 70 του ν. 4249/2014 (Α’ 73) και τις διατάξεις που αφο-
ρούν σε παραβάσεις της περιβαλλοντικής νοµοθεσίας αρµοδιό-
τητας του Λιµενικού Σώµατος - Ελληνικής Ακτοφυλακής και
πρόκλησης ναυτικών ατυχηµάτων, που διαπράττουν ή συµµετέ-
χουν σε αυτά το αστυνοµικό, λιµενικό και πυροσβεστικό προσω-
πικό, καθώς και υπάλληλοι και λειτουργοί του ευρύτερου
δηµόσιου τοµέα, σύµφωνα µε τα ειδικότερα οριζόµενα στις πα-
ραπάνω διατάξεις των οικείων Σωµάτων. Η αρµοδιότητα της
Υ.Ε.Υ.Σ.Α. εκτείνεται σε όλη την Επικράτεια, σύµφωνα µε τις
ισχύουσες διατάξεις που αφορούν στην αρµοδιότητα της Ελλη-
νικής Αστυνοµίας και του Λιµενικού Σώµατος - Ελληνικής Ακτο-
φυλακής.

3. Στη συνιστώµενη Υ.Ε.Υ.Σ.Α. συγχωνεύονται η Διεύθυνση
Εσωτερικών Υποθέσεων της Ελληνικής Αστυνοµίας και η Υπηρε-
σία Εσωτερικών Υποθέσεων του Λιµενικού Σώµατος - Ελληνικής
Ακτοφυλακής. Η  Υ.Ε.Υ.Σ.Α., µε την επιφύλαξη της παραγράφου
7 του άρθρου 2 του        ν. 2713/1999, στελεχώνεται από προσω-
πικό της Ελληνικής Αστυνοµίας, του Λιµενικού Σώµατος - Ελλη-
νικής Ακτοφυλακής και του Πυροσβεστικού Σώµατος. Η
Υπηρεσία, κατά τα λοιπά, διέπεται αναλογικά από τις διατάξεις
των άρθρων 1 έως 9 του ν. 2713/1999, 49 έως 53 του       ν.
2935/2001 και 70 του ν. 4249/2014, όπως ισχύουν κάθε φορά,
κατά το µέρος που δεν αντίκεινται στις ρυθµίσεις του παρόντος.

Στο προσωπικό της Υ.Ε.Υ.Σ.Α. χορηγείται ειδική µηνιαία απο-
ζηµίωση, το ύψος της οποίας, καθώς και κάθε άλλο σχετικό θέµα,
καθορίζεται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών, Προ-
στασίας του Πολίτη και Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής.
Μέχρι την έκδοση της απόφασης του προηγούµενου εδαφίου,
εφαρµόζονται στο Αστυνοµικό προσωπικό και στο προσωπικό
του Λιµενικού Σώµατος-Ελληνικής Ακτοφυλακής, οι οποίοι πρό-
κειται να στελεχώσουν την Υ.Ε.Υ.Σ.Α, οι περιπτώσεις Η’ και Θ’
του άρθρου 127 του ν. 4472/2017 (Α’ 74) αντίστοιχα.

4. Ως Διοικητής της Υ.Ε.Υ.Σ.Α. ορίζεται από τον Υπουργό Προ-
στασίας του Πολίτη ανώτατος Αξιωµατικός της Ελληνικής Αστυ-
νοµίας, µετά από γνώµη της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας
της Βουλής, σύµφωνα µε τα οριζόµενα στον Κανονισµό της βου-
λής, για θητεία τριών (3) ετών. Ως πρώτος Υποδιοικητής της
Υ.Ε.Υ.Σ.Α. ορίζεται ανώτερος ή ανώτατος Αξιωµατικός του Λιµε-
νικού Σώµατος - Ελληνικής Ακτοφυλακής, µε κοινή απόφαση των
Υπουργών Προστασίας του Πολίτη και Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής. Ως δεύτερος Υποδιοικητής της Υ.Ε.Υ.Σ.Α. ορίζεται
από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη ανώτερος ή ανώτατος
Αξιωµατικός του Πυροσβεστικού Σώµατος. Οι παραπάνω Υποδι-
οικητές ορίζονται για θητεία τριών (3) ετών και είναι ανώτεροι ή
αρχαιότεροι του Διευθυντή της Υποδιεύθυνσης Εσωτερικών Υπο-
θέσεων Σωµάτων Ασφαλείας Βορείου Ελλάδος, καθώς και των
Τµηµαταρχών της Διεύθυνσης. Ως Διευθυντής της Υ.Ε.Υ.Σ.Α.Β.Ε.
ορίζεται Ανώτερος αξιωµατικός της Ελληνικής Αστυνοµίας, µε
πρόταση του Διοικητή της Υπηρεσίας και απόφαση του Υπουρ-
γού Προστασίας του Πολίτη. Ως Υποδιοικητής της Υ.Ε.Υ.Σ.Α.Β.Ε.
ορίζεται Ανώτερος αξιωµατικός του Λιµενικού Σώµατος - Ελλη-
νικής Ακτοφυλακής, µε πρόταση του Διοικητή της Δ.Ε.Υ.Σ.Α και
κοινή απόφαση των Υπουργών Προστασίας του Πολίτη και Ναυ-
τιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής. Το λοιπό προσωπικό µετατίθεται
στην Υ.Ε.Υ.Σ.Α., µε πρόταση του Διοικητή της Υπηρεσίας και από-
φαση του Υπουργού Προστασίας του Πολίτη, αν προέρχεται από
την Ελληνική Αστυνοµία και το Πυροσβεστικό Σώµα ή κοινή από-
φαση των Υπουργών Προστασίας του Πολίτη και Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής, αν προέρχεται από το Λιµενικό Σώµα - Ελ-
ληνική Ακτοφυλακή, αντίστοιχα.

5. Κατά την πρώτη εφαρµογή του παρόντος:
α) τα καθήκοντα του Διοικητή ανατίθενται στον Προϊστάµενο

της Διεύθυνσης Εσωτερικών Υποθέσεων της Ελληνικής Αστυνο-
µίας για θητεία τριών (3) ετών, ενώ τα καθήκοντα του πρώτου
Υποδιοικητή ανατίθενται στον Προϊστάµενο της Υπηρεσίας Εσω-

τερικών Υποθέσεων του Λιµενικού Σώµατος - Ελληνικής Ακτοφυ-
λακής, µε όµοια θητεία, µε την επιφύλαξη του τέταρτου εδαφίου
της παραγράφου 4. Αν δεν πληρούνται οι εν λόγω προϋποθέσεις
για τον ορισµό του πρώτου Υποδιοικητή, αυτός ορίζεται εντός
µηνός µε κοινή απόφαση των Υπουργών Προστασίας του Πολίτη
και Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής. Στην περίπτωση αυτή,
µέχρι τον ορισµό του πρώτου Υποδιοικητή, αντίστοιχα καθή-
κοντα ασκεί ο αρχαιότερος Τµηµατάρχης,

β) ο δεύτερος Υποδιοικητής της Υ.Ε.Υ.Σ.Α, ορίζεται µετά τη
δηµοσίευση του προεδρικού διατάγµατος της παραγράφου 6,

γ) καθήκοντα Διευθυντή της Υ.Ε.Υ.Σ.Α.Β.Ε. ανατίθενται στον
Προϊστάµενο της Υποδιεύθυνσης Εσωτερικών Υποθέσεων Βο-
ρείου Ελλάδος της Ελληνικής Αστυνοµίας,

δ) στην Υ.Ε.Υ.Σ.Α. εντάσσεται αυτοδίκαια, µε την ίδια σχέση
εργασίας, το προσωπικό που ανήκει στις συγχωνευόµενες Υπη-
ρεσίες. Τυχόν ευεργετήµατα που προβλέπονται για το προσω-
πικό από τις οικείες διατάξεις των Σωµάτων εξακολουθούν να
ισχύουν.

6. Με προεδρικό διάταγµα, το οποίο εκδίδεται εντός τεσσάρων
(4) µηνών από τη θέση σε ισχύ του παρόντος, µε πρόταση των
Υπουργών Προστασίας του Πολίτη και Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής, καθορίζονται θέµατα οργάνωσης, διάρθρωσης, λει-
τουργίας και στελέχωσης της Υ.Ε.Υ.Σ.Α., οι οργανικές θέσεις, η
θητεία του προσωπικού και η ανανέωσή της, οι προϋποθέσεις,
τα προσόντα, τα κωλύµατα και ασυµβίβαστα, οι διαδικασίες επι-
λογής, οι αρµοδιότητες και τα καθήκοντα, οι υποχρεώσεις, τα δι-
καιώµατα, οι σχέσεις ιεραρχίας και η υπηρεσιακή κατάσταση του
προσωπικού, καθώς και κάθε άλλο σχετικό θέµα για την εφαρ-
µογή του παρόντος. Μετά τη δηµοσίευση του προεδρικού δια-
τάγµατος του προηγούµενου εδαφίου, οι Εισαγγελικοί
Λειτουργοί του άρθρου 3 του ν. 2713/1999, εποπτεύουν την
Υ.Ε.Υ.Σ.Α..

7. Κατά την έναρξη εφαρµογής του παρόντος και µέχρι την έκ-
δοση του κατά την παράγραφο 6 προεδρικού διατάγµατος
ισχύουν τα ακόλουθα:

α) ως προς την υπηρεσιακή κατάσταση, τις αρµοδιότητες, τα
δικαιώµατα, τις υποχρεώσεις, το πειθαρχικό δίκαιο και γενικά τη
λειτουργία εφαρµόζονται οι ισχύοντες κανόνες των συγχωνευό-
µενων Υπηρεσιών, ανάλογα µε την προέλευση του προσωπικού,

β) η ανάθεση του χειρισµού των υποθέσεων που προκύπτουν
στο µεταβατικό διάστηµα γίνεται µε βασικό κριτήριο τη διασφά-
λιση της αποτελεσµατικότητας, αντικειµενικότητας και αµερολη-
ψίας που απαιτείται κατά περίπτωση και όχι µε µόνο κριτήριο το
Σώµα προέλευσης των υπόπτων τέλεσης των αδικηµάτων ή την
εγγύτητα των υποθέσεων προς αυτό. Ο χειρισµός των εκκρεµών
υποθέσεων κατά θέση σε ισχύ του παρόντος συνεχίζεται από τα
αρµόδια στελέχη στα οποία τους έχει ανατεθεί και

γ) οι δαπάνες που είναι αναγκαίες για τη λειτουργία και την εκ-
πλήρωση της αποστολής της Υ.Ε.Υ.Σ.Α., συµπεριλαµβανοµένων
των δαπανών µισθοδοσίας, καλύπτονται υποχρεωτικά από τις
υφιστάµενες διαθέσιµες πιστώσεις του Κρατικού Προϋπολογι-
σµού των αντίστοιχων προς τις συγχωνευόµενες Υπηρεσίες φο-
ρέων. Η διαχείριση των δαπανών εντός της ανωτέρω Υπηρεσίας
διενεργείται από τα αντίστοιχα υφιστάµενα όργανα. Οι αρµόδιες
Υπηρεσίες της Ελληνικής Αστυνοµίας, του Λιµενικού Σώµατος -
Ελληνικής Ακτοφυλακής και του Πυροσβεστικού Σώµατος παρέ-
χουν στη νέα Υπηρεσία διοικητική, οικονοµική, λογιστική και δια-
χειριστική υποστήριξη. Για την εκπλήρωση της αποστολής της
συνιστώµενης Υπηρεσίας, µεταφέρονται σε αυτήν όλα τα υλικά
και µέσα που διέθεταν οι συγχωνευόµενες υπηρεσίες. Η Ελλη-
νική Αστυνοµία, το Λιµενικό Σώµα - Ελληνική Ακτοφυλακή και το
Πυροσβεστικό Σώµα παρέχουν κάθε δυνατή και αναγκαία συν-
δροµή για αυτόν τον σκοπό.

8. Από τη θέση σε ισχύ του προεδρικού διατάγµατος της πα-
ραγράφου 6, καταργούνται οι παράγραφοι 1 έως 6 του άρθρου
2 του ν. 2713/1999 και το άρθρο 50 του          ν. 2935/2001.

Άρθρο 22
Ελεγκτική αποζηµίωση

1. Στους επιθεωρητές, ελεγκτές και εµπειρογνώµονες των Σω-
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µάτων και Υπηρεσιών Επιθεώρησης και Ελέγχου των φορέων της
παραγράφου 2 του άρθρου 1 του             ν. 3074/2002 (Α’296),
που αµείβονται µε τις διατάξεις του ν. 4354/2015 (Α’ Ί76) και των
οποίων φορέων οι επικεφαλής συµµετέχουν στο Συντονιστικό
Όργανο Επιθεώρησης και Ελέγχου (Σ.Ο.Ε.Ε.) του άρθρου 8 του
ν. 3074/2002, καταβάλλεται ελεγκτική αποζηµίωση ύψους πε-
νήντα (50) ευρώ ανά ηµέρα ελέγχου και µέχρι του ποσού των
τριακοσίων (300) ευρώ µηνιαίως. Η ελεγκτική αποζηµίωση δεν
περιλαµβάνεται στην έννοια των τακτικών αποδοχών των δικαιού-
χων αυτής και δεν υπόκειται σε ασφαλιστικές κρατήσεις και
στους περιορισµούς των ορίων των παραγράφων 2 και 3 του άρ-
θρου 21 του ν. 4354/2015 (Α’176).

2. Το ύψος της ελεγκτικής αποζηµίωσης της προηγούµενης
παραγράφου και το ανώτατο µηνιαίο όριο αυτής προσαυξάνον-
ται σε ποσοστό είκοσι τοις εκατό (20%) εάν οι προαναφερόµενες
κατηγορίες προσωπικού έχουν κατά τη διενέργεια των ελέγχων
την ιδιότητα του ανακριτικού υπαλλήλου. Με κοινή απόφαση των
Υπουργών Διοικητικής Ανασυγκρότησης και Οικονοµικών µπορεί
να αναπροσαρµόζονται τα ποσά της ελεγκτικής αποζηµίωσης
ανά ηµέρα ελέγχου, το ανώτατο µηνιαίο όριο αυτής, καθώς και
η προσαύξηση του προηγούµενου εδαφίου.

3. Η παρούσα αποζηµίωση συµψηφίζεται µε οποιοδήποτε άλλο
ελεγκτικό επίδοµα, ελεγκτική αποζηµίωση ή άλλη σχετική µε την
άσκηση των ελεγκτικών τους αρµοδιοτήτων παροχή που κατα-
βάλλεται στους υπαγοµένους στις διατάξεις του παρόντος.

Αρθρο 23
Τροποποίηση του άρθρου 12 του ν. 4575/2018

1. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 12 του ν. 4575/2018 (Α’192),
όπως αυτή τροποποιήθηκε µε το άρθρο 85 του ν. 4582/2018 (Α’
208), µετά τις λέξεις «και του Εργαστηριακού Διδακτικού Προ-
σωπικού (Ε.ΔΙ.Π.)» προστίθενται οι λέξεις «καθώς και του προ-
σωπικού της παραγράφου 1 του άρθρου 79 του ν. 4009/2011
(Α’195)».

2. Το τρίτο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 12 του ν.
4575/2018, όπως αυτό προστέθηκε µε την παράγραφο 2 του άρ-
θρου 85 του ν. 4582/2018, αντικαθίσταται ως εξής:

«Η κοινή υπουργική απόφαση, που εκδίδεται κατ' εξουσιοδό-
τηση της παραγράφου 2, εφαρµόζεται κατ' αναλογία για τα µέλη
του Εκπαιδευτικού Προσωπικού και του Ειδικού Διδακτικού Προ-
σωπικού των Ακαδηµιών Εµπορικού Ναυτικού (Α.Ε.Ν.), για το
προσωπικό της παραγράφου 1 του άρθρου 79 του ν. 4009/2011
(Α’195), καθώς και για τους ερευνητές του Κ.Ε.Π.Ε.».

Άρθρο 24
Απαλλαγή από τα τέλη διέλευσης πλοίων

που µεταφέρουν πόσιµο νερό σε άνυδρα νησιά

Στο τέλος του άρθρου 12 του ν. 2515/1997 (Α’154) προστίθεν-
ται εδάφια ως εξής:

«Φυσικά ή νοµικά πρόσωπα που, βάσει σύµβασης µε το Ελλη-
νικό Δηµόσιο ή µε Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης α’ και β’
βαθµού, παρέχουν υπηρεσίες ύδρευσης και µεταφοράς πόσιµου
ύδατος σε άνυδρα νησιά, δεν υπόκεινται σε επιβολή τελών για
τη διέλευση των πλωτών και χερσαίων µέσων µεταφοράς του
νερού από τις περιοχές δικαιοδοσίας των φορέων διαχείρισης
λιµένων και εξαιρούνται από την υποχρέωση καταβολής προς
τους φορείς δικαιωµάτων χρήσης λιµενικών εγκαταστάσεων. 

Υφιστάµενες και ανείσπρακτες οφειλές που αφορούν τέλη του
προηγούµενου εδαφίου, είτε προκύπτουν από τιµολόγια που
έχουν εκδοθεί µέχρι τη δηµοσίευση του παρόντος είτε όχι, θεω-
ρούνται µη οφειλόµενες και δεν καταβάλλονται.»

Άρθρο 25

1. Στις περιπτώσεις ανάκλησης αναστολών που χορηγήθηκαν
από τα αρµόδια διοικητικά δικαστήρια για πράξεις που έχουν εκ-
δοθεί κατ’ εφαρµογή του άρθρου 63 του ν.4430/2016 (Α’205) και
του άρθρου 107 παράγραφος 1 του ν. 4461/2017 (Α’38), τα νο-
µικά πρόσωπα που υπάγονται σωρευτικά στις ανωτέρω διατά-

ξεις, µπορούν να συνεχίσουν την αρχικώς ανασταλείσα διαδικα-
σία και να συνάψουν ατοµικές συµβάσεις εργασίας, από το δια-
δικαστικό στάδιο κατά το οποίο χορηγήθηκε η αναστολή,
ανεξαρτήτως εάν στην αρχική προκήρυξη η πρόβλεψη της χρο-
νικής διάρκειας των προς σύναψη ως άνω συµβάσεων έχει λήξει.
Οι ατοµικές συµβάσεις που θα συναφθούν βάσει της παρούσας
µπορούν να έχουν χρονική διάρκεια έως είκοσι τέσσερις (24)
µήνες από τη σύναψή τους, εφόσον τηρούνται οι λοιπές προϋπο-
θέσεις των ανωτέρω νόµων.

2. Το Πανεπιστηµιακό Γενικό Νοσοκοµείο Ιωαννίνων δύναται
µε απόφαση του Διοικητικού του Συµβουλίου να καταρτίσει συµ-
βάσεις εξαρτηµένης εργασίας ιδιωτικού δικαίου µε τα πρόσωπα
που είχαν επιλεγεί στο πλαίσιο της Δηµόσιας Πρόσκλησης Ν°
11/2017 µε ΑΔΑ: 6ΙΓΜ4691Ω8-ΥΒ2 και σύµφωνα µε την υπ’
αριθµ. 22/2018/000048542633/29.4.2018 απόφαση ένταξης του
ΟΑΕΔ, στο ίδιο αντικείµενο εργασίας στο οποίο είχαν προσλη-
φθεί και για χρονική διάρκεια έως δώδεκα (12) µήνες. Τα ανω-
τέρω πρόσωπα εργάζονται µε πλήρες ωράριο και λαµβάνουν τις
αποδοχές που καθορίζονται στον ν. 4354/2015 (Α’176), οι οποίες
εγγράφονται και βαρύνουν ως δαπάνες τον προϋπολογισµό του
ως άνω νοσοκοµείου.

3. Παρατείνονται αυτοδικαίως για τρεις (3) µήνες από τη λήξη
τους, οι συµβάσεις έργου που προβλέπονται στην παράγραφο 1
του άρθρου 6 του ν. 4558/2018 (Α’140), µε εξαίρεση τις συµβά-
σεις έργου που είχαν         συναφθεί µε τα πρόσωπα που έχουν
επιλεγεί να συνάψουν σύµβαση εργασίας δυνάµει του άρθρου
123              του ν. 4549/2018 (Α’105) και της υπ’αριθµ.64186/2018
ΚΥΑ (Β’3877). Με απόφαση του Υπουργού Υγείας, ύστερα από
γνώµη του Διοικητικού Συµβουλίου του               ΚΕΕΛΠΝΟ, δια-
πιστώνεται η παράταση των ανωτέρω συµβάσεων. Η δαπάνη που
προκύπτει από την αυτοδίκαιη παράταση των ανωτέρω συµβά-
σεων καλύπτεται από τον προϋπολογισµό του ΚΕΕΛΠΝΟ. Για τον
σκοπό αυτόν µπορεί να δοθεί έκτακτη επιχορήγηση από τον προ-
ϋπολογισµό του Υπουργείου Υγείας.

Άρθρο 26
Ανώτατα Όρια Ωραρίου Λειτουργίας Φαρµακείων

1.  Το δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 9 του ν.
1963/1991 (Α’ 138), αντικαθίσταται ως εξής:

«Τα φαρµακεία απαγορεύεται να λειτουργούν στις κάτωθι αρ-
γίες εκάστου έτους, µε την επιφύλαξη των διατάξεων περί δια-
νυκτερεύσεων και διηµερεύσεων: την 25η Μαρτίου, τη Μεγάλη
Παρασκευή, τη Δευτέρα του Πάσχα, την 15η Αυγούστου, την 25η
και την 26η Δεκεµβρίου, την 1η Ιανουαρίου, την 6η Ιανουαρίου,
την Καθαρά Δευτέρα, την 1η Μαΐου, την 28η Οκτωβρίου και του
Αγίου Πνεύµατος, την ηµέρα εορτής του Πολιούχου Αγίου της
πόλης και την ηµέρα Απελευθέρωσης της πόλης.».

2.  Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 3 του άρθρου 9 του ν.
1963/1991 (Α’ 138), αντικαθίσταται ως εξής: 

«3. Ο νόµιµος εκπρόσωπος κάθε φαρµακείου, µε τη σύµφωνη
γνώµη του υπεύθυνου φαρµακοποιού, δύναται να επιλέξει ωρά-
ριο λειτουργίας του φαρµακείου του, καθ’ υπέρβαση των χρονι-
κών ορίων της παραγράφου 1, πλην της Κυριακής, µε την
επιφύλαξη των παραγράφων 5 και 6 του άρθρου 22 του ν.
1483/1984 (Α’153) και εντός του χρονικού πλαισίου λειτουργίας
των καταστηµάτων λιανικής πώλησης, όπως αυτό καθορίζεται
δυνάµει του άρθρου 23 του ν. 2224/1994 (Α’112).»

3. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 19 του ν. 1902/1990 (Α’138),
προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Για τα φάρµακα για τα οποία καταλήγει επιτυχώς η διαδικα-
σία διαπραγµάτευσης που ορίζεται στο άρθρο 254 του ν.
4512/2018 (Α’5), το θεσµοθετηµένο ποσοστό συµµετοχής των
ασθενών περιορίζεται στο ήµισυ. Με απόφαση του Υπουργού
Υγείας, το ποσοστό της προβλεπόµενης συµµετοχής του ασθε-
νούς µπορεί να µειώνεται για τα γενόσηµα φάρµακα.»

Άρθρο 27
Προσθήκη εδαφίων στην παράγραφο 5 του άρθρου 2 του ν.

2308/1995 (Α’ 114)
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Στην παράγραφο 5 του άρθρου 2 του ν. 2308/1995 προστίθεν-
ται εδάφια ως εξής: 

«Με αποφάσεις του Υπουργού Περιβάλλοντος και Ενέργειας
οι προθεσµίες υποβολής των δηλώσεων µπορεί να παρατείνονται
και για χρονικό διάστηµα έως έξι (6) µήνες πέραν του χρόνου
της παράτασης του προηγούµενου εδαφίου. Οι αποφάσεις
αυτές µπορεί να έχουν αναδροµική ισχύ από τη λήξη της προ-
ηγούµενης παράτασης µέχρι τη δηµοσίευσή τους.»

Άρθρο 28

Μέχρι την ολοκλήρωση των διαδικασιών ένταξης της εταιρίας
µε την επωνυµία «ΑΝΑΠΛΑΣΗ ΑΘΗΝΑΣ Α.Ε.» στο Ενιαίο Σύστηµα
Κινητικότητας του ν. 4440/2016 (Α’224), και σε κάθε περίπτωση
το αργότερο µέχρι τις 31.12.2019 επιτρέπεται η κάλυψη των
αναγκών της εταιρίας σε προσωπικό µε αποσπάσεις τακτικών
υπαλλήλων, µόνιµων και µε σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου
αορίστου χρόνου, από φορείς του άρθρου 14 παράγραφος 1 του
ν. 2190/1994 (Α’28). Οι αποσπάσεις του προηγούµενου εδαφίου
διενεργούνται κατά παρέκκλιση των κειµένων διατάξεων για
διάρκεια µέχρι δύο (2) έτη µε κοινή απόφαση του εποπτεύοντος
την εταιρία Υπουργού Επικρατείας, του Υπουργού Υποδοµών και
Μεταφορών, και του κατά περίπτωση αρµόδιου Υπουργού.

Άρθρο 29

Το τέταρτο εδάφιο της παραγράφου 5 του άρθρου 63 του ν.
4600/2019 (Α’43) αντικαθίσταται ως εξής:

«Προσωπικό του ΚΕΕΛΠΝΟ που έχει διατεθεί σε Μονάδες Ει-
δικών Λοιµώξεων, εφόσον µεταταχθεί στους οικείους φορείς, δεν
επιτρέπεται να µετακινηθεί σε οποιαδήποτε άλλη µονάδα ή θέση,
πλην των ανωτέρω µονάδων, εντός του φορέα που µετατάσσε-
ται.»

Άρθρο 30

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορίζεται διαφορετικά
στις επί µέρους διατάξεις του.

Αθήνα.........................2019

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την
ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Συνεπώς το Σώµα πα-

ρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 17.05’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα
Παρασκευή 17 Μαΐου 2019 και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργα-
σιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων
ερωτήσεων.
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1. Ο ΑΝΤΙΠΡΟΕΔΡΟΣ
ΤΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ

ΚΑΙ ΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ

ΚΑΙ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

2. ΠΑΙΔΕΙΑΣ,
ΕΡΕΥΝΑΣ ΚΑΙ 

ΘΡΗΣΚΕΥΜΑΤΩΝ

3. ΕΡΓΑΣΙΑΣ,
ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ
ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ

ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ
ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗΣ

5. ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ,
ΔΙΑΦΑΝΕΙΑΣ

ΚΑΙ ΑΝΘΡΩΠΙΝΩΝ
ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΩΝ

7. ΥΓΕΙΑΣ

9. ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ
ΚΑΙ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ

11. ΝΑΥΤΙΛΙΑΣ
ΚΑΙ ΝΗΣΙΩΤΙΚΗΣ

ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ

13. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

15. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ
ΚΑΙ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ

17. Ο ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΕΡΓΑΣΙΑΣ,

ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ
ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ

ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ
ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗΣ

4. ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ
ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΗ

6. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

8. ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΗΣ
ΑΝΑΣΥΓΚΡΟΤΗΣΗΣ

10. ΥΠΟΔΟΜΩΝ
ΚΑΙ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ

12. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ
ΚΑΙ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

14. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΥΓΕΙΑΣ

16. Ο ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ

ΚΑΙ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

18. Η ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ».

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                   ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


